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عناوینخبرها
به شهیدان درود می فرستیم

به این شیفته گان شکوه ارزشهای الهی و بشری ، به این تشنه گان 
زلال معرفت که مستانه به پیش تاختند ، عاشقانه و سر از پا  نشناخته 
، از ما ســوی چشــم فرو بســتند و به فراتر از مرزهای امکان شتافته ، 
مرحبا  به شهیدان ، نسیم اوج نواز الهی ، با رقه های برخواسته از وادی 
ایمان ، انسانهای جاودانه ای که بر بام جهان ایستادند و پرچم عزت 
آدمیان را بر بلندای آن به اهتزاز در آوردند. به شاهدان تلخ و شیرین 
این جهان سلام می گوئیم که با هوشیاری و خردمندانه از دل هزاران 
هزار عوامل دست و پا گیر به سلامت ، خیمه در دیار قرب ایوبی برپا 
کردند ، بجز سایه ای دقیق برای ما زمینیان و خاک نشینان مغرور باز 
ننهادند ، رهایمان کردند تا در فراقشــان بگریم و در گرداب امیال و 
هوای سرکش خویش فرو غلطیم . به این رهروان رها شده از اسارت 
آرزوهای بلند ، با همۀ وجود تبریک میگوئیم ، به افکار خویشتن که 
در چمبرۀ نیرومند بلند پروازیهای بی معنا ، جاه و مقام ، و مال و منالِ 
بدور از خاصیت ، که اســیر و گرفتار امیالمان تســلیت میگوئیم، 22 
اسفند روز بزرگداشت شهدا و تکریم از خانواده معزز شهدا گرامی باد.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

دوهدفدشمندرجنگنرم؛
»شکستنزنجیرهتواصی«
و»وارونهنماییازحقایق«

 طــرح ملــی انتقــال آب از خلیج فارس و دریای عمان در مجموع با 
سرمایه گذاری ۱2۰ هزار میلیارد تومانی تا سال ۱۴۰۴ به هفت استان 

واقع در فلات مرکزی و شرق کشور آبرسانی خواهد کرد. 
کشــور ایران از نظر جغرافیایی دسترســی گسترده ای به منابع آب 
رودخانه ای ندارد و به همین دلیل، ذخایر آب های زیرزمینی و همچنین 
حفــر چاه هــای غیرمجاز همواره یکی از چالش های اقتصادی و محیط 
زیستی کشور بوده است. در نتیجه دستیابی به منابع آبی جدید و پایدار 
در کشور می تواند علاوه بر کاهش نگرانی های محیط زیستی، کمبود 
آب شرب شهرها و روستاها را جبران کرده و چرخ صنعت و کسب وکارها 
را نیز در مناطق شرقی و مرکزی کشور به حرکت درآورد.    بسیاری از 
صنایع فعال در مناطق مرکزی کشور مانند صنعت فولاد، از جمله صنایع 
آب بر هســتند و از این جهت، گســترش طرح های آبرسانی می تواند در 
مرحلــه اول، بــه رونق اقتصاد منطقه ای و پس از آن، ایجاد طرح تحول 
اقتصادی منجر شود و بنابراین دسترسی به منابع آبی، زیرساخت تولید 
و انتقال آب به عنوان پیش نیاز تحقق اقتصاد مقاومتی در کشور مطرح 
هســتند. بر این اســاس می توان طرح هایی مانند انتقال آب را از نظر 
ظرفیت توسعه کسب وکارها و صنایع در مناطق کم آب، عاملی مؤثر در 
محرومیت زدایی و توسعه متوازن ثروت در کشور دانست. علاوه بر این، 
طرح های انتقال آب از آب های جنوب کشــور با توجه به فعالیت هایی 
که در آن مناطق و به ویژه ســواحل مکران ایجاد می کنند، در راســتای 
بیانــات رهبــر معظم انقلاب در رابطه با توســعه اقتصادی این مناطق 
هســتند. اهمیت دیگر طرح های آبررســانی از آب های جنوب کشور به 
مناطق مرکزی را می توان افزایش قدرت چانه زنی ایران در مقایســه با 

دیگر کشورهای بهره بردار، در رابطه با مسائلی مانند حق آبه دانست.
انتقال آب به چه صنایعی کمک می کند؟

بسیاری از صنایع فعال در مناطق مرکزی کشور، آب بر هستند که 
رشد و توسعه آنها وابسته به دسترسی به منابع آبی است. به عنوان نمونه 
می توان به صنایع معدنی، پتروشیمی ها، پالایشگاها و سایر صنایع پایین 
دستی اشاره کرد که رشد و توسعه آنها می تواند جایگزین مناسبی برای 
صنعت نفت کشور در شرایط تحریم باشد و حتی پس از گشایش های 
بین المللی در روابط اقتصادی می توانند به ســبد صادراتی کشــورمان 
تنوع بخشند و اتکا به درآمدهای نفتی را کاهش دهند. علاوه بر صنایع، 
آب بــه عنــوان یکی از نهاده هــای اصلی بخش کشــاورزی می تواند 
فرصت هــای ایجاد و توســعه کشــت های گلخانــه ای را فراهم کند و 
کشاورزانی که به طور طبیعی در مجاورت منابع آبی قرار ندارند خواهند 
توانست با کشت محصولات پربازده و با ارزش افزوده بالا مانند میوه های 
استوایی، پسته، و زعفران در مرحله نخست، نیاز داخل را تأمین کنند 
و از خروج ارز از کشــور برای تأمین این کالاهای کشــاورزی جلوگیری 
کرده و در مرحله دوم، با صادرات این محصولات کشــاورزی، جایگاه 
ایران در بازار بین المللی محصولات کشــاورزی و مواد غذایی را بهبود 
دهند و به ارزآوری از مسیر توسعه اقتصاد کشاوزی کمک کنند. نبود 
آب و کمبود  منابع آبی یکی از دلایل مهم کوچ از افراد از روســتاها و 
مهارجت به شهرهاست. با این حال بسیاری از این مهاجران به دلایل 
گوناگونــی امــکان تأمین هزینه های شهرنشــینی را ندارند و ناچار به 
حاشیه نشینی در اطراف شهرهای بزرگ و مراکز استان ها می شوند.                      
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سمیه رفیعی رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی گفت: باید فرمایشات رهبر انقلاب درباره مسائل زیست محیطی، نصب العین تمام برنامه ریزی های کشور قرار گیرد.وی 
با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در مسائل حفاظت از محیط زیست اظهار کرد: به طور کلی مواضعی که رهبر انقلاب درباره محیط زیست اتخاذ کردند، می توان گفت در بین تمام 
رهبران دنیا بی نظیر است. اینکه ایشان در سخنان شان به اصل پنجاهم قانون اساسی اشاره کردند و اینکه مسؤولان باید این موضوع را جدی بگیرند، این روزها باید به طور جدی نصب العین 
تصمیمات و اقدامات قرار گیرد. موضوعاتی که رهبر انقلاب در روز درختکاری مطرح کردند، مبنای تخصصی و علمی دارد که  ای کاش مسؤولان کشور چه در حوزه قانونگذاری و چه در حوزه 
اجرا، این نگاه را داشتند؛ رهبر انقلاب نیز با اعتقاد به موضوع محیط زیست این مساله را مطرح کردند. وی با اشاره به فرمایشات رهبر انقلاب درباره ریزگردها و اهمیت حفاظت و حراست از 
جنگل  ها و منابع طبیعی اظهار کرد: باید فرمایشات رهبر انقلاب درباره این مسائل زیست محیطی، نصب العین تمام برنامه ریزی های کشور قرار گیرد بویژه در برنامه هفتم توسعه به طور قطع 
باید این موارد لحاظ شود. رفیعی با بیان اینکه در برنامه ششم توسعه، آسیب هایی به محیط زیست به دلیل سیاست گذاری ها اشتباه وارد شد، متذکر شد: اگر مواردی که رهبر انقلاب در روز 

درختکاری امسال مطرح کردند، بویژه در برنامه هفتم توسعه و برنامه ریزی های کشور نصب العین قرار گیرد، ما کمترین آسیب را با بیشترین بازدهی اقتصادی خواهیم داشت./ تسنیم

تذکراتمحیطزیستی
رهبرانقلابباید
دربرنامههفتم
توسعهلحاظشود

رهبــر معظــم انقلاب اســلامی در 
خجســته عید مبعث پیامبر مکرم اسلام، 
اهــداف این هدیه بــزرگ پــروردگار را 
»حکمرانی الهی، رشد بشر، استقرار عدالت 
و ایجاد حیات طیبه« خواندند و با اشاره به 
ضرورت منطقی برپایی نظام سیاسی برای 
تحقق این اهداف بســیار بزرگ افزودند: 
انقلاب اســلامی به ابتکار و شجاعت امام 
بزرگوار، خط بعثت نبی مکرم را احیا کرد و 
به همین علت مورد دشمنی مستمر اشرار 
عالــم قرار گرفته اســت کــه »بصیرت و 
اســتقامت در صــراط مســتقیم«، این 

دشمنی ها را ناکام خواهد گذاشت.
حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک عید 
نورانی مبعث گفتند: در بعثت همه پیامبران، 
اهداف الهی بزرگی وجود داشته که در رأس 
آنها توحید و سپس تزکیه و تعلیم انسان ها، 
استقرار عدالت و ایجاد حیات طیبه به معنای 
رشد و شکوفایی عقل و علم، آرامش روحی، 
آسایش مادی، امنیت محیط زندگی، رفاه و 
شادکامی و بالاتر از همه تکامل معنوی بشر 

است.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه اهداف 
بعثت صرفاً با بیان محقق نمی شود، افزودند: 
پیامبــران برای این امر بســیار مهم باید 
مناسبات اجتماعی ایجاد می کردند که طبعاً 
این امر نیز قدرت و نظام سیاسی می خواهد.

حضرت آیت الله خامنه ای با استناد به 
آیات متعدد قرآن، هدف پیامبران از ایجاد 
نظام سیاسی را حکمرانیِ منبعث از کتاب 
خــدا و احکام الهی برشــمردند و گفتند: 
استقرار آیین حکمرانی نیازمند راهبری، 
مدیریت و فرماندهی است که این مسئولیت 
بسیار ســنگین بر دوش پیامبر قرار دارد. 
ایشان افزودند: در نگاه توحیدی، دین برنامه 
جامع زندگی انســان در همه ابعاد فردی، 
اجتماعی و سیاسی است و به همین دلیل به 
فرموده قرآن مجید، اشرار عالم، مفسدان، 
مستکبران، اســتعمارگران و غارتگران در 
همه ادوار تاریخ در مقابل آیین عدالت بخش 

و ضدظلم الهی ایستاده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به 
خصومت ظالمان جهان با جمهوری اسلامی 
ایران خاطرنشــان کردند: امروز هم نظام 
اسلامی که در تبلیغات جبهه مستکبران، 
اسلام سیاسی نامیده می شود آماج همه گونه 
حمله و توطئه است چرا که توانسته برای 
تحقق حکمرانی الهی، حکومت تشکیل و به 

ملت بزرگ عزیز ایران هویت دینی و اسلامی 
دهد. ایشان، با تأکید بر اینکه نباید تعریف 
جامع قرآن از دین را به اعمال عبادی و فردی 
تقلیل داد، افزودند: بعثــت پیامبر، امواج 
برانگیختگی و تحرک و تلاش را در جامعه 
صدر اســلام به همــراه آورد و به فرموده 
امیرمؤمنان، پیامبر خاتــم برای هر درد و 
بیماری افراد و جامعه، دارو و مرهم داشت و 
در این مســیر، هرگاه لازم بــود حدود و 
مجازات اســلامی را نیز اعمــال می کرد. 
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در ادامه 
سخنانشــان، انقلاب اســلامی را احیاگر 
مضمون بعثــت در دوره معاصر توصیف 
کردند و گفتنــد: امام بزرگــوار با ابتکار، 
شجاعت، اندیشه بلند و فداکاری توانست 
خط مســتمر بعثت نبوی را پر رنگ کند و 
جامعیت و ابعاد سیاسی و اجتماعی اسلام را 
نشان دهد. ایشان با تأکید بر اینکه انقلاب 
اسلامی به پیروی از بعثت نبوی، درمقابل 
ظلم، استبداد و استکبار، و همراه مظلومان 
بوده، افزودند: با تشکیل نظام اسلامی همان 
حوادث و شرایطی که برای پیامبران روی 
داد، اتفاق افتاد و اشرار و مستکبرین عالمَ در 

مقابل ملت ایران صف کشیدند.
رهبر انقلاب اســلامی بــه تحریف و 
دروغگویی جبهه استکبار نیز اشاره کردند و 
گفتند: آنهــا بــه دروغ در تبلیغات خود 
می گفتند جمهوری اسلامی با تمام دنیا سرِ 
ناسازگاری و ستیزه دارد درحالی که نظام 
اسلامی بر اساس تأکیدات قرآن، فقط در 
مقابل کســانی قرار دارد که با ملت ایران 

دشمنی می کنند و با بقیه ملت ها و کشورها 
از هر آیین و نژادی روابط دوستانه دارد.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به 
استمرار دشمنی ها با نظام اسلامی، تأکید 
کردند: برای مواجهه با دشمنِ فعال به دو 
عنصر مهم »بصیرت« و »صبر و استقامت« 

نیاز است.
ایشان افزودند: بصیرت به معنای آن 
است که انسان در شناخت راه درست دچار 
اشــتباه نشود و صبر هم یعنی استقامت و 
پافشاری در پیمودن صراط مستقیم که اگر 
این دو عنصر وجود داشــته باشد، دشمن 
نمی تواند به اهداف خود برسد. ایشان لازمه 
حفــظ این دو خصوصیت مهــم را، وجود 
»جریان تواصی« در جامعه برشــمردند و 
گفتند: اگر زنجیره توصیه به صبر و حق در 
میان مردم برقرار باشد، احساس نا امیدی، 
تنهایی و ضعــفِ اراده در جامعه به وجود 
نمی آید و جــرأت اقدام نیز از بین نخواهد 
رفت. رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه 
یکی از اهداف اصلی دشمن در جنگ نرم، از 
بین بردن زنجیره تواصی است، خاطر نشان 
کردند: قطع جریان تواصی بسیار خطرناک 
است و جوانان به عنوان افسران جنگ نرم 
نباید بگذارند چنین اتفاقی بیفتد. حضرت 
آیت الله خامنه ای گفتند: در این جنگ نرم، 
جوانــان باید با اســتفاده از فرصت فضای 
مجازی، در جامعه امیدآفرینی و توصیه به 

ایستادگی و بصیرت کنند.
رهبر انقلاب اســلامی وارونه نمایی 
حقایق را یکی دیگر از شگردهای دشمن در 

جنگ نرم برشمردند و با اشاره به نمونه هایی 
از دروغ گویی های آشــکار افزودند: مردم 
مظلوم یمن شش سال است که با چراغ سبز 
دولت امریکا زیر بمباران و محاصره اقتصادی 
و غذایی و داروییِ دولت ســنگدل و ظالم 
سعودی هستند و صدای اعتراض هیچ یک 
از مجامع بین المللــی و دولت های مدعی 
غربی بلند نشده اما حالا که مردم پر استعداد 
یمن، با ساخت یا تهیه برخی وسایل دفاعی 
به حملات دشمن پاسخ می دهند، صدای 
اعتراض و ملامت، حتی از طرف ســازمان 
ملل بلند شــده که این اقدام سازمان ملل 

زشت تر از اقدامات آمریکا است.
»در اختیــار داشــتن بزرگ تریــن 
زرادخانه اتمی و کشتار 22۰ هزار نفر بوسیله 
بمــب اتم و در عین حال ادعای مخالفت با 
سلاح کشتار جمعی«، »حمایت از دولت 
ســعودی که مخالف خود را با ارّه تکه تکه 
می کند و در عین حال ادعای طرفداری از 
حقوق بشر«، و »ایجاد و حمایت از گروههای 
تروریستی همچون داعش و قرار دادن پول 
و امکانات رســانه ای مدرن و فراهم کردن 
زمینه فروش نفت سوریه بوسیله آنها و در 
عین حال ادعــای مبارزه با تروریســم« 
مصادیق دیگری از وارونه نمایی های دولت 
آمریکا بود که رهبر انقلاب به آنها اشــاره 
کردند. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به 
بغض و کینه آمریکایی ها از حضور منطقه ای 
ایران، گفتند: جمهوری اسلامی در هر جا از 
منطقه، چه سوریه و چه عراق وارد شده، برای 
دفاع از دولت قانونی آن کشور و به درخواست 
و رضایت آن دولت و به صورت مستشاری 
بوده است، در حالی که آمریکایی ها ظالمانه 
وارد عراق و سوریه شــده و پایگاه نظامی 
درست کرده اند. رهبر انقلاب اسلامی تأکید 
کردند: البته آمریکا حتماً باید عراق را تخلیه 
کنــد چرا که این قضیه خواســت و قانون 
عراقی ها است و ســوریه را نیز باید هر چه 
زودتر تخلیه کنند. ایشان وظیفه همگان در 
قبال امانت گرانبهای انقلاب را تواصی به حق 
و صبر، شناخت دشمن و ایستادگی و تسلیم 
نشدن در مقابل آن و اعتماد نکردن به آن 
دانســتند و در پایان با اشاره به بیش از یک 
ســال تلاش و مجاهــدت مجموعه های 
درمانــی در مقابله با بلای همه گیر کرونا، 
گفتند: لازم است هم بنده و هم آحاد مردم، 
سپاس قلبی خود را از این عزیزان ابراز و برای 

آنها دعا کنیم.

رهبر انقلاب اسلامی در سخنرانی تلویزیونی به مناسبت عید سعید مبعث بیان کردند؛

دوهدفدشمندرجنگنرم؛»شکستنزنجیرهتواصی«
و»وارونهنماییازحقایق«

نادیده گرفتن توان داخلی، عامل 
شرایط بد اقتصادی است

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
شــرایط بی ثبات اقتصادی امــروز و نارضایتی مردم از بی 
ثباتی قیمت ها، محصول نگاه به غرب و نادیده گرفتن توان 
و ظرفیت های داخلی اســت.وی در مراسم یادواره شهدای 
عملیات های خیبر و بدر در مجتمع آیه ها در مشهد، اظهار 
داشــت: ممکن اســت مواضع ما از جهت سیاسی متفاوت 
باشد، اما در حل مشکلات مردم در حوزه مسائل اقتصادی 
هرگز نگاه سیاســی نداریم و هرکاری بتوانیم با این دولت 
انجام می دهیم؛ زیرا وظیفه شرعی و اخلاقی ما است. او با 
اشاره به اینکه امروز باید بنیه اقتصادی کشور را قوی و اثر 
تحریــم را خنثــی کنیم، تصریح کرد: پیــروزی انقلاب و 
بزرگ ترین موفقیت های فنی و علمی ما زمانی اتفاق افتاد 
کــه جوانان و مردم در صحنــه بودند. جوانان بدانند برای 
اینکه انقلاب به اینجا برســد رنج و زحمت زیادی کشــیده 
شده است و افرادی پشت پا به دنیا زده و جانشان را در این 
راه گذاشــته اند؛ بنابراین ما در بســیاری از مباحث از جمله 
اقتصادی نیازمند این فرهنگ هستیم، اگر امروز در مسائل 
داخلی دچار مشکل هستیم، چون برخی مدیران باورشان 
به ســنت های الهی نیســت. وی با اشاره به اینکه در زمان 
بنی صدر برای حضور در جبهه باید دژبانی را دور می زدیم، 
اظهار کرد: زمانی که در دفاع مقدس مبتنی بر سنت های 
الهی حرکت کردیم بلافاصله پیروز شــدیم؛ در اقتصاد هم 
امروز به همین تفکر نیاز داریم، او با بیان اینکه سنت های 
الهی قابل تبدیل نیســت و انقلاب اســلامی یک معجزه 
اجتماعی مبتنی بر سنت های الهی بود، خطاب به جوانان 
گفت: ما امروز نیازمند این چنین معجزه اجتماعی هستیم، 
اگر بحث اقتصاد و مدیریت کشور مبتنی بر سنت های الهی 
حرکت کنیم، تمامی مشــکلات ما قابل حل اســت، اگر 
مدیرانــی که باید برای اقتصــاد تصمیم بگیرند در میدان 

باشند در این حوزه هم مشکلی نخواهیم داشت.
 توجه به محیط زیست از اولویت های مجلس

 یازدهم است
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به چالش هایی که در 
بحث  آلودگی های زیست محیطی وجود دارد، گفت: بحث 
محیط زیســت از اولویت های اصلی مجلس یازدهم است. 
محمدباقر قالیباف به مناسبت روز درختکاری پس از کاشت 
یک اصله نهال در فضای سبز مجلس، با اشاره به سنت بسیار 
پسندیده درختکاری در فرهنگ اسلامی و ایرانی، گفت: ما 
در مجلس مصمم هستیم بحث مربوط به حوزه محیط زیست 
را با قانون گذاری ها و نظارت بر اجرای آنها پیش ببریم و آرزو 
دارم در مجلس شورای اسلامی در دوره یازدهم بتوانیم در 

این مسیر گام های جدی و اساسی برداریم.
سفر استانی رئیس مجلس به کردستان

 محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
توجــه به موضــوع محرومیت زدایی که در بودجه ۱۴۰۰ نیز 
بخوبی دیده شده یکی از محورهای ما در استان خواهد بود. 
استان کردستان ظرفیت خوبی در حوزه صنایع بویژه صنایع 
تبدیلی دارد و همین ظرفیت در حوزه کشاورزی وجود دارد 
که به همین جهت رؤسای کمیسیون های کشاورزی و صنایع 
در این بازدید میدانی حضور دارند. وی یکی دیگر از موضوع 
های مهم استان را مسائل مرزی و موضوع کولبرها دانست و 
گفت: مســأله کولبری در اســتان یکی از زخم های کهنه در 
حوزه مرزی کشــور چه در شــمال غرب و چه در جنوب شرق 
به شمار می آید که همه این موضوع های ذکر شده با بهره گیری 
از نظرات کارشناسان استان و مشورت با وزرا و سازمان برنامه 
و بودجــه مــورد پیگیری قرار خواهــد گرفت تا تحرک را در 

استان کردستان در سال ۱۴۰۰ شاهد باشیم.
او در دیــدار چهره به چهره بــا برخی از کولبران هم گفت: 
تبادلات مرزی برای مرزنشینان است از این رو ابتدا باید تعریف 
مشخصی از مرزنشین تبیین و این امر ضابطه مند شود، سپس 
مشــخص شــود مرزنشین ها چه کسانی و در چه حاشیه ای از 
مرز هســتند. بر اســاس فیلم های پخش شــده از این دیدار، 
نماینده کولبران هم خطاب به قالیباف گفت: »از شــعارهای 
پوپولیستی فاصله بگیریم، کسی در اینجا دنبال کار ما نیست، 
مشکل ما تشریفات قانونی است، فکری کنید تا کولبر بتواند 
از سود بازرگانی استفاده کند.« وی همچنین در جریان نظارت 
میدانی خود از شهرستان بانه، از صنایع روشنایی ایران زمین 
تولیدکننــده لامپ های کم مصــرف و کلیدهای مینیاتوری 
بازدید کرد. قالیباف با اشــاره به اینکه بانه نســبت به گذشته 
متحول شــده اســت، خوشحال هستیم که در حال حاضر در 
شــهرک صنعتی شــهر بانه قرار داریم و واردکنندگان شهر به 
تولیدکننده تبدیل شــده اند و از واردات کالاهای غیرضروری 
گلایه دارند.او با تأکید بر اینکه مرزها باید ســاماندهی شوند، 
عنوان کرد: اگر بناست در مرزها فرصتی فراهم شود باید برای 
مرزنشینان باشد و واردات کالاها توسط مرزنشینان به اقتصاد 

و تولید آسیبی وارد نمی کند./ خانه ملت

خبر
پیام رهبر انقلاب اسلامی به کنگره ملی هفده هزار 

زن شهید، آزاده و جانباز:
زنان شهید، جانباز و آزاده از برترین 

قله های افتخارات انقلاب هستند

سردار هوشی سادات فرمانده قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا)ص( سپاه شد

حضرت آیــت الله خامنه ای در پیامی به کنگره ملی 
»لشکر فرشتگان تاریخ ساز« ویژه تجلیل از زنان شهید، 
جانباز و آزاده، این زنان مجاهد، شجاع و فداکار را از برترین 

قله های افتخارات انقلاب اسلامی خواندند.
متــن پیام رهبر انقلاب اســلامی کــه صبح امروز 
حجت الاسلام والمسلمین شکری نماینده ولی فقیه در 
بنیاد شهید و امور ایثارگران آن را در محل همایش قرائت 

کرد، به این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

شهیدان و جانبازان و آزادگان زن، نمایشگرانِ یکی از 
برترین قلّه های افتخارات انقلاب اســلامی و جمهوری 
اسلامی اند. قدرت ایمان، راه مجاهدتهای بزرگ را به روی 
زنان ایرانی گشود و صحنه های شگفت انگیز و کم نظیری 
از حضــور شــجاعانه و فداکارانه و مبتکرانــه ی آنان در 
میدانهای دشوار پدید آورد. از تظاهرات شورانگیز روزهای 
انقلاب تا دوران فراموش نشدنی دفاع مقدّس، و از قهرمانی 
در صفوف نبرد تا دل بریدن از فرزند و همسر و فرستادن 
آنان به پیشباز خطر و تا خدمات پشت جبهه، و از حضور 
در جبهه ی علم و تحقیق و فنّاوری و درخشندگی در وادی 
ادبیّــات و هنر، تا هنرنمایــی در عرصه های اجتماعی و 
سیاسی و مدیریتّها، و سرانجام فداکاری در میدان سلامت 
و خدمــت به بیماران در آزمون پرُخطر اخیر، همه و همه 
نشانه های اعتلای معنوی زنِ ایرانی است که به برکت نظام 
اسلامی و درســها و ارزش گذاری های اسلام پدید آمده 
ـ که تعداد آنان  است. بی شک زنان شهید و جانباز و آزاده ـ
ـ در قلّه ی این افتخاراتند. زن  را هفده هزار دانســته اند ـ
ایرانی توانســت به رغم فرهنگ فســاد و انحطاط غربیِ 
تحمیل شده بر بســیاری از زنان در دوران نحس پهلوی، 
خود را به شــرافت و طهارت مطلوب اسلام نزدیک کند و 

این افتخاری بزرگ است؛ و الحمد لله ربّ العالمین.
سیّدعلی خامنه ای
18 اسفند 1۳۹۹

پیام

خبر

 همانگونه که پیش بینی می شد، خیمه شب 
بازی های امریکا و شرکای اروپایی اش در دوران 
بایدن دموکرات آغاز شــده و آن ها به اشــکال 
مختلف می کوشــند با سیاست تکراری چماق 
و هویج، جمهوری اسلامی ایران را تحت فشار 
قرار دهند و اهداف زیاده خواهانه خود را دنبال 

کنند.
هفته گذشــته تروئیکای اروپایی با حمایت 
امریــکا پیش نویس قطعنامــه ای را به آژانس 
بین المللــی انــرژی اتمی بــرد و ضمن تکرار 
ادعا های بی سند و فاقد وجاهت قانونی، باز هم 
ایــران را به انحــراف از فعالیت های صلح آمیز 
هسته ای متهم کرد، لیکن در چرخشی آشکار 
روز پنج شــنبه این پیش نویس از دســتور کار 
خارج شــد و ســخنگوی وزارت خارجه امریکا 

مدعی شد، عقب نشینی اروپا با حمایت امریکا 
صورت گرفته اســت! این ســو، امــا مقامات 
جمهــوری اســلامی ایران ضمــن تأکید بر 
فعالیت های صلح آمیز هسته ای که در ۱۷ نوبت 
بازرسی های بازرسان تأیید شده است، هرگونه 
سیاســی کاری در این نهاد فنی بین المللی را 
تقبیح و تهدید کردند که تداوم این روند تخریبی 
همــان برجام نصفه و نیمه را با مخاطره جدی 
مواج خواهد کرد. رئیس جمهور در مراسم بهره 
برداری از طرح های ملی وزارت کشــور به این 
موضوع اشاره و تأکید کرد که آژانس بین المللی 
انرژی اتمی مکان بازی سیاســی نیست و سه 
کشور اروپایی بفهمند که آژانس یک نهاد فنی 
است و اجازه دهند به کار فنی خود ادامه دهد 
تا به این ترتیب توافق خوب اخیر ایران و آژانس 

نیــز تداوم یابــد. دکتر روحانــی اضافه کرد: 
علاقه مند بودیم با آژانس همکاری کنیم و در 
ایــن دوره همکاری بســیار خوبی را هم با هم 
داشتیم که در گزارش های آژانس بر آن ها تأکید 
شــده اســت، اما به بعضی ها که فکرشان برای 
حرکت های درست کار نمی کند و متأسفانه از 
کشور های اروپایی هم هستند نصیحت می کنم 
این کار را نکنند و اجازه ندهند روابط بســیار 
خوب و دوســتانه ایران و آژانس تخریب شود. 
فعالیت های هسته ای ما مثل همیشه صددرصد 
صلح آمیز است و آژانس نظارت خودش را انجام 
می دهد و البته اگر این نظارت با دلخواه آژانس 
فاصله دارد، مقصر آن امریکا و تحریم های این 
کشــور علیه ایران است. اگر این تحریم ها رفع 
شود روابط با آژانس گرم تر می شود و بازرسان 
آن می توانند در چارچوب قانون بازرســی های 
مدنظــر خود را انجام دهند. رئیس جمهور در 
ادامه با بیان اینکه سه سال تمام در برابر تخلف ها 
و اقدامــات تروریســتی دولت قبلــی امریکا، 
مقاومت و صبر کردیم، گفت: ملت ایران در برابر 
اقدامات غیرقانونی و تحریم های ظالمانه دولت 
قبلی امریکا مقاومت و ایســتادگی کرد و شما 
حتی در دوران کرونا هم به وظایف انسانی خود 
عمل نکردید و دولت قبلی امریکا به خاطر این 
رفتار خود باید در تاریخ شــرمنده ملت ایران 

باشد.
بــه گزارش اعتبــار به نقل از روابط عمومی 
ریاســت جمهوری دکتر روحانی با بیان اینکه 

اگر دولت جدید امریکا بخواهد اشتباهات دولت 
قبلــی را جبــران کنــد، راه را پیش روی او باز 
گذاشــته ایم، گفت: بعضی دوستان می گفتند 
امریکا ابتدا باید خســارت هایی را که به ملت 
ایران زده، جبران کند، البته امریکا بیش از 2۰۰ 
میلیارد دلار به ایران خســارت زده اســت، اما 
گفتیــم فعلًا مطالبه خســارت را برای مرحله 
بعدی می گذاریم، ابتدا با لغو تحریم و عمل به 
تعهدات حسن نیت خود را نشان دهند. رئیس 
جمهور با ذکر این ضرب المثل فارسی که »بوی 
کباب نمی آید، خر داغ می کنند«، گفت: برخی 
فکر می کنند، می توانند در شرایط جدید چیزی 
به برجام اضافه کنند، اما باید بدانند که برجام 
کم و زیاد نمی شود، یک متن ثابت است و تمام 
شــده اســت، مذاکره جدیدی در قالب برجام 
نخواهیم داشــت و برجام در همان چارچوب 

مورد توافق، پیش روی ماست.
آن هــا که می خواهند مســائل را از طریق 
دیپلماســی حل کنند بایــد بدانند که راه آن 
برداشــتن تحریم است، آنچه مانع دیپلماسی 
است، تحریم شماست، وقت را تلف نکنید. اتلاف 
وقــت و امــروز و فردا کــردن به نفع هیچ کس 
نخواهــد بود، اگر وقت تلف شــود و فرصت از 
دست برود، مسئول مستقیم آن امریکا خواهد 
بــود. روحانــی همچنین روز پنج شــنبه طی 
سخنانی در اجلاس مجازی سران اکو با اشاره 
بــه جنگ تمام عیار اقتصــادی دولت ایالات 
متحــده علیــه جمهوری اســلامی ایران در 

چهارســال گذشــته گفت: ایــن تحریم های 
ظالمانه، خســارات جبران ناپذیری به دولت و 
ملت ایران وارد کرده است. بنابر دوراندیشی و 
عقلانیت جمهوری اســلامی ایران، توافقی که 
امریــکا آن را نقــض و برای نابودی آن حداکثر 
تلاش را کرد، کماکان حفظ کرده است. ایالات 
متحده امریکا موظف است با لغو همه تحریم ها 
و اتخاذ تدابیر عملی به برجام برگردد زیرا این 
تکلیف دولتی است که او نقض عهد کرده است. 
جمهوری اسلامی ایران نیز اقدام امریکا را قطعاً 
با اقدام پاسخ خواهد داد. مسیر بازگشت امریکا 
به برجام نیز روشــن است و اگر اراده آن وجود 
داشــته باشــد، نیاز به هیچ مذاکره ای ندارد. 
همچنین باید اعلام نمایم، اقداماتِ غیرقانونی 
یکجانبــه ایالات متحده امریــکا برای به زانو 
درآوردن ملت بزرگ ایران ناکام مانده و با وجود 
تحمل فشــار های سنگینِ اقتصادی، این ملت 
بــزرگ با تکیه بــر اراده و توان داخلی خود به 
موفقیت های چشــمگیر و دســت آورد های 
بزرگی از جمله در زمینه مقابله با کووید ۱۹ و 
آثار و تبعات آن دســت یافته اســت. نمونه بارز 
آن، اقدام برای ساخت واکسن کرونا با استفاده 
از دانش و تجربیات دانشمندان ایرانی می باشد 
و در این راستا آماده همکاری با سایر کشور ها 
به ویژه کشور های عضو اکو هستیم و همچنین 
آمادگــی داریم در خصوص چگونگی مواجهه 
منطقه اکو با جهانِ پس از کرونا همکاری کنیم 

و بنیان هایی را برای همکاری پی بریزیم.

روحانی برخی تلاش ها برای ایجاد تغییر در برجام را با ضرب المثل فارسی پاسخ داد

بویکبابنمیآید،خرداغمیکنند

ســردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در حکمی سردار سرتیپ 
دوم پاســدار سیدحســین هوشی ســادات را به سمت 
فرمانــده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا)ص( ســپاه 

منصوب کرد. 
فرمانده کل ســپاه همچنین با قدردانی از زحمات و 
تلاش های سردار سرتیپ دوم پاسدار دکتر سعید محمد 
طــی دوره تصــدی فرماندهــی قــرارگاه ســازندگی 
 خاتم الانبیــا)ص( وی را بــه عنــوان مشــاور خــود 

منصوب کرد.
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تضمینامنیتمرزهابارسیدگیبهمعیشتمرزنشینان
صدای شکسته شدن استخوان های 

آمریکا به موقع شنیده مي شود

ســردار اســماعیل قاآنی فرمانده نیروی قدس ســپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی: با اینکه همه امکانات دنیا در 
اختیار اسرائیل است، اما در حال کشیدن دیواری دور خودش 
به عرض یک متر و ارتفاع ۶ متر است تا در امان بماند. وی 
در مراســم یادواره شــهدای عملیات های خیبر و بدر که در 
مجتمع آیه های مشــهد در حال برگزاری اســت، با اشاره به 
اینکه دشــمن اگر دشــمنی نکند دشمن نیست و آمریکا با 
ترور سردار عزیز اسلام حاج قاسم سلیمانی، جنایتکار بودن 
خــودش را بــه جهانیــان اثبات کــرد، افــزود: گفته ایم 
اســتخوان های آمریکای جنایتکار را می شــکنیم و صدای 
شکســتن آن به موقع به گوش خواهد رســید. مکتب امام 
خمینی )ره( بهترین دانشــگاه برای تربیت بوده و هســت و 
شــهدا و رزمندگان دفاع مقــدس دیروز و مدیران جهادی 
امروز، دانشجویان همین دانشگاه بودند. در این مکتب شهدا 
در عمل، میدان دار بودند و زیر مجموعه خود را با عمل خود 
تربیــت می کردند و رزمندگان دیروز دفاع مقدس، مدیران 
جهادی امروز هســتند. او با اشــاره به تحولاتی که از زمان 
ریاســت دکتر قالیباف بر مجلس شــورای اسلامی در خانه 
ملت صورت گرفته اســت، تاکید کرد: این مســیر تحول و 
اســتفاده از مدیران جهادی باید ادامه پیدا کند. امروز زیر 
نظر استادان مکتب امام راحل، مقاومت نیرو های مقاومت 
در سراسر جهان با دست خالی در مقابل مستکبران تا دندان 
مسلح، دیدنی و ستودنی است. نیرو های مقاومت فلسطین 
و یمن ســرافراز که با دســت خالی موشک می سازند و رژیم 
ســعودی را مورد هدف قرار می دهند، رهرو مکتب امام و 
شهدا انقلاب هستند. وی با اشاره به اینکه اگر چه رزمندگان 
یمنی هیچ رسانه ای در اختیار ندارند، اما دنیا را شگفت زده 
کرده اند، گفت: این رزمندگان در کمتر از ۱۰ روز ۸ عملیات 
موفقیت آمیز را بر روی مراکز رژیم سعودی انجام دادند. او 
با تاکید بر اینکه مســتکبران جهان مانند آمریکا و اسرائیل 
از همیشــه ضعیف تر شــده اند، افزود: با اینکه همه امکانات 
دنیا در اختیار اســرائیل اســت، اما در حال کشیدن دیواری 
دور خودش به عرض یک متر و ارتفاع ۶ متر است تا در امان 
بماند. وی با بیان اینکه اینجا سرزمین امام زمان )عج( است 
و با همه مشــکلات، این گونه ایســتادگی کردن هنر است، 
اظهار داشت: این مسیر باید همچنان ادامه یابد و در این راه 
خداوند عنایت ویژه می کند. همزمان با چهلمین ســالگرد 
دفاع مقدس، یادواره شــهدای عملیات های خیبر و بدر با 
حضور فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران و رئیس مجلس 
شورای اسلامی امروز جمعه در مجتمع فرهنگی آیه ها مشهد 

برگزار شد./ صدا و سیما

 درآمد 1۶ میلیاردی
 فدراسیون فوتبال ایران 

بعد از انتشار انواع اخبار مربوط به ضرر و زیان فوتبال 
ایران در محاکم بین المللی، سرانجام یک خبر خوش 
و الهام بخش به گوش رسید. بر این اساس فدراسیون 
فوتبال ایران اعلام کرد بعد از رایزنی های فراوان موفق 
شده باشگاه برایتون انگلستان را بابت انتقال ۱۷میلیون 
پوندی علیرضا جهانبخش به این تیم در سال 2۰۱۷ 
به پرداخت مبلغ ۵۷۰ هزار یورو در وجه این فدراسیون 
متقاعد کند. این پول تحت عنوان مکانیزم مشــارکت 
در انتقال بازیکن پرداخت خواهد شــد؛ آنچه به نظر 
می رسد یکی از ظرفیت های مغفول مانده کسب درآمد 
در فوتبال ایران بوده است. با توضیحاتی که ارائه شده 
اســت به نظر می رسد مکانیزم مشــارکت در انتقال، 
بی شــباهت به حق رشد بازیکنان نیست. هنوز روشن 
نشــده اســت که فدراسیون این مبلغ را در چه اموری 
صرف خواهد کرد و آیا باشگاه سابق جهانبخش یعنی 
داماش هم از آن سهمی می برد یا نه؟ نکته مهم اینکه 
علی ملیح زاده، وکیل فدراسیون فوتبال در این پرونده 
از تضییــع حق 2۰میلیون یورویــی فوتبال ایران در 
انتقال های مختلف طی سال های اخیر خبر داده است؛ 
پولــی کــه آن را به دلیل ناآگاهــی از قوانین مکانیزم 
مشارکت از دست داده ایم. حالا اما به نظر می رسد این 

پروژه جدی تر گرفته شود.

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه گفت :کوه خواری، تغییر کاربری اراضی زراعی و ساخت و سازهای غیرمجاز در سالهای اخیر، دماوند و حومه 
آن را نیازمند توجه ویژه کرده است. وی در هفته منابع طبیعی، پس از لواسان، نوبت به دماوند رسیدومقامات عالی قضایی و اجرایی جهت شرکت در شورای عالی حفظ حقوق 
بیت المال وارد دماوند شدند. دماوند به عنوان منطقه گردشگری به دلیل طبیعت زیبا و خوش آب و هوا، همواره یکی از محلهای مورد طمع زمین خواران و متعرضین به منابع 
طبیعی، در نزدیکی پایتخت بوده است. او که موضوع صیانت از محیط زیست و جلوگیری از تعرض به منابع طبیعی را در دوره تحول یکی از اولویتهای دستگاه قضایی اعلام کرده 
است اوایل امسال اولین جلسه شورای عالی حفظ حقوق بیت المال را در لواسان برگزار کرد و امروز دومین جلسه این شورا با حضور جمعی از وزرا و مقامات عالی قضایی و اجرایی 
در دماوند برگزار شد.  حضور در جلسه شورای عالی حفظ حقوق بیت المال به منظور پیگیری اجرای مصوبات جلسه پیشین در لواسان و نیز اتخاذ تصمیمات جدید در این 
حوزه دیگر برنامه حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در دماوند بود. بازدید میدانی وی از آخرین وضعیت منابع طبیعی و محیط زیست در دماوند، روایت تخلفات گسترده 

قانونی در حضور عدلیه،بوده است،  باید ابتدا با تخلفات بزرگ برخورد شودو جسارت انجام تخلف را باید از بین برد.

بایدابتدا
باتخلفاتبزرگ
برخوردشود

بانک مرکزی از اقدامات جدید خود برای ســاماندهی دســتگاه های کارتخوان و درگاه های پرداخت الکترونیکی بر اســاس ماده ۱۱ قانون پایانه های 
فروشگاهی خبر داد. بنا بر اعلام معاونت فناوری های نوین بانک مرکزی، تاکنون اطلاعات ۴ میلیون و ۷۰۰ هزار کارتخوان و درگاه پرداخت که پیش از این 
در ســامانه مؤدیان مالیاتی ثبت نشــده بود، پس از تکمیل و صحت سنجی اطلاعات، برای تشکیل پرونده مالیاتی به سازمان امور مالیاتی ارائه شده است. 
همچنین زیرساخت های فنی و مقرراتی لازم نیز به گونه ای فراهم شده که از بیستم دی ماه گذشته هر متقاضی جدید ترمینال پرداخت، ابتدا ملزم به تشکیل 
پرونده مالیاتی است و روال تخصیص ترمینال به متقاضی جدید تنها پس از ثبت نام در سامانه و دریافت کد رهگیری ادامه خواهد یافت. علاوه بر این 2 میلیون 
و ۱۰۰ هزار کارتخوان و درگاه پرداخت اینترنتی غیرفعال یا کم تراکنش نیز که فاقد پرونده مالیاتی بودند، قطع شدند. این تعداد علاوه بر 3۶۰ هزار کارتخوان 

و درگاه پرداخت اینترنتی است که در مرحله قبل به علت نامعتبر بودن کد ملی و شناسه ملی نامعتبر یا پرونده مالیاتی غیرفعال قطع شده بودند. 
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در  رئیســی  ســیدابراهیم  آیــت ا... 
بیست و سومین سفر استانی خود به همراه 
جمعــی از مســؤولان عالــی قضایی وارد 
ارومیه، مرکز استان آذربایجان غربی شد. 
رئیس دســتگاه قضا در ابتدای این سفر 
از مجتمــع فولاد ارومیــه بازدید کرد و از 
نزدیک در جریان مســائل و مشکلات این 
واحد تولیدی قرار گرفت. رئیس قوه  قضائیه 
با اشــاره به ظرفیت اشــتغال زایی مجتمع 
فــولاد ارومیــه عنوان کــرد: طبق گفته 
ســرمایه گذار، این واحد تولیدی ظرفیت 
اشــتغال زایی برای 3 هــزار نفر را دارد؛ بر 
همین مبنا با توجه به نیاز مبرم کشــور به 
تمهید امکانات برای جهش تولید، ضروری 
اســت هر چه ســریع تر بــا بهره گیری از 
نیرو های انســانی موجود در استان، نسبت 
به راه اندازی این مجتمع اقدامات مقتضی 
انجام شــود.وی  در ادامه ضمن اســتماع 
سخنان سرمایه گذار مجتمع فولاد ارومیه، 
نماینده بانک و اســتاندار آذربایجان غربی، 
بــرای راه انــدازی ایــن واحــد تولیدی، 
ضرب الاجل 2 ماهه تعیین کرد و گفت: بر 
مبنــای قوانیــن موجود و دســتورالعمل 
صادره، باید هر چه ســریع تر مسائل مابین 
ســرمایه گذار مجتمع فولاد ارومیه و بانک 
تســهیلات دهنده مرتفع شده و این واحد 

صنعتی ظرف 2 ماه در مدار تولید و اشتغال 
قرار گیرد. در مسیر رفع مشکلات مجتمع 
فولاد ارومیه، دستگاه قضایی و دادگستری 
آذربایجان غربی نهایت مساعدت را به عمل 
خواهند آورد و رئیس دادگســتری استان 
نیز در جلســات شورای اقتصاد مقاومتی، 
موضــوع راه اندازی این مجتمع تولیدی را 

با جدیت دنبال خواهد کرد. 
آیت  ا... سیدابراهیم رئیسی همچنین در 
جلسه شورای توسعه امنیت پایدار غرب و 
شــمال غــرب که با حضور اســتانداران و 
مســؤولان بلندپایه امنیتی اســتان های 
آذربایجــان غربــی، ایلام، کردســتان و 
کرمانشاه برگزار شد، اظهار داشت: یکی از 

می توانــد  کــه  مقولاتــی  مهم تریــن 
تضمین کننده امنیت این مناطق باشــد، 
رسیدگی به وضعیت معیشت مرزنشینان 
اســت. در مقوله تبــادلات مرزی، موضوع 
تجهیز گمرکات به دســتگاه های کنترلی 
الکترونیکی پیشــرفته از ضروریات است. 
همچنین تبادل کالا ها در مرز نیز باید تابع 
سیاســت های صادراتی و وارداتی کشــور 
باشــد. وی به موضوع بازاراچه های مرزی 
نیز اشاره کرد و گفت: طرحی که به عنوان 
جایگزیــن بازارچه های مــرزی بود، بنا بر 
گزارشــات مســؤولان استان های مرزی و 
مســؤول محترم قرارگاه حمــزه، توفیق 
نداشته است، لذا باید با انجام کار کارشناسی 

همه جانبه، موانع ایجاد بازارچه های مرزی 
رفع شده و مرزنشینان برای انجام تبادلات 

مرزی ساماندهی شوند. 
وی همچنین در دیدار قضات و کارکنان 
قضایی آذربایجان غربی با اشاره به ضرورت 
روزآمد شــدن قضات و کارکنان دســتگاه 
قضایــی بیان داشــت: موضوع شناســی 
تخصصی در کنار حکم شناسی از ضروریات 
کار قضــاوت اســت و این امر بــا توجه به 
تخصصــی شــدن و پیچیدگــی برخــی 
موضوعات از اهمیت بیشــتری برخوردار 
شده است. بر همین اساس، قضات باید در 
آموزش و تشخیص موضوع روزآمد باشند. 
دیدار امام جمعه اهل سنت مهاباد برنامه 
بعدی آیت ا... رئیســی بود. امام جمعه اهل 
تسنن مهاباد، در دیدار با آیت ا... رئیسی از 
ایشان برای سفر به شهر مهاباد دعوت کرد 
که رئیس قوه  قضائیه نیز با ابلاغ ســلام به 
مردم مهاباد، تاکید کرد در نخستین فرصت 
ممکــن در جمــع مردم این شــهر حضور 
خواهد یافت. در این دیدار امام جمعه اهل 
سنت مهاباد درخواست عفو و رأفت نسبت 
به برخی زندانیان کُرد را نیز مطرح کرد که 
در ایــن باره نیز رئیس قوه  قضائیه موافقت 
کرد پس از بررسی پرونده ها، نسبت به آن 

اقدام شود. 

ناترازی بودجه دلیل  ۶ برابر شدن نقدینگی

مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاسبات کشور گفت:  
یکی از موضوعات مهم و اصلی در دســتگاه های نظارتی را 
قوانینی دانست که اجرا نمی شوند،حسابرسی درست و قوی، 
اثربخشی بیش از ۵۰ درصدی دارد، موضوع نهضت کاهش 
قیمت تمام شــده را از اقدامات مهم در دســت اقدام دیوان 
محاسبات اعلام کرد.  وی سپس به تشریح تازه ترین گزارش 
دیوان محاسبات کشور پیرامون موضوع نقدینگی و آثار آن 
در اقتصاد پرداخت و گفت: پایه پولی در پایان ســال ۱3۹۱ 
حدود ۹۸ هزار میلیارد تومان بوده اســت که در پایان ۶ ماه 
ابتدایی سال ۱3۹۹ به مبلغ بالغ بر 3۷2 هزار میلیارد تومان 
رسیده است، از سال ۱3۹2 تا پایان ۶ ماه ابتدایی سال ۱3۹۹ 
خالص دارایی های خارجی بانک مرکزی با رشد مطلق 3۷2 
درصدی مواجه شــده است، خالص بدهی بخش دولتی به 
بانک مرکزی رشــد حدود 2۷۵ درصدی داشــته اســت. 
همچنین خالص بدهی بانک ها به بانک مرکزی با رشد حدود 
۱۶۵ درصدی مواجه بوده که این عملکرد نامطلوب، بیماری 
هلندی را بر اقتصاد کشــور تحمیل کرده است.او با اشاره به 
حجم نقدینگی در پایان ســال ۱3۹۱ که طبق آمار بانک 
مرکزی حدود ۴۶۱ هزار میلیارد تومان بوده اســت، حجم 
نقدینگی در پایان ۶ ماه ابتدایی ســال ۱3۹۹ را رقم 2۹۰۰ 
هزار میلیارد تومان اعلام کرد که از رشــد بی ســابقه ۵2۸ 
درصدی حکایت می کند. وی با بیان اینکه یکی از منابع قابل 
دسترس برای دولت، منابع بانک مرکزی است، تاکید کرد: 
دســت اندازی به این منابع باعث رشد پایه پولی و به تبع آن 
رشد نقدینگی می شود، دومین منبع برای جبران کسری 
بودجه دولت را انتشــار اوراق مالی اسلامی دانست و اظهار 
داشت: به دلیل عدم تناسب بین نرخ سود اوراق با نرخ واقعی 
سود در اقتصاد، عملا استقبال چندانی از اوراق نمی شود، لذا 
دولت به طرق مختلف از جمله وضع مقررات، اوراق را به سمت 
بانک ها و مؤسسات اعتباری سوق می دهد و منابع بانک ها و 
مؤسسات اعتباری را برای جبران کسری بودجه خود استفاده 
می کند.  بذرپاش با اشاره به سومین روش برای جبران کسری 
بودجه که استفاده مســتقیم از منابع بانک ها و مؤسسات 
اعتباری از طریق اخذ تسهیلات تکلیفی است، ناترازی بانک ها 
و مؤسسات اعتباری را حاصل روش های دوم و سوم دانست 
که بانک مرکزی را ناگزیر به استفاده از خط اعتباری یا اضافه 
برداشت در حساب جاری می  کند.  استقراض غیرمستقیم 
دولت از بانک مرکزی منجر به رشد پایه پولی و رشد نقدینگی 
می شود. بنده به عنوان خادم شما و مردم، درخواست می کنم 
همه مدیران دولتی از ترک فعل بپرهیزند. ما در کنار شــما 
هستیم و از تلاش های شما در دستگاه های مختلف اجرایی 

حمایت می کنیم. 
برای این مردم نباید کم گذاشت. تلاش کنیم این شرایط 

سخت را برای مردم آسان تر کنیم. 

مدیرعامل جدید سرمایه گذاری صندوق 
بازنشستگی کشوری معرفی شد

با حکم رئیس صندوق بازنشستگی کشوری و تصویب 
هیــات مدیــره؛ بازارنوی به عنوان مدیرعامل شــرکت 
ســرمایه گذاری صندوق بازنشستگی کشوری منصوب 
شــد. محســن بازارنوی که پیش از این معاونت مالی و 
اداری شــرکت پتروشــیمی جــم یکــی از بزرگترین 
شــرکت های صنعت پتروشیمی کشور را عهده دار بود، 
دارای مدرک کارشناسی ارشد مدیریت مالی از دانشگاه 
شهید بهشتی و سوابق متعدد در شرکت ها و هلدینگ های 
سرمایه گذاری کشور است. از جمله سوابق وی می توان 
به معاون مالی و اقتصادی شرکت ملی صنایع مس ایران، 
معاون مالی و اداری صندوق بازنشستگی کشوری، عضو 
هیات مدیره شــرکت توســعه صنایع بهشهر و همچنین 
عضویت در هیات مدیره شرکت های سرمایه گذاری آتیه 
صبا، آلومینیوم جنوب، صندوق بازنشستگی مس ایران، 
شرکت نورد لوله اهواز و شرکت توسعه خدمات بازرگانی 
نورد ایران، صادراتی توســعه صنایع بهشــهر اشاره کرد. 
لازم به ذکر است شرکت سرمایه گذاری صندوق کشوری 
از شرکت های زیرمجموعه صندوق بازنشستگی کشوری 
است که در زمینه سرمایه گذاری در سهام، صندوق های 
سرمایه گذاری و خدمات مرتبط با بازار سرمایه در صنایع 

فعالیت می کند.

هفته نامه اقتصادی ایران
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منصور غلامی، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه باید نگاه ویژه ای به بودجه دانشگاه ها شود، گفت: متاسفانه در تدوین بودجه دانشگاه ها، افزایش هزینه ها و 
به خصوص نرخ تورم به طور کامل و دقیق دیده نمی شود. وی درباره میزان افزایش بودجه دانشگاه ها برای سال آینده، افزود: رشد بودجه دانشگاه ها برای سال ۱۴۰۰ در 
حدی که دیده شده است، به دلیل افزایش قیمت ها و هزینه خدمات و از طرف دیگر افزایش حقوق های اعمال شده، در سال آینده تفاوت چندانی نسبت به سال ۹۹ نخواهد 
داشت. وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا بودجه سال آینده پاسخگوی نیاز دانشگاه به خصوص برای فعالیت های تحقیقاتی و پژوهشی است، در دانشگاه ها معمولا 
درصدی از بودجه را به منظور انجام امور پژوهشی درنظر می گیرند. این درصد در دانشگاه های مختلف متفاوت است که پس از کسر ارقام مربوط به حقوق و مزایای کارکنان 
و هزینه های اجتناب ناپذیر، از رقم بودجه تعیین و به تایید هیات امنای دانشگاه می رسد. بودجه پژوهشی دانشگاه ها در سال آینده، همانطور که گفته شد، توسط هیات امنا 

تعیین می شود. معمولا سعی بر این بوده که هرساله نسبت به سال قبل مبالغ به صورت افزایشی دیده شود که البته بستگی به رقم کل بودجه دانشگاه دارد./ فارس

بودجهسالآیندهدانشگاههاتفاوتچندانینسبتبهسال۹۹ندارد

 در نشست اضطراری دبیر کمیته اطلاع رسانی ستاد ملی 
با شــورای اطلاع رسانی استان خوزستان که در پی دستور 
ویژه وزیر کشــور و فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا 
برگزار شــد، آخریــن راه کارهای رســانه ای برای افزایش 
مشارکت مردم در مقابله با کرونا در سطح استان مورد بحث 

و بررسی قرارگرفت.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی  محمد خدادی معاون امور مطبوعاتی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و دبیر کمیته اطلاع رسانی و مدیریت 
جو روانی ســتاد ملی مقابله با کرونا در نشســتی به  منظور 
بررســی سیاست های رســانه ای مقابله با کرونا در استان 
خوزستان و با حضور اعضای شورای اطلاع رسانی این استان، 
ضمن تشکر از تلاش صدا وسیما و سایر رسانه های برخط، 
مکتــوب و فضای مجازی اســتان گفت: تلاش مضاعف با 
تولیدات هشداری در تقویت و افزایش اگاهی عمومی برای 
مقابله با شیوع و کاهش تلفات ناشی از کرونا در سطح ملی 

و استانی  به ویژه استان خوزستان ضروری است.
وی با اشــاره به ماموریت ویژه ای که بر اســاس مصوبه 
قرارگاه بر عهده دبیر کمیته اطلاع رســانی و مدیریت جو 
روانی کرونا گذاشــته شــده است، ضمن قدردانی از رئیس، 
دبیر و همه اعضای شورای اطلاع رسانی استان خوزستان، 
خاطرنشــان کرد: در طول هفته های گذشــته و به موازات 
گسترش شیوع کرونا در این استان، افزایش تولید محتوی 
ونشر رسانه ای برای ایجاد مشارکت در مقابله با موج جدید 
کرونا در خوزستان به عنوان مساله ای ملی که همه باید در 
حل آن کمک کنند، در دستور  کار همه رسانه ها قرارگرفت.

خدادی ناشناخته بودن و غیر قابل پیش بینی بودن را از 
مهم ترین ویژگی های بارز کرونا از ابتدای شــیوع تا کنون 
عنوان کرد و با اشاره به اینکه استان خوزستان در مقاطعی 
یکی از موفق ترین استان ها در مقابله و پیشگیری از کرونا 
بــود افــزود: در مقابله با کرونا عموما با   شــرایط غیر قابل 
پیش بینــی در ابتــلا و درمان  مواجه می شــوید که نیاز به 
هماهنگی و ایجاد قرائت واحد دارد تا ایجاد اجماع و مشارکت 
حداکثری مردم را برای مقابله موجب شــود لذا رسانه باید 
اطلاعــات صحیــح از متولیان را به مردم منتقل کند و مانع 
ازایجاد شــبهه و شــایعه و سوء استفاده از یک سو و ازسوی 

دیگر تلاش حداکثری برای کاهش تلفات صورت گیرد.
وی، استفاده حداکثری از ماسک، عدم تجمع و ضرورت 

فاصله گذاری فیزیکی و شستشوی دست ها را سه نکته مهم 
مقابله با کرونا عنوان و اظهار کرد: هرجا توانســته ایم یک 
قرائت واحدی از موضوع ایجاد کنیم و اولویت ها را به خوبی 
بــه مردم منتقل کنیم، به اجماع عمومی رســیده ایم و در 
مقابله با کرونا و کاهش تلفات موفق  بوده ایم و وظیفه رسانه 
اســت که توجه به مقابله با کرونا تا پایان را اولویت تولید و 

نشر رسانه ای بداند.
معاون مطبوعاتی با بیان اینکه مقابله با کرونا وظیفه هر 
فرد است و افراد به میزان اگاهی خود می توانند مانع از ابتلا 
و انتقال ویروس کرونا شــوند، گفت: در چنین شــرایطی، 
اهمیت کارکرد رسانه به عنوان یک عامل تعیین کننده در 
اطلاع رسانی و آگاهی بخشی، بسیار بیش از پیش نمود پیدا 
می کند و وظیفه رســانه امروز این اســت که با تولید محتوا، 
جامعه را به باوراینکه هر تجمعی منجر به شــیوع کرونا و 

افزایش مرگ می شود برساند.
وی از همه رسانه ها به ویژه در استان خوزستان خواست 
با افزایش تولید محتوا به صورت پرتکرار و به عنوان اولویت 
خبری، مردم را نسبت به خطرات ناشی از برگزاری هر گونه 
تجمع به هر شکل و در هر محیط که منجر به ابتلا و افزایش 
تلفات می شود آگاه کنند. دبیر کمیته اطلاع رسانی کرونا، 
هم افزایی رســانه ای برای ایجــاد قرائت واحد که منجر به 
اجماع در افکار عمومی می شود را ضروری دانست و تاکید 
کرد: وظیفه رســانه تبیین، تشــریح و تبلیغ مصوبات ستاد 
ملی و استانی مقابله با کرونا است و همزمان باید تلاش کند 
که با استفاده از متخصصان وزارت بهداشت و دانشگاه های 
علوم پزشــکی، پاسخ شبهات، ابهامات شایعات و القائات را 
منتشــر کند. طی یک ســال گذشته همزمان با گسترش 
بحرانی به نام کرونا، مردم ما با یک بحران مضاعف دیگری 
به نام جنگ اقتصادی و به تبع آن جنگ روانی مواجه شدند؛ 
جنگی که هدفش تضعیف، تحقیر و در نهایت، تسلیم مردم 
ایــران بــود کــه در نهایت مردم ایران علی رغم فشــار ها 
ومشــکلات همزمان در دو جبهه جنگ اقتصادی و کرونا 

جنگیدند و به موفقیت حداکثری رسیدند.
معاون مطبوعاتی، جنگ روانی امریکا علیه مردم ایران 
در شــرایط کرونا را بســیار ناجوانمردانه ذکر کرد و افزود: 
رسانه های کشورمان به عنوان خط مقدم مقابله با این جنگ 
روانــی، به جنگ شــایعات، القائــات و فضای ابهام و تردید 
دربرابــر جریــان معاند رفتند و درمقابــل فضای همدلی، 

همکاری و کمک به یکدیگر که منجر به هم افزایی در ایران 
شد را فراهم کردند.

 وی با اشاره به جنگ روانی جریان معاند در اسفند ماه 
سال ۹۸ که با انتشار عکس، صوت و فیلم مجهول و تشدید 
اضطراب و نگرانی در سراسر کشور سعی در تسلیم و به زانو 
درآوردن مــردم در برابــر کرونا را داشــتند، گفت: با تلاش 
حداکثری همه مسولان و همت مردم و به ویژه کادر درمان، 
امروز با حداقل شــایعه و گمانه و حداکثر فضای همدلی و 

همکاری برای مقابله با کرونا روبرو هستیم.
علیرغم دیدگاه ها و اظهارات بعضا متناقضی که از سوی 
برخی کارشناســان و متخصصان مطرح می شود، رسانه ها 
توانســتند ضمن انتقال مرجعیت خبری مقابله با کرونا به 
داخل کشــور، مطابق با مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا، 
علاوه بر جنگ با شایعه و اخبار کذب، نسبت به ایجاد  فضای 
همبستگی و همکاری در مقابله و کاهش تلفات کرونا نقش 

موثری در این زمینه ایفا کنند.
محمد جوروند، مدیرکل ارشــاد اســلامی و دبیر ستاد 
اطلاع رسانی استان خوزستان نیز با بیان اینکه تا کنون ۱۹ 
جلســه شــورای اطلاع رسانی اســتان با حضور مسولان 
دستگاه های مختلف و صداوسیما و مسولان رسانه ای استان 
برگزار شــده اســت، به ارائه گزارشــی از عملکرد این شورا 
پرداخت. جوروند، راه اندازی قرارگاه رســانه ای، تشــکیل 
کارگروه ها و  کمیته های تخصصی مقابله با کرونا، راه اندازی 
پویش هــای مختلــف فرهنگی- رســانه ای با مشــارکت 
هنرمندان و اصحاب رسانه با هدف اطلاع رسانی و امیدآفرینی 
و توســعه فعالیت های میان بخشی با محوریت استانداری 
خوزســتان را ازجمله فعالیت های عمده این شــورا طییک 
ســال گذشته عنوان کرد دراین جلسه آخرین راه کارهای 
رسانه ای برای افزایش مشارکت مردم در مقابله با کرونا در 

سطح استان مورد بحث و بررسی قرارگرفت.

تاکید بر هشدار رسانه ای برای مقابله با افزایش کرونا در نوروز
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  پتروشــیمی مارون بــه عنوان صنعت 
برگزیده ســبز کشــور موفق بــه دریافت 
تندیس زرین، از ســوی سازمان حفاظت 
محیط زیســت کشــور در بیست و دومین 
همایش واحدهای صنعتی و خدماتی سبز 
شــد. در این دوره از همایش صنعت ســبز 
کشور، شرکت پتروشیمی مارون به همراه 

چهار واحد صنعتی دیگر کشــور موفق به 
کســب تندیس زرین و عنوان صنعت سبز 
برگزیده ملی شــدند. پتروشــیمی مارون 
پیش از این نیز موفق به کســب »تندیس 
ســیمین« در بیســت و یکمیــن دوره از 
همایش ملی واحدهای صنعتی و خدماتی 
ســبز شده بود که اســتمرار موفقیت این 

شرکت در رسیدن به این دستاورد بی نظیر 
و انتخاب به عنوان صنعت برگزیده ســبز 
ملی از بین تمامی صنایع کشــور، نشان از 
تعهد مدیریت و کارکنان شرکت نسبت به 
حفاظت از محیط زیســت و توسعه پایدار 
است.همایش واحدهای صنعتی و خدماتی 
ســبز در پایان هر ســال از سوی سازمان 

حفاظت محیط زیســت کشور در راستای 
حفاظت از محیط زیست و به منظور تشویق 
واحدهــای صنعتی و خدماتی و همچنین 
ترویــج فرهنگ محیط زیســتی و انتقال 
تجــارب مدیران موفق در زمینه کنترل و 
کاهش آلاینده های محیط زیستی و ایجاد 

فضای رقابتی برگزار می شود.

پتروشیمی مارون تندیس زرین  صنعت برگزیده سبز گرفت



سالآیندهتعهدمعوقنخواهیمداشت
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، 
از تخصیص بودجه دولت برای توســعه 
موتور ســه اســتوانه طبق مصوبه قانون 
بودجه سال آینده در مجلس خبر داد و 
گفت: ســهم حوزه تحقیق و توســعه از 
فروش ایران خودرو نیز از ۰.۶ درصد در 
ســال ۹۷ به 3.۴ درصد در ســال جاری 
افزایش یافته و این امر می تواند مســیر 

توسعه را هموارتر کند.
مقیمی: سال آینده تعهد معوق 

نخواهیم داشت
ایکوپرس- فرشــاد مقیمی در آیین 
تقدیر از اعضای ســتاد مقابله با کرونا و 
رونمایــی از کتاب ســمفونی اتحاد، از 
تحقق کامل اهداف تولید در سال جهش 
تولید خبر داد و با اعلام تولید ۴۹۰ هزار 
دستگاه تا روز هفدهم اسفندماه، گفت: 
اوایل هفته آینده از مرز تولید نیم میلیون 

دستگاه خودرو عبور خواهیم کرد. 
وی با اشــاره به این کــه تعداد تولید 
خودروهای مونتاژی در ســبد تولیدی 
امسال کم تر از شش هزار دستگاه بوده، 
افــزود: در برنامه های امســال بر تولید 
داخلی تمرکز کرده و توانسته ایم با همت 
قطعه ســازان کشــور، اهداف را محقق 
کنیــم.   وی با بیان این که ایران خودرو 

با عمل به تعهدات به مشــتریان، نقش 
موثری در ایجاد آرامش و تعادل در بازار 
داشته، خاطرنشان کرد: در فروش های 
فــوق العــاده، تعهد معوقــی نداریم و 
میانگیــن تحویل خودرو در این فروش 
ها را به جای ۹۰ روزه قرارداد به ۴۰ روز 
رسانده ایم.  مقیمی تصریح کرد:  در سال 
آینده برنامه تولید و فروش را به گونه ای 
پیش خواهیم برد که هیچ تعهد معوقی 
ایجاد نشــده و خودروها به موقع تحویل 
مشتریان شود. وی خودروی تارا را یکی 
از دســتاوردهای مهــم و بــزرگ ایران 
خودرو در سال جهش تولید و در شرایط 

تحریم خواند و گفت: تعهدات ایجاد شده 
ایــن خودرو به موقع و بدون تاخیر اجرا 
خواهد شــد. مقیمی تاکید کرد:  طبق 
برنامــه ریــزی های صــورت گرفته، تا 
انتهای ســال ۱۴۰۰، تارا به پنج ستاره 
کیفی دست خواهد یافت تا این محصول 
بعــد از دنــا پلاس اتوماتیــک، دومین 

خودروی ایرانی پنج ستاره شود. 
وی با بیان این که برای نخســتین بار 
در کشور گیربکسی تولید شده که تمام 
مراحل طراحی و مهندســی آن توسط 
مهندســان داخلی کشور شکل گرفته، 
گفت: به زودی نیز گیربکس AMT نیمه 

اتوماتیــک، که در حــال حاضر بر روی 
خودروی سمند جانمایی شده و مراحل 
تســت آن ســپری می شــود، به سبد 
خدمات و محصولات گروه صنعتی ایران 

خودرو افزوده خواهد شد.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
بــا بیان این که طراحی و نمونه ســازی 
موتور سه استوانه نیز یکی از دستاوردهای 
بسیار بزرگ گروه صنعتی ایران خودرو 
به شمار می رود، گفت: به دست توانمند 
جوانان خلاق کشور آینده روشنی برای 

صنعت خودرو رقم خواهیم زد. 
وی ضمن قدردانی از همت، تلاش و 
جهاد کارکنان ســتاد مقابله با کرونای 
ایران خودرو گفت: ستاد مقابله با کرونا 
با ایجاد محیط کار امن برای کارکنان و 
خانواده های آنان سبب شدند تا کارکنان 
با خیالی آســوده بتوانند در سنگر تولید 

به فعالیت خود ادامه دهند. 
گفتنی اســت، در انتهای این مراسم، 
لوح تقدیری از ســوی مدیرعامل ایران 
خودرو به اعضای ستاد مقابله با کرونای 
ایران خودرو اعطا و از کتاب »ســمفونی 
اتحــاد« که در تشــریح اقدامات ایران 
خودرو در پیشــگیری از ویروس کرونا 

تدوین شده است، رونمایی شد.
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واکسیناسیون
عمومیاواسط
اردیبهشت۱۴۰۰
کلیدمیخورد

اشتغال زایی و احیای کارخانه های 
نیمه تعطیل در قم

تفاهمنامه ای به ارزش 3۰۰۰ میلیارد تومان بین ستاد 
اجرایــی فرمان حضرت امام و اســتانداری قم برای اجرای 
طرح های اشتغال زایی، احداث مسکن و احیای کارخانه های 
نیمه تعطیل و تعطیل امضا شــد. محمد مخبر، رئیس ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام دیروز سه شنبه در سفری یک روزه 
وارد اســتان قم شد. در ابتدای این سفر رئیس ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام و استاندار قم، تفاهمنامه همکاری برای 
اجــرای ۴ هزار طرح بــه ارزش 3۰ هزار میلیــارد ریال در 
بخش های عمرانی، ا شتغال زایی، دانش بنیان و حمایتی امضا 
کردند که از این محل طی 3 سال 23 هزار شغل در استان قم 
ایجاد خواهد شد. مخبر در آیین امضای این تفاهمنامه گفت: 
اولویت ستاد رفع مشکل بیکاری و ایجاد اشتغال در مناطق 
محروم اســت. وی افزود: 2۶۰۰ میلیارد تومان از این بودجه 
صرف ایجاد طرح های خرد و خانگی، طرح های اجتماع محور 
و دانش بنیان و ۴۰۰ میلیارد تومان هم صرف احیای کارخانه ها 
و بنگاه های اقتصادی نیمه تعطیل و تعطیل شده خواهد شد. 
بهرام سرمست، استاندار قم نیز در این مراسم گفت: حضور 
دکتر مخبر و مدیران ستاد اجرایی فرمان حضرت امام در هر 
استانی، موجب برکت و آبادانی بوده و خوشحالیم با حمایت 
این دوستان، بزودی شاهد موجی از تحول و محرومیت زدایی 
در قم خواهیم بود. در ادامه این سفر یک روزه، عملیات اجرایی 
احداث بزرگ ترین کارخانه »تولید پارچه چادر مشکی« در 
قم با ســرمایه گذاری ۱۱3۰۰میلیارد ریالی ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام آغاز شد. با راه اندازی این مجموعه ضمن 
ایجاد 2۰۰۰ شغل مستقیم و غیرمستقیم، سالانه ۱۸ میلیون 
مترمربع پارچه چادرمشکی تولید خواهد شد و واردات این 
محصول پرکاربرد، کاهــش قابل توجهی خواهد یافت. آغاز 
عملیات احداث ۱۸۰۰ واحد مســکونی پــروژه برکت در 
پردیســان، بهره برداری از ۸۰۰ طرح اشتغال  اجتماع محور 
بنیاد برکت با ســرمایه گذاری ۸2۴ میلیــارد ریالی و ایجاد 
2۴۰۰ شــغل، اهدای بســته های معیشــتی، جهیزیه و 
نوشت افزار به خانواده های نیازمند به ارزش ۱۰۶ میلیارد ریال 
و ده هــا طرح عمرانی و اقتصادی از دیگر بخش های ســفر 
یک روزه رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام بود. دراین 
سفر همچنین با حمایت بنیاد برکت ستاد اجرایی، ۴ کارخانه 
تولیدی »تیزسنگان، قم آلیاژ، تفلون کرامت و صنایع غذایی 
شیرین آفرینان خورشی« احیا و زمینه اشتغال 2۰۰۰ نفر در 
آنها ایجاد شد. دیدار با آیت الله سعیدی، نماینده  ولی فقیه و 
تولیت آســتان مقدس حضرت معصومه و حجت الاســلام 
محمدی عراقی، رئیس دفتر مقام معظم رهبری در قم، بازدید 
از شرکت »باسلام« و شهرک مهدیه حوزه علمیه قم از دیگر 

برنامه های مخبر در این سفر یک روزه بود.

به خودرو وارداتی قاچاق پلاک نمی دهیم

ســردار ســیدکمال هادیان فر رئیس پلیس راهور 
نیروی انتظامی کشور شماره گذاری خودروهای قاچاق و 
گذرموقــت را تکذیب کرد و گفت: واردات خودرو ممنوع 
است و حدود ۱3 هزار و۵۰۰ دستگاه خودرو در گمرکات 
ازچند ســال قبل مانده است که بنا بر مصوبه دولت قرار 
برشماره گذاری آنها شد. تاکنون ۸۵ درصد ازاین خودروها 
شماره گذاری شــده اند و ۱۵ درصد هم درمسیر شماره 
گذاری قرار دارند که این خودروها مربوط به ســال های 
2۰۱۷ و 2۰۱۸ هستند. خودروهای آمریکایی پلاک نمی 
شــوند و اگر در فضای مجازی تبلیغ می شود که خودرو 
آمریکایی شماره گذاری شده است برای چندین سال قبل 
اســت مثل خودرو فراری که فردی آن را واردکرده بود و 

پلاک گرفت و درحال حاضر هم با آن تردد می کند.

 همه خودروها باید از شمول 
قیمت گذاری خارج شوند

همکاری بیمه حافظ و تعاونی منطقه آزاد ارس

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت: 
علت این اتفاق تفاوت قیمتی است که، میان بازار و کارخانه 
وجود دارد.این تفاوت قیمت، سیستمی را به وجود می آورد که 
حتی افراد حقیقی نیز در راستای حفظ ارزش پول خود، زمانی 
که خودرو در کوتاه مدت تحویل داده می شــود، بدون نیاز به 
خودرو در قرعه کشی ها ثبت نام می کنند. هر عملی که منجر 
به قیمت گذاری تکلیفی شود، تنها سبب ایجاد نابسامانی در 
بازار خواهد شد. تمامی اقدامات دولت از سال ۹۴ به بعد، عاملی 
برای بی نظمی و نارضایتی در بازار شــد. در واقع بستن ثبت 
سفارش ها و جلوگیری از واردات یکی از این اقدامات دولت بود. 
در صورتی که راهکارهایی مانند واردات بدون انتقال ارز و واردات 
از طریق ارزهای ایرانیان در خارج از کشــور نیز وجود داشت. 
دولت می توانســت ایرانیانی که در خارج از کشور ارز دارند را 
تشویق به واردات کالا، از جمله خودرو به داخل کشور کند، که 
این اقدامی بسیار کمک کننده به بازار خودرو بود. اگر این اتفاقات 
و اقدامات صورت می گرفت، بازار به گونه ای تنظیم می شد که 
ما شــاهد خودروهای بسیار گران قیمت که ارزش واقعی آنها 
کمتر از قیمت تعیین شــده است، نبودیم. در حقیقت پس از 
گذشت حدودا ۵ سال هنوز مسوولان این حوزه نتوانسته اند 
راهکار مناسبی برای مســاله قیمت گذاری پیدا کنند. تمام 
روش هایی که دولت در این راســتا به کار گرفته است نه تنها 
کمکی به این صنعت نکرده است، بلکه سبب کاهش کیفیت 
محصول، کاهش توسعه محصول و کاهش تولید شده است. 
همچنین کاهش تولید نیز باعث افزایش قیمت در بازار شد. اگر 
مجموعه تصمیمات دولت را بررسی کنیم، به این نتیجه خواهیم 
رسید که اغلب تصمیم های اتخاذ شده نادرست بوده است و از 
تجربیات درست و کارآمد سال های گذشته نیز استفاده نشده 
اســت.  اگر تمام تولیدکنندگان بتوانند در یک فضای رقابتی 
فعالیت کنند، افزایش تولید می دهند و این افزایش تولید عاملی 

برای کنترل قیمت ها خواهد شد.
گاهی این مســاله مطرح می شــود که ممکن اســت 
خودروســازها به امید افزایش قیمت ها در آینده، خودروهای 
تولید شده را دپو کنند؛ اما رخ دادن این اتفاق بسیار دور از ذهن 
است. خودروسازها عمدتا به نقدینگی نیاز دارند و این اقدام را 
انجام نمی دهند. همچنین دپوی خودرو به فضای بسیار زیادی 
نیاز دارند و کار آسانی نیست و از طرفی فروش برای خودروسازها 

در اولویت است. 

سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: درباره تخصیص سهمیه بنزین نوروزی مازاد بر سهمیه ماهانه، هیچ تصمیمی ازسوی 
هیات دولت به وزارت نفت ابلاغ نشــده است. فاطمه کاهی اعلام کرد: با توجه به شرایط ادامه شیوع کرونا در کشور و مخاطره هایی که سفر های 
نوروزی می تواند از نظر گسترش شیوع ویروس کرونا برای مردم داشته باشد، بعید به نظر می رسد که شاهد تخصیص سهمیه نوروزی بنزین باشیم. 
وی اعلام کرد: تا این لحظه، هیچ تصمیم یا مصوبه ای درباره تغییر در سهمیه بندی بنزین برای سال ۱۴۰۰ ابلاغ نشده است و اگر در ایام باقی مانده 
از ســال نیز در این باره مصوبه ای تازه ابلاغ نشــود، با آغاز سال نو سهمیه بنزین فروردین ماه، مطابق ماه های گذشته در کارت سوخت خودرو ها و 
موتورسیکلت ها شارژ می شود. از 2۴ آبان ماه ۱3۹۸ که سهمیه بندی بنزین با دونرخی شدن آن به سیستم عرضه سوخت کشور بازگشت، تا امروز 

۱۷ نوبت سهمیه ماهانه بنزین در کارت سوخت خودرو ها و موتورسیکلت ها شارژ شده است.

رئیس کل بانک مرکزی گفت: نتایج مقدماتی محاســبات آماری بانک مرکزی نشــان می دهد رشد سه ماهه سوم تولید کارگاه های بزرگ 
صنعتی حدود ۷/۱۰ درصد و رشد ۹ ماهه آن حدود ۸ درصد بوده است. این گزارش از تداوم رشد بخش حقیقی اقتصاد حکایت می کند. عبدالناصر 
همتی افزود: در پایان بهمن ماه رشــد ۱2 ماهه پول ۵۶/۹ درصد و رشــد ۱2 ماهه شبه پول 3۵/3 درصد شد. رشد ۱2ماهه پول در مهرماه ۸۸/۶ 
درصد و در دی ماه ۶3/۸ درصد بود. رشد ۱2 ماهه شبه پول در مهر ماه 2۸/۱ درصد و در دی ماه ۴3/3 درصد بود. روند این دو متغیر پولی حاکی از 
کاهش سیالیت پول متأثر از کاهش انتظارات تورمی است. با توجه به کاهش انتظارات تورمی و عدم ضرورت افزایش نرخ سود، برنامه بانک مرکزی 
برمبنای قرار دادن نرخ سود حول میانگین دالان نرخ سود است. در پایان هفته گذشته با اقداماتی که بانک مرکزی در مدیریت بین بانکی خصوصا 

استفاده از عملیات ریپو  انجام داد، میانگین نرخ سود بین بانکی به ۷/۱۹ درصد کاهش یافت.

امسالخبریازسهمیهبنزیننوروزینیست آماررشدتولیدبهروایتبانکمرکزی

آغاز صدور فاکتور فروش »شاهین« با مدل ۱۴۰۰ 
همزمان با عید مبعث،گروه خودروســازی سایپا برای 
افزایش رضایتمندی مشتریان و براساس نظام جدید 
کیفیــت محصول خود، خودرو شــاهین را با گارانتی 
سه ساله یا ۶۰ هزار کیلومتر پیمایش تحویل مشتریان 

خواهد داد.
بــه گزارش ســایپانیوز، ســید جواد ســلیمانی؛ 
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا، ضمن اعلام این 
خبر، افزود: گروه خودروسازی سایپا در تامین قطعات 
و فرآیندهای تولید خود، شیوه های نوینی را در دستور 
کار قــرار داده، بــه گونه ای که بر اســاس نظام جدید 
کیفیت محصول ســایپا و برای رضایتمندی بیشــتر 
مشــتریان، فراتر از الزامات قانونی، این محصول را به 
مدت ســه سال یا ۶۰ هزار کیلومتر پیمایش، گارانتی 
خواهد کرد. ســلیمانی همچنین از آغاز صدور فاکتور 
فروش »شــاهین« همزمان با عید ســعید مبعث خبر 
داد و گفت: با توجه به هماهنگی های انجام شده این 
محصــول با مدل ۱۴۰۰ شــماره گــذاری و تحویل 

خریداران و مشتریان محترم خواهد شد.

بنا بر اعلام شرکت بازرسي 
کیفیت و استاندارد ایران

ســایپاکوییک ۴ ستاره شــد، استقرار نظام جدید 
ارتقاء کیفیت محصولات گروه سایپا، خودرو کوییک 
از محصولات گروه خودروسازی سایپا در آزمون هاي 
 )ISQI( شــرکت بازرســي کیفیت و استاندارد ایران
برای نخســتین بار چهار ســتاره کیفي کسب کرد. به 
گزارش سایپانیوز، در آخرین گزارش شرکت بازرسي 
کیفیــت و اســتاندارد ایــران که مربــوط به آزمون 
خودروهاي ســاخت داخل در بهمن ماه ۱3۹۹ است، 
خودرو کوییک تولید گروه خودروسازي سایپا در رده 
محصولات سطح قیمتي ۵، توانسته براي نخستین بار، 
چهار ســتاره کیفی کسب کند.آزمون هاي مذکور در 
حوزه فنربندي، تعلیق و فرمان، موتور و انتقال قدرت، 
ترمز و تجهیزات الکتریکي، تزیینات داخلي و خارجي، 
بدنه، رنگ، صداهاي غیرعادي و نفوذ آب صورت گرفته 

که خودرو سایپاکوییک در تمامي آزمون هاي مذکور 
بــا ارتقــاي عملکرد و ثبت نمرات بهبود، توانســته به 

چهارستاره کیفي ارتقا یابد.
گروه خودروســازي ســایپا به منظور ارتقاء سطح 
رضایتمندی مشتریان، علي رغم وجود تحریم ها و نیز 
محدودیت هاي ناشي از شیوع بیماري کرونا، توانسته 
است با اتخاذ تمهیدات مستمر نسبت به استقرار یک 
نظــام جدیــد کیفیت اقدام کرده و علاوه بر توســعه 
ارزیابی هــا در خطــوط تولیــد با هدف رشــد کیفي 
محصولات، فرآیند بازرســي ها و آزمون هاي کیفي و 
عملکردي محصولات خود را به روزرســاني کرده و در 

سطح مطلوب حفظ کند.

 تحویل سایپا شاهین با سه سال گارانتی

واگذاری قیمت گذاری ۳۰ تا ۴۰ درصد از خودروها به هیات مدیره شرکت ها

جزییات بسته جهش تولید خودرو اعلام شد،واگذاری 
قیمت گذاری 3۰ تا ۴۰ درصد از خودروها به هیات مدیره 

شرکت ها
سهیل معمارباشی مدیرکل صنایع حمل و نقل وزارت 
صمت اظهار داشت: پیشنهادی که در بسته جهش تولید 
مطرح شده این است که خودروهایی که مورد نیاز و پسند 
عامه مردم است طبق روال سابق قیمت گذاری شوند ولی 
به خودروهایی که قیمت بالاتر و مشتریان خاصی دارند و در 

تیراژ پایین تری تولید می شوند اجازه داده شود که هیئت 
مدیره خودروسازان بر اساس هیات تعیین و تثبیت قیمت ها 
قیمت گذاری کنند.وی در مورد اینکه گفته می شود از سال 
آینده قیمت گذاری خودرو آزاد خواهد شد، اظهار کرد: یک 
بسته جهش تولید توسط وزارت صمت با مدیریت ایدرو تهیه 
شده که در آن مشخص شده که ساخت داخلی خودروها، 
تامین منابع مالی خودروها و تسهیلات باید با چه روندی 
باشد. البته به بازار نیز پرداخته و از طرف دیگر الزامات این 
جهش تولید بررسی شده است. طبق این برنامه افزایش 
تولید ۵۰ درصدی طی شش ماه از زمان شروع اجرای این 

بسته باید رخ دهد.
آزادسازی قیمت خودرو در بسته جهش تولید نیست 
بلکه موضوع این است که خودروسازان الان با قیمت گذاری 
شورای رقابت زیان می دهند و بدنبال خروج خودروسازان 
از زیان دهی هستیم. یک راه این است که همین روند ادامه 
پیدا کند و خودروسازی ها و قطعه سازی ها را تعطیل کنیم 
و یک راه هم این است که همه قیمت ها اصلاح شود که این 
باعث فشار بر مردم می شود. یشنهادی که در بسته جهش 

تولید مطرح شده این است که خودروهایی که مورد نیاز و 
پسند عامه مردم است طبق روال سابق قیمت گذاری شوند 
ولی برای خودروهایی که قیمت بالاتر و مشتریان خاصی 
دارند و در تیراژ پایین تری تولید می شوند اجازه داده شود 
که هیئت مدیره خودروســازان بر اساس هیات تعیین و 
تثبیت قیمت ها قیمت گــذاری کرده و این خودروها را بر 

اساس آن بفروشند.
این روش باعث می شود که زیان خودروسازان از محل 
فروش این خودروهای محدود و با مشــتری خاص تامین 
شود، دیگر خودروساز زیان نکند و بتواند امکان جهش تولید 
را پیدا کند. از طرفی هم فشــار به عامه مردم وارد نشــود. 
موضوع مطرح شده در بسته جهش تولید این است و بحث 
آزادسازی قیمت ها و اینکه قیمت گذاری بر اساس حاشیه 
بازار باشد اصلا مطرح نیست. معمارباشی در ادامه تصریح 
کرد: در واقع در این بسته آمده است که طبق ضوابط هیئت 
تعیین و تثبیت قیمت ها که سازمان حمایت نیز عضو آن 
است قیمت گذاری انجام شود و طبق بررسی ها 3۰ تا ۴۰ 

درصد نوع خودروها مشمول این روش ها می شود.
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هفته نامه اقتصادی ایران

گفتگو-2

اخبارکوتاه

خبر

تفاهم نامه همکاری بیمه ای بین شرکت بیمه حافظ و تعاونی 
منطقه آزاد ارس با هدف ارتقای سطح همکاری های متقابل 
بیمه ای به امضا رسید. تفاهم نامه همکاری میان شرکت بیمه 
حافــظ و تعاونی ســازمان منطقــه آزاد ارس درخصوص 
گسترش همکاری، بین مرتضی سجادی پور سرپرست شعبه 
ارس بیمــه حافظ و محمدرضا ایوبــی مدیرعامل تعاونی 
ســازمان منطقه آزاد ارس به امضا رسید. سرپرست شعبه 
ارس، در مراســم امضای ایــن تفاهم نامه اظهار کرد: نقش 
تعاونی ها در یاری رساندن به منفعت جمعی بیش از گذشته 
ملموس اســت و تعاونی منطقه آزاد ارس در این زمینه به 
خوبــی فعالیت می کنــد. ســجادی پور درخصوص این 
تفاهم نامه همکاری اعلام کرد: طبق این تفاهم نامه، گسترش 
همکاری در تمامی رشته های بیمه ای بوده و تمامی کارکنان 
تعاونی منطقه آزاد ارس می توانند تحت پوشش بیمه حافظ 

قرار گیرند.

اعلام نرخ حق الوکاله در سال 1400
نرخ حق الوکاله انواع سپرده های بانک خاورمیانه در سال ۱۴۰۰ 
معادل 3 درصد اعلام می گردد. این نرخ بر اساس قانون عملیات 
بانکداری بدون ربا و با توجه به سقف تعیین شده ماده ۴ دستورالعمل 
نحوه محاســبه و تقسیم سود مشاع )ریالی( صادره توسط بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران تعیین شده است. حق الوکاله 
مبلغی است که بانک ها در قبال به کارگیری منابع سپرده شده 
توســط ســپرده گذاران دریافت می کنند. در ضمن نرخ سود 
علی الحساب سپرده های سرمایه گذاری طبق بخشنامه های بانک 

مرکزی جمهوری اسلامی ایران خواهد بود.

نخستین بیمارستان سیار کانکسی- تریلری کشور با نام احسان به همت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام و بنیاد احسان با حضور محمد مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان امام و دکتر جان بابایی 
معاون درمان وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی و حجت الاسلام دعایی رونمایی شد. این بیمارستان ۹۲ تختخوابه برای امداد رسانی به مناطق محروم و دارای جمعیت کمتر از ۲۰ هزار 
نفر در تمام رشته های تخصصی و فوق تخصصی ارایه خدمت می کند. این بیمارستان برخلاف سایر بیمارستان های سیار از چادر ساخته نشده بلکه کانکس - تریلری است و تخت ها اتوماتیک 
جمع و باز می شوند و به ۱۴ شکل مختلف قابل تغییر است. دکتر محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( گفت: با توجه به نتایج خوبی که در مرحله یک واکسن برکت بدست 
آمده ما ایمن ترین و کم عارضه ترین واکسن را در اواسط اردیبهشت تا اوایل خرداد در اختیار مردم قرار می دهیم. وی در حاشیه مراسم رونمایی از بیمارستان سیار احسان افزود: خوشبختانه 
پیشرفت های خوبی در مرحله یک واکسن برکت بدست آمده است و نتایج بدست آمده حاکی از این است که ایمن ترین و کم عارضه ترین واکسن را در اختیار مردم قرار می دهیم و پس از 
بررسی نتایج ها، وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی تأیید کرد که با بالاترین استاندارد ها مرحله یک طی شده است و ظرف هفته آینده مرحله ۲ و ۳ انجام می شود.او با اشاره به این که 

ظرف ۲ ماه آینده مردم دیگر دغدغه واکسن را نخواهند داشت، گفت: اواسط اردیبهشت یا حداکثر هفته اول خرداد واکسیناسیون عمومی کرونا را انجام می دهیم./ صدا و سیما

به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، این شرکت آگهی 
دعوت از داوطلبان عضویــت در هیأت مدیره خود را 
منتشــر کرد. با توجه به درخواست بیش از 2۰ درصد 
سهامداران از هیات مدیره شرکت جهت برگزاری مجمع 
عمومی عادی به طور فوق العاده به جهت انتخاب اعضای 
هیات مدیره، طبق مفاد ماده ۹۵ اصلاحیه قانون تجارت، 

به اطلاع کلیه سهامداران محترم شرکت بیمه سرمد 
می رساند، با عنایت به اینکه انتخاب اعضای هیات مدیره 
در انطباق با اساسنامه شرکت در دستور کار قرار دارد، 
در اجرای مفاد 2۹ اساسنامه، اعضای هیات مدیره باید از 
بین اشخاص حقیقی سهامدار انتخاب شوند و اسامی 
داوطلبان عضویت در هیات مدیره برای تایید صلاحیت 

به بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران اعلام و پس از 
تایید برای رای گیری به مجمع عمومی عادی شرکت 
ارائه گردد. از این رو از کلیه سهامداران داوطلب عضویت 
در هیات مدیره که دارای شــرایط یاد شده در ماده 2۹ 
اساســنامه شرکت هســتند، دعوت به عمل می آید 

حداکثر تا تاریخ ۱۸ اردیبهشت ۱۴۰۰  اقدام نمایند .

دعوت بیمه 
سرمد از 
داوطلبان 
عضویت در هیأت 
مدیره



بلاکچین، یادگیری ماشینی و اینترنت اشیاء، 
اضلاع حکمرانی نوین در صنعت بیمه

یونس مظلومی در نخستین جلسه کمیته بیمه اتاق بازرگانی 
بین المللی بر ضرورت به روزرسانی دانش در صنعت بیمه به منظور 
گذر از فعالیت سنتی و تکیه به فناوری در مسیر نوین صنعت بیمه 
تأکید کرد. به گــزارش روابط عمومی بیمه تعاون، دکتر یونس 
مظلومی، دبیر کمیته بیمه اتاق بازرگانی بین المللی اظهار داشت: 
به منظور بهره مندی حداکثری از حضور فعالان صنعت بیمه، تلاش 
خواهیم کرد تا تمام شرکت های بیمه ای را به عضویت کمییسیون 
در بیاوریم تا از اندیشــه های آن ها برای برون رفت از چالش ها و 
استفاده از فرصت ها استفاده کنیم. مدیرعامل بیمه تعاون هم چنین 
به نقش کمیسیون بیمه اشــاره کرد و گفت: این کمیسیون در 
مجموعه اتاق بازرگانی بین المللی فعالیت داشته و به شرکت ها و 
تشکل های بیمه ای محدود نشده و اعضایی همچون بانک مرکزی، 
صندوق ضمانت صادرات، صندوق بیمه محصولات کشاورزی، 
نهادهــای حمل و نقلی و... نیز در آن حضور دارند. از همین رو در 
زمان ارائه بیانیه ها و فعالیت ها می توانیم به عنوان یک نماینده اظهار 
نظر جامعی را ارائه کرده و در راستای منافع اعضا گام برداریم. از 
دیگر اقداماتی که ضروری است با همکاری اعضا اجرایی شود، بحث 
بازنگری در اهداف و نیز فعالیت جدی تر کمیســیون است تا در 
نتیجه آن خدمات مطلوب تری نیز به ذی نفعان ارائه شود.بر همین 
اساس ضروری است تا این کمیسیون به عنوان یک نهاد تأثیرگذار 
در دوسطح مشــتریان و عرضه کنندگان نیازسنجی کرده و در 
راستای پیشبرد منافع دوسویه هر دو طیف فعالیت کند. بر این 
اساس می توانیم از سایر کمیســیون ها نیز دعوت کرده و برای 
موضوعات مشترک با آن ها گفت و گو کرده و تفاهمات لازم را اتخاذ 
کنیم. در این زمینه ضمن برگزاری وبینارها، کارگاه ها و سمینارهای 
آموزشی، باید به ارائه گزارش های عملکردی خود به کمیته icc و 
نیز ترجمه گزارش های بین المللی به اعضاء اهتمام ورزیم. باید 
توجه داشته باشیم که فعالیت صنعت بیمه به صورت کلاسیک هم 
اکنون در حال حذف شدن است و ضرورت دارد تا ما از دانش های 
جدیدی همچون بلاکچین، یادگیری ماشینی، اینترنت اشیاء و... 
در این زمینه برخوردار شــویم و همراستا با تحولات روز دنیا در 
صنعت نوین بیمه گام برداریم. ما در شــرایط جنگ اقتصادی و 
تحریم هستیم و کمیسیون icc می تواند در این زمینه با توجه به 
عدم وابستگی به دولت ها به اظهار نظر کارشناسی اقدام و در مسیر 

رفع مشکلات فعالان این صنعت حرکت کند.

اروپایی ها برای خرید قطعات تراکتور 
ایران التماس می کنند

ابوالفتح ابراهیمی مدیرعامل هلدینگ  تراکتورسازی تبریز 
گفت:  کشورهای اروپایی گفتند تعهد نمی دهیم تا چند سال دیگر 
قطعه به شما بدهیم اما مهندسان ما کاری کردند همان کشورها 
التماس می کنند به ما قطعه بفروشید، در هلند تراکتور ما را که 
نصف قیمت بازار آنهــا بود، ترجیح می دادند. موتورســازان به 
کشورهای یوگســلاوی سابق و قطعه سازان به کشورهای دیگر 
صادر می کنند. در واقع تراکتور ایران به ۴۰ کشــور جهان صادر 
می شــود؛ یعنی قطعات ریخته گری و موتور علاوه بر  تراکتور به 
کشورهای دیگر صادر می کنیم. معادل ۶۶۰ میلیارد تومان هم 
ارزآوری صادرات تراکتــور بــود. وی در پاســخ بــه اینکه چرا 
قیمت تراکتورهــای ایران ارزان تر اســت؟ تأکیــد کرد: همه 
قطعات تراکتور را خودمان تولید می کنیم و در همه نقاط کشور و 
حتی در روستاهای دور افتاده هم قطعات وجود دارد و تهیه آنها 
راحت تر و کم هزینه است. تراکتور ۹۰ درصد داخلی سازی شده 
اما ۱۰ درصد برخی قطعات مانند تایر وارداتی است و این در تمام 
دنیا رایج است که برخی قطعات غیرمرتبط را از شرکت های دیگر 
تامین یا وارد می کنند. وی  درباره تأثیر تحریم بر تولیدات کارخانه 
 تراکتورسازی گفت: کاملاً اثر گذاشت؛ به این شکل که تولیدات ما 
را بیشتر کرد. زمانی که جواب سربالا از تأمین کنندگان اروپایی 
شنیدیم، مهندسان ایرانی تصمیم گرفتند هر طور شده تولید را در 
داخل انجام بدهند. کشورهای اروپایی گفتند، پول به حساب ما 
واریز کنید اما تعهد نمی   دهیم تا چند ســال دیگر قطعه به شما 
بدهیم. به خاطر تحریم شاید امکان بازگشت پول هم نباشد. پس 
از این مهندســان ما دســت به کار شدند تا جایی که بعدا همان 
کشورها التماس کردند، به ما قطعه بفروشیدکه به دلیل کیفیت و 
قیمت مناسب بود. کشورهایی نظیر ایتالیا و آلمان و  ترکیه بودند. 
قطعات  تراکتور را حتی به هلند هم فرستادیم. مهندسان ما علاوه بر 
 مدل هــای خارجــی، روی فناوری هــای پیشــرفته هم کار 

کردند./ فارس
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اما و اگرهای نرخ سود

بهاءالدین حسینی هاشــمی کارشــناس ارشد 
بانکی:کاهش یا افزایش نرخ ســود در بازار بین بانکی از سوی 
سیاستگذار عموما با هدف اعمال تغییرات در نرخ سود سپرده های 
بانکی صورت می گیرد و بانک مرکزی را به کنترل متغیرهای 
پولی قادر می سازد. در صورتی که بازده سایر بازارهای اقتصادی 
از نرخ سود پرداختی بانک ها بیشتر باشد منابع از بانک ها خارج و 
در بازارهای دیگری سرمایه گذاری می شوند اما به نظر می رسد 
به دلیل بی ثباتی موجود در بازار ســرمایه طی ماه های گذشته 
ماندگاری سپرده ها در بانک ها بیشتر شده است. در همین حین 
بانک مرکزی نیز هدف کاهش نرخ سود سپرده های بانکی را دنبال 
می کند که مقدمات لازم برای اجرای این سیاست از مسیر کاهش 
نرخ سود بین بانکی فراهم می شود. سیاستگذار امیدوار است از 
این مسیر بتواند قدرت وام دهی بانک ها را افزایش دهد و بخش 
تولید را از رکود خارج سازد و در نهایت در مسیر کاهش تورم گام 
بردارد. اما واقعیت این است که اثر تغییرات نرخ سود بر نرخ تورم 
معکوس است. به عبارتی با افزایش نرخ سود، سپرده های بیشتری 
جذب بانک ها می شوند و گردش پول در اقتصاد کاهش می یابد 
و به این ترتیب تورم تحت کنترل درمی آید. اما در صورتی که نرخ 
سود بانکی کاهش می یابد منابع از بانک ها خارج می شوند و در 
بازارهای دیگری به جریان درمی آیند و به عبارتی تقاضا برای پول 
در اقتصاد را بالا می برند. در این شرایط افزایش نرخ تورم در اقتصاد 
حتمی است. به طور کلی با توجه به تورم لجام گسیخته ای که در 
کشــور وجود دارد تقاضا برای پول در اقتصاد بسیار بالاست. در 
شرایط تورمی هر چقدر افراد بیشتری بدهکار باشند تقاضا برای 
پول نیز بیشتر می شود و سرمایه گذاری روی دارایی های فیزیکی 

و واقعی را افزایش می دهد. 

کیت تشخیص کرونا بر پایه فناوری 
نانو ذرات مغناطیسی ساخته شد

متخصصان جوان شرکت دانش بنیان پردیس ژن فناوری 
موفق شــده اند برای نخســتین بار در کشــور، ربات و کیت 
استخراج RNA و DNA از نمونه های زیستی را طراحی و 

تولید کنند.
به گزارش خبرگزاری صدا و ســیما، یکی از چالش های 
جدی کشور در طول یک سال گذشته برای انجام آزمایش 
PCR کرونا، اســتخراج RNA از نمونه ها بوده اســت. اکثر 
آزمایشگاه های کشور هم اکنون از کیت های ستونی استفاده 
می کنند که نیازمند صرف انرژی انسانی و زمان بسیار زیادی 
است و به علت دستی بودن کل فرایند، احتمال خطا از نوع 
جابجایی نمونه افراد زیاد اســت. معتبرترین آزمایشگاه ها با 
انجام سه نوبت کار سخت و طاقت فرسا و با اختصاص چند 
کارمند آزمایشگاه، در هر شبانه روز تنها ۱۰۰ یا 2۰۰ نمونه 
RNA اســتخراج می کنند. به همین دلیل جواب آزمایش 
PCR بــه طــور معمول با دو روز تا یــک هفته تأخیر ارائه 
می شود که باعث به تعویق افتادن فرایند تشخیص، قرنطینه 
و درمان مبتلایان می شود. در همین زمینه متخصصان جوان 
شــرکت دانش بنیان پردیس ژن فناوری موفق شده اند برای 
 DNA و RNA نخستین بار در کشور، ربات و کیت استخراج
از نمونه های زیستی را طراحی و تولید کنند.کیت مذکور بر 
پایه  فناوری پیشرفته  نانوذرات مغناطیسی تولید شده است. 
این محصول فرایند استخراج RNA از نمونه های زیستی را 
به صورت تمام خودکار انجام می دهد و قادر است نمونه ۹۶ 
نفــر را بــه صورت همزمان ظرف مــدت کمتر از ۱۶ دقیقه 
اســتخراج کند. بدین ترتیب، کل زمان نمونه گیری تا ارائه 
پاســخ آزمایش PCR می تواند به دو تا ســه ساعت کاهش 
یابد. احتمال خطای انســانی به حداقل ممکن می رســد و از 
خستگی و فرسودگی کارکنان آزمایشگاه جلوگیری می کند. 
بــا اســتفاده از یــک یا چند ربات و دو تا ســه نفر نیرو، یک 
آزمایشــگاه قادر خواهد بود روزانه صد ها تا هزار ها آزمایش 
PCR انجام دهد. علاوه بر این، با استفاده این محصول امکان 
اســتخراج DNA از ۹۶ نمونــه خــون مراجعه کنندگان به 
آزمایشــگاه های ژنتیک به طور هم زمان فراهم شــده است. 
این کار در حدود یک ساعت زمان می برد و فرایند انجام آن 
نســبت به کیت های موجود در کشــور بسیار ساده تر است. 
تمامی مراحل طراحی و تولید ربات و کیت توسط متخصصان 
پردیس ژن در داخل کشور به انجام رسیده است. طراحی و 
تولید کیت با همکاری مرکز جامع سلول های بنیادی دانشگاه 
علوم پزشکی تهران انجام شده است. همچنین، کیت و ربات 
استخراج RNA بر روی صد ها نمونه کرونا توسط دانشکده 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران با موفقیت ارزیابی شده 
و در مقایسه با کیت های ستونی توانسته است به طور متوسط 
روی ۴۵ درصد نمونه ها بهبود مقدار RNA استخراج شده 
را نشــان دهــد و خطای منفــی کاذب را به میزان ۹ درصد 

کاهش دهد. / صدا و سیما

بازگشت1420واحدغیرفعالبهچرخهتولید
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت گفت: با 
پیگیری ستاد تسهیل، تنها در شهرک های 
صنعتی با فعال ســازی ۱۴2۰ واحد تولیدی 
 راکــد، فرصت اشــتغال بــرای 2۴ هزار نفر

 ایجاد شد.
علیرضا رزم حســینی در یکصد و نهمین 
جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، جایگاه 
و مســئولیت ستاد را در شرایطی که کشور 
تحت فشــار تحریم هاست، بسیار حساس 
توصیــف کرد و اظهار کرد: حکومت در این 
شــرایط، تشکیل ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید را در راســتای حمایت و پشتیبانی از 
تولید، وظیفه خود دانســت و خوشبختانه 
درحال حاضر کشــور شــاهد رشــد قابل 
ملاحظه تولید در 2۹ رشــته صنعتی است. 
وی با استناد به بازدیدهای میدانی در سطح 
ملی، به رشــد تولید در بخش های مختلف 
اشاره کرد و گفت: واحدهای تولیدی کشور 
در صنایع مختلف مانند لوازم خانگی، قطعه 

ســازی خودرو، مواد شــوینده و بهداشتی، 
کاشــی وســرامیک، مواد غذایــی، فلزات، 
نســاجی و پوشــاک به صورت چند شیفت 
مشــغول فعالیت هستند که حاکی از رونق 
تولید در کشــور اســت. طبق اعلام وزارت 
صمت، رزم حسینی، اقدامات ستاد تسهیل، 
پشــتیبانی دولت و کمک و همراهی ســایر 
دستگاه ها را موجب ایجاد دلگرمی در بخش 
تولید و همچنین برگشــت پویایی و تحرک 

در واحدهای تولیدی دانســت.وزیر صمت، 
برگشت ۱۴2۰ واحد تولیدی راکد و غیرفعال 
در شهرک های صنعتی را نتیجه پیگیری های 
ســتاد تســهیل توصیف و تصریــح کرد: با 
برگشت این واحدها به چرخه تولید، فرصت 
اشــتغال برای 2۴ هزار نفر ایجاد شد.وی در 
ادامه صحبت های خود ظرفیت قانونی ستاد 
تســهیل را خوب توصیف کرد و گفت: ما در 
ستاد تسهیل به دنبال تقویت و توسعه تولید 

در چارچــوب قوانیــن در کنار حفظ حقوق 
عمومی هستیم و خوشبختانه در این مسیر 
مجلس محترم شورای اسلامی نیز همکاری 
خوبی با ســتاد دارد.رزم حسینی در ادامه به 
حمایت دستگاه قضا در حمایت از تولید اشاره 
کرد و گفت: یکی از اقدامات دستگاه قضا، در 
ایــن زمینه جلوگیری از تعطیلی واحدهای 
تولیدی به بهانه ارتکاب تخلف توسط مدیران 
آن واحدهاست به این معنا که اگر مدیر واحد 
تولیدی مرتکب انجام تخلفی شــود، بدون 
تعطیل شدن واحد تولیدی، روند رسیدگی 

به پرونده انجام خواهد شد.
وی سیاست های صادراتی وزارت صمت 
را در حوزه تولید موثر خواند و افزود: سامانه 
تجارت و موضوع واردات در مقابل صادرات 
یکــی از اقدامات خوب وزارت صمت بود که 
موجب ثبت سفارش هشت میلیارد یورویی 
و رفع تعهد ارزی بســیاری از واردکنندگان 
شد که در حوزه تولید نیز آثار مثبتی داشت.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در بازدید از هلدینگ 
آتیه فولاد نقش جهان گفت: از آنجا که همه سهامداران حقیقی 
هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان از کارکنان بازنشسته و شاغل 
فولاد مبارکه هستند، حمایت شرکت فولاد مبارکه از هلدینگ 
آتیه فولاد نقش جهان صرفا در جهت منافع اقتصادی نیست، 
بلکه در راستای رفاه حال سهامداران و کمک به تأمین معیشت 

آنان است. مهندس عظیمیان در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه از ابتدای مدیریت بر شرکت فولاد مبارکه بر توجه 
به معیشت کارکنان، امنیت و ایمنی در کار تأکید کردهایم، 
تصریح کرد: ایجاد آرامش در دوران بازنشستگی در شرکت 
آتیه فولاد نقشجهان یک رسالت مهم برای این شرکت است و 
هر اقدامی برای بازنشسته ها قطعا بازخورد مثبتی برای شرکت 
در بر خواهد داشــت. وی با تقدیر از وجدان عمومی کارکنان 
شــرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: چنانچه برای نیروی کار 
مشخص شود که مدیریت در راستای منافع آنها اقدام می کند، 
با انگیزه مضاعف کار و تلاش خواهند کرد. مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه با اشاره به اینکه حاشیۀ سود بالا در بورس ممکن 
است فریبنده باشد اظهار داشت: تلاطم ها و رونق بازار سرمایه 
می تواند به طور کاذب در افزایش حاشیه سود مؤثر باشد، ولی 
باید مراقب بود و با تعریف یک حاشیه سود مطمئن و منطقی 
افزایش سرمایه سهامداران را تضمین کرد. مدیرعامل هلدینگ 
آتیه فولاد نقش جهان نیز در این دیدار گفت: شرکت آتیه فولاد 
نقش جهان همواره همراه و تابع دستورالعمل های شرکت 

فولاد مبارکه بوده است. حسین کفعمی ضمن تقدیر و تشکر 
از حضور مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در این شرکت، اظهار 
داشت: هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان با کادر مجرب و ۱2 
شــرکت توزیع ورق فولادی در کشور، به ویژه در استان های 
کم برخوردار، مشغول فعالیت است. وی افزود: در ابعاد مختلف، 
نظارت بر عملکرد کارکنان این هلدینگ مطابق با استراتژی 
شرکت فولاد مبارکه است. گفتنی است هلدینگ آتیه فولاد 
نقش جهان از آبان ماه ســال جاری به شرکت فولاد مبارکه 
ملحق شده و شــرکت فولاد مبارکه با خریداری 3۱ درصد 
سهام، این شــرکت را به زیرمجموعه خود وارد کرده است. 
هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان با اســتراتژی فعالیت در دو 
زنجیره تأمین، فروش و خدمات فولاد، در زمینه بورس، تولید 
ورق های پوششدار، تولید و عرضه انواع پودرهای میکرونیزه 
بنتونیــت، آهک کلســینه و هیدراته، فــروش و صادرات 
محصولات فولادی و همچنین تولید لوله های مانیسمان، در 
قالب یک شرکت مادر هلدینگ با 2۰ شرکت زیرمجموعه با 

ترکیب سهامداری فعالیت می کند.

»آتیه فولاد نقش جهان«  پشتوانه ای برای سهامداران این شرکت
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وحید کریمی با اشاره به تعیین تکلیف 
وضعیت املاک شهروند افزود: با مساعدت 
و حمایت های شهردار تهران اقدامات مثبتی 
در خصوص تعیین تکلیف املاک شهروند 
انجام شد، توافقات اولیه با سازمان املاک و 
مستغلات شهرداری تهران صورت گرفته و 
طی هفته جاری ۹ فقره از املاک به صورت 
رسمی و شفاف به شهروند منتقل خواهد 
شــد و به عنوان یک اتفاق بزرگ در تاریخ 
شهروند ثبت می شــود، در خصوص سایر 
امــلاک غیر قابل انتقال هم توانســتیم با 
صاحبان آن قراردادهای ۵ ســاله ای را به 
صورت مشارکتی منعقد کنیم. به گزارش 
روابط عمومی شــرکت شــهروند، وحید 
کریمی مدیرعامل فروشگاه های زنجیره ای 
شهروند دیروز در بازدید از فروشگاه بهرود 
مدیرعامل شــرکت شهروند گفت: توسعه 
شعب یکی از الزامات مهمی است که برای 
ورود به بازار ســرمایه باید با جدیت دنبال 
شود، بر همین اساس فروشگاه علی اکبری 
واقع در منطقه هفت تهران تا پایان اسفند 
ماه افتتاح می شــود و انشاا... آماده سازی و 
افتتاح سایر شعب نیز در سال آینده با سرعت 
بیشــتری ادامه دار خواهد بود. وی با بیان 
اینکه روزهای پایانی سال یکی از مهم ترین 

فرصت های فروش برای بنگاه های اقتصادی 
برشــمرده می شــود گفت: انتظار می رود 
همــکاران فروشــگاهی ضمــن ایجــاد 
جذابیت های لازم در خرید و بالابردن سطح 
کیفی خدمات، بتوانند با نگاهی هوشیارانه 
و حداکثــر توان از این فرصت به شــکلی 
درست و مناسب بهره برداری کنند تا بتوانیم 
ســهم فروش خوبی را در ایام پایانی سال و 

روزهای آتی شاهد باشیم.
کریمــی در ادامه به ایجــاد فرصت 
مناسب برای عرضه سوغات شهرها اشاره 
کرد و افزود: ایجاد بسترهای لازم برای عرضه 
سوغات شهرها اقدام موثری است که انشاا... 
در فاصله زمانی اســفند تا فروردین ماه در 
شعب اصلی شــهروند اتفاق خواهد افتاد، 

امیدوار هســتیم این رویداد به عنوان یک 
سنت فرهنگی و به صورت فصلی برگزار شود 
تا شهرســتان ها هم در یک بستر مناسب 
محصولات، دستاوردها و توانایی هایشان را 
معرفی و عرضه کننــد و از طرفی بتوانیم 
بخشی از نیاز شهروندان ساکن پایتخت را 
فراهم کنیم. مدیرعامل شرکت شهروند با 
اشاره به ورود شهروند به بازار سرمایه گفت: 
بازار سرمایه جان دوباره و حیات تازه ای را به 
شرکت خواهد بخشید و یک حرکت پایدار 
برای شــرکت ایجاد می کنــد، طرح ورود 
شهروند به بورس تحول بزرگ و ارزشمندی 
است که با تاکیدات و حمایت های شهردار 
تهران و معاونت مالی و اقتصاد شهری انجام 
شد و کلیه فرآیندهای آن از زمان تهیه لایجه 

و تصویت آن در شــورای شــهر با تدابیر 
مدیریت شــهری صورت گرفت، امیدوار 
هستیم در این مسیر و اعتمادی که شهردار 
تهران به مجموعه داشته بتوانیم توان واقعی 
شرکت شهروند را در معرض دید قرار دهیم. 
کریمی افزود: پروژه ستاره شرق واقع در دو 
راهی قپان با دو هزار متر مربع، پروژه همت 
واقع در مجتمع تجاری فرانتیوم با سه هزار 
متر مربع و پــروژه ماهان کرج با ۸۰۰ متر 
مربع از جمله فروشــگاه هایی هستند که 
آخرین مراحل تکمیل و آماده سازی را پشت 
ســر گذاشته و در ســه ماهه ابتدایی سال 
۱۴۰۰ به بهره برداری می رسند، همچنین 
تعدادی از پروژه ها در سایر شهرستان ها نیز 
درحال تکمیل است که امیدوار هستیم تا 

پایان سال ۱۴۰۰ آماده سازی شوند.
 کریمی در پایان ضمــن قدردانی از 
تلاش های شبانه روزی کارکنان و مدیران 
شهروند خاطرنشان کرد: شرکت شهروند در 
مسیر یک تحول بزرگ قرار دارد و تحقق آن 
جز با همت، اتحاد و ید واحد یکایک کارکنان 
میسر نخواهد بود امیدوار هستیم اقدامات 
و مجموعه این تلاش ها به عنوان یک منشا 
خیر برای نســل حاضر و آینده شهروند به 

یادگار بماند.

تعیین تکلیف 9 فقره از املاک شهروند

سرلشکر پاسدار محمد باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در پیامی به اولین جشنواره ملی برگزیدگان تشکل های برتر مردم نهاد دفاع مقدس در سال ۱۳۹۹، تأکید 
کرد: بی شک در شرایط خطیر و پرمسئولیت کنونی که شما جوانان عزیز در کنار پیشکسوتان جهاد و مقاومت و پرچمداران مکتب شهید حاج قاسم سلیمانی در صف دفاع از 
آرمان های انقلاب، پیشبرد اهداف نظام و سنگرهای خدمت به مردم در تشکل های مردم نهاد دفاع مقدس می درخشید، سرمایه ای عظیم و سدی محکم در برابر توطئه 
جبهه دشمن در تحریف و کم اثر کردن فرهنگ دفاع مقدس به شمار رفته و اجازه نخواهید داد تا مشعل پرفروغ هدایت نسل های آینده این سرزمین، به سوی دروازه های 
تمدن نوین اسلامی، به خاموشی گراید. جوانان عزیز سرزمین اسلامی؛ اینک که همه روزه شاهد پیوستن پیشکسوتان دفاع مقدس به همرزمان شهیدشان هستیم، مسئولیت 
در اهتزاز نگه داشتن پرچم ایثار و شهادت و نشر ارزش های دفاع مقدس و حفظ دستاوردها و این گنج عظیم تمام نشدنی حاصل از ۸ سال دفاع مقدس و مقاومت، بر عهده 
شما نسل جوان انقلابی قرار دارد، چه زیباست بتوانید در تشکل های مردم نهاد دفاع مقدس و مقاومت، سازمان یافته و با تلاش و با اتکا به داشته های خود به صورت خودجوش 

و خلاقانه با همه توان در کنار آحاد دوستان و همراهان متعهد و انقلابی، در جای جای کشور عزیزمان، این رسالت را به سر منزل مقصود برسانید./ ایرنا

مدیرعامل گروه مپنا از طراحی و ســاخت نخستین 
توربین هیدروژن ســوز کشــور و نصب آن در نیروگاه 
بعثــت تهــران خبر داد.  عباس علی آبادی در حاشــیه 
مراســم امضا قرارداد نصب این توربین با شــرکت برق 
حرارتــی گفت: خروجی این نیروگاه بجای گاز گلخانه 
ای، بخار آب است که اثرات مثبتی در وضعیت زیست 

محیطی تهران خواهد داشت.
 او با اشــاره به ارز آور بودن این توربین افزود: گروه 
مپنــا بــه زودی این توربین را به بازار بین المللی عرضه 
خواهد کرد که به دلیل ویژگی های آن با استقبال بسیار 
زیادی مواجه خواهد شــد. وی با بیان اینکه ســاخت 
توربین گازی از افتخارات مصنوعات بشر است و خدمات 
زیادی برای انسان ها داشته ادامه داد: ایران در این زمینه 
صاحــب فنــاوری و دانش برای طراحــی انواع این نوع 
ماشین است و البته این توربین متناسب با شبکه برق 
کشور و برای توسعه و ارتقاء شبکه برق طراحی و ساخته 

شده است.
توربیــن کلاس fmgt۷۵ دارای قدرت تولید 22۰ 
مگاوات در سیکل ساده و بهره وری ۶۰ درصد در سیکل 
ترکیبی اســت که به زودی در مقیاس ملی در بسیاری 

از نیروگاه ها نصب خواهد شد.
ما در حال حاضر در نیروگاه های عراق از توربین های 
mgt۷۰ اســتفاده می کنیم، زیرا کشور عراق به دلیل 
ســوخت موجود و شرایط اقلیمی، نیازمند توربین های 
ماندگار اســت که این نوع توربین نیز پاسخ مناسبی به 
ایــن نیاز داده اســت.یکی از ویژگی های نیروگاه های 
ســیکل ترکیبی جدید نسبت به نیروگاه های قدیمی، 
کاهش مصرف آب تا یک دهم اســت. مدیرعامل گروه 
مپنا با اشــاره به اینکه اســتفاده از هیدروژن به عنوان 
ســوخت در دنیا بســیار مورد توجه است گفت: با توجه 
بــه اینکــه محل تولید برق در نیروگاه های تجدید پذیر 
با محل مصرف یکی نیســت ما نیازمند ذخیره ســازی 

برق تولیدی در این نیروگاه ها هستیم تا در جای دیگر 
مصــرف کنیم بــه همین دلیل در جهــان این برق به 
هیــدروژن تبدیــل و ســپس در نیروگاه های حرارتی 
مصرف می شود که ما نیز در حال حرکت به این سمت 

هستیم./ صدا و سیما

طراحی و ساخت نخستین توربین هیدروژن سوز کشور



ویژگیهایمهم
والزاماتجدید
قانونصدورچک

تسهیلات مسکن جوانان جذاب تر شد

مدیرعامل بانک مسکن با اعلام تصمیم جدید این بانک درباره 
یکی از حساب های مورد استقبال مشتریان، شرایط تازه پرداخت 
تسهیلات مسکن جوانان را تشــریح کرد.محمود شایان درباره 
خبرخوش پایان سال به دارندگان حساب جوانان گفت: براساس 
مصوبه جدید هیات مدیره بانک، نرخ سود تسهیلات حساب پس 
انداز مســکن جوانان برای دوره بازپرداخت حداکثر ۵ ساله، از ۹ 
درصد به ۶ درصد کاهش پیدا کرد. حساب پس انداز مسکن جوانان 
یکی از حســاب های مورد توجه قشــر زیادی از خانوارها است. 
خانوارهــا برای برنامــه ریزی بلندمدت جهت خانه دار شــدن 
فرزاندشان از امکانات و مزیت های حساب پس انداز مسکن جوانان 
استفاده می کنند به این صورت که با سپرده گذاری تدریجی و کم 
هزینه از امتیاز بلندمدت دریافت تسهیلات خرید مسکن بهره مند 
می گردند. سقف و نرخ سود تسهیلات مسکن جوانان به گونه ای 
است که در پایان مدت زمان سپرده گذاری، تسهیلات مناسب به 
لحاظ قدرت پوششی هزینه خرید خانه به جوانان دارای این حساب 
پرداخت می شود، نرخ سود تسهیلات پرداختي در قالب فروش 
اقساطي مســکن )اعم از خرید یا واگذاري سهم الشرکه ناشي از 
تسهیلات اعطایي مشارکت مدني( از محل حساب پس انداز مسکن 
جوانان با مدت بازپرداخت حداکثر ۵ ساله، از ۹ درصد به ۶ درصد 
کاهش یافت. نرخ سود ۶ درصدی برای تسهیلات مربوط به این 
حساب، ناظر به آن دسته از قراردادهاي تسهیلاتي است که از تاریخ 
۱2 اسفند سال ۹۹ و بعد از این تاریخ،  با مدت بازپرداخت حداکثر 
۵ ســاله منعقد )ثبت قطعي قرارداد( می شوند.  در خصوص نرخ 
سود سایر تسهیلات و یا تسهیلات از محل حساب پس انداز مسکن 
جوانان با مدت بازپرداخت بیش از ۵ سال، کماکان ضوابط و مقررات 
قبلي به قوت و اعتبار خود باقي است. ، به این ترتیب، با اجرای این 
مصوبه جدید از این پس تسهیلات فروش اقساطي مسکن از محل 
حساب پس انداز مسکن جوانان با دو نرخ ۶ و ۹ درصد، حسب مورد، 

قابل پرداخت خواهد بود.

کلنگ احداث دو مدرسه و یک سالن 
ورزشی به زمین زده شد

اسماعیل لله گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران و هیأت 
همراه به دعوت دکتر پور ابراهیمی نماینده مردم کرمان و راور 
به استان کرمان ســفر کرد که در این سفر کلنگ احداث دو 
مدرســه و یک سالن ورزشی در مناطق محروم این استان به 

زمین زده شد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، لله گانی مدیر 
عامل این بانک در آیین کلنگ زنی این مدارس و سالن ورزشی 
گفت: بانک رفاه کارگران در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی 
تاکنون 2۱ مدرسه در نقاط مختلف کشور تکمیل یا احداث 
کرده و به آموزش و پرورش تحویل داده است. با احتساب این 
دو مدرسه، بانک رفاه کارگران ۱2 مدرسه دیگر در دست احداث 
دارد و امیدواریم با تکمیل این پروژه ها، گامی مثبت در زمینه 
توســعه آموزش و پرورش در مناطق محــروم برداریم. او در 
خصوص سالن چند منظوره ورزشی سرآسیاب شش نیز گفت: 
 بانــک رفــاه کارگران در زمینــه حمایــت از ورزش به ویژه 
ورزش های کارگری اقدامات خوبی انجام داده است، در روزهای 
گذشــته کلنگ احداث یک سالن ورزشــی چندمنظوره در 
روستای قپچاق از توابع شهر میاندوآب نیز به زمین زده شد. در 
ادامه دکتر پور ابراهیمی نماینده مردم شهرستان های کرمان و 
راور در مجلس شورای اسلامی گفت: سفر مدیر عامل بانک رفاه 
کارگران و هیأت همراه با دعوت و توافق انجام شده در سفر قبلی 
به این استان و به منظور کمک به محرومیت زدایی از کرمان و 

شهداد انجام می شود. 
لله گانی در دیدار با زینی وند استاندار کرمان با ارائه گزارشی 
به تشریح اقدامات بانک رفاه کارگران در استان کرمان به ویژه 
شهرستان شهداد پرداخت و گفت: این بانک به عنوان یک بانک 
اجتماعی و حامی توسعه از تمامی ظرفیت های خود در جهت 

توسعه استان استفاده می کند.
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محمدعلی دهقان دهنوی رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به جلسه اخیر شورای عالی بورس اعلام 
کرد پیشنهادی مبنی بر حمایت از سهامداران خرد برای روند آینده بازار مطرح شد. بر اساس این پیشنهاد، سهامدارانی 
که در تاریخ امروز ارزش پورتفوی آنها ۱۰ میلیون تومان یا کمتر است و ورود آنها به بازار سرمایه در سال جاری تا به 
امروز اتفاق افتاده، می توانند روی پورتفوی سهام خود نوعی ضمانت حداقل بازدهی از صندوق توسعه دریافت کنند. 
پورتفوی مورد محاسبه برای این افراد مشتمل بر سهام، واحدهای صندوق های با درآمد ثابت و صندوق های سهامی و 
به طور کلی اوضاع اوراق بهادار بازار سرمایه خواهد بود که اگر ارزش آن ۱۰ میلیون تومان یا کمتر باشد، صندوق توسعه 
بازار، این حمایت را در قالب یک اختیار فروش برای این دســته از ســهامداران روی کل پورتفوی شان تاریخ انتهای 
اردیبهشت ۱۴۰۱ قائل می شود. بر این اساس و تا این تاریخ کسب حداقل بازدهی 2۵ درصدی تضمین می شود و 
چنانچه بازدهی کمتر از این میزان باشد، جبران و مابه التفاوت به سهامداران پرداخت خواهد شد. وی  شرط لازم برای 
پرداخت این مبلغ جبرانی را تغییر ندادن پورتفوی امروز سهامدار خرد تا تاریخ سررسید دانست  و البته افراد می توانند 

سهام جدید خریداری کرده و به پورتفوی خود اضافه کنند ولی بخش جدید مشمول این حمایت نخواهد بود.  

جزئیاتطرحشورایعالی
بورسبرایحمایتاز
سهامدارانخرد

محمدعلیدهقاندهنوی

خبر ظرفیتبازاربدهیبرایتأمینمالیبنگاههایبزرگاقتصادیکشورآمادهاستخبر
دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و 
دارایی در جریان نشســت هم اندیشــی با کار 
آفرینان و تولید کنندگان در محل این وزارتخانه، 
از آمادگی ظرفیت بازار بدهی برای تأمین مالی 
بنگاه های بزرگ اقتصادی کشــور خبر داد و با 
اشــاره به اینکه طی ۱۰ سال اخیر بطور عموم، 
شــعار های ابلاغی ســال از سوی مقام معظم 
رهبری، با محوریت اقتصاد بوده اســت، اظهار 
داشت: نامگذاری سال ۱3۹۹ به عنوان “ جهش 
تولید” نشــان از اهمیت این امر و ضروت توجه 
بیش از پیش دولت و مجموعه وزارت اقتصاد به 
این موضوع و نقش بسیار مهم و اساسی بخش 
خصوصی است که ما خود را موظف می دانیم، 
موانع پیش روی آن را رفع کنیم. بنظر من با توجه 
به اولویت هــا، دغدغه ها و مشــکلات تولید 
کنندگان، باید جلسه ای نیز با حضور مدیران 
بیمه و فعالان اقتصادی در راستای رونق و جهش 
تولید برگزار شود. برخی موارد و مشکلات، دست 
ما به عنوان وزارت اقتصاد نیست و الزام قانونی 
است و برای رفع آنها نیاز به اصلاح قوانین توسط 
مراجع بالاتر است اما بعضی مسایل مثل حذف 
مقررات زائد و بهبود فضای کسب و کار، توسط 
خود ما قابل حل است. یکی از کارهایی که می 
توانیم در این راستا انجام بدهیم، سفر به استان 
های مختلف و مشاهده نزدیک مشکلات واحد 
های تولیدی است، بنا بر این، رابطه ما، تشریفاتی 
نیست و این قبیل جلسات، پیش نیاز سیاست 
گذاری های ما است و تا کنون خیلی از سیاست 
هــای دولت، از جملــه امکان تســویه ریالی 
تســهیلات ارزی تولید کننــدگان از صندوق 

توســعه ملی، برآیند همین جلسات با فعالان 
بخش خصوصی است.

وزیر اقتصاد در بخش دیگری از ســخنان 
خود با تأکید بر اینکه بنگاه های بزرگ مقیاس 
نباید وقت خود را برای تأمین منابع مالی تلف 
کنند، گفت: خوشبختانه شورای عالی بورس و 
اوراق بهادار، راهکار خوبی برای سرعت بخشیدن 
بــه تامین مالی بنگاه ها در نظر گرفته اســت. 
دژپسند با بیان اینکه سهولت در تامین مالی تولید 
اهمیت بسیار زیادی دارد، گفت: به همین سبب 
به تازگی در وزارت اقتصاد وظیفه “تأمین مالی” 
را نیز به سایر وظایف “معاونت امور بانکی، بیمه و 
شــرکت های دولتی” اضافه کرده ایم. پس از 
تحمل سه ســال جنگ تحمیلی اقتصادی و 
تحریم های ظالمانه و نابخردانه دشمنان، بنا بر 
اعلام مرکز آمار، در سه ماهه سوم سالجاری رشد 
اقتصادی نفتی و غیر نفتی کشور، مثبت شده 
اســت. در ۱۱ ماهه امســال 32 میلیارد دلار 
صادرات غیر نفتی، آن در هم شرایط کرونایی، 

داشــته ایم، در حالی که فراموش نکرده ایم، به 
خاطر همیــن بیماری، در دو مــاه فروردین و 
اردیبهشت عملا قادر به هیچ صادراتی نبودیم. 
امسال همچنین، با وجود محدودیت های پیش 
گفته، میزان صادرات و واردات کشور، به ترتیب، 
تنها ۱۸ و ۱۵ درصد نســبت به ســال گذشته 

کاهش داشته است.
وی با یادآوری اینکــه ۸۵ درصد واردات 
کشــور شــامل مواد اولیه، کالای واسطه ای و 
سرمایه ای است، گفت: این اهمیت واردات در 
شرایط فعلی برای تولید کشور را نشان می دهد. 
در ۱۰ ماهه امسال ۱۴۰۰ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات توسط نظام بانکی پرداخت شده است؛ 
در حالیکه این رقم در کل ســال ۱3۹۸ معادل 

۹۷۵ هزار میلیارد تومان بود.
معتقدیم نظام بانکی باید چابک تر و فعال 
تر شود ولی اینکه “عملکرد موفقی نداشته است” 
را قبول ندارم. وقتی گفته می شــود با دو هزار 
میلیارد تومان می توان دو هزار شغل ایجاد کرد، 

این وظیفه بازار سرمایه و نظام بانکی را دو چندان 
می کند. ما باید از این شرایط درس بگیریم که 
نباید تلاش کنیم اقتصاد را با روش “قفل کردن” 
پیش ببریم. وزیر اقتصاد با اشاره به فضای مملو از 
عزم و اراده جلسه امروز خود با فعالان اقتصادی، 
گفت: این نشان می دهد، بخش خصوصی پویا و 
زنده است. هر انتظار دیگری از بخش خصوصی 
بیهوده است و این دولت است که باید به دنبال 
تکثیر خدمات عمومی باشــد.همکاران ما در 
گمرک جمهوری اســلامی از تمام اختیارات و 
روزنه های قانونی برای تسهیل واردات و رونق 
بخش تولید استفاده کرده اند و حتی گاهی همراه 
با ریسک عمل کرده اند و این کاری است که باید 
در سازمان های دیگر نیز انجام شود. البته ما نباید 
خودمان را در چارچوب تحریم ها گرفتار کنیم 
اما باید بدانیم که باز کردن گره تحریم ها می تواند 

کمک شایانی به بهبود اوضاع می کند.
خوشبختانه دارد “روانی” در انتقال منابع 
از خــارج به داخل کشــور ایجاد می شــود؛ و 
امیدواریم این روند، تداوم پیدا کند و صادر کننده 
ما بتواند، راحت منابع خود را به کشور برگرداند. 
همچنین خوشبختانه منابع نفت ما هم از نظر 
قیمت و هم میزان صادرات در حال افزایش است 
و امیدواریم بتوانیم منابعی از این محل به اقتصاد 
برگردانیم و به شــرایطی برسیم که اگر چه در 
اعماق وجودمان بخاطر گرانی و فشــار وارده به 
مردم، ناراحت هستیم، این امید را داشته باشیم 
که روند ما، روندی رو به بهبود است و می توانیم 
با همدلی و هم افزایی، سریع تر بجایی برسیم که 

از بار مشکلات کاسته شود.

 بانک سپه به منظور اطلاع رسانی و فرهنگ سازی در خصوص الزامات جدید قانون چک جزئیات قانون اصلاح قانون صدور چک را در سایت بانک منتشر کرد. قانون اصلاح قانون صدور چک 
با هدف اعتبار بخشی به چک و به حداقل رساندن صدور چک بلامحل در سال ۱۳۹7 توسط مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید و از ابتدای سال ۱۴۰۰ اجرایی می شود. در این قانون نحوه 
صدور، دریافت و انتقال چک تغییراتی داشته و افرادی که مبادلات خود را با چک انجام می دهند تکالیفی برعهده دارند. صادرکننده چک باید مندرجات چک شامل تاریخ سررسید، مبلغ و 
اطلاعات هویتی ذینفع را علاوه بر اینکه در برگ چک درج می کند در سامانه صیاد نیز ثبت کند. همچنین ذینفع چک نیز هنگام دریافت برگ چک باید مندرجات آن را در سامانه صیاد، استعلام 
و با مندرجات برگ چک تطبیق دهد. اشخاصی که قصد انتقال چک را دارند نیز دیگر نیازی به پشت نویسی چک ندارند و باید اطلاعات هویتی ذینفع جدید را در سامانه صیاد ثبت کنند.انجام 
این امور از طریق ابزارهای دسترسی به سامانه صیاد شامل اینترنت بانک و موبایل بانک بانک ها، برنامک های موبایلی حوزه پرداخت و شعب بانک های عامل امکان پذیر است. بر اساس این 
گزارش مشتریان بانک سپه می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر با مراجعه به آدرس اینترنتی www.banksepah.ir  جزئیات مربوط به استعلام چک صیادی از سایت بانک مرکزی، استعلام 

وضعیت اعتباری چک صیادی از طریق پیامک، فیلم آموزشی ثبت چک در سامانه صیاد و لینک آدرس صفحه اختصاصی قانون جدید چک در وب سایت بانک مرکزی را مشاهده کنند.

مصطفی سالاری  مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی گفت:سال گذشته مجموع اعتباراتی که برای پرداخت 
وام به بازنشستگان در نظر گرفته شد 2 هزار میلیارد ریال بود که امسال این مبلغ به 2۰ هزار میلیارد ریال افزایش 
یافته است. به گزارش ایرنا، وی در نشست تشکل های کارگری، کارفرمایی و کانون های بازنشستگی استان ایلام 
گفت: در مرحله اول متناسب ســازی حقوق بازنشستگان سه میلیون و ۶۰۰ هزار بازنشسته در مرداد ماه انجام 
شــده و ماهانه ۱۰ هزار میلیارد تومان به این قشــر پرداخت شده اســت .در مرحله دوم همسان سازی حقوق 
بازنشســتگان تامین اجتماعی نیز از این امر مهم برخوردار می شوند. اقدامات لازم در خصوص افزایش حقوق 
سالیانه بازنشستگان انجام و حقوق فعلی بازنشستگان همراه با مبالغ مربوط به متناسب سازی مشمول افزایش 
سالیانه می شود. پرداخت بخشی از مطالبات سازمان تامین اجتماعی از دولت در بودجه سال آینده تصویب شده 
و این سازمان از همه ظرفیت ها و توان کارشناسی برای دریافت مطالبات و ارتقای خدمات جامعه تحت پوشش 
استفاده می کند. سالانه 2۰ هزار میلیارد ریال برای 3۰۰ قلم تجهیزات کمک پزشکی در حوزه درمان برای بیمه 

شدگان هزینه می شود.

تسهیلاتقرضالحسنه
بازنشستگانبه2۰هزار
میلیاردریالافزایشیافت

مصطفیسالاری

معاون اداره نظام  های پرداخت بانک مرکزی جزئیات نحوه اجرای قانون جدید چک از ابتدای سال آینده را 
تشــریح کرد. به گزارش اعتباربه نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، آمنه نادعلی زاده درباره اجرای قانون جدید 
چک از ابتدای ســال آینده گفت: چک های فعلی به روال ســابق کارسازی می شوند. چک های جدید در صورت 

عدم ثبت و تایید در سامانه صیاد، کارسازی نخواهند شد.
 با توجه به صراحت قانون مبنی بر اینکه مندرجات چک های جدید شامل مبلغ، اطلاعات هویتی گیرنده و 
تاریخ سررسید علاوه بر درج روی برگه چک باید در سامانه صیاد نیز ثبت شود بنابراین صدور چک برای ضمانت، 
بدون درج تاریخ، مبلغ و اطلاعات هویتی گیرنده امکان پذیر نیســت. انتقال چک های جدید صرفا از طریق ثبت 
مشــخصات گیرنده جدید در سامانه صیاد امکان پذیر اســت و محدودیتی برای تعداد انتقال چک وجود ندارد.
اشــخاص حقوقی و اتباع بیگانه می توانند با اســتفاده از شناسه ملی شرکت و کد شناسایی اتباع بیگانه نسبت به 
ثبت و تایید و انتقال چک های جدید در سامانه صیاد اقدام کنند.سخنگوی طرح اجرای قانون جدید صدور چک 
یادآور شــد: در زمان صدور چک های گروهی، امضاداران آن چک نباید چک برگشتی داشته باشند. ضمن اینکه 
در زمان اجرای قانون کلیه درگاه های بانکی و اپلیکیشن های مربوطه فعال خواهند بود. این قانون از ابتدای سال 

۱۴۰۰ اجرایی خواهد شد.

اجرای
قانونجدیدچک
ازابتدای۱۴۰۰

بانکمرکزیج.ا.ایران

تندیس بیست و دومین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان خراسان جنوبی  و دو لوح تقدیر معاون وزیر و رئیس 
سازمان نوسازی،توسعه و تجهیز مدارس کشور و استاندار خراسان جنوبی به مسعود بادین، نایب رییس هیأت مدیره و 
مدیرعامل بیمه آسیا اهدا شد. به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، مسعود بادین،با تصریح ضرورت ورود موسسات 
اقتصادی به حوزه مسئولیت اجتماعی ،گفت: بیمه آسیا به عنوان یکی از شرکت های بیمه پیشرو در حوزه مسئولیت 
اجتماعی، ساخت فضاهای آموزشی و  مدرسه در مناطق محروم کشور را اولویت خود در این حوزه می داند و امیدوار است 
این مسیر ارزشمند تداوم یابد. وی از  ساخت و تحویل سه مدرسه در مناطق محروم خبر داد. همچنین مدیر کل نوسازی 
و تجهیز مدارس استان خراسان جنوبی با اشاره به تقدیر از بیمه آسیا دربیست و دومین جشنواره خیرین مدرسه ساز 
استان خراسان جنوبی و بیان مراحل احداث مدرسه شهدای بیمه آسیا در روستای محروم خواجه منجکویه،  از خدمات 
ارزشمند شرکت بیمه آسیا به عنوان خیر این پروژه قدردانی کرد. بیمه آسیا در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی خود 
به عنوان برند بیمه ای محبوب مردم، سومین مدرسه با عنوان شهدای بیمه آسیا در روستای خواجه منجکیوه از توابع 
شهرستان نهبندان استان خراسان جنوبی با زیربنای 23۰ متر مربع را احداث و به مسئولین آموزشی استان تحویل داد.

             

اهدایتندیسجشنواره
خیرینمدرسهساز
بهمدیرعامل

مسعودبادین

پیرو گزارش مورخ ۱3۹۹/۹/۸ با موضوع اظهارنظر دیوان محاسبات 
کشور پیرامون “بودجه پیشنهادی سال ۱۴۰۰ شرکت های دولتی، 
بانک ها و مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت” مستند به تبصره )۴( 
الحاقی به ماده )۱۸2( قانون آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی 
به استحضار می رساند: »بخش سرانه حقوق و مزایای گزارش مذکور 
بعضاً بر اساس بودجه پیشنهادی شرکت های دولتی قبل از تصویب 
مجامع و یا اعلام مکتوب دستگاه های ذیربط بوده است که با توجه 

به محدودیت قانونی 2۰ روزه بررسی دیوان محاسبات کشور و طرح 
موضوع در کمیسیون های تخصصی مجلس شورای اسلامی در زمان 
رســیدگی به لایحه ۱۴۰۰ و حساسیت نمایندگان محترم مجلس 
شورای اسلامی نسبت به حقوق و مزایای غیرمتعارف، منتج به اصلاح 
بودجه ســال آتی برخی از شــرکت های دولتی و ایجاد سقف جدید 
ناخالص دریافتی کارکنان دولت )حداکثر ۱۵ برابر حداقل حقوق( در 
تبصره ۱2 قانون بودجه سال ۱۴۰۰ شده است. مجددا تأکید می شود 

همان طور که در ذیل جدول شماره )۹-۱( صفحه 22 گزارش اولیه 
تأکید شده بود، میانگین حقوق و مزایای ناخالص پرداختی با احتساب 
کســورات قانونی از جمله پاداش پایان ســال کارمندان در بودجه 
پیشنهادی سال ۱۴۰۰ بوده است که یقیناً با عملکرد پرداختی در 
سال آتی متفاوت خواهد بود؛ لذا مبنای رسیدگی دیوان محاسبات 
کشــور در بخش حقوق و مزایای پرســنلی، احکام مندرج در قانون 

بودجه سال ۱۴۰۰ و قوانین و مقررات مرتبط خواهد بود.«

اطلاعیه دیوان محاسبات درباره حقوق های غیرمتعارف در شرکت های دولتی

حمید زادبوم معاون وزیر صمت و رئیس سازمان توسعه تجارت ایران گفت: با وجود شرایط کرونا صادرات کشور در 
۱۱ ماه سال جاری بیش از 3۱/2 میلیارد دلار است که رقمی قابل قبول به شمار می رود. هر چند صادرات کشور در 
۱۱ ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته از لحاظ ارزش ۱۹ درصد کاهش داشته است اما از نظر کارشناسی، 
طبیعی و قابل پذیرش است. با شیوع کرونا در 3 ماه نخست امسال بسیاری از کشورها مرزهای خود را بستند و پس از 
اینکه جهان به سمت همزیستی با این ویروس حرکت کرد، شرایط تجارت بهبود یافت. همچنین بر اثر شیوع کرونا 
تولید ناخالص داخلی کشــورها و به دنبال آن میزان واردات آنها کاهش یافت که این کاهش بازار به معنای کاهش 
صادرات کشورهاســت. سال گذشــته تجارت خارجی جمهوری اسلامی ایران معادل ۸۵ میلیارد دلار بود که ۴۱/3 
میلیارد دلار صادرات و ۴3/۷ میلیارد دلار واردات بوده  است و این در شرایطی است که با خارج شدن آمریکا از برجام، 
اعمال فشارهای حداکثری بر کشور آغاز شده بود. ۸۵ درصد واردات کشور مواد اولیه و واسطه ای است که نیاز تولید 
ما را برطرف می کند. سختی های صادرات در کشور ما 3 بخش مشکلات ساختاری، اقدامات دشمنان و مسائل دولتی 
را شامل می شود و نمی توان تنها سوء مدیریت یا تحریم را برجسته کرد، زیرا بخش بزرگی از مشکلات ساختاری است 

و متفکران و اندیشمندان اقتصادی باید به آن بپردازند. 

افت۱۹درصدیصادرات
نسبتبهسالقبل

حمیدزادبوم

بانک سامان با آگاهی از وجود ظرفیت های بالقوه این صنعت و همچنین نظر به گذار بازار خرده فروشی و پخش ایران از 
سیستم سنتی به فروشگاه های زنجیره ای تخفیف محور، نسبت به ارائه خدمات مالی و اعتباری ویژه به این صنف اقدام کرده 
است.بر این اساس، جمع آوری وجوه به صورت مراجعه حضوری و یا با استفاده از دستگاه های خود دریافت و همچنین نصب 
دستگاه های خودپرداز بخشی از خدمات ویژه به فعالان این حوزه است. در حال حاضر این بانک ضمن تجربه ارائه خدمت به 
این بخش توانســته نیازهای شــرکت های بزرگ در این حوزه، ازجمله پرداخت آنلاین از طریق سامانه وب سرویس به 
تأمین کنندگان و سایر هزینه ها از قبیل اجاره بها، قبوض خدماتی و ... را شناسایی و برآورده کند. ارائه تمامی خدمات پرداخت 
الکترونیک شامل نصب انواع دستگاه کارت خوان، صندوق های فروشگاهی، ایجاد درگاه پرداخت اینترنتی، پرداخت همراه، 
معرفی شبکه تخفیف و فروشگاه های پذیرنده سپ کارت از دیگر نیازهای اساسی فعالان این بخش است که از طریق شرکت 
پرداخت الکترونیک خود نیازهای این حوزه را برآورده کرده است  و خدمات خود را برای فعالان این صنعت در قالب تأمین 
مالی، اعتباری، ارزی و خدمات پایه بانکی و سایر خدمات نوین بانکی سازمان دهی کرده است. علاقه مندان برای دریافت اطلاعات 

بیشتر در خصوص خدمات قابل ارائه به فعالان صنف خرده فروشی و پخش می توانند به  سایت بانک سامان مراجعه کنند.

ارائهخدماتمالیواعتباری
بهخردهفروشیها

بانکسامان

 دکـترسید ضیاء  ایـمانی مدیرعامل بانک سینا  بر ضرورت خدمات رسانی مطلوب به هموطنان به ویژه در روزهای پایان 
سال تاکید کرد، اهمیت و جایگاه شعب تهران و آنکه انتظارات از این شعب بالاست، در حال حاضر سهم بزرگی از منابع، مـصارف 
و خـدمات بـانکی، مـربوط بـه شعبه تهران است که با توجه به تمرکز بخش مهمی از اقتصاد کشور در پایتخت، امری طـبیعی 
است امـا مـهمتر آن کـه ما باید در جهت افزایش سهم خود از این بخش تلاش مضاعف داشته باشیم و این مسیر از طـریق 
تعامل، ارائه خدمات مطلوب و بازاریابی مشتریان محقق می گردد.بـانک سینا از لحاظ تامین و تجهیز زیرساخت های لازم بانکی 
در جایگاه مطلوبی قرار دارد و همکاران بانک نـیز آمـادگی کـامل جهت ارائه خدمات مطلوب و شایسته به هموطنان را دارا 
هستند اما با توجه به شیوع ویروس جهش یافته کـرونا در کـشور و بـه جهت پیشگیری از افزایش دامنه انتشار آن، مناسب 
است هموطنان عزیز به استفاده از خدمات غیر حضوری بانک جهت انجام امور بانکی خود رهنمون شوند.توجه کارکنان را به 
تلاش در جـهت سـودآوری شـعب از طریق پیگیری و وصول مطالبات، پرداخت تسهیلات با اعتبار سنجی مناسب و صدور 
ضمانتنامه ها ضروری دانست. وی پیشاپیش سال جدید را تبریک گفت و ابراز امیدواری کرد سال ۱۴۰۰ سـالی بـا تأم با 

مـوفقیت و رونـق باشد. در این دیـدار معاون امور شعب و مناطق و مدیر منطقه غرب تهران نیز حضور داشتند.

ضرورتخدماترسانی
مطلوببههموطنان
درروزهایپایانیسال

سیدضیاءایـمانی

عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین، همزمان با آغاز کمپین محیط زیستی این بانک با عنوان “پیک زمین”، 
هفته منابع طبیعی را به تمامی فعالین این عرصه تبریک گفت. به گزارش روابط عمومی بانک ایران زمین، وی  با اشاره به 
حوزه مسئولیت اجتماعی این بانک و اجرای آن گفت: از سال ۱3۹۴ مشارکت در امور محیط زیستی به عنوان یک دغدغه 
در بانک ایران زمین مطرح بوده و همواره در هیئت مدیره سعی شده نگاه ویژه ای به این موضوع داشته باشیم.بانک ها همواره 
به عنوان یکی از محورهای اجرای برنامه های محیط زیستی و توسعه پایدار اقتصاد مطرح بوده اند. چه زمانیکه با ارائه خدمات 
دیجیتال نقش مهمی در کاهش مصرف منابع محدود دارند و چه نقشی که می توانند در تولید و اقتصاد در این زمینه داشته 
باشند.وی با اشاره به بانکداری سبز در دنیا گفت: در گذشته تلاش های زیادی در این حوزه در کشور صورت گرفت و طرح 
هایی نیز در این زمینه اجرا شده است، اما مسلم است اجرای یک کار منسجم و همراه با برنامه باید توسط همه نهادهای فعال 
در این حوزه من جمله بانک مرکزی پیگیری و اجرایی شود.او در ادامه سخنان خود به کمپین محیط زیستی بانک ایران 
زمین با عنوان “پیک زمین” اشاره کرد و افزود: فرهنگ کاشت درخت و حفاظت از محیط زیست باید به عنوان یک اصل در 
همه امور زندگی ما حضور داشته باشد، و ما در این کمپین به دنبال این هستیم که نقشی در گسترش این فرهنگ داشته 

باشیم. وی با اشاره به فرارسیدن هفته منابع طبیعی و روز درختکاری، این هفته را به همه فعالین این عرصه تبریک گفت.

ادایدینبهمحیط
زیست،وظیفهمهم
انسانیهمهماست

عبدالمجیدپورسعید
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علی صالح آبادی مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با ذکر 
اینکه افزایش تاب آوری ضامن کاهش آســیب پذیری اقتصادی 
است، گفت: فین تک ها به عنوان ابزار کاربری برای ارتقا تاب آوری 
اقتصاد می توانند نقش موثری در افزایش چابک سازی دولت ایفا 
کنند. فین تک کاربرد نوآورانه فناوری در خدمات مالی را ایجاد می 
کند بنابراین با این ابزار رشد سریع تر کسب و کارهای کوچک و 
صرفه جویی در هزینه های مالی ممکن می شــود. شکســتن 
محدودیت های جغرافیایی، توانایی در ارزیابی ریسک های احتمالی 
و کاهش هزینه اســتفاده همگانــی از برنامه هــای فناورانه از 
دستاوردهای استفاده از فین تک است. فین تک در اقتصاد با تکیه 
بر صنعت مالی باعث دگرگونی در حوزه سرمایه گذاری و دسترسی 
به منابع مالی، سیستم پرداخت پیشرفته، مدیریت روابط مشتری، 
صدور فاکتور به تمام کسب و کارها و انجام تراکنش های آنلاین از 
طریق موبایل یا تبلت با کارآمدی بالاتر می شوند. دیجیتال سازی 
پول و ایجاد عرصه جدید در فرآیندهای مالی معلول حضور فین 
تک هاســت، با کمک فین تک ها شرایط برای جریان نقدینگی 
آسان، مدیریت سرمایه کارآمدتر و جذب منابع مالی امن و پایدارتر 
فراهم می شود که برآیند این دگرگونی ها ارتقا تاب آوری اقتصادی 
است، بر اساس گزارش های بین المللی در حوزه صنعت بانکداری، 
شاهد تمایل روزافزون برای همکاری نزدیک میان شرکت های 
فین تک و بانک های سنتی هستیم و در حال حاضر ۹۱.3 بانک 
ها و ۷۵.3 درصد از شرکت های فین تک علاقه مندند با یکدیگر 
همکاری داشته باشند، صنعت بانکداری با برخورداری از شبکه 
گسترده، قدرت تامین مالی وهمچنین آشنایی با قوانین مالی با هم 
افزایی با فین تک ها می تواند به نهادینه ســازی مدل های نوین 
کسب و کار و به کار گیری موثر و به موقع داده ها کمک کند.وی 
اظهار امیدواری کرد با ادامه روند پرسرعت استفاده از فین تک ها 
در کشور بتوانیم به ایجاد یکپارچه زیرساخت های داخلی کمک 

کرده و فرصت ها در اقتصاد جهان را مغتنم بشماریم.

تخفیفات بیمه نامه شخص ثالث با رعایت 
حقوق بیمه گذاران ثبت و اعمال خواهد شد

 دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی گفت:سامانه 
یکپارچه “سنهاب” از جامع ترین و قدرتمندترین سامانه های سازمانی 
کشور است، نسبت به صیانت از حقوق بیمه گذاران تاکید کرد، قانون 
جدید بیمه شخص ثالث با ۱۶ آیین نامه از شفاف ترین قوانین موجود 
است و مطابق آن رانندگان مشمول تخفیفات بیمه ای پس از فروش 
خودرو می توانند تخفیفات یادشده را به خودروی جدید خود یا همسر، 
والدین و فرزندان بلاواسطه منتقل کنند.رییس کل بیمه مرکزی با ابراز 
این مطلب که حقوق بیمه گذاران در این قانون حفظ خواهد شد، تصریح 
کرد: این تخفیفات بدون محدودیت زمانی بر روی پلاک خودروها 
اعمال می شود و در صورت منقضی شدن زمان استفاده از پلاک با 
راهنمایی و رانندگی هماهنگی های لازم برای اطلاع رسانی به صاحب 
پلاک  انجام خواهد شد. هر فرد می تواند با مراجعه به سایت بیمه مرکزی 
از تخفیفات خود مطلع شود و از آن استفاده کند. رئیس شورای عالی 
بیمه دلیل به تعویق افتادن اجرای این قانون را تصویب ۱۶ آیین نامه 
مرتبط و آماده سازی زیرساخت های الکترونیکی برخی از شرکت های 
بیمه اعلام کرد و گفت: خوشــبختانه با تمهیدات بیمه مرکزی در 
خصوص تقویت ساختار الکترونیکی صنعت بیمه این مشکل نیز 
برطرف شــده است. نگاه قانون به دسته بندی خودروهای سواری، 
اتوبوس، بارکش و  نظایر آن است. یعنی فردی که خودرو سواری دارد 
نمیتواند تخفیفات خود را به یک اتوبوس منتقل کند اما نوع خودرو 
سواری تاثیری در فرایند انتقال تخفیفات بیمه ای نخواهد داشت. وی 
در خصوص ایراد در ثبت گواهینامه ها هنگام صدور بیمه نامه گفت: 
این برای تکمیل سامانه اطلاعاتی بوده و نقشی در پرداخت خسارت 
ندارد و مشکل عدم ثبت برخی از گواهینامه ها با هماهنگی راهنمایی 
و رانندگی برطرف شده  است.در قانون قبلی بیمه شخص ثالث این 
بیمه نامه به خودرو تعلق می گرفت اما پس از اجرای طرح راننده محوری 
و ضرورت شفاف سازی بیشتر، اطلاعات مربوط به گواهینامه مالک 

خودرو نیز در سامانه سنهاب ثبت خواهد شد./ شبکه خبر

لزومتلاشبرایجذبمنابعارزانقیمتبهمنظورکسبسودآوری

مجلسبرایمقابله
بااینترنتماهوارهای
بهمخابراتبودجه

داد

فین تک ها و تاب آوری اقتصاد ایران

مدیرعامل بانک ملی ایران بر لزوم جذب 
منابــع ارزان قیمت و اســتفاده حداکثری از 
ظرفیت های موجــود و قانونی برای افزایش 
درآمدزایی و کسب سود در بانک تاکید کرد و 
گفت: تمامی واحدهای بانک باید با استفاده از 
همه ظرفیت ها این موضوع را در اولویت امور 

جاری خود قرار دهند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، 
دکتــر محمد رضا حســین زاده در همایش 
 بررســی عملکرد یــازده ماهه ســال جاری 
واحد های بانک که به صورت ویدئو کنفرانس 
با حضور اعضای هیــات مدیره، هیات عامل، 
روسای ادارات مرکزی و اداره امور شعب و تنی 
چند از روسای حوزه و شعب موفق برگزار شد، 
ضمن تقدیر از اهتمام و هم افزایی واحدهایی 
که توانسته اند به منظور حرکت بانک در مسیر 
موفقیت و تعالی ســازمانی طی سال جاری 
عملکرد مطلوبی از خود به جا بگذارند، اظهار 
داشــت: جایگاه و موقعیــت واحدهای بانک 
 نســبت به دیگــر بانک هــا قابــل توجه و 

تقدیر است.
وی گفــت: خوشــبختانه بخش قابل 
توجهی از واحدهای بانک اکنون به سوددهی 
رســیده انــد و انتظــار داریم کــه رعایت 
دستورالعمل ها مطابق با اهداف از پیش تعیین 
شده در دستور کار همه بخش های بانک باشد. 
دکتر محمد رضا حسین زاده با اشاره به مزایای 
جذب منابــع ارزان قیمت گفت: یکی از مهم 

ترین مزایای جذب منابع ارزان قیمت، کاهش 
نرخ تمام شده پول است که موجب پایین آمدن 
نرخ تسهیلات و رونق اقتصادی می شود از این 
رو انتظار می رود همکاران ســتاد با ارائه ایده 
های خلاقانه در طراحی محصولات و خدمات 
تمام تلاش خود را بــه کار گیرند و همکاران 
شعب نیز با پایبندی به تکریم مشتریان نسبت 

به جذب منابع ارزان قیمت اهتمام ورزند.
دکتر حسین زاده در ادامه این نشست با 
توجــه به افزایش اهمیت موضــوع مبارزه با 
پولشــویی و تامین مالی تروریســم بر توجه 
همکاران برای افتتاح سپرده ها تاکید کرد و 
گفت: موضوع مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم بسیار اهمیت دارد و تمامی همکاران 
در شــعب باید در صورت مشاهده معاملات و 
تراکنش های مشکوک به موقع مراجع قانونی 
و مرتبــط را مطلع کنند تا از بــروز حوادث 
پولشویی جلوگیری شود. وی  با اشاره به وجود 
ســامانه های بام، بله، نشــان بانک، نشــان 
پرداخت، خودگردان و یکپارچه ســازی این 
خدمات که به صورت گسترده ارائه می شود، 
گفت: واحدها و شــعبی که بــا بهره گیری و 
معرفی و آموزش این ســامانه ها به مشتریان 
توانستند امور خود را انجام و پیش ببرند، بی 

شک موفق هستند.
 عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک 
ملی ایران در جریان این مراسم  ضمن تقدیر 
از تلاش های مدافعان سلامت و کادردرمان 

بیمارستان بانک ملی ایران برای مبارزه و مقابله 
با شــیوع ویروس کرونا از مشتریان خواست 
برای انجام امور بانکی خود در روزهای پایانی 
سال از خدمات غیرحضوری این بانک استفاده 

کنند.
وی در ادامه از واحد های بانک خواست 
تا براســاس مصوبات و استراتژی های بانک، 
طرح های خود را طراحی و پیاده سازی کنند. 
مسعود خاتونی دیگر عضو هیات مدیره بانک 
با تقدیر از واحدهایی که توانسته اند طی یازده 
ماه امســال عملکرد مطلوبــی از خود به جا 
بگذارند، بر لزوم تلاش حداکثری برای تحقق 
اهداف بلند مدت بانک تاکید کرد. وی با بیان 
این کــه بانک ملی ایران با نوآوری و ابزارهای 
فناورانه امکان ارائه خدمات بانکی به صورت 
غیرحضوری را بیش از پیش توسعه داده است، 
افزود: همه این خدمات مبتنی بر کارمزد است 

و از این رو درآمدهای بانک افزایش می یابد.
مســعود خاتونی به اجرای قانون جدید 
چک از سال آینده اشاره کرد و گفت: با آموزش 
و اطلاع رسانی مشتریان را باید برای استفاده 

از این خدمت جدید آگاه کرد.
عضو هیات مدیره بانک ملی ایران در این 
نشســت با بیان این کــه ارکان اعتبای بانک 
امسال در کنار فعالان اقتصادی تلاش کرده تا 
با پرداخت تسهیلات و ارائه خدمات مالی در 
ایجاد و توســعه کســب و کار ها نقش مهم و 
موثری ایفا کند، گفت: بخش اعتباری بانک در 

کنار تولید کنندگان برای توسعه کشورخواهد 
ماند. دکتر سید فرید موسوی با بیان این که 
اعتبارسنجی مشتریان و فعالان اقتصادی در 
واحدهای بانک برای پرداخت تســهیلات با 
حداکثر توان در حال پیاده سازی است، گفت: 
با تلاش همکاران و تبیین موانع قانونی برای 
عدم پرداخت تســهیلات به مشتریان کمک 
کنیم تا مشــتریان از خدمات بانک رضایت 

کامل داشته باشند. 
علی موسوی زاده عضو هیات مدیره بانک 
ملی ایران بر لــزوم اجرای الزامات حاکمیتی 
شرکتی در بانک ملی ایران تاکید کرد و گفت: 
با اجرای این الزامــات ریل گذاری بانکداری 
جامع آغاز می شود و بانک ملی ایران به عنوان 
الگویی برای صنعت بانکداری در کشور معرفی 

خواهد شد .
در ادامه این نشست تنی چند از روسای 
ادارات امور شــعب، روسای شعب مستقل و 
روسای حوزه ها گزارشی از عملکرد واحدهای 
تابعــه ارائه کردند و در ادامــه به بیان و طرح 
دیدگاه هــای خــود درباره مســائل بانک 
پرداختنــد. همچنین ادارات امور بوشــهر، 
لرستان و البرز شعب مستقل فردوسی، سعدی 
و اسکان، شــعب ممتاز وزارت دادگستری، 
کرمان و قزوین و همچنین حوزه های 3 گناوه، 
۴ کوهدشت و نائین به عنوان رتبه های برتر 
عملکرد یازده ماهه سال جاری در این همایش 

معرفی شدند.

 فرنوش نوبخت نائب رییس هیات مدیره و  مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه در 
هشتمین نمایشگاه حمل و نقل ریلی به خبرنگار ما گفت : از کادر مدیریتی ذوب آهن اصفهان در بخش های مختلف 
بابت تولید محصول استراتژیک ریل تشکر می کنم،تولید این محصول رویایی بود که در ذوب آهن اصفهان به واقعیت 
پیوست. وی افزود: برای تعمیر و نگهداری خط پنج متروی تهران 2۵۰ تن ریل UIC6۰ از ذوب آهن اصفهان تحویل 
گرفتیم و در بخش های مختلف در حال نصب می باشد.مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه 
تصریح کرد : در گذشته طی فرایندی طولانی ریل مورد نیاز را از کشور اتریش تهیه می کردیم اما به عنوان یک ایرانی 
خوشحال هستم که ذوب آهن اصفهان،ایران را در جمع تولید کنندگان ریل دنیا قرار داده است.این مقام مسئول 
ادامه داد :تولید محصولی با این درجه از اهمیت،کیفیت و استانداردها که در گذشته تولید نمی شد دستاوردی عظیم 
به شمار می رود.نوبخت گفت : در گذشته واردات ریل خروج ارز از کشور را در پی داشت اما هم اکنون ذوب آهن با 
تولید ریل ارز آوری قابل توجهی را برای کشور حاصل نموده است. وی گفت: بیش از نیم قرن دانش و تجربه پشتیبان 
تولید ریل ذوب آهن اصفهان است و این مهم اطمینان و اعتماد را برای مصرف کنندگان از این محصول در پی دارد.

ذوبآهناصفهان،ایرانرا
درجمعتولیدکنندگانریل
دنیاقراردادهاست

فرنوشنوبخت

 محسن رشید فرخی رئیس انجمن خرما گفت: امسال به طور متوسط یک میلیون و 2۵۰ هزار تن خرما تولید شد.بنابر آمار 
پنج سال اخیر، همه ساله 2۰ درصد خرمای تولیدی صادر شده است. در سال ۹۷ نزدیک 3۰ درصد تولید با ارزش بالغ بر ۴۰۰ 
میلیون دلار به بازار های هدف صادر شد که در سال گذشته به علت تحریم های ظالمانه، کووید ۱۹ و اتخاذ تصمیمات خلق الساعه 
مبنی بر ممنوعیت یکباره، در یک مقطع صادرات کاهش یافت،تا پایان سال امیدواریم که میزان صادرات به 3۰ تا 3۵ درصد 
برسد،۷۰ درصد خرمای تولیدی در داخل مورد استفاده قرار می گیرد،  ۵۵ تا ۶۰ درصد از این میزان به صورت تازه خوری و مابقی 
برای صنایع تبدیلی مورد استفاده قرار می گیرد که امیدواریم در سال آینده با رفع تحریم های ظالمانه و کرونا صادرات به رقم قابل 
توجهی برسد.او از ثبات قیمت خرما نسبت به 2 سال گذشته خبر داد و علی رغم افزایش چند برابری قیمت نهاده های تولید، 
قیمت خرما در مبدا نسبت به 2 سال گذشته تغییری نداشته است.متوسط قیمت هر کیلو خرما در مبدا را حدود 2۱ هزار تومان 
اعلام کرد، علی رغم آنکه تولیدکننده با احتساب ۱۰ درصد سود، محصول خود را به فروش می رساند، اما فروشگاه زنجیره ای ۴۰ 
تا ۴۵ درصد سود لحاظ می کنند، در حالی که طبق شنیده ها ستاد تنظیم بازار ۱3 درصد سود برای فروشگاه های زنجیره ای در 
نظر گرفته است، مکانیزم عرضه و تقاضا را اولین شرط اقتصاد پایدار دانست و دخالت های غیرکارشناسی اثرات سوء بر بازار می گذارد.

تولید
یکمیلیونو2۵۰هزارتن
خرمادرسالجاری

محسنرشیدفرخی

تفاهم نامه همکاری میان مسوولان شرکت بیمه کوثر و کانون سراسری پیمانکاران عمرانی ایران برای حمایت از جهادگران 
عرصه توسعه منعقد شد. دکترمجید مشعلچی فیروزآبادی، مدیرعامل شرکت بیمه کوثر دراین مراسم با بیان اینکه این همکاری 
در راستای اهداف اقتصاد مقاومتی؛ شناسایی و استفاده از ظرفیت ها با ایجاد چرخه خدمات و تولید محصول آغاز شد، از انعقاد 
قراردادهای استراتژیک در شرکت بیمه کوثر خبر داد و خاطرنشان کرد: این قراردادها برای استفاده از ظرفیت های انجمن های 
صنعتی و علمی  و بهینه کردن این پتانسیل ها در سطح کشور منعقد می شود، چرا که با ایجاد و توسعه کسب وکارها و توانمند ی ها 
مسیر توسعه کشور در عرصه های مختلف هموار می شود.  مدیرعامل بیمه کوثر در خصوص اهداف این تفاهم نامه بیان کرد: 
همکاری در زمینه شناسایی ریسک های حوادث کار و راه های جلوگیری و کاهش آن با استفاده از نتایج تحقیقات و تجربیات 
کارشناسان، شناسایی و استفاده از راه های نوین آموزش بیمه گذاران برای آشنایی با مسائل ناشی از حوادث منجر به خسارت های 
جانی و مالی و آگاهی از تبعات رعایت نکردن نکات ایمنی و قوانین حفاظت فنی، ارتقای دانش بیمه ای هنگام خرید بیمه نامه و 
اقدام های لازم در خصوص چگونگی دریافت خسارت، طراحی و معرفی بیمه  نامه ها متناسب با نیاز پیمانکاران، متخصصان و 

مدیران، راه اندازی سامانه پاسخگویی جامعه هدف از جمله اهداف این تفاهم نامه است.

انعقادقراردادهای
استراتژیک
دربیمهکوثر

مجیدمشعلچیفیروزآبادی

هفته نامه اقتصادی ایران

سعید رسولی معاون وزیر راه و شهرسازی  و مدیرعامل راه آهن گفت: ۴ هزار و ۶۰۰ قطعه که قبلا از خارج تهیه می شد 
توسط شرکت های دانش بنیان داخلی سازی شد.در مراسم افتتاح هشتمین نمایشگاه حمل ونقل ریلی که با حضور ۵2 
شرکت از خانواده راه آهن برگزار شد، گفت: هشتمین نمایشگاه حمل ونقل ریلی امسال با حضور شرکت های حمل ونقلی 
با دست پرتر نسبت به نمایشگاه هفتم و با حضور پررنگ تر شرکت های حمل ونقلی برگزار شد.راه آهن عزم و اراده بسیار 
قوی در تولید داخل دارد و با راه اندازی سامانه جامع رونق و جهش تولید ۴ هزار و ۶۰۰ هزار قطعه که توسط شرکت های 
دانش بنیان بارگذاری کرده و در اختیار عموم مصرف کنندگان قرار داده اند، قطعاتی که در این فهرست درج شده اند، ثبت 
سفارش خارجی نمی شوند، در آن سامانه یک هزار و ۴۰۰ قطعه که وارداتی است با مشخصاتش بارگذاری شده و در اختیار 
عموم شرکت کنندگان قرار گرفته است. راه آهن از تولیدکنندگان داخلی برای تولید قطعات حمایت قاطعانه ای می کند و 
ما برای جهاد خودکفایی ریلی و داخلی سازی حمایت می کنیم. وی با بیان اینکه با تکیه بر توان داخلی سند عملیاتی حمایت 
از تولید داخل در حوزه ریلی بین شرکت راه آهن، وزارت راه، وزارت صمت و وزارت نفت در حال تدوین است، افزود: این 

سند تا یک هفته آینده با حضور مسئولان و معاونان سه وزارتخانه نهایی می شود و به تصویب می رسد.

داخلیسازی۴6۰۰قطعه
ناوگانریلیتوسط
شرکتهایدانشبنیان

سعیدرسولی

 3۰ عنصر از اســتان های هرمزگان، همدان، ســمنان، کرمانشاه و اصفهان در فهرست ملی میراث فرهنگی 
ناملموس به ثبت رسید. در جلســه شورای ملی ثبت میراث فرهنگی ناملموس که به ریاست محمدحسن 
طالبیان معاون میراث فرهنگی کشور در سالن اجتماعات وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
با حضور اعضای شــورا برگزار شد، 3۸ پرونده مورد بررســی قرار گرفت و 3۰ عنصر در فهرست ملی میراث 
فرهنگی ناملموس از استان های هرمزگان، همدان، سمنان، کرمانشاه و اصفهان به ثبت رسید. از عناصر شاخص 
ثبت شده می توان به مراسم نوبان، مهارت ساختن و نواختن تنبوره از استان هرمزگان، مهارت باسنک و مراسم 
شوواری به پیشنهاد منطقه آزاد و ویژه اقتصادی قشم، مهارت پخت کوکوی گردوی تویسرکان به پیشنهاد 
استان همدان، شیوه سنتی فرآوری پنیر در مغار روستای اروانه و شیوه سنتی تهیه تلی شاهرود از استان سمنان 
اشاره کرد. همچنین از استان کرمانشاه مهارت بنه بافی، سنت تهیه و هدیه دادن سیب میخک کوب و مهارت 
پخت غذای شوانانه و از استان اصفهان نیز مهارت پخت بریانی اصفهان و مهارت تهیه پولک رسی باغبادران 

در جلسه شورای ملی ثبت میراث فرهنگی ناملموس به ثبت رسید. / ایرنا

ثبتملی۳۰میراثفرهنگی
ناملموس
ازپنجاستانکشور

محمدحسنطالبیان

بر اساس قانون جدید صدور چک، از ابتدای سال ۱۴۰۰ تمامی چک ها باید در سامانه صیاد )پیچک( 
ir/.ba24( »ثبت، تأیید، انتقال و استعلام شود؛مشــتریان بانک آینده با نصب یا به روزرسانی »کیلید
services/kilid( یا »پیشخوان مجازی« )abplus.ir( به این سامانه دسترسی داشته، با توجه دقیق 
به این نکات، می توانند از آن استفاده نمایند:- دقت کنید که عبارت »کارسازی این چک منوط به ثبت 
صدور، دریافت و انتقال آن در سامانه صیاد )پیچک( است.« روی هر برگ چک، درج شده باشد.- مشتری 
لازم است برای صدور هر برگ چک، ضمن تکمیل آن، اطلاعات مربوط به »تاریخ سررسید«، »مبلغ« و 
»اطلاعات هویتی ذی نفع« را در ســامانه صیاد )پیچک( نیز ثبت کند.- گیرنده چک نیز باید در سامانه 
صیاد )پیچک( ضمن اســتعلام موارد، اطلاعاتی را که در ســامانه صیاد )پیچک( ثبت شده، با اطلاعات 
مندرج در برگ چک مقایسه و در صورتی که مغایرت و تفاوت نداشت، آن را تأیید نماید.- چک های جدید 
نباید در وجه حامل صادر شود و نام گیرنده باید در متن آن درج و شماره ملی او نیز باید در سامانه صیاد 

)پیچک( ثبت شود

انجامعملیاتدریافتدسته
چکدرسامانهصیاد)پیچک(
بااستفادهازسامانههای

بانکآینده

خبر خبر

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، این بانک در ۱۱ ماه اول امسال برای حمایت از استمرار تولید، 
حفظ اشتغال و کمک به سرمایه در گردش، به 3۸ هزار و 3۱۶ بنگاه کوچک و متوسط بالغ بر 2۱۸ هزار و ۵۵۹ 
میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرد. اعطای این تسهیلات که به دو صورت پرداخت از طریق سامانه هماهنگ با 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی )بهین یاب( و پرداخت مستقیم توسط بانک صادرات ایران به این بنگاه ها صورت 
گرفته، از سال های گذشته تاکنون همچنان ادامه یافته به نحوی که مجموع پرداختی های بانک به این بنگاه ها 
طی دو سال ۹۷ و ۹۸ به بیش از 2۴3 هزار میلیارد ریال رسیده و در این راستا تعداد بنگاه های کوچک و متوسط 
دریافت کننده تسهیلات حمایتی از بانک صادرات ایران در این دو سال به ۵۷ هزار و ۶3۱ واحد رسیده است. علاوه 
بر این، امضای تفاهم نامه برای تضمین پیش فروش محصولات و تولیدات کارخانجات داخلی در قالب طرح همیاران 
سپهر، اعطای سرمایه در گردش و همچنین تسهیل جریان مبادلات تجاری شرکت ها و بنگاه های اقتصادی کشور 
و استفاده از ظرفیت قابل توجه طرح اعتباری ویژه تولید »طراوت« و ترویج اعتبارات اسنادی ریالی و فروش اعتباری 

از جمله اهداف بانک صادرات ایران در حمایت از تولید و اشتغال بوده که با اهتمام ویژه پیگیری می شود.

۳٨هزاربنگاهکوچکو
متوسطازبانکصادرات
ایرانتسهیلاتگرفتند

بانکصادراتایران

کمیسیون تلفیق مجلس ضمن پافشاری مجدد بر افزایش ۱۰ درصدی مالیات شرکت های اینترنتی، علاوه بر گران کردن اینترنت، منابع آن را به صداوسیما برای نظارت بر فضای مجازی و به مخابرات 
ایران )که سال ۸۴ به یک شرکت خصوصی تبدیل شده است(، برای »مقابله« و رقابت با اینترنت ماهواره ای اختصاص داد. در متن مصوبه مجلس آمده که اینترنت ثابت پرسرعت باید امکان رقابت 
و مقابله با تهدید های اینترنت ماهواره ای توسط کشورهای خارجی دیگر در حریم کشور را داشته باشد. همچنین در این مصوبه بر توسعه زیر ساخت اینترنت ثابت پرسرعت توسط شرکت مخابرات 
ایران برای ارائه سرویس های صوت و تصویری پیشرفته تاکید شده است. در این متن وزارت ارتباطات مکلف شده است از تولید محتوا در فضای مجازی حمایت کند و تا پایان سال ۱۴۰۰ شبکه ملی 
اطلاعات را اجرا کند. این در حالی است که موضوع مقابله با اینترنت ماهواره ای چندی پیش توسط مرکز ملی فضای مجازی نیز مطرح شده و در متن این بیانیه آمده بود که باید به اینترنت ماهواره ای 
بومی روی آورد. به گفته ابوالحسن فیروزآبادی، دبیر شورای عالی فضای مجازی، با روی کار آمدن منظومه های ماهواره ای، ممکن است که به یکباره کل شبکه ملی اطلاعات زیر سوال برود. او تاکید 
کرد که اگر شبکه ملی اطلاعات نتواند خدمات بهتر، ارزان تر و با سرعت بیشتر و با تنوع بیشتر ارائه دهد، عملا شبکه ملی، تحت الشعاع شبکه های جهانی اینترنت ماهواره ای که عمدتا هم آمریکایی 
هستند قرار خواهد گرفت. در جلسه علنی نوبت صبح روز پنجم اسفند ماه در جریان بررسی ردیف های درآمدی لایحه بودجه، مجلس با پیشنهاد کمیسیون تلفیق موافقت کرد که براساس آن 

حق الامتیاز و حق السهم دولت از اپراتورهای ارائه دهنده خدمات مخابراتی ۱۰ درصد افزایش یابد.

سعید اوحدی معاون رئیس جمهوری و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: برای نخستین بار در کشور ۱۷ هزار زن قهرمان از خانواده 
معظم شهدا، همسران زن شهدا، جانباز و آزاده با عنوان »لشگر فرشتگان تاریخ« با حضور معاون اول رئیس جمهوری تجلیل می شوند. با 
توجه به هماهنگی و برنامه ریزی های انجام گرفته آیین تجلیل از لشکر فرشتگان نوزدهم اسفند ماه جاری در چهل و یکمین سالگرد تاسیس 
بنیاد شهید و امور ایثارگران که روز شهید نیز نامگذاری شده انجام خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه غبار روبی مزار شهدای سراسر کشور نیز 
به همین مناسبت انجام خواهد شد، گفت: همچنین با مشارکت دستگاه های مختلف و حضور باشکوه تشکل های ایثارگری در میثاق با 
آرمان های حضرت امام )ره( و احتزاز پرچم جمهوری اسلامی در مزار شهدای سراسر کشور ۱۵ برنامه فرهنگی دیگر نیز برگزار می شود. به 
گفته اوحدی، رونمایی از پنج جلد کتاب، اهدا خون، پویش شهید مهربان که در قالب این برنامه به نیت هر شهید یک فرزند یتیم تحت 
پوشش قرار خواهد گرفت از دیگر برنامه های تدارک دیده شده است.در خصوص معرفی و تجلیل از فعالان جامعه ایثارگری 3۰۰ طرح 
استارتاپ از جامعه ایثارگری به دبیرخانه همایش ارسال شد که تاکنون کار داوری اولیه انجام و ۸۵ طرح به مرحله دوم راه یافت که در داوری 
نهایی ۱2 طرح انتخاب و مورد تجلیل قرار خواهد گرفت. به گفته اوحدی، تجلیل از گروه های جهادی در عرصه مقابله با بیماری کرونا با 
همکاری جهاد دانشگاهی که متحمل بیشترین زحمت شده اند نیز با اهدا جوائز و 3۰۰ تندیس مورد تجلیل قرار می گیرند.آیین اختتامیه 

چهارمین جشنواره فیلم ایثار در بزرگداشت شهدای سلامت و تجلیل از کادر بهداشت و درمان نیز رونمایی می شود.

تجلیلاز۱7هزارزنقهرمان
خانوادهشهدا
وایثارگر

سعیداوحدی



 بهره برداری از 20 پروژه 
صنعت آب و برق در ۶ استان کشور

2۰ پــروژه صنعت آب و برق با ســرمایه گذاری 3ر۵۸۰ 
میلیارد تومان دیروز با حضور وزیر نیرو و در قالب چهل و سومین 
هفته پویش #هرهفته_الف_ب_ایران در ۶ استان کشور به 
بهره برداری رسید. به گزارش خبرنگار ما، دکتر رضا اردکانیان 
وزیــر نیرو از طریــق ویدئو کنفرانس در تهران دســتور آغاز 
بهره برداری از این طرح ها را صادر کرد. از 2۰ پروژه افتتاح شده 
۶ پروژه در استان کرمانشاه، ۴ پروژه در استان گیلان، ۶ پروژه 
در دو استان آذربایجان شرقی و فارس، دو پروژه در استان بوشهر، 
یک پروژه در همدان و یک پروژه برق رســانی روستایی در ۱۷ 
استان کشور قرار دارد. همچنین با حضور ویدئو کنفرانسی وزیر 
نیــرو ۸3 روســتا در ۱۷ اســتان  کشــور شــامل اصفهان، 
آذربایجان شــرقی و غربی، بوشهر، جنوب کرمان، خوزستان، 
خراسان جنوبی، خراسان رضوی، زنجان، سمنان، سیستان و 
بلوچستان، فارس، کرمانشاه، لرستان، مرکزی، هرمزگان و یزد 

برق رسانی شد.
دکتــر رضا اردکانیان وزیر نیرو هنگام بهره برداری از این 
طرح ها گفت: نزدیک به ۶ میلیاردو ۷۰۰ میلیون یورو از منابع 
غیر بودجه عمومی بــرای اجرای طرح های صنعت آب و برق 
جذب شد.همچنین بیش از ۶۵ هزار میلیارد تومان از منابع ریالی 
غیر از بودجه برای اجرای طرح های صنعت آب و برق در سال 

جاری جلب و جذب شده است.
وی، تحقق این مهم را دستاورد مهمی برای صنعت آب و 
برق برشمرد و خاطرنشان کرد: افتخار بزرگی است که توانسته ایم 
منابعی را غیر از بودجه دولت را برای اجرای طرح ها جذب کنیم. 
اردکانیــان ابراز امیدواری کرد روند جذب منابع غیردولتی در 
سال های آینده ادامه یابد وخاطرنشان کرد: تاکنون در مجموع 
2۹۱ پــروژه مهم صنعت آب و بــرق در قالب پویش هر هفته 
-الف-ب-ایران با سرمایه گذاری حدود ۶۶ هزار میلیارد تومان 
به اتمام رســیده و وارد مدار بهره برداری شده است. وی افزود: 
روند بهره برداری از طرح های این پویش تا پایان ســال تداوم 
خواهد داشت و در یکی از روزهای پایانی سال هم زمان با افتتاح 
طرح های آخر پویش، مراسم اختتامیه آن هم برگزار خواهد شد، 
ضمن آنکه این قطار برای سال آینده هم تداوم خواهد داشت و 
به ویژه تا پایان کار دولت دوازدهم این روند اجرایی می شود. وزیر 
نیرو به بررسی لایحه بودجه سال آینده کل کشور در مجلس 
اشاره و ابراز امیدواری کرد پس از پایان بررسی نمایندگان، لایحه 
بودجه سال آینده به قانونی تبدیل شود که امکانات و تسهیلات 
بهتری برای تداوم خدمت رسانی در اختیار وزارت نیرو و مجموعه 

دولت قرار دهد.
سود ۶ میلیارد دلاری دولت از توسعه گازرسانی

حسن منتظر تربتی مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با 
تاکید بر اینکه در توسعه گازرسانی در دولت تدبیر و امید 
از هیچ بودجه دولتی استفاده نشده، گفت: تا کنون کشور 
۱2 میلیارد دلار از محل فروش ســوخت مایعی که با گاز 
جایگزین شــده درآمد داشــته و این در حالی اســت که 
مجموعه هزینه ها در این بخش ۶ میلیارد دلار بوده است. 
وی با بیان اینکه استفاده گاز به معنای امروزی همزمان با 
توسعه صنعت نفت آغاز شد، ادامه داد: ایران در ابتدا به عنوان 
یک کشــور تولید کننده نفت مطرح بود و گاز از استحصال 
نفــت به وجود آمــد. در واقع یکی از تصاویر خاورمیانه این 
بود که گاز در کنار تاسیســات نفت می ســوخت. وی افزود: 
قبل از انقلاب طرح جمع آوری گازهای همراه نفت تعریف 
و پالایشگاه بیدبلند به همین منظور ساخته شد و خط لوله 
سراســری اول به نام »آی گت۱« از بیدبلند آغاز و تا مرز 
شــوروی ســابق ادامه داشت. تا قبل از انقلاب به عنوان یک 
کشــور نفتی تنها می خواستیم گاز همراه نفت جمع آوری 
شــده تا نســوزد و به همین دلیل به شــوروی سابق صادر 
می شد و در ازای آن کارخانه فولاد برای ایران ساخته شد. 
تربتــی بــا بیان اینکه در آن زمان گاز نه یک کالای قیمتی 
به حســاب می آمد و نه ارزش اقتصادی و سیاســی داشت، 
گفت: تا پیش از انقلاب تنها یک روســتا در کشــور گازدار 
بود. در شهرها نیز تنها بخش هایی گازدار شده بودند. به طور 
مثال در تهران منطقه نازی آباد و بخشــی از شــیراز گازدار 
بودند و در خراســان گازرســانی در حال آغاز بود. در واقع 
مردم شــناختی روی گاز نداشــتند و دولت هم برنامه ای 
نداشت تا اینکه شناخت مخازن گازی مستقل مطرح شد.

تصویبآییننامهساختواحدهایپتروشیمیویژهانتقالپروپیلن

پایانطرح
تعیینحدود
اراضیتا6ماهه
۱۴۰۰

جایگزینی بنزین با LPG اقتصادی نیست

سرپرست روابط عمومی فدراسیون 
فوتبال منصوب شد

 علیرضا صادق آبادی، مدیرعامل شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی در حاشــیه بازدیــد از بزرگ ترین 
کارخانه تولید مخازن CNG اظهار کرد: افزایش سهم گاز در 
سبد سوخت کشور در شــورای انرژی مصوب شده و منتظر 

تصویب در هیات وزیران هستیم.
وی افزود: با این اقدام ســهم CNG در ســبد سوخت 
خودروهای بنزینی، دیزلی و لکوموتیوها افزایش خواهد داشت.   
صادق آبادی با بیان اینکه »گاز طبیعی یکی از مزیت های مهم 
کشور است«، گفت: این مزیت را نمی توان نادیده گرفت زیرا 
هیچ سوختی از لحاظ اقتصادی و زیست محیطی در ایران قابل 
رقابت با گاز نیست.   وی افزود: رشد مصرف بنزین در کشور باید 
با CNG جایگزین شود؛ در غیر این صورت یکی از بزرگ ترین 
ظرفیت های کشور که صادرات بنزین است از دست می رود و 
مهم ترین نقطه قوت در شرایط تحریم به نقطه ضعف تبدیل 
خواهــد شــد.   مدیرعامل شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتی با بیان اینکه »اقتصادی ترین جایگزین برای 
بنزین در کشور، CNG است«، گفت: با سرمایه گذاری یک 
 CNG میلیارد دلاری می تــوان 2۰ میلیون لیتر بنزین را با
جایگزین کرد؛ در صورتی که اگر بخواهیم ظرفیت پالایش 2۰ 
میلیون لیتر بنزین را ایجاد کنیم نیاز به ۱۵ میلیارد دلار سرمایه 
و ۵ ســال زمان است که معادل 3 پالایشگاه اصفهان، تهران و 
 LPG لاوان می شود.   صادق آبادی در خصوص طرح بازگشت
 LPG به سبد سوخت خودروها گفت: هیچ مزیتی برای توزیع
در کشور نداریم؛ اصل LPG تولیدی در کشور پارس جنوبی 
است و از نظر قیمت نیز با بنزین قابل رقابت نیست و هزینه های 

زیادی را به کشور تحمیل می کند. 
حتی در فصل سرد قیمت LPG از بنزین نیز بالاتر می رود 
و هیچ نفعی به کشــور اضافه نمی کنــد در حالی که به ازای 
جایگزینی هر لیتر بنزین با یک متر مکعب CNG به میزان 3۰ 
سنت،  سود وجود دارد.   صادق آبادی ادامه داد: در علم اقتصاد 
وقتی منابع مالی محدود دارید باید به سمتی برویم که تولید 
ثروت کند، از همین رو باید جایی ســرمایه گذاری کنید که 
عایدی بیاید اما این جایگزینی، منفی است. به گفته معاون وزیر 
نفت، کشورهایی به دنبال ورود LPG به سبد سوخت خودروها 
رفتند که واردکننده بنزین بودند و می خواستند با این اقدام 
امنیت انرژی را ارتقا دهند؛ اما در ایران به دلیل وجود گاز طبیعی 

هیچ سوختی با CNG قابل رقابت نیست.  
 وی با بیان اینکه در سال ۹۶ مصرف CNG در کشور رو 
به کاهش بود و این صنعت به ســمت ورشکستگی می رفت، 
افزود: در حال حاضر اما حدود یک چهارم از ســبد ســوخت 

خودروهای کشور CNG است./تسنیم :

هیئــت وزیــران آیین نامــه احداث 
واحدهای میان دســتی و پایین دستی 
پتروشیمی برای انتقال پروپیلن تولیدی 

به کشور را تصویب کرد.
به گــزارش اعتبار به نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی ریاست جمهوری، هیئت 
دولت در نشســتی که به ریاســت دکتر 
روحانی، رئیس جمهوری برگزار شــد، 
آیین نامه احداث واحدهای میان دستی 
و پایین دســتی پتروشیمی برای انتقال 
پروپیلــن تولیــدی به داخل کشــور را 

تصویب کرد.
هیئــت وزیــران با هــدف ایجاد زیر 
ســاخت های لازم برای رفع نیاز صنایع 
پایین دستی پتروشیمی، ایجاد اشتغال 
پایدار و با رویکرد آمایش ســرزمینی از 
طریــق اجرای طرح های پیشــران این 
صنعت با تأکید بر تکمیل زنجیره ارزش 
متانــول - پروپیلــن، آیین نامه احداث 
واحدهای میان دســتی و پایین دستی 
پتروشــیمی با ســرمایه گذاری بخش 
خصوصی و تعاونی برای انتقال پروپیلن 
تولیــدی به داخل کشــور را به تصویب 
رساند. مطابق این آیین نامه و با توجه به 
اهمیــت تولید پروپیلن و بهره برداری از 
متانول مازاد تولید در کشور و به منظور 
تبدیــل متانول به پروپیلــن و با هدف 

انتقال پروپیلن تولیدی به داخل کشــور 
با اولویت رفع نیاز داخلی و کاهش واردات 
مشــتقات آن، شــرکت ملــی صنایع 
پتروشــیمی نسبت به سرمایه گذاری از 
محل منابع داخلی و احداث تأسیســات 
و زیرســاخت های مــورد نیاز با تصویب 

شورای اقتصاد اقدام می کند.
بهره بــرداری،  نحــوه  همچنیــن 
تعمیرات، بازســازی و حفاظت فیزیکی 
از خطوط انتقال، تأسیســات و مخازن 
اختصاصی و تأسیسات بارگیری پروپیلن 
در انتهــای خــط انتقــال از زمان آغاز 
بهره بــرداری به صورتی کــه هیچ گونه 
هزینــه مالی به شــرکت ملــی صنایع 
پتروشــیمی تحمیــل شــود، تعیین 

می شود.
افــزون بر این، به منظور ایجاد انگیزه 
طرح هــای  ســرمایه گذاران  بــرای 
پایین دســتی، در تعییــن نرخ خدمات 
انتقــال و ذخیره ســازی پروپیلــن در 
تأسیسات یادشــده که ازسوی شرکت 
پتروشــیمی ایجاد می شود، هزینه های 

سرمایه گذاری منظور نمی شود.
مطابــق آیین نامــه مزبــور، صنایع 
مشــمول تخفیــف پلکانــی )موضوع 
آیین نامه اجرایــی تبصره اصلاحی بند 
)ب( مــاده )۱( قانــون هدفمند کردن 
یارانه هــا( عبارت انــد از واحدهــای 
تولیدکننــده مــواد پایه )بالادســتی( 
پتروشــیمی که با هــدف ایجاد ارزش 

افــزوده و تکمیــل زنجیــره تولید در 
محصــولات میانــی و نهایی، مواد اولیه 

مورد نیاز این واحدها را تأمین کنند.
افزون بر این، تخفیف پلکانی به معنای 
اعمال تخفیــف در قیمت خوارک های 
گاز و مایــع مصرفی صنایع تولیدکننده 
مواد پایه )بالادســتی( پتروشــیمی به 
شــرط تأمین خــوراک تولیدکنندگان 
محصــولات میانــی و نهایی و به منظور 
توســعه زنجیره ارزش است. این صنایع 
به نســبت میزان ســهم خود در تأمین 
خــوراک و برحســب محل اســتقرار 
واحدهای مراحل نخست تا سوم تکمیل 
زنجیره ارزش محصول در مناطق عادی 
یا کمتر توسعه یافته، از تخفیف پلکانی 
در قیمــت مصوب خوراک گاز و خوراک 

مایع برخوردار خواهند شد.
در ضمــن واحدهــای تولیدکننده 
متانول که خوراک واحدهای تولیدکننده 
الفیــن را تأمیــن می کنند، مشــمول 
تخفیــف معادل 3۰ درصــد در قیمت 
خــوراک گاز طبیعــی مصرفــی خود 
متناســب با مقدار تأمین خوراک واحد 
تولیــد الفین مربوط می شــوند، اعم از 
اینکه تولیدکنندگان متانول یا الفین در 
 مناطــق کمتر توســعه یافته باشــند

 یا نباشند.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس از شــکل گیری پدیده ای به نام رمز ارزها در فضای منطقه ای و جهانی گفت و اعلام کرد: چه بخواهیم و چه 
نخواهیم، این اتفاق رخ داده است. رمز ارزها بستری برای ورود سرمایه گذارها و همچنین استفاده از ظرفیت آنها برای فعالیت در حوزه اقتصادی محسوب 
می شود. محمدرضا پورابراهیمی با تصریح بر اینکه فارغ از اینکه بازار سرمایه کشور چه وضعیتی دارد باید نسبت به رمز ارزها توجه ویژه داشته باشیم، 
اظهار کرد: وضعیت نامناسب فعلی بورس سبب شده است برخی افراد جامعه به سمت رمز ارزها حرکت کنند، در حالی که سرمایه گذاری در رمز ارزها 
بســیار پرریسک است. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با تأکید بر ضرورت مدیریت رمزارزها در کشور بیان کرد: از دوره گذشته 
مجلس و در کمیسیون اقتصادی به موضوع ارزهای دیجیتال ورود کردیم و اعتقاد داشتیم مجموعه ای از دستگاه ها در این حوزه باید تصمیم گیری و 

شفاف سازی کنند. در حقیقت یا باید مساله رمزارزها را کتمان کرده و کنار بگذاریم یا باید آن را مدیریت کرده و در اختیار حاکمیت قرار دهیم. 

در پایان ممیزی مجدد گواهینامه CE برای تمدید آن که به درخواست مجتمع فولاد صنعت بناب انجام شد، بر اساس ممیزی که توسط نماینده شرکت 
ددال صورت گرفت، این شرکت برای دومین بار موفق به تمدید گواهینامه استاندارد محصول اجباری اتحادیه اروپا CE ، برای محصولات تولیدی خود شد. به 
گزارش روابط عمومی این شرکت برای اعتباردهی این گواهینامه هرسال یک دوره ممیزی مراقبتی انجام می گیرد و طی ممیزی انجام شده همه سیستم ها و 
فرآیندهای تولید و کیفیت محصول نهایی شامل مستندات، آزمایشگاه مرکزی، کنترل کیفی، خطوط تولید و همه سوابق مربوطه مورد بررسی و ممیزی قرار 
گرفت و با توجه به اعلام سرممیزی، نظر به عدم مشاهده هیچ گونه عدم انطباق، گواهینامه فوق مورد تمدید قرار گرفت. گواهی استاندارد CE علاوه بر الزامی 
بودن آن برای صادرات به کشورهای اروپایی، به عنوان یک مبنای جهانی برای صادرات کالا به سایر کشورهای آسیایی و آفریقایی نیز به شمار می رود و دارندگان 

این استاندارد اجازه صدور محصول را در بازارهای جهانی به ویژه اروپا دارند.
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خبر

اخبارکوتاه

گفتگو-2

با حکم رئیس فدراســیون فوتبال، علی جــوادی به عنوان 
سرپرست روابط عمومی این فدراسیون منصوب شد. 

طی حکمی از ســوی شــهاب الدین عزیزی خــادم، رئیس 
فدراســیون فوتبال، علی جوادی سرپرست روابط عمومی 

فدراسیون شد. 
در قسمتی از حکم عزیزی خادم به جوادی آمده است: »نظر 
به تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی و به موجب این ابلاغ به 
عنوان سرپرست روابط عمومی فدراسیون فوتبال منصوب 
می شوید. موفقیت و بهروزی روزافزون تان را در انجام وظایف 

محوله از خداوند منان خواستارم«.
بــه گزارش گروه ورزش  اعتبار ، علی جوادی از خبرنگاران و 
ســردبیران باسابقه ورزشی است و پیش از این هم مدتی در 

پست روابط عمومی فدراسیون مشغول کار بود. 

کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی در جلسه شورای عالی حفظ حقوق بیت المال گفت: امسال ۴۰ میلیون هکتار معادل ۴ برابر سال گذشته، کاداستر در اراضی کشور انجام شد 
و تا شش ماه ۱۴۰۰, طرح کاداستر اراضی به پایان می رسد. کشاورزان به دلیل نداشتن سند برای گرفتن وام، دچار مشکل هستند در این رابطه مصوبه ای را به دولت ارائه 
کردیم که در صورت اجرایی، بیش از ۱۰ میلیون هکتار سند به کشاورزان واگذار می شود تا بتوانند در بخش کشاورزی سرمایه گذاری کنند. تا پایان سال گذشته, ۱۰۰ هزار هکتار 
کاداستر )طرح تعیین حدود اراضی( در سطح تهران انجام شد که امسال به ۴۸۰ هزار هکتار رسید.  امسال ۴7 هزار هکتار غنی سازی جنگل داشتیم که در مجموع سازمان، 
جنگل ها و مراتع با ۳۳۰ هزار هکتار، کارنامه ی غنی سازی جنگل ها را بست. تشخیص و تعیین ذخیره گاه های جنگلی در سال گذشته, ۴۰۲ هزار هکتار بود که امسال، ۴۴۳ هکتار 
عملیات تشخیص انجام شد. وزیر جهاد کشاورزی در حوزه اجرای احکام قضایی گفت: ۵۴ هزار فقره، شامل ۱۵۴ هزار هکتار، اجرای احکام صورت گرفت که نسبت به دو سال 
گذشته، دو برابر شده است. امسال در بحث زراعت چوب، ۳۰ هزار هکتار هدف گذاری شد که در ۱۱ ماه امسال, ۲۱ هزار هکتار زراعت چوب اجرا شد. وی در مورد سامانه 
استعلامات نیز گفت: مردم برای گرفتن استعلام در منابع طبیعی، سر درگم بودند که با راه اندازی سامانه استعلام مشکلات برطرف می شود و به کاهش فساد کمک می کند.

هر درآمدی مشمول مالیات است

محمود علیزاده معاونت حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور 
مالیاتی، با بیان این که هر فعالیتی که در فضای مجازی منجر به 
کسب درآمد شــود مشمول مالیات خواهد بود، گفت: برخی 
فعالیت ها در فضای مجازی در قالب کسب و کارهای اینترنتی 
تعریف شدند که بحث آنها با فعالیت شخصی افراد متفاوت است 
و اقدامی که اخیرا در سازمان امور مالیاتی انجام می شود مربوط 
به اشخاص حقیقی است،فعالیت هایی که بر بستر اینترنت با 
عنوان کسب و کارهای اینترنتی انجام می شود ممکن است در 

فضاهایی مانند تلگرام، اینســتاگرام و واتس اپ نیز صفحه ای 
تعریف کنند. اما بحث ما در مورد اشخاصی است که از طریق 
فضای مجازی کســب درآمد دارند و طبــق ماده یک قانون 
مالیات های مســتقیم موظف به پرداخت مالیات هستند و بر 
اساس ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم نیز باید اظهارنامه 

خود را به سازمان امور مالیاتی تسلیم کند.
وی با بیان این که سازمان مالیاتی رویدادهای مالی افرادی 
را که در فضای مجازی کســب درآمد دارند بررسی می کند، 
تصریح کرد: اگر افراد اقدام به تسلیم اظهارنامه نکنند به موجب 
ماده 2۷۴ قانون مالیات های مســتقیم مجرم شناخته شده و 
علاوه بر مبلغ مالیات باید جرایم در نظر گرفته شده در این حوزه 
را بپردازند، رصد تراکنش های مالی یکی از اقدامات سازمان امور 
مالیاتی اســت و منشا پول باید مشخص باشد. همچنین اگر 
صاحب صفحه فرد دیگری باشــد و افراد دیگر مشغول جذب 
آگهی از آن باشــند از طریق رصد حساب های بانکی قطعا به 
حساب اصلی و مالک صفحه می رسیم. در این زمان افراد باید 
مراقب باشند حساب خود را اجاره ندهند و اگر مورد سوء استفاده 

قرار بگیرد باید پاسخگو باشند.
او با تاکید بر این که تعداد رصد تعداد پیجرها هم از دیگر 

اقدامات سازمان مالیاتی است، گفت: از آنجا که احتمال دارد 
یک صفحه اجتماعی چند کاربر داشته باشد حساب همه آنها 
برای دستیابی به مالک اصلی صفحه بررسی خواهد شد. برخی 
شرکت ها هستند که کد کاربری و برند خود را کرایه می دهند و 
افراد اقدام به تاسیس صفحه می کنند که در نگاه اول شخصی 
به نظر می رســد اما پس از بررســی مشخص خواهد شد این 
صفحه ها یک سر تیم دارد. از طریق بررسی تراکنش های بانکی 
و ارتباط مالی بین آنها متوجه خواهیم شد که درآمد آنها چقدر 
است، تمام اینفلوئنسرها و سلبریتی ها درآمدشان از این محل 
مشمول مالیات می شود و بهتر است خودشان آن را ابراز کنند، 
چرا که مکانیسم های لازم برای رسیدن به این درآمد تعبیه شده 
و براساس آن به میزان دریافتی و درآمد افراد می رسیم. یکی از 
این روش ها، حساب های بانکی است. علاوه بر آن از یک سیستم 
مانند سامانه پایانه فروشگاهی و حساب های بانکی که متصل به 
دستگاه های ابزار پرداخت هستند و چه آنها که متصل نیستند 
به استناد قانون باید حساب های شخصی و تجاری خود را جدا 
کنند، مالیات گرفته می شــود. ســازمان مالیاتی به صورت 
هوشمند و با فناوری موجود برای رسیدن به این درآمدها ورود 

می کند./ جام جم

نقشسازندههمکاریبانکهادرسرعتایجادسامانههاوکاهشهزینهها
بانــک پارســیان و کارآفرین در حوزه هــای فناورانه 

تفاهم نامه همکاری امضاء کردند.
مراســم امضا و تبادل تفاهم نامــه همکاری بین بانک 
پارسیان و بانک کارآفرین در حوزه های فناورانه با حضورکورش 
پرویزیان و محمدرضا فرزین و به میزبانی بانک پارسیان برگزار 
شــد. رویکرد تفاهم نامه دوجانبه بانک پارســیان و بانک 
کارآفرین همکاری طرفین و شرکت های زیرمجموعه ی آنها 
در حوزه ی فناورانه و ارائه خدمات نرم افزاری، سخت افزاری، 
مشــاوره ای و سرمایه گذاری مشترک از جمله؛ سامانه های 
عملیات بانکی و داده، کیف پول و پرداخت های خرد و ... است. 
کورش پرویزیان، مدیرعامل بانک پارســیان در این مراسم 
ضمن تشکر از همکاران بانک کارآفرین و بانک پارسیان در 
تنظیم این تفاهم نامه به ظرفیت ها، قابلیت ها و زیرساخت 
های مطلوب بانک پارسیان و کارآفرین اشاره و هدف از امضای 
این تفاهم نامه را هم افزایی بیشتر برای دو مجموعه و کاهش 
هزینه های اضافی برای سرویس دهی بهتر به مشتریان و مردم 
ذکر کرد،چارچوب همکاری بانک پارسیان با کارآفرین بلند 
مدت و فراتر از رابطه اقتصادی است و امیدواریم که ظرفیت 
ها و قابلیت های هر دو مجموعه موجب ایجاد محصولات و 
خدمات جدید و بهروری بیشتر و ارزش افزوده برای هر دوبانک 
شود . وی با اشاره به دستور العمل ها و بخشنامه های جدید 
بانک مرکزی و ضرورت ایجاد ساماندهی جدید توسط بانک 
ها گفت : در همکاری بانک ها، سرعت ایجاد سامانه ها افزایش 
و هزینه های آن کاهش می یابد و اگر اتحاد و ائتلاف بین بانک 

ها بیشترشود، بهتر می توان به مشتریان و مردم خدمت رسانی 
کرد. دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین نیز در 
مراســم امضــا و تبادل ایــن تفاهم نامه گفت: بســیاری 
ازدستورالعمل های جدید محصول مشترک بین بانکهاست 
و همکاری های مشترک از صرف هزینه و زمان برای اجرایی 

شدن روال این دستورالعمل ها می کاهد.
او  با اشاره به همکاری نزدیک به ۷ ماهه تیم کارشناسی 
دو بانک کارآفرین و پارسیان برای انعقاد تفاهم نامه مشترک 
افزود: تفاهم نامه مذکور در۸ حوزه اساسی تنظیم شده که 
ظرفیت های همکاری دو بانک در ارایه خدمات به مشتریان 

را افزایــش می دهد. وی  با تاکید بر اینکه ســود حاصل از 
همکاری های دو بانک به مشتریان می رسد خاطر نشان کرد: 
موضوعی که درکنار این تفاهم نامه ها اهمیت دارد استفاده از 
امکانات یکدیگر است که می تواند به نفع مشتریان و مجموعه 
بانک ها باشد ، برای مثال دربانک پارسیان مراکز پشتیبان و 
بحران وجود دارد و بانک کارآفرین نیز به تازگی مراکزی را به 
عنوان مراکز پشتیبان و بحران راه اندازی کرده است. وی در 
همین حال با اشــاره فعالیت های بانک کارآفرین ادامه داد: 
فعالیت با تاپ برای پذیره نویسی مربوط به حق تقدم افزایش 

سرمایه آغاز شده است.
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افتتاحکتابخانهپاسارگاددرروستایسیدشهاب

ایرانجزو
۱۰کشوربرتردنیا

درتولیدفولاد

کتابخانه عمومی پاســارگاد روستای سید شهاب 
شهرســتان تویسرکان در استان همدان همزمان با 
سالروز تأســیس نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
افتتــاح شــد. به گــزارش روابط عمومــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان همدان، کتابخانه عمومی 
پاسارگاد روستای سید شهاب شهرستان تویسرکان 
که توســط بانک پاسارگاد احداث و تحویل اداره کل 
کتابخانه های عمومی اســتان همدان شــده است، 
همزمان با سالروز تأسیس نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور و با حضور سیدباقر میرعبداللهی، مدیرکل تأمین 
منابع نهادکتابخانه های عمومی کشور؛ مجید قاسمی، 
مدیرعامل بانک پاسارگاد؛ مصطفی آزادبخت، معاون 
سیاسی امنیتی استانداری همدان؛ محمدمهدی مفتح 
نماینده مردم تویسرکان در مجلس شورای اسلامی؛ 
سیدرســول حســینی فرماندار تویسرکان و عاطفه 
زارعی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان همدان 
به بهره برداری رســید. سیدرسول حسینی، فرماندار 
شهرســتان تویسرکان در آیین افتتاح این کتابخانه 
اظهار کرد: در روســتای ســید شــهاب همواره در 
سرشماری ها شاهد رشد جمعیت بوده و از هر خانوار 
یک نفر مشــغول به تولید مبل و منبت اســت. وی با 

بیان اینکه نخستین کتابخانه  عمومی استان همدان 
در ســال ۱3۴2 در شهرشتان تویسرکان آغاز به کار 
کرده است افزود: نخستین کتابخانه تخصصی کودک 
و نوجوان هم در شهرستان تویسرکان ایجاد شده است. 
امروز هم کتابخانه عمومی پاســارگاد  به عنوان یک 
اقدام شایســته و ارزشــمند تقدیم مردم روستا شده 
است.  عاطفه زارعی، مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان همدان در این آیین اظهار داشت: امروز شاهد 
افتتاح هشتمین کتابخانه عمومی روستایی است که 
توسط بانک پاسارگاد در استان همدان احداث شده 
است، پیش از این روستای سید شهاب دارای کتابخانه 
استاندارد نبود و در مکان استیجاری قرار داشت. در 
همین راســتا یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال بابت 
خرید منابع اطلاعاتی هزینه شده است، سال گذشته 
روستای سیدشهاب به عنوان روستای دوستدار کتاب 
در سطح کشور شناخته شد و از کتابدار آن تقدیر به 
عمل آمد، در این روستا، افراد دارای شغل هستند و 
به دلیل رونق اقتصادی به حوزه فرهنگ و مطالعه نیز 
اهمیت می دهند. محمدمهدی مفتح، نماینده مردم 
شهرستان تویسرکان در مجلس شورای اسلامی در 
این آیین اظهار داشت: به نمایندگی از مردم شهرستان 

تویســرکان از بانک پاســارگاد به خاطر احداث این 
کتابخانه قدردانی می کنم، بانک پاســارگاد در حوزه 
مســئولیت اجتماعی به مقوله ســاخت کتابخانه در 
روســتاها اقدام کرده اســت که بســیار قابل تقدیر و 
ارزشمند است، روستای سید شهاب یکی از روستاهای 
عمیقا متدین تویسرکان است. این روستا بزرگترین 
روستای این شهرستان است که مردم انقلابی آن جلوه 
بیشتری به روستا داده اند، این کتابخانه در مدت زمان 
بسیار کوتاه و طی پنج ماه به بهره برداری رسیده است.
ســیدباقر میرعبداللهــی، مدیرکل تأمین منابع 
نهادکتابخانه های عمومی کشــور  نیز در این مراسم 
اظهار کرد: حضور مدیرعامل بانک پاســارگاد در این 
بازه زمانی که برای مدیران مالی ارشــد برای افتتاح 
کتابخانــه از اهمیت اقدامات فرهنگ برای این بانک 
خبر می دهد، از جانب خود و دبیرکل نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور برای انجام اقدامات فرهنگی تقدیر 
می کنم. مجید قاسمی، مدیرعامل بانک پاسارگاد نیز 
اظهار کرد: بانک پاسارگاد یک بانک فرهنگی و رضوی 
است. امید است که این هدیه باعث بالندگی بیشتر 
علمی این روستا شود.در پایان در مقابل کتابخانه چند 

نهال غرص شد.

هفته نامه اقتصادی ایران

 دکتر اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت 
ملی صنایع مس ایران گفت: در ســال آینده ســه 
کارخانه کنســانتره در آلو، دره زار و ســرباره های 
حاصل از ذوب سرچشمه افتتاح می شوند و با افتتاح 
این ســه کارخانه حداقل 3۵۰ هزار تن کنســانتره 

جدید تولید می شود.
وی در مراســم اختتامیه اولین رویداد استارت 
آپــی مس با حضــور امام جمعــه، نماینده مردم 
رفســنجان در خانــه ملت، فرمانــدار و جمعی از 
مســئولان در مرکز شــتاب دهی و نوآوری شهید 
ستاری رفسنجان برگزار شد با اشاره به اینکه انشاا... 
تولید شرکت صنایع مس ایران در سال جهش تولید 
به 2۸۰ هزار تن کاتد می رسد، اظهار کرد: تا چند 
هفته دیگر تولید شرکت ملی صنایع مس به 2۸۰ 
هزار تن خواهد رســید که  اکنون از 2۷۰ هزار تن 
عبور کرده ایم. پارســال 2۴۸ هزارتن فروش مس 
داشتیم. امروز از 2۶۵ هزار تن در فروش عبور کرده 
ایم که در تاریخ مس این رکورد تولید زده شده است 
و این اتفاق بسیار خوبی برای شرکت مس است. در 
ســال آینده سه کارخانه کنسانتره درآلو، دره زار و 
ســرباره های حاصــل از ذوب سرچشــمه افتتاح 
می شــوند و با افتتاح این سه کارخانه حداقل 3۵۰ 
هزار تن کنسانتره جدید تولید می شود. او با اشاره 
به اینکه در چهار ســال آینده گردش مالی مس از 
دو میلیارد کنونی به چهار و نیم میلیارد دلار افزایش 
می یابد، ادامه داد: با توجه به این موضوع شــرکت 
مس جزو ۱۰ شرکت برتر دنیا در حوزه مس خواهد 
بود، شرکت ملی صنایع مس ایران در دو سال اخیر 
جهش تولید خاصی داشته است، اما ادامه حیات با 
ساختار سنتی برایمان امکان پذیر نیست، بنابراین 
باید با افراد متخصص، با تجربه و متعهد ســاختار 
جدیدی برای چهار سال آینده برنامه ریزی کنیم. 
در همــه بخــش ها به ویژه صنعت و معدن نیازمند 

پویایی هستیم و آموزش باید در دستور کار مداوم 
و مستمر قرار گیرد و همراه با رشد حرکت علم پیش 
برویم. وی با بیان اینکه مرکز نوآوری خانه ای است 
کــه در آن تمــام افرادی کــه از هوش، نبوغ و علم 
بالاتری برخوردار هستند و مورد حمایت  قرار می 
گیرند تا از ایده های آنها برای افزایش گســترش 
بخش صنعت و معدن و افزایش بهره وری استفاده 
کنیم، تصریح کرد: اشتغال نیاز امروز جامعه ما است 
و در این زمینه نیازمند ســرمایه گذاری مناســب 
هســتیم. اگر مس بتواند وظیفه خود را به خوبی 
انجام دهد و در اقتصاد کشور جایگاه خود را در تولید 
ناخالــص ملی افزایش دهد، وظیفه خود در ارتباط 

با نظام و مردم انجام داده است
تولید کاتد و آند، 14 و 18 درصد رشد کرد

 به رغم تمام محدودیت های حاصل از شــرایط 
شــیوع کرونا، شاهد رشــد ۱۴ درصدی کاتد و ۱۸ 
درصدی آند نســبت به مدت مشــابه سال گذشته 
هســتیم.   اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت 

ملــی صنایــع مس ایران با بیان این مطلب افزود: از 
ابتدای سال جاری تا پایان بهمن ماه 2۵۵،۷۸۷ تن 
کاتد و 32۴،۱۶۰ تن آند تولید شده که بیانگر این 
است شرکت مس از تولید سال گذشته قاطعانه عبور 
کرده است. وی با اشاره به تحریم این شرکت و عنصر 
مس افزود: در این شــرایط وجود برخی مشــکلات 
طبیعی بوده ولی علیرغم این مشکلات موفقیت های 
خوبی بدســت آمده اســت که می توان یکی از این 
موفقیت ها را در حوزه اکتشــافات حفاری۹۱ هزار 
متری دانست که به امید خدا تلاش خواهیم کرد تا 
پایان سال به ۱۰۰ هزار متر برسیم.سعدمحمدی با 
اشــاره به انتشــار کارنامه ۱۱ ماهه شرکت مس از 
شرایط مطلوب این شرکت در حوزه تولید و فروش 
خبر داد. وی با قدردانی از زحمات صادقانه پرسنل 
شــرکت که در این شــرایط خــاص انجام وظیفه 
می کنند گفت: یقین دارم با حمایت های مسئولین 
عزیز و تلاش های پرسنل، شرکت به سمت دستیابی 

به رکورد های تاریخی جدیدی در حرکت است.

افتتاحکارخانههایکنسانترهدرالُو،درهزاروسربارههایسرچشمه

علیرضا شهیدی معاون وزیر صمت گفت: با وجود اینکه به دنبال بحث کرونا ، کل صنعت دنیا با رکود مواجه شده بود تولید فولاد ایران افزایش پیدا کرده و ما جزو ۱۰ کشور برتر دنیا در زمینه تولید 
فولاد هستیم.شرایط سختی در کشور حاکم است و جدا از تحریم ها کرونا نیز عامل پس رفت اقتصاد کشور شده است. با تدابیری که انجام شد و نظارت خوب مقام معظم رهبری و در کنار آن 
ریاست جمهور و وزیر صمت، نتیجه این شد که خیلی از کارخانه هایی که تعطیل شده بودند دوباره به چرخه تولید بازگشتند.در بخش صنعت شاهد آمارهای خوبی هستیم، در بخش لوازم خانگی با 
خروج دو برند مطرح از بازار کشور با مشکلاتی  مواجه شدیم که کارخانه های داخلی با تولیدات خود توانستند این کمبود را جبران کنند.این مسوول تصریح کرد: در حال حاضر مقداری با کمبود منابع 
در سطح کشور مواجه هستیم، نفت حدود ۲۰ درصد سال های نرمال صادر می شود، یعنی می توان گفت صادرات نفت نداریم و بهای آنچه صادر شده به سختی وارد کشور می شود.وی افزود: به 
نظر می رسد در کشور در بحث مدیریت منابع مالی نظم خوبی داشتیم و کشور دارد از شلختگی هایی که وجود داشت فاصله می گیرد. در بحث صادرات با وجود تمام محدودیت هایی که وجود 
دارد شاهد هستیم که مجموع صادرات و واردات ما بالاتر از ۶۰ میلیارد دلار است. حدود ۳۱ میلیون تُن فولاد تولید می کنیم که در شرایط فعلی نیاز به ۹۰ میلیون تُن سنگ آهن داریم و با توجه به 

سیاستگذاری های انجام شده در بخش فولاد، تصمیم گیری شده در افق ۱۴۰۴ حدود ۵۵ میلیون تُن تولید فولاد داشته باشیم که به ۱۶۵ میلیون تُن سنگ آهن نیاز دارد./ایسنا

همه ما به نوعی با شرکت مخابرات درگیر هستیم؛ چه در 
بخش تلفن ثابت و چه در بخش همراه و استفاده از اینترنت. اخیرا 
محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید 
کرد که مخابرات زیانده اســت و نباید زیان خود را از جیب مردم 
بپردازد. بعد هم اعلام کرده طلب کارکنان مخابرات باید توسط این 
شرکت انجام شود اما در عین حال مسؤولان شرکت مخابرات 
می گویند برخی سیاست های مجلس و دولت باعث زیان بیشتر 
شرکت مخابرات شده است؛ شرکت مخابراتی که ۱2سال پیش به 
بخش خصوصی واگذار و بورسی شد و بررسی صورت های مالی 
این شرکت نشان می دهد امسال وضعیت خوبی در بازار سرمایه 
نداشته است. این که شرکت مخابرات با چه وضعیتی قرار است به 
حیات خود ادامه دهد و چه شرایطی در بازار سرمایه خواهد داشت 
سؤالاتی است که از مجید سلطانی، مدیرعامل مخابرات ایران 

پرسیده است.
وضعیت شرکت مخابرات پس از واگذاری به بخش 

خصوصی را چگونه ارزیابی می کنید؟
در افواه عمومی بیشتر شرکت مخابرات ایران به ارائه خدمات 
تلفن ثابت شناخته می شود اما در واقع شرکت مخابرات ایران غیر 
از 2۸میلیون مشترک تلفن ثابت با سهامداری ۹۰درصدی اپراتور 
همراه اول که بیش از ۴۷میلیون مشترک دارد و ارائه خدمات پهن 
باند به بیش از پنج میلیون مشترک در خدمت مردم عزیز کشورمان 
است. همچنین بخش عمده ای از خدمات سایر اپراتورهای ثابت 

و سیار بر بسترهای زیرساختی مخابرات استوار است.
اکنون بیش از ۱2سال است که شرکت مخابرات ایران در یک 
فرآیند قانونی طبق سیاســت های ابلاغــی اصل ۴۴ به بخش 
خصوصی واگذار شده است. البته برخی در آن زمان شبهه هایی در 
این خصوص مطرح کردند اما با تایید نهادهای قانونی ناظر این 
پرونده بسته شد. در شرایط جدید سهامداری مخابرات، بیش از 
۴۰درصد ســهام مخابرات در قالب 2۰درصد ســهام عدالت و 
2۰درصد به طور مستقیم متعلق به دولت است. حدود ۱۰درصد 
سهام نیز در اختیار سهامداران خرد در بازار سرمایه است. البته با 
توجه به این که صنایع مخابراتی از مهم ترین صنایع پیشرو در دنیا 
به حساب می آیند در اغلب کشورها این بخش مورد توجه دولت ها 
بوده و بــه صورت ویژه - چه در قالب های ســهامداری و چه با 

روش های دیگر - تحت حمایت و توجه قرار دارد.
صنعت مخابرات گستره وســیعی از صنایع و موضوعات 
دانش بنیان را شامل می شود از این رو یکی از شاخص های پیشرفت 
در دنیای کنونی میزان توسعه کشورها در این صنعت است که 
متاسفانه چند سالی است در کشور ما توجهات بیشتر به حوزه 
مصرف معطوف شده و اصل صنعت و رونق اقتصادی آن حمایت 
نمی شود. رونق اقتصادی یک صنعت وابستگی مستقیم با میزان 
سرمایه پذیری آن دارد که متاسفانه با توجه به دستوری شدن نرخ 
تعرفه ها و سیاستگذاری های غلط به ویژه در حوزه ارتباطات ثابت، 

سرمایه گذاری توجیه اقتصادی نداشته است.
دولت به جز حدود هشت میلیارد دلاری که در جریان فروش 
۵۰درصدی سهام از سهامداران جدید مخابرات گرفت طی این 
۱2سال بیش از ۶۰۰هزار میلیارد ریال تحت عناوین مختلف از 
شرکت مخابرات ایران درآمد داشته است که این رقم نشان از جایگاه 

ویژه این شرکت در اقتصاد کشور دارد.
مخابرات همچنین در سال های پس از خصوصی سازی بیش 
از ۵۰۰هزارمیلیارد ریال در بخش های ثابت و سیار سرمایه گذاری 
کرده  که این میزان سرمایه گذاری با توجه به شرایط اقتصادی 
شرکت های این حوزه توجیه اقتصادی نداشته و عمدتا با هدف 
توسعه زیرساخت های مورد نیاز کشور و از جیب سهامداران صورت 
پذیرفته اســت. اگر حمایت های ســهامداران و بهره برداری از 
ســرمایه های در اختیار شــرکت مخابرات در جهت توســعه 
زیرساخت ها نبود شاهد شکوفایی امروز در این صنعت و خدماتی 
که اپراتورهای همراه و حتی اپراتورهای ثابت رقیب مخابرات ارائه 

می دهند نبودیم.
چندی پیش آقای آذری جهرمی، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات از انحصاری بودن مخابرات سخن 

گفته بود. نظر شما در این زمینه چیست؟
مخابرات در هیچ زمینه ای انحصار ایجاد نکرده است. در بخش 
همراه دو رقیب وجود دارد و سهم بازار بسیار نزدیکی با یکی از رقبا 
داریم. در بخش ثابت هم که از سال ۹۴ با ارائه پروانه ارتباطات ثابت 
)FCP( به ۱۷شرکت دیگر با حدود اختیارات برابر و حتی وسیع تر 
در حوزه  ارتباطات ثابت و البته با تعهداتی به مراتب کمتر از شرکت 
مخابرات انحصار شکسته شده و فعالان جدیدی در این حوزه ورود 
کرده اند. اکنون در حوزه پهن باند ثابت سهم بازار مخابرات قریب 
به ۵۰درصد است و ۱۷ شرکت دیگر روی بسترهای زیرساختی 

شرکت مخابرات به ۵۰درصد دیگر بازار ارائه خدمت می کنند.
مخابرات اپراتور غالب اســت اما انحصــار ندارد. مخابرات 
دارایی هایی دارد که طی سالیان متمادی با زحمات و خون دل های 
فراوان توسط کارکنان و صدالبته حمایت های دولتی به دست 
آورده و در جریــان خصوصی ســازی هزینــه آن را که معادل 
هشت میلیارد دلار توسط سازمان خصوصی سازی تعیین شده بود 
پرداخت کرده اســت.  از ابتدای سال ۹2 نیز شدیدترین قوانین 
آزادسازی امکانات و بازار که در کمتر کشوری وضع شده است به 
جهت غلبه بازار برای مخابرات از سوی سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی در قالب الحاقیه وضع گردیده و شرکت مخابرات 
همه این قوانین را اجرا کرده و در موارد تاخیردار هم جرایم تاخیر 
اقدامات خود را پرداخته اســت. حتی در مــورد آخر در حوزه 
بیت استریم - که سروصدای زیادی هم برای آن به پا کردند - سه 
سال توسط مدیرعامل معرفی شده توسط دولت این طرح متوقف 
مانده بود و کســی برای آن ســینه چاک نمی کرد اما به محض 
تغییرات مدیریتی این قراردادها مسیر تدوین منطقی خود را طی 
کرده و اکنون به امضای برخی شرکت های FCP نیز رسیده است. 
طی پنج سال گذشته شــرکت های FCP در ارتباطات ثابت، 
علی رغم داشتن مجوز برقراری ارتباطات فیبر نوری و کابل مسی 
کاری از پیش نبرده اند. بخشی به دلیل تعدد آنها و بی توجهی به 
توانمندی های آنان در جریان پروانه فروشی توسط سازمان تنظیم 
مقررات است و بخشی به دلیل سیاستگذاری های غلط این حوزه 
است که جذابیت سرمایه گذاری در آن را از بین برده و مانع جذب 
سرمایه توســط آنان برای توسعه شــبکه های مورد نیازشان 
شده است.  آنچه امروز بیشتر از همه می شنویم، هیاهوی رسانه ای 
انحصارنمایی مخابرات است برای انحراف افکار عمومی از انحصاری 

که در زنجیره تامین و توزیع پهنای باند خارجی وجود دارد.
اغلب استان های ایران در بخش تلفن ثابت زیان ده 

هستند. دلیل این زیان دهی چیست و چه اقدامی برای 
برون رفت از آن در نظر دارید؟

در حوزه ارتباطــات ثابت در مخابرات اســتانی ما دو گروه 
خدمات صدا )تلفن( و پهن باند )اینترنت( را ارائه می کنیم. در بخش 
صدا میانگین درآمد هر خط تلفن ۶۰۰۰تومان است اما نگهداری 
آن حــدود 2۰هزار تومان برای مخابرات هزینه دارد و این یعنی 
ضرر! در بخش پهن باند وضعیت بد نیست اما این گونه نیست که 
هزینه های جاری و ســرمایه گذاری را کامل پوشش دهد. نگاه 
شــرکت مخابرات به بحث ارتباطات ازجمله ارتباطات ثابت در 
درجه اول توســعه محور است تا سودمحور. الان در مخابرات در 
بخش ثابت زیان ده هســتیم و علت هم این است که بنا داریم 
زیرساخت را تا آخرین روستاهای بالای2۰خانوار برسانیم و به 
مردم ســرویس بدهیم. برای هر ایســتگاه فرستنده/ گیرنده 
)بی تی اس( در روستاها با نرخ ارز امروز باید یک میلیارد تومان هزینه 
کنیم و ارقام فیبر، حفاری و مواردی از این قبیل را هم باید به آن 
اضافه کرد. در طول چند سال اخیر ۴۰۰۰کیلومتر در روستاها 
فیبر کشیدیم. نگاه شرکت مخابرات توسعه کسب وکار و حفظ 
اشتغال در این زمینه است. از زمان واگذاری شرکت مخابرات نرخ 
ارائه خدمات در بخش ثابت، تغییری نداشت و از سوی دیگر طرح 
هم کدسازی اجرا شد که این موضوع زیان زیادی را به مخابرات 
تحمیل کرد. به این صورت که هزینه جابه جایی عملا در استان 
صفر شد. البته در آن زمان برای جبران این خسارت وعده هایی از 
سوی دولت داده شد که در فرآیندهای اجرایی شدن هیچ کدام از 
این وعده ها محقق نگردیــد و از این بابت زیان قابل توجهی به 

مخابرات تحمیل شد.
ازنظر جمعیتی چه تعداد به صورت مستقیم با شرکت 

مخابرات درگیر هستند؟
در بخــش خدمــت دهنــدگان کــه شــامل خانواده 
شــرکت مخابرات ایران است ۷۰هزار نفر مشغول کار هستند و 
۵۰هزار نفر هم بازنشسته عزیز را داریم. با مجموع همکاران در 

شرکت های اپراتور ثابت
)FCP ها( و شرکت های خدمات دهنده و خانواده های شان 

بالای دو میلیون نفر با مخابرات در ارتباط هستند.
در بخش خدمات گیرندگان هم باید بگویم به طور میانگین 
با بیش از 2۸میلیون مشترک خط ثابت و حدود ۴۷میلیون خط 
همراه فعالی که وجود دارد در حال خدمت رسانی به کل جمعیت 
کشور هستیم. با این تفاسیر باید توجه داشت اگر مخابرات آسیب 
ببیند صنعت ارتباطات و فناوری اطلاعات دچار مشکل می شود و 
اگر توسعه ای هم اتفاق بیفتد این شکوفایی در بخش های دیگر هم 
مشاهده خواهد شد. سرمایه های شرکت مخابرات برای مردم است. 
وقتی میزان درآمد و هزینه به هم می خورد، نوسازی به موقع صورت 
نمی گیرد و این به ضرر مردم است. اگر ارتباط یک منطقه آسیب 
ببیند زیانش به مردم تحمیل می شود. اکنون در برخی مناطق 
به خصوص مناطق شمالی تهران که برج ساخته می شود اعطای 
خط تلفن ثابت با مشکل مواجه است و افراد برای دریافت باید در 

صف بمانند و با پاسخ تکمیل ظرفیت مواجه می شوند.

ما در تلفن ثابت مشکل خاصی نداریم مگر این که زیرساخت 
آن آماده نباشد. شهرک ها  یا مسکن های مهر که ساخته شده و 
ساکن دارد اگر زیرساخت آن فراهم باشد، خدمت می دهیم. اما 
ممکن است کمی طول بکشد که طی شدن این زمان مربوط به 

نبود منابع لازم است.
البته به وزارت راه و شهرســازی پیشنهاد کردیم در بحث 
زیرساخت طرح های بزرگ از ابتدا همراه آنها باشیم و تفاهم نامه 

این کار در حال تدوین است.
برخی مشترکین معترض هستند که چرا بدون اطلاع 

آنها تلفن جمع یا به اصطلاح تخلیه می شود؟
هزینه خط تلفن ثابت 2۰۰هزار تومان است که هزینه بالایی 
نیست. مصوبه2۰۷ سازمان تنظیم مقررات رادیویی، اپراتورها را 
اجبار می کند در صورت پرداخت نشدن قبض شش دوره دوماهه، 
تلفن باید تخلیه شود. البته انجام این کار مرحله ای خواهد بود اما 
این تسهیلات برای متقاضیان در نظر گرفته شده که بنا به دلایل 
مختلف اگر کار به تخلیه خط رسید، با مراجعه به مرکز خدماتی 

دوباره تلفن آنها برقرار خواهد شد.
 در مورد حضور مخابرات در بورس و وضعیت

 آن بفرمایید.
شرکت مخابرات ایران هیچ وقت شرکت بازارگردانی به صورت 
مستقیم نداشته است. اخیرا تقاضای مجوز تأسیس یک شرکت 
سرمایه گذاری در بورس را دادیم. هدف اصلی شرکت این است که 
منابع غیر مولد -اعم از املاک و سهام و...- را به مولد تبدیل کنیم 
تا بتوانیم با منابع حاصل از آن اقدامات توسعه ای را با سرعت بیشتر 

انجام دهیم.
مخابرات چه برنامه های توسعه ای دارد و برای حل 

مشکلات جاری آن  چه تدابیری اندیشیده اید؟
 در طول ۱2سال گذشته هزینه ارزی ما 3۰برابر شده است. 
البته برای جبران بخشــی از تعهدات مــا مانند پرداخت پول 
پیمانکاران و طلب کارکنان شرکت مخابرات پیشنهاد شد بخشی 
از املاک شرکت را بفروشیم اما تا چه زمانی می توانیم این کار را 
انجام دهیم. همه مشکل ما هم به دلیل عدم افزایش قیمت نیست 

و مشکلات مدیریتی در دوره قبلی هم مزید بر علت بود. قرار بود با 
سکانداری نماینده دولت بر شرکت مخابرات طی سال های اخیر 
مشکلات برطرف شود اما نه تنها این مشکلات حل نشده بلکه 
افزایش هم یافته است ولی ما مشکلات را پذیرفتیم، برنامه ریزی 
کرده ایم و در تلاش برای رفع آنها هستیم. برای سال ۱۴۰۰ منابعی 
را مشــخص کردیم تا بتوانیم اقدامات توسعه ای را پیش ببریم. 
گسترش دسترسی به شبکه ملی اطلاعات یکی از اهداف اصلی 

ماست که برای هر استان به صورت مجزا برنامه داریم.
رگولاتوری پیشنهادی داده بود که شرکت مخابرات امکانات 
خود را در اختیار شرکت های دیگر بگذارد تا درآمدش چندبرابر 
شود. به عنوان مثال در بخش vdsl این پیشنهاد شده بود. از این 

موضوع استقبال می کنید؟
اینترنت پرســرعت زمانی خوب است که مصرف کننده 
داشته باشــد و برای این کار باید خدمات ارائه شده توسعه یابد؛ 
خدماتی از قبیل پخش تصاویر و ویدئوهای 4K ، HD بر بستر 
شبکه و خانه های هوشمند و اینترنت اشیا و.... در این صورت درآمد 
اپراتور افزایش خواهدیافت اما اکنون در بخش خانگی سرعت های 
 ۶ و ۸ مگابیت و عموم نیاز مشــترکان را پاسخ می دهد؛ این در 
حالی اســت که در فناوری VDSL تا ۴۰مگابیت سرعت قابل 
افزایش اســت و بیشتر مناســب بنگاه های کوچک و متوسط 

خواهدبود.
برنامه ریزی برای مکالمه تصویری دارید؟

سرمایه گذاری خیلی مهم است. چون هم دانش داریم و هم 
نیروی کار متخصص. بر کسی پوشیده نیست پیام رسان های 
داخلی به زور خودشان را اداره می کنند. برای انجام این کار نیاز به 
حمایت و سرمایه گذاری گسترده است و اگر می خواهیم صنعت 
آی سی تی رشد کند باید شرکت مخابرات را توسعه دهیم. سرمایه 
مخابرات در بورس حدود ۹۰هزارمیلیاردتومان است و طبق اصول 
باید حداقل نرخ سود بانک مرکزی را به دست آورد اما چنین سودی 
مشاهده نمی شود. اکنون زنجیره درست طراحی نشده و زمانی 
که شــرکت مخابرات ضعیف شــود بخش های دیگر نیز رشد 

نمی کنند./ جام جم

گفت و گو با مدیرعامل  شرکت مخابرات ایران 
چرخمخابراتنمیچرخددرباره اوضاع نامناسب این مجموعه



بانک ملت تا آنجا که در توان دارد برای 
 کمک به محرومان و مستمندان جامعه 

در کنار کمیته امداد خواهد بود

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت به مناســبت 
فرارسیدن هفته نیکوکاری، با رییس کمیته امداد امام خمینی)ره( 
دیدار و گفت و گو کرد  و از زحمات دست اندرکاران کمیته امداد 
امام خمینی)ره( در طول دوران پس از انقلاب قدردانی کرد. وی 
با عرض خداقوت به مدیران و کارکنان کمیته امداد به دلیل انجام 
این کار بزرگ خیرخواهانه، از این سازمان به عنوان نیکوکارترین 
ســازمان کشور نام برد و افزود: بانک ملت تا آنجا که در توان دارد 
برای کمک به محرومان و مستمندان جامعه در کنار این کمیته 
خواهد بود تا بتواند در این کار بزرگ، نقشی هرچند کوچک ایفا 
کند و اجرای پویش “ ایران مهربان” از سوی کمیته امداد، از این 
طرح به عنوان یک طرح مبتکرانه و خلاقانه نام برد و از تلاش برای 
مشــارکت حداکثری کارکنان بانک ملت در این طرح خبر داد، 
پویش ایران مهربان، ابتکار خوبی است که در آن بدون بودجه اولیه 
و وابستگی به دولت، نسبت به رفع محرومیت از استان های کشور 
اقدام می شود، ادامه داد: بانک ملت هم در تلاش است تا با مشارکت 
کارکنان و بودجه مســوولیت های اجتماعــی خود، حمایت از 
مددجویان یک اســتان را متقبل شــود و تمامــی کودکان بی 
سرپرست آن استان را تحت پوشش قرار دهد.دکتر بیگدلی تاکید 
کــرد که انجام این امور، خیر و برکت را در دو دنیا، برای کارکنان 
بانک ملت در پی خواهد داشت، لوح سپاسی اعطایی  به رییس 
کمیته امداد امام خمینی)ره( که به امضای دکتر بیگدلی رسیده، 
آمده است: بانک ملت با گرامیداشت هفته احسان و نیکوکاری، 
فرصت را غنیمت شــمرده و از تلاش های بی شــائبه مدیران و 
کارکنــان خدوم کمیته امداد امام خمینی)ره( به عنوان نهادی 
نیکوکار و حامی نیازمندان جامعه قدردانی می کند،بی تردید، 
اعمال خیرخواهانه در پیشگاه خداوند متعال، بدون اجر نخواهد 
ماند و لطف و محبت حق تعالی به عنوان پاداش اعمال بندگان 
صالح و نیکوکار، شامل حال محسنین و خادمان مردم خواهد شد.

ضرورت ترویج فرهنگ بانکداری الکترونیکی

 به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران، دکتر بهزاد شیری با 
تبریک فرارسیدن عید مبعث به خانواده بزرگ بانک و قدردانی از زحمات 
و تــلاش های معاونت فناوری اطلاعات و ادارات کل روابط عمومی و 
بازاریابی در فرآیند طراحی وب سایت جدید بانک اظهار داشت: با توجه 
به رسالت خدمت رسانی این بانک در سطح کشور و همچنین ضرورت 
ترویج فرهنگ بانکداری الکترونیکی به ویژه در مناطق کم برخوردار و 
روستایی، سامانه بانک از نظر محتوایی به روز رسانی و به سامانه ای پویا 
و منطبق با فناوری های روز تبدیل شده است. وی با اشاره به گروه های 
مختلف ذینفعان پست بانک ایران و همچنین ماموریت آن در مناطق 
کم برخوردار تصریح کرد: در راستای برنامه راهبردی بانک مبنی بر 
گسترش بانکداری دیجیتالی، سامانه جدید با هدف ارائه خدمات آسان 
به مشتریان طراحی شده است. یکی از دغدغه های بنده، بحث مدیریت 
ذینفعان بود که بازنگری وب سایت بانک همگام با تحولات دیجیتالی 
یکی از راهکارهای عملی در این زمینه است که خوشبختانه این رویداد 
مهم با عید سعید مبعث همزمان شد.  برای غنای محتوا، بخش های 
فناوری اطلاعات، روابط عمومی و بازاریابی تلاش کنند مطالب و محتوای 
مناسب و شایسته پست بانک ایران تولید کنند و آخرین اطلاعات را ارائه 
نمایند به گونه ای که مشتریان و ذینفعان بانک بتوانند نیازهای اطلاعاتی 
خود را از طریق سامانه بانک تأمین کنند.  زمانی وب سایت پست بانک 
ایران جنبه اطلاع رسانی داشت ولی امروزه مهم ترین ابزار برای ارائه 
خدمات به مشتریان تلقی می شود، بنابراین در راستای راهبرد گسترش 
بانکداری دیجیتالی بانک، لازم است از همه ظرفیت ها و ابزارها برای 
بهبود فرآیندهای کاری، ارائه محصولات و خدمات و دریافت نظرات و 
دیدگاه های مشتریان بهره برداری شود، بی تردید با تولید محتوا و بهره 
مندی از اطلاعات، زمینه جدیدی برای ارائه خدمت به مشــتریان و 
ذینفعان بانک فراهم خواهد شد،در پایان از تمامی دست اندرکاران این 
رویداد مهم از جمله اداره کل روابط عمومی که به حق با پشتکار وصف 
ناپذیری در این مدت  ۵ ماهه این موضوع را پیگیری نمودند تا امروز 

شاهد رونمایی از وب سایت جدید باشیم قدردانی می نمایم.

آغازپروژهگردشگریتفریحیوتجاریویستاتوسمللدرشهرگرگانباحمایتموسسهاعتباریملل
 به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری 
ملل این مراســم با حضور دکتر مونسان وزیر 
محترم میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع 
دستی ، استاندار، نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی، فرماندار، اعضای شــورای شهر و 
شــهردار گرگان و سایر مســئولان استان و 
همچنین مدیر عامل موسسه اعتباری ملل، 
مدیرعامل گروه توسعه اقتصاد ملل و مدیرعامل 
و هیئت مدیره گروه هتلهای بین المللی ویستا 
توس درشهر گرگان برگزار گردید.  در ابتدای 
مراسم مدیر عامل موسسه ضمن تبریک اعیاد 
و مناسبت های ماه رجب و گرامیداشت یاد و 
خاطره امام راحل و شــهدای گرانقدر انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس به ویژه سردار سلیمانی 
و خیر مقدم به مدعوین گرانقدر بیان داشتند 
حمایت از تولید و تقویت اقتصاد مقاومتی با 
پیروی از فرمایشات مقام معظم رهبری )حفظه 
ا...( هدف این موسســه بوده و اعتقاد داریم با 
اشتغال پایدار و توسعه کشور شاهد جهش و 
شکوفایی اقتصاد در کشور عزیزمان خواهیم بود 
از ایــن رو همواره خود را متعهــد به اقدام در 
راســتای تحقق اهداف اقتصــادی با تکیه 
برظرفیت های موجود بر توانمند سازی آحاد 
مــردم به منظور حضور موثر در فعالیت های 
اقتصادی می دانیم و برای تسهیل در فرآیند 
کسب و کار هم میهنان عزیز و با هدف تامین 

سرمایه در گردش واحدهای تولیدی اقدام می 
نماییم. 

 در همین راستا موسسه اعتباری ملل 
خود را مکلف و موظف می داند تا گامی 

موثر در این راه بردارد 
دکتر ســید امین جــوادی مدیر عامل 
موسسه اعتباری ملل گفت: پروژه گردشگری 
تفریحی و تجاری ویستا توس ملل در زمینی 
به مساحت ۷۹۵۶۵ متر مربع و با سرمایه گذاری 
۸۰۰۰ میلیارد ریالی و  اشتغال زایی برای ۶۰۷ 
نفررابه صورت  مستقیم  فراهم خواهد نموداین 
موسسه به عنوان حامی  سرمایه گذار خود را 
مکلف می داند درمسیرتحقق اقتصاد مقاومتی 
از همه عوامل کمک گرفته تا این مجتمع در 
کوتاهترین زمــان ممکن افتتاح و مورد بهره 

برداری قرارگیرد در این خصوص ضمن تشکر 
و قدردانــی از مجموعه هــای نظارتی بویژه 
شــهرداری که مساعدت لازم را جهت صدور 
مجوز های لازم راداشته خواهشمندیم در ادامه 
مســیر همراهی مان کرده وامور راتســهیل 
نمایند.  در ادامه استاندارمحترم استان گلستان 
دکترحق شــناس ضمن خیر مقدم به وزیر 
وتقدیر و تشــکر از موسســه اعتباری ملل 
اطمینــان خاطر دادند کــه تمامی عوامل و 
نیروهای اجرایی و عملیاتی استان و شهرستان 
گرگان در کنار موسســه خواهند بود تا این 
موسسه زودتر از بازه زمانی پیش بینی شده این 
پروژه ملی را به سرمنزل مقصود برساند و مورد 
استفاده مردم عزیز استان وزائرین حضرت امام 
ضا )ع( قــرار بگیرد. در خاتمــه وزیر میراث 

فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از اجرای 
سیاست ها و اقدامات دولت در این حوزه سخن 
گفتند.  و ضمن تشکر ویژه از موسسه اعتباری 
ملــل به جهت حضــوری فعــال در بخش 
گردشــگری و سرمایه گذاری در این صنعت 
ضمن اشاره به تحمیل شرایط و اوضاع کرونایی 
که سبب ضررهای مالی به این حوزه گردیده از 
موسسه اعتباری ملل و مدیر عامل این مجموعه 
تشکر و قدردانی ویژه به عمل آوردند و از ایشان 
خواستند با عنایت به شرایط تورمی کشور و به 
جهت جلوگیری از اطاله زمان ساخت، با تزریق 
به موقع سرمایه و اصلاح و بازنگری در فازهای 
پروژه افتتاح و بهره برداری از این پروژه را تسریع 
و در مدت زمان کمتری نسبت به برنامه ریزی 
صورت گرفته به مرحله بهره برداری برسانند 
ایشان این اقدام مهم را گامی بزرگ و بلند در 
عرصه اشــتغال زایی نامیدند در ادامه ضمن 
اشــاره به اینکه استان گلستان و شهر گرگان 
پیش از این قطب کشاورزی بوده است با احداث 
و بهــره بــرداری این پــروژه عظیم به قطب 
گردشگری ایران نیز تبدیل خواهد شد در پایان 
ایــن مراســم  بــا حضــور وزیــر محترم 
،استاندار،نمایندگان محترم مجلس شورای 
اسلامی و مسئولین کشوری واستانی کلنگ 
احداث پروژه گردشــگری تفریحی و تجاری 

ویستا توس ملل به زمین زده شد.

قطعخدماتپرداخت
سایتهایخریدو
فروش
رمزارز

 ســید مجید بختیاری  مدیرعامل بیمه ایران به همراه محمداســماعیلی معاون برنامه ریزی ونوآوری و محمد 
حضرتی مدیر کل فناوری اطلاعات و آمار ازشــرکت ایده های تجارت هوشمند سیمرغ بازدید کرد.به گزارش 
روابط عمومی بیمه ایران ، در بازدید از این مرکز ضمن دیدار و گفتگوی صمیمانه با کارکنان بخش های مختلف، 
از تلاشــهای همکاران، قدردانی کرد. مدیرعامل بیمه ایران همچنین نحوه ارائه خدمات را از نزدیک بررســی 
کرده و بر اســتفاده از  نیروهای خلاق ، پویا و خوشفکر در تحقق اهداف سازمانی و چابک سازی آن تاکید کرد  
و گفت: بیمه ایران از سازمانهای پویایی است که  با تولید فکر و ایده کارشناسان در بخش های مختلف شرکت، 
می تواند مســیر پیشرفت سازمان و اهداف استراتژیک آن را تحقق بخشد.بختیاری در این بازدید پس از ارائه 
گزارش عملکرد و پیشــرفت پروژه های جاری توسط جابری مدیرعامل شرکت سیمرغ ضمن تاکید بر ارتقای 
ســطح توانمندی وتوســعه وبرنامه ریزی شرکت ســیمرغ ،از برخی از محصولات این شرکت از جمله سامانه 
یکپارچه بیمه گری )Core Insurance(،ســامانه میز خدمت طراحی شــده در سیمرغ ،برنامه های چشم 
انداز ۱۴۰۰ شرکت وطرح های توسعه ی در دست اقدام مانند پرداخت یاری و... نیزدیدن کرد وخواستار تسریع 

در پیاده ســازی واستقرار سامانه یکپارچه بیمه گری با افزایش سطح کیفی وکاربردی محصولات شد.

توجهبه
شرکتایدههایتجارت
هوشمندسیمرغ
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مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه از اول 
اسفند به تدریج به سوی نسخه نویسی الکترونیکی پیش 
می رویم، گفت: همه متولیان نظام سلامت و سازمان های 
بیمه گر اراده جدی برای حل مسائل دارند تا خدمات به 
بیمه شــدگان فاقــد دفترچه بدون دغدغه ارائه شــود.  
مصطفی ســالاری در دیدار معاون نظارت و برنامه ریزی 
سازمان نظام پزشکی و رئیس و تعدادی از اعضای انجمن 
پزشکان عمومی کشور افزود: از یکم اسفند دفترچه جدید 
صادر نمی شــود و بیمه شــدگان در این برهه زمانی وقتی 
بــه پزشــک یا مراکز درمانی مراجعــه کنند اگر دفترچه 

داشته باشند فرایند درمان کماکان مثل سابق است و در 
صورتی که فاقد دفترچه باشند یا پزشک در سربرگ خود 
نسخه می نویسد یا از نسخه الکترونیکی استفاده می کند. 
روزهای اول آغاز طرح توقف چاپ دفترچه مشکلاتی به 
وجود آمد اما جلسات مفیدی با مسئولان وزارت بهداشت 
برگزار شد و در نهایت تفاهم نامه ای تهیه شد تا این طرح 
بــه خوبی پیش برود. محمد جهانگیری، معاون نظارت و 
برنامه ریزی سازمان نظام پزشکی نیز در این جلسه گفت: 
ســازمان تامیــن اجتماعــی در ارائه بهینــه خدمات به 
بیمه شدگان از هیچ تلاشی دریغ نمی کند و به رضایت و 

کیفیت ارائه دهندگان خدمت نیز توجه دارد. وی با اشاره 
به توقف انتشار دفترچه درمانی و نسخه الکترونیک افزود: 
از اول اســفند که چاپ دفترچه متوقف شــد مشکلاتی 
ایجاد شد که خوشبختانه در روزهای اخیر جلسات خوبی 
تشکیل شده است تا هماهنگی های لازم انجام می شود. 
پزشکان و جامعه درمانی سازمان تامین اجتماعی خدمت 
ارزنــده ای ارائه می دهد و بــه خصوص در ایام کرونا این 
خدمات قابل تقدیر است، حذف دفترچه ارتقای سلامت 
و خدمات است. این طرح برکات زیادی دارد و با همکاری 

یکدیگر می توانیم ناهماهنگی های آن را رفع کنیم.

اراده متولیان نظام سلامت برای اجرای نسخه نویسی الکترونیکی جدی است

خبر خبر

  محمد حسین حسین زاده مدیر عامل بانک قرض الحسنه رسالت بر اهمیت توسعه مشاغل خرد و خانگی در 
شهرهای کوچک و روستاها تاکید کرد و گفت: ما در شبکه توسعه اجتماعی رسالت به دنبال بهبود سبک زندگی 
مردم با بکار گیری سه مولفه همیاری اجتماعی، قرض الحسنه و کارآفرینی اجتماعی هستیم.وی با اشاره به اینکه 
بانک قرض الحسنه رسالت تاکنون به عنوان معین اقتصادی مقاومتی به برخی استان های کشور ورود کرده است، 
اظهارداشت: خوشبختانه در این مناطق با بکارگیری الگوی توسعه اجتماعی رسالت تغییرات مثبتی در ایجاد مشاغل 
خرد رخ داده و امیدواریم بتوانیم این الگو را در سایر استان ها نیز پیاده سازی و عملیاتی کنیم.در ادامه استاندار یزد با 
استقبال از مدل شبکه توسعه اجتماعی رسالت اظهارامیدواری کرد این نشست نقطه شروعی برای همکاری با شبکه 
توسعه اجتماعی رسالت و بهره مندی از ظرفیت آن در استان باشد.طالبی گفت: شبکه توسعه اجتماعی رسالت یک 
نگاه نوآورانه به حوزه کســب وکارهای  خرد دارد که بر این اساس می توانیم مجموعه ای از فعالیت ها را در استان با 
حمایت این شبکه مبتنی بر فناوری و نوآوری توسعه بدهیم.راهبر شبکه توسعه اجتماعی رسالت در حاشیه این سفر 
یک روزه از کانون صیانت از خانواده میبد، هسته های کار و زندگی کاربافی و سرای محبت این شهرستان بازدید کرد.

استقبالاستاندارییزد
ازالگویتوسعه
اجتماعیرسالت

بانکقرضالحسنهرسالت

در آستانه »22 اسفند، روز بزرگداشت شهدا«، طی مراسمی در بانک دی ضمن بزرگداشت سالروز مبعث پیامبر گرامی اسلام 
)ص(، از فرزندان شهدای شاغل در این بانک تجلیل و یادمان شهدای بانک رونمایی شد.  در این مراسم که با حضور حجت الاسلام 
والمسلمین لطف اله ثقفی، مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی در امور ایثارگران، سردار حمید کمالی از همرزمان سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی، سرهنگ خزایی، فرمانده مرکز مقاومت بسیج بنیاد شهید و امور ایثارگران، جمعی از ایثارگران، جانبازان و 
رزمندگان و خانواده آن ها و نیز اعضای هیئت مدیره و کارکنان بانک دی برگزار شد،برات کریمی، مدیرعامل بانک دی یادآور شد 
که ایران اسلامی مدیون خون شهدا و مجاهدت های ایثارگران و جانبازان است. وی با بیان این که همه ما آرامش امروز را مدیون 
مجاهدان راه حق هستیم و نباید ذره ای از خدمت به آن ها کوتاهی کنیم، افزود: بانک دی افتخار دارد که به خانواده معظم شهدا 
و ایثارگران خدمت می کند و نه تنها تعدادی از فرزندان عزیز شهدا را در جمع خود دارد، بلکه خدمات ویژه ای نیز به این قشر 
معظم ارائه می کند. کریمی با اشاره به این که بانک دی توانسته است با مجاهدت های شبانه روزی همه کارکنان، شرایط سخت 
گذشته را پشت سر گذاشته و در آستانه جهش قرار بگیرد، خاطرنشان کرد: افزایش سرمایه بانک دی با حمایت های بانک مرکزی 
و سازمان بورس، به زودی انجام و با خروج از زیان انباشته، دوره بانکداری حرفه ای در این بانک با قدرت بیشتری آغاز خواهد شد.

فرزندانشهدای
شاغلدربانکدی
تجلیلشدند

براتکریمی

هیات امنای صندوق ذخیره فرهنگیان 3 هزار و ۴۴۰ میلیارد تومان سود برای سال ۹۹ تصویب کرد. جلسه 
سالانه هیات امنای موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان با حضور اعضای هیات امنا و هیات مدیره موسسه به ریاست 
محسن حاجی میرزایی برگزار شد. در این جلسه علاوه بر تصویب صورت های مالی موسسه، تقسیم سود 3 هزار و 
۴۴۰ میلیارد تومانی میان اعضای صندوق به تصویب رسید؛ سودی که بیش از 3 برابر سال قبل محقق شده است. 
همچنین بررســی برخی پروژه ها و استراتژی های مهم موسسه از جمله اصلاحات مورد نیاز اساسنامه، محاسبه 
ارزش افزوده، ورود هلدینگ های زیرمجموعه به بورس و حل و فصل موانع پیش روی این راهبردها در جلسه مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت و راهبردهایی نیز از سوی اعضا برای تسریع در انجام آنها مطرح شد. یادآور می شود با 
پیگیری مدیران موسسه و تصویب نمایندگان مجلس مقرر شد دولت همه بدهی های قطعی خود را به صندوق 
ذخیره فرهنگیان پرداخت کند. نمایندگان مجلس شورای اسلامی با پیشنهاد کمیسیون آموزش و تحقیقات مبنی 
بر پرداخت بدهی های دولت از محل تهاتر به صندوق ذخیره فرهنگیان موافقت کردند. این مصوبه به معنای آن 

است که دولت در سال آینده همه بدهی های خود را به این صندوق پرداخت می کند.

تصویب۳هزار
و۴۴۰میلیاردتومانسود
برایسال۹۹

صندوقذخیرهفرهنگیان

شرکت خدمات پرداخت شاپرک به شرکت های پرداخت یار دستور داد نسبت به قطع خدمات پرداخت الکترونیک به پذیرندگان پشتیبانی شده که کالا و خدماتی مغایر قوانین جمهوری اسلامی ایران و 
بانک مرکزی ارائه می کنند، اقدام کنند. نخستین مصداقی که این شرکت درباره مغایرت با قوانین جمهوری اسلامی بیان کرده است، درگاه های خرید و فروش رمز ارز است. متن اصلی ترین بخش های 
دستور شرکت خدمات پرداخت به شرکت های پرداخت یار به شرح زیر است: »مطابق بند ۱۲-7 ماده 7 با موضوع الزامات پرداخت یاری، »پرداخت یار موظف به اتخاذ تدابیر و تامین ملزومات فنی لازم 
جهت نظارت مستمر و هوشمند بر عملکرد پذیرندگان خود می باشد و در صورت مواجهه با فعالیت مغایر با قوانین جمهوری اسلامی ایران و یا نقض ضوابط شبکه پرداخت توسط پذیرنده، مکلف به قطع 
خدمت و ارائه گزارش به شرکت شاپرک و دادستانی می باشد«. از این رو ضروری است ضمن دقت در رعایت مستمر عدم ارائه خدمت به کسب و کارهای نامتعارف و خلاف قوانین جمهوری اسلامی ایران، 
بلافاصله پس از دریافت این نامه، نسبت به قطع خدمات پرداخت الکترونیک به پذیرندگان پشتیبانی شده که کالا یا خدمات مغایر با قوانین جمهوری اسلامی ایران و الزامات و قوانین بانک مرکزی ارائه 
می نمایند )مانند و نه محدود به فروش رمزارز، فروش VPN، سایت های شرط بندی و قمار و...( اقدام و نتیجه را به شرکت شاپرک اطلاع رسانی نمایید«. بر اساس این گزارش، هم اکنون بیش از ۵۰ صرافی 
ایرانی بدون دریافت مجوز از بانک مرکزی در حال فعالیت هستند و به کاربران خود خدمات ارائه می کنند. باید دید با این دستور شرکت خدمات پرداخت شاپرک، سرانجام نحوه فعالیت آنها چه می  شود.

شرکت بیمه نوین در ۹ ماهه نخست سال جاری در مقایسه با سال گذشته، موفق شد ضریب خسارت 
خود را به میزان ۱۵ درصد کاهش دهد.به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه نوین، بر اســاس گزارش  
های موجود از ۹ماه نخست سال جاری صنعت بیمه، بیمه نوین موفق شده است تا ضریب خسارت خود را 
به میزان ۱۵ درصد کاهش دهد.بر همین اساس این شرکت بیمه ای در ۱۱ ماه نخست سال جاری۱2.۴۹3.۶۱3 
میلیون ریال حق بیمه تولید کرد که در مقایســه با دوره مشابه سال گذشته  به ۴۰درصد رشد دست یافته 
است. بیمه نوین از ابتدای سال ۹۸ تا پایان ماه یازدهم سال گذشته، ۸.۹۱2.33۸ میلیون ریال حق بیمه تولید 
کرده بود.همچنین شــرکت بیمه نوین توانسته اســت با به کارگیری روش  های جدید بازاریابی، طراحی 
محصولات بیمه  ای بر اساس نیاز روز بازار و رعایت اصول مشتری مداری به رشد قابل توجهی در تعداد بیمه 
نامه صادره دســت یابد و در مدت ۱۱ ماه سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 2۸درصد رشد در 
تعداد بیمه نامه صادره داشته است.گفتنی است؛ مدیریت بهینه ریسک، رعایت ترکیب بهینه سبد پرتفوی 
بیمه ه ای و سرمایه گذاری مناسب از جمله اهداف بیمه نوین است که در سال  های گذشته تحقق یافته است.

کاهشقابلتوجهضریب
خسارتبیمهنویندر۹ماه
نخستسالجاری

شرکتبیمهنوین

به گزارش روابط عمومي بیمه پارسیان، با توجه به اهمیت مشتری مداری به عنوان یکي از اهداف مهم این 
شرکت و توسعه خدمات بیمه اي که همواره مد نظر بوده است، ساختمان جدید شعبه این شرکت در استان 
البرز، شهرســتان کرج به بهره برداری رسید. بر اســاس این گزارش، در مراسم افتتاحیه که با حضور هادی 
اویارحسین نایب رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بیمه پارسیان و تنی چند از معاونین، مدیران، کارشناسان و 
نمایندگان این شرکت برگزار شد، ایشان ضمن تشریح برنامه های کلان شرکت، تلاش برای رسیدن به پورتفوی 
پیش بینی شده را بسیار حایز اهمیت دانست.ایشان همچنین ضمن تأکید بر حسن رفتار با بیمه گزاران و 
مراجعان در این شعبه و ارایه هر چه بهتر خدمات توسط بیمه پارسیان و لزوم همراهی با روش های بیمه گری 
روز دنیا گفت: در فضای رقابتی امروز لزوم تقویت تمام جنبه های یک شرکت بیمه به خوبی احساس می شود 
و ما این مهم را در بیمه پارسیان با تاسیس شرکت هایی همچون بیمه اتکایی پارس و شرکت سرمایه گذاری 
آتیه پارسیس محقق نمودیم. همچنین برای ارتقا و حفظ جایگاه ارزشمند بیمه پارسیان در صنعت بیمه کشور 

با اتکا به روش های نوین روز دنیا و تقویت شبکه فروش برای رسیدن به اهداف عالی پیش خواهیم رفت.

درراستایتوسعهخدمات
بیمهايوتحقق
شعارمشتريمداري

هادیاویارحسین

دکترعلی خورسندیان عضو هیأت مدیره بانک  صنعت و معدن گفت:نظام برنامه ریزي و استراتژي بانک صنعت و معدن برای سال 
آتی بر افزایش جذب منابع، شفافیت تر شدن صورتهای مالی و بهبود کفایت سرمایه تأکید و یکي از اصلي ترین سیاست هاي 
اعتباري بانک موضوع بانکداري دیجیتال و محصولات دیجیتالي است که حرکت به سمت تحقق آن در فضاي رقابتي امروز یک 
ضرورت است. در برنامه راهبردي پنج ساله بانک که از ابتداي سال ۱۴۰۰ تا پایان ۱۴۰۴ تدوین شده است به موضوعات مهمي 
همچون تحول دیجیتال، تأمین منابع از مسیرهاي جدید مانند سهامداري شرکت هاي تأمین سرمایه و بانکداري شرکتي توجه 
ویژه اي شده است. با رونمایي از محصولات و خدمات نوین این بانک در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات در سال جاري، تجربه 
دیجیتال مشتریان در زمینه خدمات بانکی افزایش یافته و درصدد هستیم با ایجاد زیرساخت های لازم و نیازسنجي مناسب و 
معرفي و ارائه محصولات و خدمات بیشتر در راستاي تحقق کامل بانکداري دیجیتال گام برداریم. افزون بر ارائه تسهیلات سرمایه 
در گردش به واحدهاي تولیدي براي افزایش تولید و میزان اشتغال از طریق اعتباردهی خرد به مشتریان شرکت ها و تحریک بخش 
تقاضا مي توان از شرکت هاي تولیدي حمایت کرد تا میزان فروش و سودآوري خود را افزایش دهند.در چارت سازماني بانک تمامي 

نیازهاي شعب و ستاد بانک در نظر گرفته شده و این چارت به صورت رسمي در سامانه امور اداري و استخدامي ثبت مي شود.

تلاشبرايجذبمنابع،
رعایتاصلشفافیت
وبهبودکفایتسرمایه

علیخورسندیان

 محسن امیری معاون شعب و توسعه بازاریابی بانک شهر گفت: در قانون جدید چک قدم های تاثیرگذاری برای رفع 
مشکلات ناشی از صدور و وصول چک برداشته شده است. به گزارش روابط عمومی بانک شهر، محسن امیری با بیان اینکه 
چک با توجه به سهولت استفاده و دسترسی، ابزاری رایج در معاملات شناخته می شود، افزود: متاسفانه هم اکنون چک دارای 
ضعف هایی است که کارکرد آن در تسهیل مبادلات اقتصادی را خدشه دار می کند. از ابتدای سال آتی و با اجرای قانون 
جدید، ارزش، امنیت و اعتماد به چک باز خواهد گشت، در این قانون نحوه صدور، دریافت و انتقال چک تغییرات اساسی و 
بنیادین داشته و افرادی که مبادلات خود را با چک انجام می دهند، تکالیفی برعهده دارند. قانون جدید، یکی از مشکلات 
کنونی چک، یعنی عدم امکان شناسایی و اعتبارسنجی صادرکننده را حل کرده است، اعتبار سنجی چک به صورت سامانه 
محور انجام و به طور کلی بیشتر امکانات جدید چک به صورت نرم افزاری و سیستمی به هموطنان ارایه خواهد شد.برای 
مثال فردی که می خواهد برای انجام معامله خود از چک استفاده کند، نمی تواند بیشتر از مبلغ اعتباری که توسط سامانه های 
اعتبار سنجی چک برای وی تعیین شده است، چک صادر کند.از ابتدای سال ۱۴۰۰، چک هایی که در اختیار مشتریان قرار 

می گیرد، تغییر ظاهری می کنند که مردم این چک ها را از چک های قدیمی تشخیص دهند و تفکیک کنند.

افزایشارزش،
امنیتواعتمادبهچک
بااجرایقانونجدید

بانکشهر



فروش12میلیارددلاریدانشبنیانها،پیشیگرفتنازاقتصادنفتی
معاون علمی  و فناوری رئیس جمهوری در 
دیدار با وزیر تحقیقات  و آموزش  عالی ســوریه 
گفت: بزرگترین استارتاپ های منطقه در حوزه  
نانو، زیست فناوری، فناوری اطلاعات  و ارتباطات 
و هوافضا متعلق به ایران است که فروش آنها به 
بیش از ۱2 میلیارد دلار در ســال رسیده و این 
اقتصاد در حال طعنه زدن به اقتصاد نفتی است. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوی، سورنا ستاری 
که در راس هیات تجاری و فناوری به سوریه سفر 
کرده است، با بســام ابراهیم وزیر تحقیقات و 
آموزش عالی این کشور دیدار کرد. ایران و سوریه 
دو کشور دوست و برادر هستند. سوریه در دوران 
جنگ تحمیلی کمک های زیادی به ایران کرد و 
اکنون ایران در کنار سوریه خواهد بود.حدود ۵ 
میلیون دانشجو در ایران داریم، جوانانی خلاق 
که با اتکا به نوآوری آنها می توان اقدامات مناسبی 
انجام داد. همچنین از نظر تعداد مقالات نیز ایران 
رتبه ۱۵ را دارد، اما آنچه در این میان برای ما مهم 
است استفاده از این نیروی خلاق و بستر و ارزش 
آفرینی آن در اقتصاد اســت؛ موضوعی که در 
مدت ۱۰ سال باید نتیجه آن را دید. فعالیت ۵۰ 
هزار شرکت دانش بنیان در زیست بوم فناوری و 

نوآوری ایران، بازیگــران زیادی نقش آفرینی 
می کنند که می توان به شرکت های دانش بنیان 
و خلاق، پارک های علم و فناوری، مراکز نوآوری، 
شتاب دهنده ها و صندوق های خطر پذیر اشاره 
کرد. در این زیســت بوم ایده ها و خلاقیت ها به 
محصول تبدیل می شود. محصولی فناورانه که 
نیازهای مردم را رفع می کند. رئیس بنیاد ملی 
نخبگان بیان کرد: این زیست بوم از هفت سال 
گذشته شکل گرفت و در این سال ها قدرتمند 
شد؛ به گونه ای که اکنون چند صد مرکز نوآوری، 
بیش از ۵۰ پارک علم و فناوری، حدود ۱۰ هزار 

استارتاپ و بیش از ۵۰ هزار شرکت دانش بنیان 
در این زیست بوم فعالیت می کنند.

فروش بیش از 12 هزار میلیارد دلار 
توسط شرکت های دانش بنیان و 

خلاق ایرانی
ستاری با ابراز تمایل از دیدار وزیر تحقیقات 
و آموزش عالی سوریه از این زیست بوم، گفت: 
بزرگترین استارتاپ های منطقه در حوزه های نانو 
فناوری، زیســت فناوری، فناوری اطلاعات و 
ارتباطات و هوا و فضا متعلق به ایران است، فروش 
این شرکت ها و نقش آفرینی آنها در اقتصاد مهم 

است. فروش این شرکت ها به بیش از ۱2میلیارد 
دلار در سال رسیده و این اقتصاد درحال طعنه 
زدن به اقتصاد نفتی و درحال توسعه است. تکیه 
بــه نیروی جوان و خلاق ایــن اقتصاد را پیش 
می برد. ظرف سه سال گذشته موفق شدیم ۱۰ 
هزار و ۵۰۰ متخصص ایرانی مشغول به تحصیل 
در ۱۰۰ دانشگاه برتر دنیا را به ایران بازگردانیم. 
دولت های دو کشــور باید پــل ارتباطی میان 
محققان دو کشــور باشند تا مسیر ارتباط آنها 

هموار شود و تعامل ها گسترش یابد.
رئیس ستاد توسعه فناوری نانو با اشاره به 
پیشــرفت های نانو در ایران گفــت: در ایران 
تجهیزات آزمایشگاهی و پزشکی و ۹۸ درصد 
داروها را تولید داخل کرده ایم و همه این اقدامات 
به همت زیست بوم فناوری و نوآوری انجام شده 
است. در این سفر فناوری و تجاری ۴۰ شرکت 
دانش بنیان و خلاق معاون علمی و فناوری رئیس 
جمهوری را همراهی می کنند. شرکت هایی که 
همگی محصولات و خدمات ایران ساخت دارند 
و این سفر مسیر را برای توسعه بازار آنها هموار 
می کند. در این ســفر قرار است سومین خانه 
نــوآوری و صادرات ایران پس از چین و کنیا در 

کشور سوریه راه اندازی  شود.
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گام بلند گل گهر در بومی سازی قطعات

 از قطعات  هایتک بومی شده توسط شرکت معدنی و صنعتی 
گل گهر در نخستین نمایشگاه نهضت تولید، بومی سازی و صادرات 
در سال جهش تولید، با حضور رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی، مدیر مجتمع گل گهر و جمعی از معاونین و  مدیران 
شرکت گل گهر رونمایی شد. این قطعات شامل درایو کنترل دور 
موتورهای الکتریکی، مجموعه هیدرولیکی شامل بلوک و کاتریج 
سیستم ترمز ماشین  آلات سنگین )دامپتراک(، سیستم کنترلی 
مشــعل کوره های کارخانه گندله سازی، رک سنسور دامپتراک 
کوماتســو، رطوبت ســنج برخط خطوط کنســانتره، دیتالاگر 
 Shenck گندله ســازی و بخش الکترونیک سیســتم توزین
هستند.محمدرضا پورابراهیمی در این آیین و در بازدید از غرفه  
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر با اشاره به اقدامات شرکت گل گهر 
در حوزه  بومی سازی قطعات با بیان این که گل گهر در بومی سازی 
قطعات گام بلندی برداشته است، گفت: اقدامات این شرکت در 
حوزه بومی سازی و مهندسی معکوس قطعات، قابل تقدیر است. 
»طبق گزارشی که مدیران ارشد شرکت ارائه دادند 2۰۰ میلیون 
صرفه جویی ارزی در تولید داخل صورت گرفته و این کار بسیار 
ارزشمندی است. ظرفیت نیازسنجی کالاهای مورد نیاز و تولید 
آن در اســتان کرمان وجود دارد لذا درخواســت داریم که این 
ظرفیت هــا را بــا مدلی موفق و توانمند عملیاتی کنیم و آن را به 
کشــور نیز گسترش دهیم. ســالانه میانگین ۸۰۰ میلیون دلار 
واردات الکترود گرافیکی برای صنعت فولاد کشور داریم لذا زمانی  
که تراز تجاری ایران با 3۵ میلیارد دلار بسته می شود، این رقم، 
عدد پایینی نیست. بسیاری از این محصولات مورد نیاز صنعت 
فولاد کشور وارداتی است و استان کرمان می تواند 2۵ درصد این 
ظرفیت را جذب و تولید کند.این در حالی است که شرکت های 
فولادی خارج از استان تاکنون اقدامی به صورت عملیات در تولید 
داخلی و بومی سازی و صادرات این کالاها انجام نداده اند که علت 

آن را دشواری کار اعلام می کنند که قابل پذیرش نیست.

اقدام مجلس خلاف قانون اصل 44 است

داوود زارعیان - کارشناس ارتباطات
 از سوی دیگر اگر اپراتورها را وادار کنیم تا تعرفه را افزایش ندهند 
و از محل درآمد فعلی خود ۱۰ درصد را به عنوان مالیات به خزانه داری 
پرداخت کنند، اتفاق بدتری خواهد افتاد و آن این خواهد بود که توسعه 
در بخش های محتلف بویژه در مناطق محروم متوقف خواهد شد. نکته 
دیگری که بسیاری از نمایندگان مجلس هم از آن آگاه نیستند، این است 
که در سال گذشته قیمت ارز و به تبع آن تجهیزات سخت افزاری و... ۵ 
برابر شده است اما اپراتورها توانستند با مدیریت هزینه ها و صرفه جویی  
توسعه ارتباطات را در کشور پیش ببرند.  بنابراین حالا با افزایش چند 
برابری هزینه ها این مصوبه اوضاع بسیار وخیم تر خواهد شد و نه تنها 
توسعه متوقف می شود، بلکه افزایش تعرفه ها رخ خواهد داد. از این رو از 
نمایندگان تقاضا و انتظار داریم حتماً این مصوبه از بودجه را تأیید نکنند، 
چرا که تأیید آن برابر است با ضربه جدی بر پیکره ارتباطات کشور که روز 
به روز هم به دلیل مشکلات مالی ضعیف تر می شود. ممکن است مجلس 
شورای اسلامی مصمم باشد که برای تولید محتوا محلی را پیش بینی 
کند و این نکته قابل تأمل است و می تواند درصدی به تعرفه ها اضافه کند 
و آن را خودش بردارد این شاید بهترین راه حل باشد. اما اگر این مصوبه 
را نمایندگان تأیید کنند باید یک نکته حقوقی را هم عرض کنم که از 
شــورای نگهبان انتظار می رود به آن توجه کند. کمیسیون تنظیم و 
مقررات بر اساس قانون مصوبه مجلس شورای اسلامی شکل گرفته و 
وظیفه مقررات گذاری در این حوزه را دارد. بنابراین، این کمیســیون 
مصوب مجلس، اولاً اپراتورها را موظف کرده است که 2۸ درصد از سهم 
خود را به دولت پرداخت کند و برای آنها هم به مدت ۱۵ سال پروانه صادر 
کرده است. پس این اقدام مجلس خلاف قانون است، چرا که در اصل ۴۴ 
قانون اساسی کشور آمده که دولت و مجلس نمی توانند در واقع برای 
بخــش خصوصی هزینه ای را تحمیل کنند مگــر اینکه محل آن را 
پیش بینی کنند. مطلب دوم و مهمتر این است که این مصوبه غیرشرعی 
هم به نظر می رسد. البته من شاید صلاحیت این را نداشته باشم که درباره 
این موضوع سخن بگویم اما وقتی شما سهمی از یک اپراتوری که حدود 
۵۰ هزار سهامدار دارد را بگیرید و آن را به بخش محتوا و نظارت بدهید 

حتماً اشکال شرعی دارد و قابل بررسی است.

واقعگرایی،
آیندهنگریو
انعطافپذیری

دربودجه۱۴۰۰

در سومین اجلاس مسئولیت پذیری اجتماعی و فرهنگ سازمانی با رویکرد تکریم از چهره های نامی صنعت و اقتصاد کشور 
برگزار شد، بانک توسعه تعاون به پاس اقدامات ارزشمند در حوزه مسئولیت اجتماعی و ارائه تسهیلات اشتغال زایی در سراسر کشور 
و امکان بروز و ظهور کسب و کارهای بومی توسط روستاییان و عشایر و توانمندسازی این اقشار عزیز و گسترش فرهنگ تعاون و 
همیاری در مناطق مختلف کشور، از سوی برگزار کنندگان همایش مورد تقدیر واقع شد. گفتنی است این رویداد ملی با حضور 
کارآفرینان، اندیشمندان، دانشگاهیان، مدیران ارشد و عالی رتبه دولتی و خصوصی، نمایندگان مجلس به منظور ارتقاء سطح 
برنامه های اقتصادی با رویکرد مسئولیت پذیری اجتماعی در راستای تحقق اهداف توسعه پایدار و تاکید بر نقش ژئوپلتیک و راهبردی 
ایران با هدف هم افزایی ملی و افزایش احساس مسئولیت اجتماعی در برابر جامعه، انسان ها و محیطی که در آن شرکت ها و سازمان ها 
فعالیت می کنند برگزار و در افتتاحیه این رویداد ملی با حضور جمع کثیری از مدیران صنایع کشور و چهره های ملی حاضر در 
اجلاس، به بررسی جایگاه اخلاق در فعالیت های تولیدی و خدماتی بنگاه های تجاری اقتصادی پرداخته شد و مسئولیت سازمان ها 
نسبت به جامعه و عامه مردم فراتر از ارائه خدمات و تهیه کالا عنوان گردید. بر این اساس سازمان ها و شرکت ها باید این مسئولیت 

را حس کنند که مشکلات جامعه بخشی از مشکلات آنان به شمار می آید و باید نسبت به حل و فصل آنها همت بگمارند.

سومیناجلاسمسئولیت
پذیریاجتماعیوفرهنگ
سازمانی

بانکتوسعهتعاون

مرتضــی معتمد معاون بازرگانی ســازمان مرکزی تعاون 
روستایی از پرداخت تسهیلات 2۰ میلیارد تومانی به کارخانه ها برای 
مدیریت مازاد تولید کشمش خبر داد. به گفته این مقام مسوول 
امسال سال آور باغات کشمش بود به طوری که تولید کشمش به 
2۸۵ هزار تن رسید و برآوردها حاکی از این است که تا پایان سال 
صادرات کشمش کشور به ۱۴۰ هزار تن برسد. وی میزان تولید 
کشــمش در سال ۹۷ را 2۱2 هزار و ۱۵۰ تن و میزان تولید آن در 
سال ۹۸ را 2۷3 هزار و ۱۶۵ تن اعلام و اضافه کرد که سال گذشته 
۱2۰ هزار تن کشمش با ارزشی بالغ بر ۱۶۴ میلیون و 2۷۱ هزار 
دلار صادر شــده اســت. معاون بازرگانی سازمان مرکزی تعاون 
روستایی با بیان اینکه امسال تولید کشمش فرآوری شده به 2۸۵ 
هزار تن رسیده است، گفت: مازاد تولید امسال به ۷۶ هزار و ۵۰۰ 
تن محصول باقی مانده از سال قبل اضافه شد و عرضه بالا در مقابل 

تقاضای ثابت، منجر به افت قیمت شد، به همین دلیل دولت مجبور 
به دخالت در بازار این محصول شد. به گفته معتمد در گذشته شیوه 
مداخله سازمان مرکزی تعاون روستایی بر پایه خرید تضمینی یا 
خریــد حمایتی بود یا اینکه کارخانه ها اقدام به خرید محصول از 
کشاورزان می کردند و سازمان مرکزی تعاون روستایی مابه التفاوت 
قیمت کارخانه و قیمت حمایتی را به کشــاورزان می داد که در 
حال حاضر اجرای این دو روش برای مدیریت 2۰ هزار تن کشمش 
به اعتبارات قابل توجهی نیاز دارد.  او با اشاره به برگزاری جلسات 
مشترک با صادرکنندگان برای صادرات کشمش مازاد از کشور، 
گفت: ما به دنبال به حداقل رساندن دخالت های دولت هستیم و به 
همین منظور با اتحادیه خشکبار توافق کردیم که تسهیلات ۹ ما هه 
یا یک ســاله با نرخ ۱۰ درصد برای این منظور در اختیارشان قرار 
دهیم. همینطور برای این موضــوع 2۰ میلیارد تومان بودجه از 

سازمان برنامه و بودجه دریافت کردیم که در برابر اعتبار ۱2۰ میلیارد 
تومانی خرید تضمینی رقم بسیار کمتری است. معتمد همچنین 
با بیان اینکه بازار کشمش با پرداخت ۱۶ هزار میلیارد تومان مدیریت 
می شود، گفت: مازاد تولید امسال نباید به سال آینده منتقل شود و 
از آنجا که امکان تازه خوری محصول در بازار وجود ندارد، از این رو 

باید این محصول مازاد جذب صادرات و صنعت شود./ مهر

تسهیلات 20 میلیارد تومانی برای تولیدکنندگان کشمش

هفته نامه اقتصادی ایران

یادداشت-2 خبر

تورج دهقانی زنگنه،رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری با تاکید بر اینکه طی ایام نوروز به طور قطع نرخ 
بلیت های هواپیما افزایش پیدا نخواهند کرد، افزود: با هر ایرلاینی که بخواهد قیمت بلیت را افزایش دهد برخورد 
قانونی خواهیم کرد.نرخ بلیت ها طی نوروز قطعاً افزایش پیدا نخواهند کرد و طی این ایام ثابت خواهند بود و هیچ گونه 
تغییری در قیمت بلیت رخ نخواهد داد، طی ایام نوروز ایرلاین ها با همین تعداد موجود هواپیما به خدمات رسانی 
مشغول خواهند بود، چنانچه وزارت بهداشت برنامه نوروزی را به ما اعلام کند، متعاقب آن این امکان وجود دارد 
که با افزایش سفرها، بر تعداد پروازها نیز افزوده شود.اکنون پروتکل های بهداشتی مبنی بر استفاده از ظرفیت ۶۰ 
درصد هواپیما به دقت اجرا می شــود و همه شرکت های هواپیمایی موظف هستند که تمامی مفاد پروتکل های 
ابلاغی را انجام دهند.وی با اشــاره به اجرای پروتکل های ویژه در برخی از شــهرها از جمله خوزستان اظهار کرد: 
خوزســتان تنها شهری است که در شرایط ویژه قرار دارد و به همین دلیل مسافران قبل از پرواز حتماً باید تست 
کرونا بدهند. فعلًا شهر دیگری در شرایط ویژه قرار ندارد.امیدوار هستیم که شرایط سخت تر از آنچه هست نشود؛ 

اما اگر بشود، سازمان هواپیمایی کشوری مطابق آنچه وزارت بهداشت ابلاغ می کند، اقدام خواهد کرد.

برخوردقانونیسازمان
هواپیماییباایرلاینهای
گرانفروش

تورجدهقانیزنگنه

سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه در بخش بودجه سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی برای سال آینده شاهد واقع گرایی، آینده نگری و انعطاف پذیری هستیم، گفت: 
»در این برنامه ای که برای بودجه سال۱۴۰۰ سازمان فرهنگ و ارتباطات بیان شد شاهد این هستیم که واقعیات و منابع مالی از گذشته تا کنون مدنظر قرار گرفته است، به طورکلی می توان گفت یک 
بودجه شفاف برای سال آینده را شاهد هستیم.« وی درباره نحوه برنامه ریزی این سازمان برای سال آینده گفت: »برای برنامه های فرهنگی این سازمان برای سال آینده نیز باید یک تعریف درست 
از انتظارات را از این برنامه داشته باشیم،  ابتدا برنامه جدید باید براساس بودجه سال آینده سطح بندی شود، البته سنجه های برنامه و اقدام نیز باید در این میان مدنظر قرار بگیرد. در واقع باید 
سنجه های ارزیابی و اثربخشی مورد بررسی قرار گیرد. موضوع دیگر این است که باید اسناد بالادستی که در برنامه راهبردی تأثیرگذار است خط های اتصال آن روشن تر شود، به طور کلی باید 
قالب ریزی بودجه تعریف و تبیین درستی بشود تا براساس آن دستورالعمل بودجه به شورا ارائه شود.«او پیشنهادی هم برای این برنامه ریزی ارائه داد و گفت: »پیشنهاد بنده این است که گزارش 
 برنامه های کلی سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی برای اعضای شورا ارسال شود تا نظرات خود را سریعاً ارائه کنند و این مجموعه نیز بتواند برنامه ریزی خوب و هدفمندی را برای سال آینده

 داشته باشد.«

رضا جعفری مدیرعامل بیمه سینا گفت: در سال جاری با وجود آثار منفی اقتصادی متغیر کرونا بر کسب وکارها، توانست با 
برنامه ریزی راهبردی به اهداف تعیین شده دست یابد، در این مدت حق بیمه تولیدی با 3۶ درصد رشد در مقایسه با سال قبل 
به رقم یک هزار و ۷۵۰ میلیارد تومان رســید و نسبت خسارت نیز با روند کاهشی، عدد ۵۸ درصد را نشان داد.کاهش سهم 
بیمه های درمان و ارتقاء سهم بیمه های عمر از سیاست های ما در سال جاری بود و در سال آتی نیز با توجه به شرایط، بنا داریم 
این سیاست را ادامه دهیم.وی بهترین عنصر تبلیغی برای هر شرکت بیمه را پرداخت سریع و صحیح خسارت دانست و افزود: 
خوشبختانه با همت همکاران، عمده ی خسارت های معوق در سال جاری پرداخت شد و در حال حاضر هیچ مشکلی در پرداخت 
وجود ندارد، توجه به سرمایه گذاری ها و ذخایر را از جمله اقدامات مهم سال ۹۹ و ذخایر در بهترین وضعیت خود به عنوان 
یک پشتوانه محکم برای شرکت قرار دارد و در بخش سرمایه گذاری نیز با برنامه ای که در کمیته سرمایه گذاری تصویب و به 
اجرا رسید، بازده و درآمد بسیار خوبی از محل این سرمایه گذاری ها حاصل شده است.سود خالص دوره مالی ۹۹ نیز با رشد 
قابل توجه بالغ بر ۶۰۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل همراه شده که این رخداد مهم نشان دهنده ی هدف گذاری 
صحیح و حرکت جمعی تمامی ارکان این شرکت در مسیر ترسیم شده بوده و ارائه و تحلیل مفروضات بودجه 2۵۰۰ میلیارد 

تومانی سال ۱۴۰۰، مقرر شد تا پایان سال جاری، بودجه عملیاتی به شعب و شبکه فروش ابلاغ گردد.

تشریحعملکردسال۹۹
بیمهسینادرجمعمدیران
ستادوشعب

رضاجعفری

به گزارش روابط عمومی بیمه رازی، دکتر علی جباری مدیرعامل بیمه رازی که برای تحقق برنامه هایش نیاز به 
تغییر استراتژی داشت ، در گام اول موافقت هیات مدیره را برای افزایش سرمایه گرفت و سپس دو معاون فنی بیمه های 
زندگی و غیرزندگی را منصوب کرد ، با اتکا به توان مالی و ارتقای تخصص نیروی انسانی درتلاش هستیم تا سهم بیمه 
رازی از بازار را افزایش دهیم. وی با انتصاب دو معاون بیمه های غیرزندگی و زندگی بیمه رازی را از نظر تخصص و توان 
فنی و مدیریتی تجهیز کرده است. علی اصغراصلان بیگی سرپرست معاونت فنی بیمه های غیرزندگی  و محمدرضا موحد 
با عنوان سرپرست بیمه های زندگی منصوب شده اند. با این انتخاب بیمه رازی در نظر دارد با تفکیک بیمه های زندگی 
از غیرزندگی برای تحقق اهداف بنیادین و ۵چرخش استراتژیک شرکت گام های محکم تری بردارد. اینک بیمه رازی با 
افزایش سرمایه ای که پیش رو دارد با بهره برداری از اکوسیستم همراز و جذب نیروهای فنی در بدنه شرکت، مثلث توسعه 
ای را که لازمه ادامه حیات شرکت بیمه است، تشکیل داده است. افزایش سهم بازار و توسعه کمی و کیفی بیمه های 
زندگی در پرتفوی شرکت، ایفای تعهدات در راستای سودآوری توام با خلاقیت و نوآوری در خلق و تولید محصولات 

جدید، توسعه خدمات دیجیتال در راستای تحول و سرآمدی شرکت از برنامه های جدید مدیرعامل بیمه رازی است. 

گامهایبیمهرازی
برایتحققبرنامههایش
در۱۴۰۰

علیجباری

مدیر برنامه ریزی و توسعه بازار شرکت بیمه سامان با تاکید بر این که وضعیت امروز صنعت بیمه با چند سال 
پیش قابل مقایسه نیست، گفت: فعالان و مدیران صنعت بیمه پذیرفته اند که تحول باید در این حوزه رخ دهد و 
نتیجه این پذیرش نیز ایجاد تحولات چشمگیر در روش های فروش و خدمات پس از فروش بوده است. به گزارش 
روابط عمومی شرکت بیمه سامان، حسن سعیدی که در سمینار »اینشورتک در بیمه گری« با حضور نمایندگان 
شرکت های بیمه و استارتاپ های این حوزه حضور داشت با اشاره به این که تغییر و تحول در همه اجزای صنعت 
بیمه، از نمایندگان و کارگزاران تا مدیران بالادستی و حتی نهاد ناظر به خوبی قابل مشاهده است، اظهار کرد: همه 
گیری کرونا، سرعت این تحولات را بسیار بیشتر کرد، به طوری که تحول دیجیتال و خدمات آنلاین امروز به یک 
خواسته عمومی در میان بیمه گذاران و یک فعالیت جاری در میان بیمه گران تبدیل شده است.وی با تاکید بر 
این که هر گونه تحول به فرهنگ سازی و اقدامات زیرساختی نیاز دارد، »کرونا« را کاتالیزوری در فرایند تحول 
بیمه گری خواند و با بیان این که سرعت ارائه خدمات دیجیتال در حال افزایش است، اظهار کرد: اکنون زمان آن 

است که راهکارهای عملی برای تحول دیجیتال را به اکوسیستم بیمه ای کشور تزریق کنیم.

نوآوریوفناوریراهبقاءبیمه
گرها،راهکارهایعملیبرای
تحولدیجیتال

شرکتبیمهسامان

برترین صندوق های سرمایه گذاری تا ابتدای اسفندماه ۱3۹۹ اعلام شد. براساس این گزارش در گروه 
صندوق های سهامی، آسمان یکم سبدگردان آسمان، فیروزه موفقیت سبدگردان توسعه فیروزه و سهام 

بزرگ کاردان تامین سرمایه کاردان رتبه های اول تا سوم را کسب کرده اند.
صندوق های آسمان خاورمیانه سبدگردان آسمان، توسعه ممتاز سبدگردان انتخاب مفید و گوهر نفیس 

تمدن تامین سرمایه تمدن نیز رتبه های برتر گروه صندوق های مختلط را به خود اختصاص داده اند.
شایان ذکر است که صندوق های یکم ایرانیان و فراز اندیش نوین تامین سرمایه نوین و امین آشنا ایرانیان 
سبدگردان سهم آشنا به ترتیب رتبه اول تا سوم را در رتبه بندی صندوق های سرمایه گذاری گروه درآمد 
ثابت دارا هستند. این گزارش حاکی است، این رتبه بندی بر اساس امتیاز دهی به معیارهای پانزده گانه مربوط 

به فعالیت و عملکرد صندوق های سرمایه گذاری به صورت دوره ای به روز می شود.
لازم به ذکر است که رتبه بندی ارائه شده بر اساس ویژگی  های ساختار صندوق  ها و عملکرد گذشته 

آنها ارائه شده است.

آسمانیکم
برترینصندوقسهامی
تااسفند۹۹

صندوقهایآسمانخاورمیانه

دکتر محمود  نیلی احمد آبادی رئیس دانشگاه تهران در همایش و نمایشگاه چشم انداز صنعت فولاد وسنگ 
آهن ایران با نگاهی به بازار به صورت ویدئو کفنرانس طی سخنانی ، به اهمیت ذوب آهن اصفهان به عنوان آغاز گر تولید 
فولاد در کشور و توسعه دهنده این صنعت اشاره کرد و گفت : تولید صنعت فولاد کشور به همت ذوب آهن اصفهان به 
ثمر نشست و نیاز است در ادامه صنایع فولاد کشور به توسعه تکنولوژی توجه ویژه نمایند تا بتوانند در دنیای رقابتی 
عملکرد موفقی داشته باشند،توسعه محصول ، ارتقا و بهینه سازی فرایندها و پژوهش ونوآوری به ارزش افزوده تولید 
انواع محصولات فولادی برای کشور است ، پژوهش و نوآوری ضرورت و اولویت مهم امروز برای توسعه صنعت فولاد 
کشور است . یازدهمین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنعت فولاد وسنگ آهن ایران با نگاهی به بازار ، در محل هتل 
المپیک با حضور عزت اله اکبری رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی ، سعید زرندی معاون طرح 
و برنامه وزارت صمت ، وجیه اله جعفری رئیس هیات عامل ایمیدرو ، اردشیر سعد محمدی سرپرست معاونت معدنی 
وزارت صمت ، مصطفی موذن زاده رئیس پیشین هیات عامل ایمیدرو و جمعی از مسئولین و دست اندرکاران صنعت 

فولاد کشور افتتاح شد . ذوب آهن اصفهان نیز با برپایی غرفه ای ، در این همایش و نمایشگاه حضور فعال داشتند.

محمودنیلیاحمدآبادی
تولیدصنعتفولادکشور
بههمتذوبآهناصفهان
بهثمرنشست

علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت در سفر خود به استان اردبیل، از طرح تولید کاغذ 
و مقوا در ناحیه صنعتی پارس آباد بازدید کرد. وی در این بازدید از نزدیک در جریان مهمترین مسائل، 
ظرفیتها، مشــکلات و روند تولید در این شــرکت قرار گرفت. وی همچنین از خطوط مختلف تولید و 
بخش های مختلف این واحد تولیدی و صنعتی بازدید کرد و با کارکنان، دست اندرکاران و کارگران این 
شرکت به گفتگو پرداخت.  این واحد صنعتی در زمینه تولید کاغذ و مقوا از ضایعات فعالیت می کند و 
ظرفیت تولید ســالیانه ۴۰۰ تن را دارد.واحد تولید کاغذ و مقوا از ضایعات در زمینی با زیربنای 2۵۰۰ 
متر مربع در ناحیه صنعتی پارس آباد مستقر است و در راستای ایجاد اشتغال، جلوگیری از هدررفت 
ضایعات کاغذ، تامین نیاز داخلی و جلوگیری از خروج ارز، اثربخشی دارد. سرمایه گذاری انجام شده در 
این واحد ۱۰ میلیارد تومان اســت که زمینه اشــتغال 2۰ نفر را فراهم آورده است. این واحد با افزایش 
اشــتغال، قرار است که شاغلان خود را به زودی به ۴۰ نفر برساند، ضمناساخت واحد تولید لبنیات در 

ناحیه صنعتی پارس آباد با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت آغاز شد.

واحدتولیدکاغذومقوای
پارسآبادباظرفیت
سالانه۴۰۰تن

علیرضارزمحسینی
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هفته نامه اقتصادی ایران

در قرض الحسنه کارنامه روشنی داریم

دکتر مرتضی اکبری مدرس دانشگاه و مدیرعامل بانک مهر  
قرض الحســنه در کشــور ما نهادی دیرپاست. عقد مبارک 
قرض الحسنه ریشه در دین و فرهنگ ما دارد. با این همه، قرض الحسنه 
به طور ســاختارمندتر از دهه ۱3۴۰ شمسی مورد توجه بخشی از 
جامعه و بویژه بازاریان بوده است و برخی از صندوق های تشکیل شده 
در آن زمــان، فعالیت خود را تاکنون ادامــه داده اند. پس از انقلاب 
اســلامی، با عنایت به رویکــردی که جامعه در مبــارزه با فقر و 
محرومیت زدایی در پیش گرفت، بیش از پیش به این عقد توجه شد؛ 
به ویژه اینکه در آیــات و روایات مختلف تأکیدات زیادی روی این 
موضوع شده است. هر چند قرض الحسنه سابقه ای طولانی دارد، اما 
امروزه بیش از هر زمان دیگر فعالیت مبتنی بر این عقد گسترش یافته 
و افراد بیشتری از تسهیلات قرض الحسنه بهره مند می شوند. علت را 
نیز باید در منسجم تر شدن فعالیت های مبتنی بر عقد قرض الحسنه 
از ســوی شبکه بانکی جســت وجو کرد. در کنار هزاران صندوق 
قرض الحسنه که به صورت سنتی در کشور فعالیت کرده و از کار مردم 
گره باز می کنند، بانک های مختلف نیز نسبت به پرداخت تسهیلات 
قرض الحســنه اقدام می کنند که شناخته شــده ترین نمونه این 
تسهیلات، تسهیلات قرض الحسنه ازدواج است. بر این ها فعالیت 
متمرکز دو بانک تخصصی قرض الحسنه را نیز بیفزایید. اگر در گذشته 
فرد مراودات مالی خود را از طریق بانک ها پیش می برد و تأمین مالی 
به صورت قرض الحسنه را از طریق صندوق ها و با سازوکارهای سنتی 
انجام می داد، امروزه به پشــتوانه توجه بیشتر شبکه بانکی به عقد 
قرض الحســنه، می تواند هر دو خدمــت را به صورت یکپارچه و از 
بانک های کشور دریافت کند. افزایش چشمگیر تعداد تسهیلات 
پرداختی در حوزه قرض الحسنه، نشان می دهد بانک ها فعالیت خود 
را در این بخش گسترش داده اند. بیشتر شدن تعداد دریافت  تسهیلات 
قرض الحسنه از این حیث اهمیت دارد که اقتصاد کشور در سال های 
اخیر با چالش هایی از جمله تحریم های ظالمانه، همه گیری بیماری 
کرونا، تورم، رکود و... روبه رو بوده و این مسأله فشار را بر دهک های 
پایین درآمدی، صاحبان کسب  و کارهای خرد و افراد فاقد درآمد ثابت 
افزایش داده است. در نتیجه چنین افرادی بیش از پیش به دریافت 
تسهیلات قرض الحسنه نیاز دارند و پاسخگویی مناسب به نیاز این 
قشر برای تأمین مالی بدون پرداخت سود حائز اهمیت است. نسبت 
مبلغ تسهیلات قرض الحسنه به کل تسهیلات پرداخت شده از سوی 
شبکه بانکی که در برخی از سال ها با کاهش روبه رو شده بود، در سه 
سال گذشته افزایش یافته و این خود گواهی است بر این مدعا که 
عملکرد شبکه بانکی در حوزه قرض الحسنه در سال های اخیر بهبود 

یافته است.  
همچنین تسهیلات قرض الحســنه پرداخت شده از سوی 
بانک ها نسبت به منابع قرض الحسنه در طول سال های اخیر درصد 
قابل قبولی بوده که نشان می دهد منابع قرض الحسنه به درستی و در 

سرفصل های مربوطه هزینه شده است.
این توفیقات در حالی به دست آمده که گسترش استفاده از 
قرض الحسنه و افزایش دربرگیری آن با چالش هایی نیز روبه روست. 
یکی از مسائل سقف وام قرض الحسنه است. هر چند بانک مرکزی 
در گامی رو به جلو سقف وام قرض الحسنه را از 2۰۰ میلیون ریال به 
3۰۰ میلیون ریال افزایش داده، اما با عنایت به نرخ تورم در سال های 
گذشته و از دست رفتن بخشی از ارزش پول ملی، نیاز است تا سقف 
وام قرض الحسنه دست کم برای مصارفی همچون اشتغال زایی تا یک 
میلیارد ریال افزایش یابد. این افزایش باعث می شود بیش از پیش 
امکان اســتفاده از تســهیلات قرض الحســنه بــرای راه اندازی 
کسب وکارهای خرد فراهم شود. چالش دیگر که البته صرفاً معطوف 
به قرض الحســنه نیست و تمام تسهیلات بانکی را در برمی گیرد، 
فرآیندهای بوروکراتیک بانکی، ســازوکار پرداخت تســهیلات و 
همچنیــن نوع و نحــوه دریافت ضمانت اســت. البته بانک های 
قرض الحسنه در حوزه خدمات غیرحضوری بانکی گام های بلندی 
برداشته اند و تا حد زیادی از فرایندهای سنتی بانکی کاسته اند. اقدامات 
این بانک ها که در حوزه بانکداری خرد فعالیت می کنند و با تعداد 
زیادی از مشتریان سروکار دارند باعث شده خدماتی همچون افتتاح 
حساب و درخواست دریافت تسهیلات اکنون به صورت غیرحضوری 
ارائه شود. با این همه مشکلات مربوط به تضامین تسهیلات کمابیش 
به قوت خود باقیست. مشتریان بدحساب بانکی آن قدر زیاد نیستند 
که سختگیری های کنونی برای پرداخت تسهیلات نیاز باشد، اما 
بانک ها بنا بر دستورالعمل های موجود نهاد ناظر و همچنین وجود 
نداشتن راهکارهای جایگزین ناگزیر از دریافت تضامینی هستند که 
گاهی تأمین آن برای برخی از مردم دشوار می شود. راه حل در بهبود 
رویه های اعتبارسنجی و پرداخت تسهیلات مبتنی بر اعتبار هر فرد 
است. جایگزین شدن اعتبار افراد به جای دریافت تضامین، نیازمند 
گسترش زیرساخت های حوزه اعتبارسنجی و اتصال سامانه های 
مختلف اعم از شبکه بانکی، سازمان های خدماتی و... برای تبادل 
اطلاعات است. گام هایی در این مسیر برداشته شده و اکنون برخی از 
بانک ها تسهیلاتی را بر این اساس پرداخت می کنند. با این همه تثبیت 
و گســترش ایــن روش نیازمند بهبود زیرســاخت ها، تغییر در 
مقررات گذاری، تغییر فرهنگ تسهیلات دهی و دریافت تسهیلات در 
بانک ها و مشتریان آن هاست. با آسان تر شدن فرآیند کلی دریافت 
تسهیلات در کشــور، می توان امید داشــت دریافت تسهیلات 
قرض الحســنه نیز به طور خاص افزایــش یابد و جامعه هدف این 
تسهیلات بتوانند بیشتر از گذشته از این عقد مبارک بهره مند شوند.

در شرایط زیست کرونایی همه باید توجه داشته 
باشیم که مصرف فرهنگی کاهش پیدا نکند

حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی در بازدید از پردیس 
سینمایی »  نارسیس« گفت: خوشبختانه در چند سال گذشته 
همتی توســط بخش خصوصی انجام شده و ظرفیت نمایشی در 
سالن های سینما در تهران و شهرستان ها افزایش پیدا کرده است.  به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان سینمایی،وی اظهار 
داشت: این امر به افزایش مصرف فرهنگی کمک می کند و در عین 
حال با توجه به تدابیری که شده در جای جای شهرها امکان استفاده 
محلی برای مردم فراهم شده که به عدالت فرهنگی کمک می کند. 
او  با اشــاره به برپایی ســی و نهمین جشنواره فیلم فجر گفت: در 
جشنواره شاهد استقبال خوب مردم بودیم و با وجود اینکه به دلیل 
دستورالعمل های مرتبط با کرونا ظرفیت های نمایشی کاهش پیدا 
کرده بود اما استقبال خوب بود. جا دارد از همت سینماداران که کمک 
کردند تا جشــنواره فیلم فجر با شــکوه برگزار شود تشکر کنم . 
خوشبختانه هیچ گزارشی مبنی بر اینکه فردی به کرونا مبتلا شده 
باشد وجود نداشــت که ناشی از توجه مردم، تدبیر سینماداران و 
همکارانم در ستاد جشنواره بود، در شرایط زیست کرونایی همه باید 
توجه داشــته باشیم که مصرف فرهنگی کاهش پیدا نکند البته 
خوشبختانه ظرفیت های مکمل و جایگزین مانند فضای مجازی هم 
بوجود آمده است. اما بلاخره با توجه به اینکه سینما و سینما رفتن 
یک آیین اســت هرچقدر ما در سیاســتگذاری از فعالیت بخش 
خصوصی در گسترش سالن ها در افزایش ظرفیت ناوگان نمایشی 
کشور استقبال کنیم، به توسعه فرهنگی کشور کمک می کند و به 
دلیل شرایط فعلی دنیا وبه تبع آن ایران به دلیل پدیده کرونا همه 
باید دستورالعمل ها را با جدیت توجه کنیم تا لذت مصرف فرهنگی 
با تبعات منفی روبرو نشود. در این بازدید که مجید مسچی مدیرعامل 
موسسه سینما شهر و محمد رضا فرجی مدیر کل نظارت بر عرضه و 
نمایش فیلم نیز حضور داشتند، حبیب اسماعیلی مدیریت طراحی، 
ساخت و راه اندازی پردیس سینمایی نارسیس در توضیحاتی گفت: 
این مجموعه با ۴ سالن و مجموع ظرفیت ۴2۰ صندلی از جشنواره 
فیلم فجر مورد بهره برداری قرار گرفت که با توجه به کمبود سینما 
در شرق تهران با استقبال خیلی خوبی از سوی اهالی منطقه همراه 
 شــد. وی از آغاز به کار رسمی این پردیس همزمان با اکران نوروز 

خبر داد.

ارز آوری 200 میلیون دلاری ریل ذوب آهن
مهدی نصر معاون برنامه ریزی و توســعه شــرکت در 
حاشــیه بازدید از هشتمین نمایشگاه حمل و نقل ریلی به 
خبرنگار ما گفت:ذوب آهن اصفهان در مسیر تولید ریل ملی 
سختی ها و مقاومت های بسیاری را تحمل نمود اما ایران و 
ایرانی را با تولید این محصول دارای ارزش افزوده بالا سربلند 
کرد تا نیازی به واردات این محصول نه در بخش شمش و نه 
نورد آن داشته باشــیم و حدود 2۰۰ میلیون دلار ارز آوری 

برای انواع ریل راه آهن و مترو را به ایران هدیه داد.
 تولید ریل آسانسور از جمله سایر محصولات ریلی ذوب 
آهن است که مجوز تولید آن از سوی هیات مدیره  ذوب آهن 
صادر شده و اجرای آن  به شرکت مهندسی و پویش ساخت 
ذوب آهن واگذار گردیــد.  تولید فولادهای خاص از جمله 
مهمترین برنامه ذوب آهن اصفهان در افق ۱۴۰۴ اســت تا 
سبد محصولات این شرکت ازتنوع بیشتری برخوردار شود.

ذوب آهن تنها شرکتی است که از یارانه انرژی برخوردار 
نیســت و مواد اولیه مورد نیاز خــودش را با قیمت جهانی 
خریداری می کند و لذا نیاز اســت با حمایت بیشــتر از این 
صنعت مادر زمینه به ظرفیت رسیدن کامل تولید آن فراهم 
شود.  ذوب آهن اصفهان از ابتدای سال جاری تاکنون تعداد  
زیادی مطالعه و پروژه بهبود در راســتای آسیب شناسی و 
چابک سازی فرایندهای کارخانه تعریف کرده است که نتایج 
بسیار خوبی در بر داشته و از جمله آنها می توان به  مطالعه و 
بازنگری فرآیندهای خرید اشاره کرد. وی  چالش بزرگ ذوب 
آهن را تامین سنگ درشت دانه مورد نیاز خط تولید عنوان 
کرد و گفت : از حمایت های دولت بابت تامین ســنگ آهن 
ذوب آهن تشکر  می کنم و امیدوارم این صنعت مادر بتواند 
با تملک معدن بدون دغدغه به تولید انواع محصولات بپردازد. 
ذوب آهــن اصفهان با اجرای صدها میلیارد تومان پروژه در 
زمینه مدیریت مصرف بهینه آب و خرید پســاب شهرهای 
مجاور مصرف آب از رودخانه را به میزان    ۴۰ درصد  کاهش 
داده اســت. ذوب آهن اصفهان ده ها قرارداد با دانشگاهها و 
شرکت های دانش بنیان منعقد نموده است تا از تلفیق دانش 
روز و تجربــه و تخصص صنعت بتواند بیش از پیش به ایران 

اسلامی خدمت نماید.

رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: 
همسان ســازی حقوق بازنشســتگان تامین 
اجتماعی از اسفندماه سال جاری اجرا می شود.

درحالی که محمد شــریعتمداری، وزیر 
تعاون، اعلام کرد این همسا ن سازی در لایحه 
بودجه بــا منابع ۱۵۰ هزار میلیــارد تومانی 
پیشنهاد شده و هنوز لایحه بودجه در مجلس 
تصویب نشده اســت که در صورت تصویب از 
ابتدای سال ۱۴۰۰ اجرا می شود، اما ساعتی بعد 
از آن محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و 
بودجه در توئیتی اعلام کرد که با اســتفاده از 
تجربه همسان سازی بازنشستگان عزیز لشکری 
و کشوری و همراهی وزیر محترم رفاه، سازمان 
تامین اجتماعی و کانون های تامین اجتماعی 
روشی مناســب برای تکمیل همسان سازی 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی پیشنهاد 
شد. با عنایت خداوند احکام جدید این عزیزان 

در همین اسفندماه اصلاح و صادر می شود.
در همین حال محمد شریعتمداری وزیر 
تعاون، در حاشیه مراسم بهره برداری از مرکز 
ملــی پالایش کســب و کار وزارت کار درباره 
همســان ســازی حقوق بازنشستگان تامین 
اجتماعی، گفت: بعد از ۱۴ سال همسان سازی 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در مرداد 
ماه به اجرا درآمد، حقوق بازنشســتگان سایر 

صندوق های بیمه ای هم همسان سازی شد و 
همسان ســازی حقوق صندوق های بیمه ای 
دیگــر به معنای این نبود که حق 3.۵ میلیون 
بازنشسته تامین اجتماعی نادیده گرفته شود.

وی افزود: همواره در مذاکرات ما با رئیس 
سازمان برنامه و بودجه این موضوع مطرح بود 
کــه مرحلــه دوم همســان ســازی حقوق 
بازنشستگان تامین اجتماعی باید اجرا شود و 
در بنــد “و” قانــون بودجــه ۱۴۰۰ منابعی 
پیش بینی شده است که حقوق بازنشستگان 
در ســال آینــده همســان ســازی شــود. 
شریعتمداری گفت: حقوق بازنشستگان تامین 
اجتماعی از اول ســال ۱۴۰۰ همسان سازی 
می شود تا علاوه بر امتداد مرحله اول همسان 
ســازی در ســال جاری، تبعیض موجود بین 

حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی و سایر 
صندوق های بیمه ای رفع شــود. وزیر تعاون 
درباره تعیین دســتمزد کارگران، گفت: روند 
بررســی نرخ تورم تا روز های پایانی سال ادامه 
دارد، چراکــه باید این نرخ به طور دقیق اعلام 
شود، به همین دلیل مجبور هستیم تا پایان سال 
برای تعیین مزد کارگــران صبر کنیم، هنوز 
مشخص نیســت رقم دستمزد چقدر افزایش 
می یابد و جلسات بررسی دستمزد کارگران از 
امروز برگزار می شود. وی افزود: در ستاد ملی 
مبارزه با کرونــا برای حمایــت از واحد های 
تولیدی، تسهیلاتی در نظر گرفته شد تا بتوانند 
در این مدت بخشی از ضرر و زیانی را که متحمل 
شــدند، جبران کنند. شریعتمداری گفت: در 
فضای عمومی کشــور برای اشــتغال و رشد 

اقتصادی باید اقداماتی را انجام دهیم، برخی از 
کســب و کار ها که وارد دوره سخت و مشکل 
می شوند و در آن زمان کمک به این واحد های 
تولیدی ممکن است دیر باشد، به همین منظور 
تصمیم گرفتیم که ایده ای برای رفع مشکلات 
و نواقص واحد های تولیدی داشته باشیم و این 
ایده در دانشگاه علم و فرهنگ، با همکاری بین 
جهاد دانشگاه و وزارت کار شکل گرفت و از این 
ایده در قالب راه اندازی مرکز مدیریت اورژانس 
کســب و کار کشــور رونمایــی کردیــم. 
شــریعتمداری همچنین گفت: این مرکز به 
واحد های تولیدی که دچار مشــکل شده اند 
کمک می کند تا موضوع آن ها مورد پیگیری قرار 
گیرد و قبل از بروز مشکل بزرگتر، مشکل آن ها 
حل شــود و این مرکز وظیفــه رصد و پایش 
مشکلات واحد های تولیدی را دارد. *مستمری 
اسفندماه بازنشســتگان زودتر از موعد مقرر 
پرداخت می شــود همچنین ناهید حیدری، 
مدیــر کل مســتمری های ســازمان تامین 
اجتماعی از پرداخت زودتر از موعد مقرر حقوق 
اسفند بازنشستگان خبر داد. وی در این زمینه 
گفت: بازنشستگان و مستمری بگیران مشاغل 
ســخت و زیان آور به همراه مستمری اسفند، 
مبلغ ترمیم شــده متناسب سازی خود را نیز 

دریافت می کنند.

خبرهمسانسازیحقوقبازنشستگانتامیناجتماعیازاسفندماهسالجاری یادداشت

دکترعباس رضایی استاندار اصفهان گفت: 2۴ اسفند ماه 
کلنگ انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان توســط ریاســت 
جمهوری به صورت مجازی به زمین زده می شــود تا مطالبه به 

حق چندین ساله مردم اصفهان عملیاتی شود.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی استانداری اصفهان، 
وی در آئین کاشت نهال به مناسبت روز درختکاری و هفته منابع 
طبیعی و آغاز عملیات اجرایی پارک جنگلی پرتو اظهار کرد: امروزه 
آلودگی هوا و کم آبی دو تهدید مهم و اساسی استان است که باید 
برای رفع آنها برنامه ریزی شــود. از کودکی آموختیم درخت و 
درختکاری یکی از افتخارات مردم سرزمین ما بوده است از این رو 
در این ایام نســبت به آن اهتمام ویژه ای داریم.بزرگداشت روز 
درختکاری و برگزاری مراسم ارزشمند و عمل سرشار از خیر و 
نیکی و سلامتی را باید پاس بداریم و به نسل جوان منتقل کنیم؛ 

باید برای افزایش اهمیت تفکر درختکاری تلاش شود.
وی  با بیان اینکه در حال حاضر شــرایط اصفهان مناسب 
نیســت با فرصت های خوب و تهدیدها روبرو هستیم، گفت: از 
جمله فرصت های خوب ما فهم و شعور بالای مردم و دانایی آنها 
است و در واقع بزرگترین فرصت برای مسئولان وجود مردمی 
دانا، فهیم، شــهیدپرور، ولایی و عاشق نظام و انقلاب و همراه با 
سیاســت های دولت اســت. او عملکرد مطلــوب خیریه ها و 
سازمان های مردم نهاد را مدعای این سخن دانست و ادامه داد: 
اخیراً دو خیر اصفهانی هشت میلیارد تومان برای احداث فضای 
آموزشــی اهدا کردند و بزرگترین خانه آکادمیک ژیمناستیک 
کشور نیز به همت خیران احداث شده و وسایل آن توسط یکی 
دیگر از خیران اهدا شد که این اقدامات و تفکرات ستودنی است.

روحیه شهادت طلبی، همراهی با انقلاب و نظام و حضور در 
صحنه های مختلف نظام و کمک به مردم در زمان وقوع حوادثی 
همچون زلزله و ســیل از دیگر ویژگی های بارز مردم ما به شمار 
می آید. وی تأکید کرد: همواره دو شعار را از ابتدای فعالیت در این 
استان مورد توجه قرار دادم نخست آنکه از هر قطره آب باید بهینه 

استفاده شود و مصرف بهینه آب در دستور کار در ابعاد مختلف 
کشاورزی، صنعت و شرب قرار گیرد و دوم اینکه یک قطره آب 
بیشتر به اصفهان آوریم چرا که خطر فرو نشست زمین در مهیار، 
دشت برخوار، دامنه و فرودگاه اصفهان مستلزم آن است که برای 

منابع آبی دغدغه داشته باشیم.
2۴ اسفند ماه ۹۹ کلنگ انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان 
توسط ریاست جمهوری به صورت مجازی به زمین زده می شود 

تا مطالبه به حق چندین ساله مردم اصفهان عملیاتی شود.
او با اشاره به اینکه تا پایان اردیبهشت ماه سال آینده تلاش 
می کنیم تا آب شرب سالم و خوبی را برای مردم شهر اصفهان و 
۱۴ شهر دیگر داشته باشیم، گفت: تا پنج سال آینده با اقدامات 
انجام شــده به شرط مصرف بهینه آب مشکل قطعی آب شرب 
نخواهیم داشت؛ البته مصرف آب در بخش کشاورزی نیز جای 

خود دارد و باید الگوی مناسب را سرلوحه فعالیت ها قرار دهیم.
وی با تأکید بر اینکه اصفهان در زمینه احداث گلخانه رده 
دوم کشور را به خود اختصاص داده است، تصریح کرد: به زودی 
گلخانه های بزرگی در استان اصفهان افتتاح می شود و فرودین 
ماه سال آینده نیز 2۰ هکتار گلخانه در شهرضا افتتاح خواهد شد.
تلاش برای مصرف بهینه آب در حال انجام است اما نکته 
حائز اهمیت موضوع آلودگی هوا است که ارتباط مستقیمی با 
سلامت مردم دارد و رفع نهایی این مشکل به ارتقا فرهنگ مردم 
باز می گردد. تا هنگامی که خودروهای تک سرنشین تردد کنند 
و مردم برای پیمودن مسیرهای ۵۰۰ متری نیز از خودرو استفاده 

کنند مشکل آلودگی هوا رفع نخواهد شد.
او با ابراز خرسندی از افتتاح آزادراه شرق گفت: احداث رینگ 
چهارم و خط دو مترو با تلاش شهرداری اصفهان همچنین ادامه 
رینگ چهارم و کلیدور شمال و جنوب از جمله اقدامات انجام شده 
برای کاهش آلودگی هوا است. وی با بیان اینکه برای انجام دو اقدام 
اساسی یک رسالت بزرگ برعهده ما گذاشته شده است، گفت: 
گام نخست اینکه درختکاری باید به صورت یک فرهنگ در بین 

آحاد جامعه جا بیفتد و به نسل های بعدی منتقل شود، دوم اینکه 
در مقام عمل نشان دهیم که از درخت و درختکاری به عنوان ایده، 
تفکر و نگرش مثبت دفاع کنیم و با توجه به شرایط خاص کم آبی 
درختکاری ها را انجام دهیم. وی با تأکید بر اینکه همه باید برای 
مدیریت منابع آبی تلاش کنیم، گفت: باید در مکان هایی کاشت 
درختان مورد توجه باشــد که ریه شهر را سالم نگه دارد؛ باید به 
نــاژوان احترام بگذاریم و در خصــوص حتی یک اصله درخت 

حساس باشیم و مدیریت و مصرف بهینه آب را جدی بگیریم.
انتظار می رود در شرایط بد کنونی و با توجه به اینکه تنها 
2۰۰ میلیون مترمکعب آب در پشت سد زاینده رود باقیمانده، از 
هدر رفت آب به طور جدی جلوگیری کنیم. طی دو سال اخیر 
معادل 3۵ میلیون مترمکعب آب که قبلاً از آب به رودخانه زاینده 
رود برای صنعت و فولاد استفاده می شد، از محل پساب تأمین 
می شود. او با بیان اینکه امروزه باید مراقب باشیم فلزات سنگین 
به خورد مردم نرود، گفت: ریشه های سرطان را باید بررسی کنیم 
چرا که در شهر شهیدپرور اصفهان با مردمی فهیم و با بصیرت 

سلامت مردم بسیار حائز اهمیت است.
وی با تأکید بر زنده نگه داشــتن فرهنگ اصیل دوچرخه 
سواری تأکید کرد: با احداث مسیرهای دوچرخه در معابر شهر 

باید به کاهش آلودگی هوا و ترافیک کمک کنیم.

کلنگ انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان به زمین زده شد
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این شهر را به آنان اعلام کرد. شورای عالی شهرسازی و معماری ایران در جلسه مورخ ۹۹/۱۱/۲7 مصوبه مورخ ۹۹/۹/۲۴ کمیسیون ماده پنج شهر تهران – موضوع الحاق ۱۵۱۹ هکتار )۱۱۶۸ هکتار بدون 
احتساب معابر(، به محدوده ۳۳۸۶ هکتاری بافت فرسوده شهر تهران و افزایش حدود ۴۵ درصدی محدوده مذکور را مورد بررسی قرار داد و ضمن توجه به گزارش دبیرخانه شورای عالی، به شرح 
زیر اتخاذ تصمیم نمود: ۱- محدوده های واجد سه شرط ریزدانگی، نفوذناپذیری و ناپایداری، مطابق نقشه های مورد تایید کمیسیون ماده پنج مورد تایید قرار گرفت. تبصره: در محدوده بازار تهران 
و راسته  های عمده تجاری، صرفا واحدهای مسکونی که اقدام به اخذ پروانه تخریب و نوسازی می کنند، از مشوق ها و تسهیلات قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن برخوردار خواهند 
بود. ۲- تصمیم  گیری در خصوص محدوده هایی که فقط دوشاخص ناپایداری و ریزدانگی را دارا هستند، به تصویب شاخص های جدید شناسایی محدوده های هدف بازآفرینی شهری)موضوع مصوبه 
مورخ ۹۸/۱۰/۳۰( و بررسی در کمیته فنی موکول می  شود. ۳- با تصویب کمیسیون ماده ۵ تهران، بلوک  های شهری واقع در محدوه  های مصوب قبلی که تا پایان سال ۱۴۰۰ با اقدامات نوسازی اعم از 

احداث معابر طرح تفصیلی، نوسازی بناها و تجمیع قطعات ریزدانه واجد شاخص های سه گانه بافت فرسوده نخواهند بود، از محدوده بافت فرسوده و ناکارآمد تهران حذف شوند.

پیمان میراب آستانه رییس مرکز روابط 
عمومی وزارت امور اقتصــادی و دارایی در 
جلسه تخصصی حوزه بانکی شورای اطلاع 
رســانی این وزارتخانه، عملکرد بانکها را در 
دوران شــیوع ویروس کرونا و در مواجهه با 
تحریم ها شایسته قدردانی دانست و بر لزوم 
اطلاع رســانی هر چه بیشــتر این اقدامات 

تاکید کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت اقتصاد و دارایی، در این جلسه که به 
میزبانی بانک تجارت در مجموعه تاریخی 
میــدان امــام خمینــی )ره( و بــا حضور 
دکترمیراب آســتانه رییــس مرکز روابط 
عمومی و اطــلاع رســانی وزارت اقتصاد، 
دکترپویاجبل عاملی رییس روابط عمومی 
بانک مرکزی و روسای ادارات روابط عمومی 
بانکهای ملی، صادرات، ملت، سپه، تجارت، 
مسکن، کشــاورزی، رفاه کارگران، توسعه 
صادرات، صنعت و معدن، قرض الحسنه مهر 
ایران و پســت بانک همراه بود گزارشــی از 
اقدامات و خدمات بانکها همزمان با شــیوع 
ویــروس کرونــا، انجام مســئولیت های 
اجتماعی، آخرین خدمــات نوین در نظام 
بانکی و اطلاع رسانی اقدامات بانکها در هشت 

ساله دولت تدبیر و امید ارائه شد.
میراب آســتانه در این جلسه، مقوله 
اطلاع رسانی را حلقه مفقوده زنجیره خدمات 
ارائه شــده از سوی سازمانهای زیرمجموعه 
وزارت اقتصــاد عنوان کرد و گفت: اقدامات 
صورت گرفته و گسترده بانکها در زمان شیوع 
کرونا در حوزه جلوگیری از هرگونه اخلال در 
ارائه خدمات با رویکرد ارائه خدمات به صورت 
غیر حضوری، حمایت از کســب و کارهای 
آسیب دیده از کرونا، توسعه فناوری اطلاعات 
در حــوزه بانکــداری دیجیتــال، اعطای 
تسهیلات تکلیفی، تسهیلات ازدواج جوانان 

و عمل به مسئولیت های اجتماعی از جمله 
مواردی است که باید برای اطلاع رسانی آن 
به یک همکاری و اجماع مشترک رسیده تا 
از این طریق نگاه مردم به نظام بانکی را تغییر 
دهیم. وی افزود: در جلسه اخیر دکتر دژپسند 
وزیر امور اقتصادی و دارایی با تولید کنندگان 
و کارآفرینــان یکی از مواردی که به صورت 
مشترک توسط کارآفرینان عنوان شد مربوط 
به قانون جدید چک بود. آنها معتقد بودند که 
کسب و کارشان با اجرای این قانون با مشکل 
مواجه می شود در صورتی که با اطلاع رسانی 
شفاف و افزایش آگاهی صاحبان کسب و کار 

می توان به خوبی فضای موجود را مدیریت 
کرد چه بســا وظیفه اصلی وزارت اقتصاد و 
ســازمان های زیر مجموعه آن ساماندهی 

فضای کسب و کار در جامعه است.
پویا جبل عاملی رییس روابط عمومی 
بانک مرکزی نیز از اجرای قانون جدید چک 
همزمان با اولین روز آغاز سال جدید خبر داد 
و گفت: اجرای مطلوب این قانون بیش از هر 
چیز به آمادگی همکاران شعب بانکها برای 
اطلاع رسانی به مشتریان بستگی داشته و 
زمان باقی مانده تا پایان سال فرصت مناسبی 
است تا با استفاده از ابزارهای مختلف بتوان 
چگونگی اجــرای مرحله ای این قانون را به 
مشتریان اطلاع رسانی کرد. در این جلسه هر 
یک روســای ادارات روابــط عمومی بانکها 
گزارشــی از اقدامات بانک متبوع خود را در 
زمینه های انجام مسئولیت های اجتماعی، 
اطلاع رسانی قانون جدید چک و تمهیدات 
در نظر گرفته شده از زمان شیوع کرونا ارائه 
کردند. در پایان مقرر شد گزارشی از اقدامات 
هر بانک در بخش های اشاره شده به وزارت 
اقتصاد ارسال تا پس از جمع بندی نسبت به 
ایده پــردازی برای اطلاع رســانی جامع و 

مشترک اقدام شود.

تاکید وزارت اقتصاد و بانک مرکزی بر اطلاع رسانی و آمادگی شبکه 
بانکی برای اجرای قانون جدید چک
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اتمام مسکن مهر البرز در شهرهای بالا و 
زیر 2۵ هزارنفرجمعیت به زودی

احمــد اصغری مهرآبــادی معــاون وزیــر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن 
از اتمام مســکن مهر اســتان البرز در شهرهای بالا و 
زیر 2۵ هزارنفر جمعیت و مســکن مهر شــهر جدید 
هشــتگرد بــه زودی و قبل از پایــان دولت تدبیر و 
امید، خبر داد و سهم مسکن مهر هشتگرد ۴۹ هزار 
و ۵۴۷ واحــد بوده کــه از این تعداد، هم اکنون 3۵ 
هزار واحد در تعهد شــهرهای جدید هشتگرد است 
کــه در مراحــل پایانی قــرار دارد و مابقی به دلیل 
آنکه پیشتر فاقد متقاضی بوده و یا به دلایل مختلف 
راکد مانده بودند از آمار مسکن مهر هشتگرد خارج 
شده و برخی نیز به دلیل مشکلات و مسائل حقوقی 

در دادگاه ها در حال پیگیری اســت.
برای آنکه مســکن مهر هشتگرد سریعتر به اتمام 
برســد از محل تســهیلات طرح اقدام ملی مســکن 
کمک می دهیم تا ســریعتر باقیمانده های مســکن 
مهر فاقد متقاضی به اتمام برســند. ســازمان ملی 
برای تکمیل این واحدها علاوه بر آورده متقاضیان، 
تســهیلات ۴۵ میلیون تومانی مســکن مهر با سود 
۴ درصد، تســهیلات مســکن ملی نیز به این واحدها 
تخصیص می دهد، پروژه های جنوب سازه که روند 
کندی در اجرا داشــت با تزریــق ۱۰ میلیاردتومان 
از محــل زمین به پروژه ها برای ســاخت، ســرعت 
گرفته است. همچنین پروژه آذرنگ عمران نواقصی 
داشــت که برطرف شــد و پروژه کلبه ســازان که 
مشکلاتی در خصوص آسانسور داشت نیز حل شده 
اســت، ســهمیه مســکن مهر در اســتان البرز در 
شــهرهای بــالای 2۵ هزار نفــر جمعیت حدود 3۴ 
هزار و ۸۰۰ واحد و در شــهرهای زیر 2۵ هزار نفر 
جمعیــت ۸ هــزار و ۷۰۰ واحد بــود که هم اکنون 
2۵۰۰ واحــد در شــهرهای بــالای 2۵ هــزار نفر 
جمعیت و یکهزار و ۷۹۱ واحد در شهرهای زیر 2۵ 
هزار نفر باقیمانده اســت که در مرحله نازک کاری 
قــرار دارند و به زودی تکمیــل و تحویل متقاضیان 

می شوند.

 با اعلام مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان به 
مناسبت عید مبعث پل روگذر کلیشاد با پیشرفت ۱۰۰ 
درصدی و تقاطع غیرهمسطح ورودی مسکن مهر نایین 
امروز برای استفاده مددم استان به بهره برداری رسید.
بــه گــزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
)اصفهان(، علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی 
استان اصفهان با بیان اینکه تقاطع غیرهمسطح کلیشاد 
قطعه آخر پروژه کمربندی جنوب غرب اصفهان اســت 
گفت: این قطعه محل تلاقی کمربندی جنوبی اصفهان 
بــا آزادراه ذوب آهن اســت کــه پل روگذر آن تکمیل و 
امروز تقدیم مردم عزیز شــد.  وی با اشــاره به اینکه پل 
روگذر کلیشاد دارای چهار دهانه پل است عنوان کرد: 
دو دهانــه 22 متــر و دو دهانه ۱۶ متر در این قطعه کار 
شــده اســت.  جهت اتمام عملیات راهسازی این پروژه 

اعتباری بالغ بر ۱۵۰ میلیارد هزینه شده است.    
این پروژه در قالب دو قرارداد عملیاتی شد که قرارداد 
دوم جهت اتمام عملیات عمرانی پل کلیشــاد )احداث 
دسترسی های پل( انجام شد.   او با اشاره به اینکه احداث 
کمربندی جنوب غرب اصفهان به عنوان بخشی از رنگ 
چهارم استان در ایجاد ارتباط بین استان ها و شهرهای 
جنوبی و غربی کشور بسیار مهم است گفت: از مزایای 
احــداث ایــن کمربندی می توان به نقش با اهمیت آن 
در ایجاد ارتباط بین استان ها و شهرهای جنوبی و غربی 
کشــور اشــاره کرد. با تکمیل کمربندی جنوب غرب 
اصفهان ضمن کاهش زمان ســفر و صرفه جویی عظیم 
در مصرف ســوخت، مسیر بســیار مناسب و مطمئنی 
برای دسترســی مناطق به اســتان های همجوار ایجاد 
می کند.  وی در خصوص احداث تقاطع غیرهمســطح 
ورودی مســکن مهر نایین اظهار کرد: عملیات اجرایی 
این پروژه از اســفندماه ســال ۱3۹۷ آغاز شد و به لطف 
خدا امروز پس از گذشت دو سال شاهد بهره برداری از 
این پروژه هســتیم، محدودیت ظرفیت شبکه ارتباطی 
در شــهرها، توســعه معابر را امری اجتناب  ناپذیر کرده 
است، به منظور کاهش تراکم ترافیک و حوادث رانندگی 

این پروژه با اعتبار هزینه شده تکمیل شد.  
وی با بیان اینکه در ســال ۹۹ تلاش کردیم تا هیچ 
پروژه ای را بدون اعتبار شــروع نکنیم، گفت: تمرکز ما 
اتمام پروژه های اولویت دار بوده تا شاهد تبعات اجتماعی 

عدم اجرای پروژه ها نباشیم. 

واحدهایتکمیلشدهمسکنملیازماهآیندهافتتاحمیشوند

واحدهایمسکنملی
ازفروردین۱۴۰۰

ماهانه2۰هزارواحد
افتتاحمیشود

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه 
در ســال آینده واحدهای تکمیل شده 
مســکن ملی بتدریج افتتاح می شوند، 
پروژه مســکن ملی تهران را 2۰۰ هزار 
واحــد برشــمرد و از حــل مشــکلات 
انبوه ســازان برای سرعت دادن به تولید 

مسکن، خبر داد.
بــه گزارش خبرنــگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی، محمد اسلامی 
وزیر راه و شهرسازی، همزمان با مبعث 
رسول ضمن بازدید از پروژه طرح اقدام 
ملی مســکن تهرانسر که در ۴ بلوک به 
مساحت ۱۶۰ هزار مترمربع با پیشرفت 
فیزیکی 3۰ درصد در حال اجراست، در 
گفت وگو با خبرنــگاران، گفت: اجرای 
طرح اقدام ملی مسکن در سراسر کشور 
فعال است، هم اکنون اجرای طرح اقدام 
ملی مسکن از ۱۰۴ هزار واحد عبور کرده 
است، طرح اقدام ملی مسکن در سه نوع 
در سراسر کشور در  حال اجراست. نوع 
اول، واگذاری گروهی زمین در شهرهای 
کوچک به مردم و با مشارکت مردم است. 
نوع دوم پروژه هایی است که در شهرهای 
متوسط و بزرگ به شکل مجتمع سازی 
اجرا می شــود که در این نوع از پروژه ها 
بیشتر متقاضیان به پروژه ها متصل شده 
و در حال عقد قرارداد هستند. نوع سوم 
نیز پروژه های مشــارکتی هستند که در 
کلانشــهرها احداث می شــوند و پروژه 
تهرانسر نیز به شکل مشارکتی است که 
با مشــارکت انبوه سازان و دولت اجرایی 

شده است.
در اســتان تهــران 2۰۰ هزار واحد 
مسکن ملی در قالب پروژه های مشارکتی 
در دستور کار قرار دارد که قراردادهایشان 
منعقد شــده اســت،  عــدم همکاری 
شــهرداری مشــکل عمده اجرای طرح 
اقدام ملی مسکن است که امید است با 
تغییراتی که در شهرداری منطقه ایجاد 
شــده شاهد سرعت دادن به پروژه های 
مســکن ملی در کلانشهر تهران باشیم 

وعقب ماندگی ها را جبران کنیم.
ویــژه  بــه  و  آینــده  ســال  از 
اردیبهشت،پروژه های متعدد طرح اقدام 
ملی مســکن در هر ســه نوع واگذاری 
گروهــی زمین در شــهرهای کوچک، 
مجتمع ســازی در شهرهای متوسط  و 

بــزرگ و پروژه های مشــارکتی افتتاح 
می شود.

وی در خصــوص مســکن مهر نیز با 
اعــلام اینکه بخش عمــده واحدهای 
مســکونی مهر به اتمام رســیده است، 
گفت: در مجموع 3۹ هزار واحد مسکن 
ملی در کشور باقیمانده است که بخشی 
از آنها دارای پرونده حقوقی هســتند و 
مشکلات آنها در مراجع قضایی در دست 

بررسی قرار دارد.
برای اتمام مسکن مهر شهرهای پرند، 
پردیس و هشــتگرد در 2 سال گذشته 
۴هــزار میلیارد تومان هزینه شــد. در 
ماه هــای آتــی و قبــل از دولت تمامی 
واحدهای مسکن مهر تحویل می شود.

حل مشکلات انبوه سازان با 
بهره مندی از ظرفیت های قانونی 

سازمان ملی زمین و مسکن 
وزیر راه و شهرسازی در بازدید از پروژه 
مسکن ملی تهرانسر بر اخذ کد نوسازی 
پروژه هــا تاکید کــرد و گفت: برای حل 
مشــکلات انبوه سازان از ظرفیت های 
تعاملی و قانونی ســازمان ملی زمین و 

مسکن بهره می بریم.
بــه گزارش خبرنــگار پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی، محمد اسلامی 
وزیر راه و شهرسازی، همزمان با مبعث 
رســول از پروژه طرح اقدام ملی مسکن 
تهرانسر که در ۴ بلوک به مساحت ۱۶۰ 
هزار مترمربع با پیشــرفت فیزیکی 3۰ 

درصد در حال اجراست، بازدید کرد.
وی ضمــن تاکید بــر این مطلب که 
تهرانسر هویت و نماد اقدام ملی مسکن 
کشور است، گفت: در اجرای طرح اقدام 
ملــی مســکن، کیفی ســازی و رعایت 

مقررات ملی و کنترل ســاختمان مورد 
تاکید بوده و هســت. همچنین، ســرانه 
هــای خدماتی، بهداشــتی، درمانی و 
فرهنگــی با حفظ اصول شهرســازی و 
معماری بــه تمامی پروژه ها تخصیص 

یافت.
او از پیشرفت فیزیکی، کیفیت اجرای 
پروژه تهرانســر و فعالیت 3 شــیفت آن 
اظهار رضایت کرد و خواســتار تعامل و 
همکاری بیشتر شهرداری های کشور با 

پروژه های اقدام ملی مسکن شد.
اســلامی تصریح کــرد: پیگیر حل و 
فصل مســایل انبوه سازان هستیم و در 
اینبــاره از ظرفیت های تعاملی و قانونی 
ســازمان ملــی زمین و مســکن بهره 

خواهیم برد.
در شــرایط دشواری که کشور دارد، 
فعالیت عمرانی بخش خصوصی شایسته 

تقدیر است.
وی اقدام ملی مسکن پروژه کشوری 

است و همه باید پای کار بیایند.
اســلامی در جریــان بازدید از بلوک 
های تهرانســر بر اخذ کد نوسازی تاکید 
کرد. همچنین، جلســه ای در خصوص 
اخذ کد نوســازی در محل کارگاه پروژه 
برگزار و مشکل اخذ کد نوسازی برطرف 

شد.
برگزاری اولین دوره هنرستان 

راه آهن از شهریور 14٠٠ 
ســعید رســولی معاون وزیــر راه و 
شهرســازی و مدیرعامل راه آهن گفت: 
قصد داریم با ایجاد مدرســه و هنرستان 
راه آهــن، نیروی متخصص برای آینده 
راه آهــن تربیت کنیم، با حضور وزرای 
راه و شهرســازی و آمــوزش و پرورش، 

تفاهم نامه همکاری آموزشــی صنعت 
حمــل و نقــل ریلی )شــرکت راه آهن 
جمهوری اسلامی ایران( بین وزارت راه 
و شهرسازی و وزارت آموزش و پرورش 
در راســتای توسعه و ترویج فرهنگ کار 
و تربیــت نیروی متخصص برای صنعت 

ریلی به امضا رسید.
در این راســتا مدرســه راه آهن در 
مقاطع ابتدایی، متوســطه و هنرستان 
ایجــاد می شــود. قصد داریــم نیروی 
متخصص برای راه آهن کشــور تربیت 
کنیم و انشاا... از شهریورماه اولین دوره 

هنرستان راه آهن برگزار خواهد شد.
برای اولین بار هشت رشته تخصصی 
ریلی در نظام آموزشــی کشور گنجانده 
می شــود که مشــاغل عملیاتی سیر و 
حرکــت، لکوموتیــوران، رئیس قطار و 

مهمانداری از جمله آن  ها است.
این تفاهم نامه در راســتای استفاده 
حداکثری از ظرفیت ها راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران و وزارت آموزش و پرورش 
برای توسعه و ترویج فرهنگ کار، تولید 
و کارآفرینــی و تقویــت آموزش هــای 
مهارتی توسط راه آهن و وزارت آموزش 
تنظیم و به امضا وزرای آموزش و پرورش 

و راه و شهرسازی رسید.
همکاری در تاسیس و توسعه مدرسه 
و هنرســتان های فنی حرفه ای و کار و 
دانش و در رشته های حمل و نقل ریلی 
بــه منظور تربیت نیروی انســانی ماهر 
متناســب با نیاز بخش هــای مختلف 
صنعــت حمــل و نقل ریلــی؛ تدوین و 
تصویب رشــته های مورد نیاز با رویکرد 
مهارت محــوری در گرایش های فنی، 
تخصصــی حمل و نقــل ریلی؛ ترویج و 
توســعه فرهنگ حمــل و نقل ریلی در 
راســتای توســعه پایدار کشور و بهبود 
فضای کســب و کار؛ تربیــت مربیان و 
مدرسان مهارت محور به منظور تدریس 
دوره هــای تخصصــی در حوزه هــای 
مختلــف صنعــت حمل و نقــل ریلی؛ 
شناســایی و حمایــت از دانش آموزان 
مختــرع و مبتکــر با تاکید بر حمایت از 
تولیــد داخــل و اســتفاده از تجارب و 
ظرفیت هــای بین المللــی طرفیــن از 
 موضوعــات مــورد نظــر ایــن تفاهم

 نامه است.

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی ســهام عدالــت شهرســتان شــهریار بــه شــماره ثبــت 17۶۳ و شناســه ملــی 1٠1٠٠1۶1224 به اســتناد صورتجلســه 
ــی  ــاه اجتماع ــاون کار و رف ــه 1۳۹7/12/12 اداره تع ــماره ۳2۹۶8۹/111/۹72مورخ ــوز ش ــورخ 1۳۹7/٠5/1٠ و مج ــالیانه م ــادی س ــی ع ــع عموم مجم
شهرســتان شــهریار تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: -ترازنامــه و صــورت ســود و زیــان صورتهــای مالــی 1۳۹۶ بــه تصویــب مجمــع رســید. -خانــم 
مریــم پــاک نیــا بــا کــد ملــی ۳۹8٠۳1۳281 و خانــم فاطمــه پــاک نیــا بــا کــد ملــی ۳۹8٠2۶18۹1 و خانــم فاطمه رهســپار بــا کــد ملــی ٠٠15552551 
بــه ســمت بازرســان اصلــی و خانــم مهشــاد میرزایــی اکــرم بــا کــد ملــی ۳۳٠۹8888271 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یکســال مالی 
انتخــاب گردیدنــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبت اســناد 

و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری شــهریار )1112٠۳7(

ــی  ــه مل ــه شناس ــت 57472٠ ب ــماره ثب ــه ش ــخ 1۳۹۹/12/1۹ ب ــا درتاری ــر آری ــان فاط ــت پوی ــدود حکم ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــیس ش تاس
ــوع ــردد. موض ــی میگ ــوم آگه ــلاع عم ــت اط ــر جه ــرح زی ــه ش ــه آن ب ــه خلاص ــده ک ــل گردی ــل دفاترتکمی ــا ذی ــت و امض  14٠٠۹88۳8۳4 ثب
 فعالیــت :- خریــد و فــروش انــواع آهــن آلات ذوبــی - مصرفــی و تامیــن مــواد اولیــه کارخانــه هــای ذوبــی و غیــر ذوبــی .- خریــد فــروش ام دی 
اف و تامیــن مــواد اولیــه آنهــا .- خریــد و فــروش ســیمان ، بلــوک هــای ســیمانی ، ســفالی و بتــن هــای ســیمانی و تامیــن مــواد اولیــه .- خریــد و 
فــروش مــواد قیــری ، مــازوت و تامیــن مــواد اولیــه آنهــا . درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ 
ــان شــهید  ــه صادقیــه ، خیاب ــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محل ثبــت ب
ســید مســیح صلاحــی ، خیابــان شــهید ســعید گلاب ، پــلاک 18 ، طبقــه همکــف کدپســتی 1451۹75714 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت 
از مبلــغ 1٠,٠٠٠,٠٠٠ ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای عرفــان شــکاری بــه شــماره ملــی 2۹٠٠41٠۶57 دارنــده 5٠٠٠٠٠٠ 
ریــال ســهم الشــرکه آقــای میثــم شــکاری بــه شــماره ملــی 5٠۶٠117۳24 دارنــده 5٠٠٠٠٠٠ ریــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت مدیــره آقــای عرفــان 
شــکاری بــه شــماره ملــی 2۹٠٠41٠۶57 و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت 
نامحــدود آقــای میثــم شــکاری بــه شــماره ملــی 5٠۶٠117۳24 و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره 
بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، قراردادهــا، عقــود 
اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری باامضــاء آقــای میثــم شــکاری مدیرعامــل همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد اختیــارات 
مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠4۳(   

آگهــی تغییرمحــل شــرکت دام پــروری فرجــام گســتر وارنــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 1284 و شناســه ملــی 1٠1٠٠1۳۶1۹٠ بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳۹8/11/2٠ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مرکــز اصلــی شــرکت بــه اســتان تهــران - 
منطقــه 18 - شهرســتان ورامین-بخــش مرکزی-دهســتان بهنــام وســط شمالی-روســتای حســین آبــاد جواهــری- محلــه حســین آبــاد جواهــری 
- خ خیابــان شــهرک دامپــروری منابــع طبیعی-خیابــان بــه طــرف محمدیــه -پــلاک٠- طبقــه همکــف کــد پســتی: ۳۳7۶1۶۶۶55 منتقــل گردیــد 
و مــاده مربــوط در اساســنامه شــرکت بــه شــرح مذکــور اصــلاح گردیــد حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیــر 
تجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت 

هــا و موسســات غیرتجــاری ورامیــن)1112٠۳4(

آگهــی انتقــال شــرکت صنایــع پــارس گوهرســان بــا مســئولیت محــدود بــه شناســه ملــی 1٠1٠2444441 بــه موجــب نامــه شــماره 5۶2۳4٠5 
مــورخ 1۳۹۹/٠۳/2٠ اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری اســتان تهــران و مســتند بــه صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مورخــة 
1۳۹8/12/2۶ مرکــز اصلــی شــرکت صنایــع پــارس گوهرســان بــا مســئولیت محــدود بــه شناســه ملــی 1٠1٠2444441 بــه نشــانی اســتان تهــران 
ــی پــلاک ۳۳ ســاختمان  ــوار ســرو غرب ــد بل ــان مرواری ــاد خیاب ــه ســعادت آب منطقــه 1۹ شهرســتان تهــران بخــش مرکــزی شــهر تهــران محل
سروســبز طبقــه چهــارم واحــد 1۹ بــا کــد پســتی 1۹۹8757۳45 انتقــال یافــت و در اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری تحــت شــماره 

2٠27۳5 بــه ثبــت رســیده اســت . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠۳۹(

ــه  ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــان ب ــکوفا درم ــین ش ــرکت پارس ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1٠1٠۳۶2٠8۶5 ب ــه مل ــت ۳248٠8 و شناس ــماره ثب ش
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳۹7/11/25 تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــال ســهم الشــرکه خــود از  ــت ۶8٠٠٠٠٠٠ ری ــا دریاف ــرد ب ــای یوســف احتشــام ف آق
صنــدوق شــرکت از شــرکت خــارج گردیــد ســرمایه از 2۶8٠٠٠٠٠٠ ریال بــه 2٠٠٠٠٠٠٠٠ 
ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. اســامی شــرکا 
بعــد از کاهــش ســرمایه: آقــای امیــر احتشــام فــرد کــد ملــی1۳8٠8۹7۶88 دارای 
1۳4٠٠٠٠٠٠ ریــال ســهم الشــرکه آقــای یعقــوب احتشــام فرد کــد ملــی 1۳781٠۹٠2۳ 
ــر  ــه 2 نف ــر ب ــره از ۳ نف ــت مدی ــاء هئی ــرکه اعض ــهم الش ــال س دارای ۶۶٠٠٠٠٠٠ ری
کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. کلیــه اســناد و اوراق 
ــود  ــا و عق ــروات وقرارداده ــفته ، ب ــک ، س ــل چ ــرکت از قبی ــدآور ش ــادار و تعه به
ــردا  ــدام منف ــر ک ــره ه ــت مدی ــس هئی ــب رئی ــل و نای ــاء مدیرعام ــا امض ــلامی ب اس
ــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح  همــراه ب
ــات  ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــد س گردی

ــران )1112٠4٠( ــاری ته غیرتج

آگهــی تغییــرات شــرکت مهــر آســیم ایرانیــان 
شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 4۳4۹71 
اســتناد  بــه   1٠۳2٠85٠555 ملــی  شناســه  و 
ــورخ 1۳۹۹/11/2٠  ــره م ــت مدی ــه هیئ صورتجلس
ــا  ــای حمیدرض ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
حلبیــان بــه شــماره ملــی 1288٠۹۳8۳7 به ســمت 
مدیرعامــل و عضــو و رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم 
راحلــه حلبیــان بــه شــماره ملــی 128۶٠2۶547 بــه 
ســمت عضــو و نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و خانم 
ــه  ــه شــماره ملــی 128545418۹ ب صدیقــه تــولا ب
ســمت عضــو هیئــت مدیــره انتخــاب شــدند .حــق 
ــدآور از  ــادار و تعه ــناد به ــه اوراق و اس ــاء کلی امض
ــود  ــا و عق ــراوت و قرارداده ــفته ب ــک س ــل چ قبی
ــه  ــا امضــاء آقــای حمیدرضــا حلبیــان ب اســلامی ب
شــماره ملــی 1288٠۹۳8۳7 بــه ســمت مدیرعامــل 
ــر  ــرکت معتب ــر ش ــراه مه ــه هم ــی ب ــه تنهای ب
خواهــد بــود. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 
ــاری  ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش اداره ثب

ــران )11125٠4( ته

آگهــی تغییــرات شــرکت عمــران عصــر ســپید ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 1۳4۶2۹ و شناســه ملــی 1٠1٠177848٠ بــه اســتناد صورتجلســه 
ــی  ــد مل ــا ک ــی ب ــی جهرم ــمدرضا جنت ــای محـ ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1۳۹۹/1٠/2٠ تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم مجم
٠٠45882551و آقــای مـــهدی قرائــی گرکانــی بــا کــد ملــی٠٠۶٠84218٠ و آقــای عبدالــه شــفیع پورمرجــی بــا کــد ملــی ۳14۹4۶84٠1 بــرای مــدت 2 
ســال بــه عنـــوان اعضــاء هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد. - آقــای محمدرضــا جنتــی جهرمــی بــه ســمت مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره و آقای 
مهــدی قرائــی گرکانــی بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای عبدالــه شــفیع پورمرجــی بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد. 
ــا مهــر شــرکت  ــا امضــاء ، مدیــر عامــل همــراه ب کلیــه اوراق و اســناد تعهــدآور و از جملــه چــک ، ســفته ، بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی ب

معتبــر می باشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠۳5(

ــی  ــه مل ــت 17۹887 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــرکت س ــامانه ش ــا س ــتران آری ــبکه گس ــی ش ــرکت مهندس ــرات ش ــی تغیی آگه
1٠1٠2221٠71 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳۹۹/11/1۶ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : موسســه 
حسابرســی و خدمــات مدیریــت تدبیــر محاســب آریــا بــه شناســه ملــی 1٠1٠۳8754۹٠بــه ســمت بــازرس اصلــی و حمیده صفــری دارای شــماره 
ملــی ٠٠۶72۹7۶41بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠۳۶(

آگهــی تغییــرات شــرکت ارتبــاط صــدای گویــا شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 424245 و شناســه ملــی 1٠۳2٠7۶4٠٠8 بــه اســتناد 
صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1۳۹۹/11/25 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت از آدرس قبلــی: تهــران، خیابــان حافظ، پــلاک۳71، ســاختمان 
زمــرد، طبقــه اول، واحــد1، کدپســتی 11۳1۶۳45۳۶ و طبقــه اول، واحــد2، کدپســتی11۳1۶۳45۳7 و طبقــه دوم، واحــد۶، کــد پســتی 11۳1۶۳454۶ . بــه 
آدرس جدیــد: تهــران، خیابــان حافــظ، پــلاک۳71، ســاختمان زمــرد، طبقــه اول، واحــد1، کدپســتی 11۳1۶۳45۳۶ انتقــال یافــت ســازمان ثبت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠۳8(

آگهــی تغییــرات شــرکت تجارتــی البــرز نشــان بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 21455٠ و شناســه ملــی 1٠1٠255۹4۹٠ بــه اســتناد صورتجلســه 
هیئــت مدیــره مــورخ 1۳۹۹/11/11 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران - منطقــه 11 ، شهرســتان 
تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه ســه راه جمهــوری ، خیابــان ولیعصــر ، خیابــان جمهــوری اســلامی ، پــلاک 8۶2 ، ســاختمان رویــال ، طبقــه 

همکــف 11۳۹۶1548۶ تغییــر یافــت ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠41(

آگهــی تغییــرات شــرکت کیــا نــور ســازان دیبــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 5٠۳۳۳4 و شناســه ملــی 14٠٠۶45511٠ به اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳۹۹/12/٠4 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای هوشــنگ بیــک رســولی بــه شــماره ملی٠٠414۹٠٠۳7به 
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم علیــا بیــک رســولی بــه شــماره ملــی ٠٠8272۹۳7۹ بــه مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود 
انتخــاب شــدند. کلیــه اســناد و مــدارک و اوراق بهــا دار بــا امضــا رئیــس هیئــت مدیــره و یــا مدیــر عامــل هــر یــک بــه تنهائــی و بــه صــورت منفــرد همراه 

بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1112٠42(

بهره برداری همزمان از دو پروژه راهسازی  

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

پروانه اصلانی مدیرکل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی با اشــاره به اینکه واحدهای مسکن ملی از فروردین ۱۴۰۰ ماهانه ۲۰ هزار واحد افتتاح می شود، پیشرفت کلی 
پروژه های مســکن ملی را در حدود ۲۵ درصد برشمرد. وی درخصوص میزان پیشرفت فیزیکی و افتتاح های طرح اقدام ملی مسکن، گفت: علاوه بر افتتاح های طرح اقدام ملی 
مسکن که در آبان ماه انجام شد با دستور رییس جمهوری مقرر شده است تا از فروردین ۱۴۰۰، ماهانه ۲۰ هزار واحد مسکن ملی تا پایان شهریورماه افتتاح شوند، اجرای طرح اقدام 
ملی مسکن توسط دو کارگزار؛ بنیاد مسکن و ستاد اجرایی فرمان امام )ره(، و دو متولی مستقیم؛ شرکت عمران شهرهای جدید و ادارات کل راه و شهرسازی انجام می شود، هم اکنون 
علاوه بر افتتاح های آبان ماه طرح اقدام ملی مسکن، ۹ هزار واحد آماده است که به فرمان رییس جمهوری فروردین ۱۴۰۰ با تکمیل واحدهای دیگر به تعداد ۲۰ هزار واحد افتتاح خواهد 
شد، طرح اقدام ملی مسکن در شهرهای زیر ۱۰۰ هزار نفر جمعیت توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، در شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر جمعیت توسط ستاد اجرایی فرمان امام )ره(، 
در شهرهای جدید توسط شرکت عمران شهرهای جدید، و در بافت فرسوده با مشارکت مردم و با نظارت شرکت بازآفرینی شهری ایران اجرایی و عملیاتی خواهد شد. لازم به 

ذکر است ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در تمامی مناطق شهری در اجرای برخی از پر وژه های اجرایی این طرح، مشارکت دارد.



افتتاح۱۳6
شعبهجدیداز
فروشگاههای
زنجیرهایاسنوا

ذوب آهن اصفهان در شرایط تحریم ، 
الگوی خودباوری در صنعت کشور شد

حسین رجایی نماینده مردم شهرستان لنجان در 
مجلس شورای اسلامی دوشنبه ۱۸ اسفند ماه با حضور 
در ذوب آهــن اصفهان  ، ضمن بازدیــد از خط تولید با 
مهندس یزدی زاده و دیگر مسئولین این شرکت دیدار 
و گفتگو کرد. رجایی در این بازدید ، تولید ریل در ذوب 
آهن اصفهان در شــرایط ســخت تحریم و تنگناهای 
اقتصادی را یک دستاورد بزرگ برای صنعت کشوردانست 
و گفــت : تحریم های ظالمانه غرب ، مشــکلاتی برای 
صنعت و اقتصاد کشور ایجاد کرد ، اما جوانان و مدیران 
ذوب آهنی ، این تهدیــد را به فرصت تبدیل کردند و با 
خنثی نمودن تحریم ها ، موفق شــدند با بهره گیری از 
توان و دانش فنی خود ، محصول استراتژیک ریل را که 
تامین آن کاملًا به واردات وابسته بود، تولید نمایند. وی 
افزود : ذوب آهنی ها ثابت کردند که در این شرایط سخت 
هم  می توان به قله های افتخار و خودکفایی صعود کرد 
و الگوی خودباوری در صنعت کشور شدند . نماینده مردم 
لنجان اظهار داشــت : همچنان که ذوب آهن اصفهان با 
تولید ریل از توسعه حمل و نقل ریلی حمایت نمود ، لذا 
مســئولین هم باید از تولید این محصول مهم حمایت 

کنند و هرگز اجازه واردات آن را ندهند .
وی افزود : خوشبختانه در بودجه سال ۱۴۰۰ نیز ، 
واردات تمــام محصولاتی که در داخل تولید می شــود 

ممنوع شده و حتی مجازات در پی دارد .
نماینده مردم لنجــان تعامل ذوب آهن اصفهان و 
شهرســتان لنجان را بسیار خوب توصیف کرد و گفت : 
خوشــبختانه اعتماد و باور مثبت به مجموعه مدیریتی 
ذوب آهن اصفهان وجود دارد و این مدیریت با نگاه مثبت 
و ســازنده فعالیت می کند . معتقد هســتم که هر گونه 
مشــکل و مسئله ای را می توان از طریق تعامل و گفتگو 
با این مجموعــه حل کرد .رجایی افزود : یکی از دغدغه 
های مهم مردم لنجان ، مســئله محیط زیست است که 
در این زمینه هرگز نگرش ما به گونه ای نیست که برای 
تولید ایجاد مســئله و مشــکل کنیم . چرا که می دانیم 
اقدامات زیست محیطی بلند مدت هستند و باید در این 
زمینه چشم انداز تعریف شــود . در واقع باید بدانیم در 
کدام نقطه هستیم و با اقدامات زیست محیطی ذوب آهن 
به چه اهدافی در چه زمانی می رسیم .منصور یزدی زاده 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیز به روند رو به رشد این 
مجتمع عظیم صنعتی و دستاوردهای آن در سال جاری 
اشــاره کرد و گفت : دغدغه های مهم مردم شهرستان 
لنجان در حوزه های محیط زیســت ، اشــتغال و آب را 
مدنظــر داریم و در تمام این زمینــه ها اقدامات مهمی 

صورت گرفته است .
مدیرعامل ذوب آهن ، با اشــاره بــه اینکه در تمام 
اســتخدام های این شــرکت مطابق قانون ، شهرستان 
لنجان در اولویت قرار گرفته است گفت : ساخت و نصب 
درب های فلکســیبل باتری شــماره 3 کک ســازی   و 
همچنین تدوین طرح جامع زیست محیطی این شرکت 
که با نظارت سازمان محیط زیست انجام شده است ، از 
جمله اقدامات زیســت محیطی مهم اخیر این شرکت 
اســت . یزدی زاده به طرح های مختلف این شرکت در 
جهت صرفــه جویی در مصرف آب کــه به کاهش ۵۰ 
درصدی در این مقوله منجر شده است نیز اشاره نمود و 
ابــراز امیدواری کرد کــه با رویکرد مثبت مســئولین 
شهرستان لنجان ، تعامل با منطقه با عنوان اولویت اصلی 
ذوب آهــن اصفهــان در حوزه مســئولیت اجتماعی ، 

همچنان با قدرت ادامه یابد.
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هفته نامه اقتصادی ایران

با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر فرهنگ  و ارشاد اسلامی؛

کتابخانهمرکزییزدافتتاحشد
کتابخانه مرکــزی یزد، به عنوان یک پروژه 
عظیــم فرهنگی و یکــی از مهم ترین مطالبات 
مردمی استان یزد پس از حدود 2۵ سال با حضور 
معاون اول رییس جمهور، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی و دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی 

کشور افتتاح شد.
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور، در ادامه رویکرد 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور در تکمیل و 
تجهیز کتابخانه های مرکزی، کتابخانه مرکزی یزد 
به عنوان یکی از پروژه های عظیم فرهنگی در سطح 
ملی مراسم افتتاح کتابخانه مرکزی یزد با حضور 
اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور، 
سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
محمدعلی طالبی، استاندار یزد، محمدرضا ناصری 
نماینده ولی فقیه و امام جمعه یزد، جمال الدین 
عزیزی شهردار یزد، اعضای شورای شهر یزد، شیخ 
محمد صدوقی نماینده بیت شــهید صدوقی، 
علیرضا مختارپور دبیرکل و معاونان و مدیران کل 

نهاد کتابخانه های عمومی کشور افتتاح شد.
اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور 
با ابراز خوشــحالی از حضور در مراســم افتتاح 
کتابخانه مرکزی یزد، بیان کرد: از همه افرادی که 
در احداث، تکمیل و راه اندازی این کتابخانه زحمت 
کشیدند، خصوصاً آقای صالحی وزیر فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی و برادر عزیزم آقای مختارپور 
دبیرکل نهاد که بار اصلی زحمت به دوش ایشان 
بوده و خوشبختانه پای کار ایستادند و این کار را 

تمام کردند، تشکر می کنم.
جهانگیری با اشاره به اهمیت »کتابخانه« در 
بخش فرهنگیِ دولت خاطرنشان کرد: توجه به 
»کتابخانه« جزو مهم ترین موضوعاتی است که 
دولت در بخش فرهنگی همواره در دستور کار خود 
قرار داده؛ خصوصاً برای یزد که ســال گذشته به 
عنوان پایتخت کتاب ایران انتخاب شده بود و یکی 
از مهم ترین مراکز فرهنگی در کشور به حساب 
می آید. فقدانِ کتابخانه مرکزی بزرگ و قابل قبول 
برای مردمِ استان و این شهر جزو خسارت هایی 

بود که به حمدالله امروز تکمیل و برطرف شد.
وی در عین حال تصریح کرد: جزو افتخارات 
ما اســت که بعضی از پروژه های بزرگ در حوزه 
نفت، گاز، پتروشیمی، فولاد و ... را که نیازمند بازه 
زمانی ۱۰ ساله است را در دوره های ۴ الی ۵ ساله 

تکمیل و راه اندازی می کنیم.
معــاون اول رئیس جمهــور با اشــاره به 
بهره برداری کتابخانه مرکزی یزد پس از 2۵ سال، 
عنوان کرد: متأســفانه گاهی کارهای عمرانی با 
موانعی روبرو می شــوند که روند کار را طولانی 
می کند و به شیرینی و اهمیت کار لطمه می زند. 
در مورد پروژه احداث کتابخانه مرکزی یزد نیز یکی 
از مشــکلات و موانع پیش آمــده تعارض میان 
سازمان میراث فرهنگی در خصوص ملاحظات 

تاریخی بود که باعث شد روند کار طولانی شود.
وی با اشاره به ارزش و اهمیت شهر یزد عنوان 
کرد: یزد امروز نگینی بسیار ارزشمند در کشور و 
تنها شهر ثبتِ جهانی شده در ایران است. یزد از 
معدود شهرهای ثبتِ جهانی شده در دنیا است که 
زندگی در آن جریان دارد. وقتی چنین شهر زنده، 
پرحیات و پرجنب و جوشی ثبت جهانی می شود، 
طبعاً مواجهه ما با این نگین مورد توجه جهانیان 

خواهد بود.
جهانگیری در بخش دیگری از صحبت هایش 
با مرور خاطره ای از دوران حضورش در اصفهان به 
عنوان استاندار گفت: در آن دوران ساختمانی در 
بافت تاریخی در حال ساخت بود که ارتفاع آن از 

حد مجاز بالاتر رفته بود. وقتی مدیرکل یونسکو 
برای بازدید به اصفهان آمده بود، نکته ای گفته شد 
که »نگین ارزشمند را نباید با کار آهنگری بلکه 
می بایست با ابزار خودش تراش داد.« یزد نیز نگین 
تاریخی دنیا و ایران است؛ جایی است که هر فعل 
و انفعالی در منطقه تاریخی آن باید به شکلی انجام 
شود که به اصل و ماهیت این نگین و مجموعه که 
قرن هــا مانــده و بیانگــر فرهنــگ، اخلاص، 
سخت کوشی و هرگونه ویژگی اخلاقیِ یزدی ها 

است، لطمه ای وارد نکند.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با تشکر از 
همکاری  فرهنگــی در احــداث و بهره برداری 
کتابخانه مرکزی یزد افزود: بسیار کار خوبی کردید 
که پذیرفتید این ساختمان را بر اساس الگوها و 
فضای معماری یزد به سرانجام رسانده شود. وقتی 
ارتفاع بالا می رود، همه ســاختمان های دیگر را 
تحــت تأثیر قرار می دهد کــه از حیث تاریخی 

مناسب نیست.
وی همچنیــن اضافــه کــرد: همین که 
ســاختمانی که مربوط به دولت بوده و بخشی از 
دولت که میراث فرهنگی هست و می توانستند با 
دســتور رییس جمهور و وزیر مشکل را نادیده 
بگیرند، همین که نادیده گرفته نشده یک پیام را 
منتقل می کند. اینکه هیچ کســی نمی تواند در 
بافــت تاریخی یزد کاری انجام دهد که بر خلاف 

قوانین میراثی بافت باشد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اهمیت 
کتابخانه و کتاب بیان داشــت: اهمیت کتاب در 
فرهنگ ما، اهمیت منحصر به فردی است. معجزه 
دین ما کتاب است، با همه وسعتی که امروز فضای 
مجازی دارد امــا نمی تواند جای کتاب را بگیرد. 
کتاب بزرگترین انتقال دهنده فرهنگ ها و تمدن ها 

است.
وی با ابراز امیــدواری به ایفای نقش مؤثر 
کتابخانه مرکزی یزد در فعالیت هایش، خاطرنشان 
کــرد: کتابخانــه مرکزی یــزد بایــد بتواند با 
کتابخانه هــای مهــم دنیا ارتباط برقــرار کند. 
کتابخانه هــا امروز صرفاً مراکــزی فرهنگی در 
محدوده ساختمان هایشان نیستند و با ابزارهایی 
که در اختیارشــان قــرار دارد می توانند به تمام 

کتابخانه های معتبر دنیا وصل شوند.
جهانگیری در پایان بیان کرد: کســی که 
می تواند بــه کتابخانه بیایــد، می تواند به همه 
کتاب های داخل و خارج از کشور وصل شود و این 
امکانی است که در اختیار همه محققین قرار گرفته 
است. همراهی ها و کمک ها چه از سوی استاندار، 
چه از سوی نهاد کتابخانه های عمومی کشور و چه 
از سوی مجموعه دولت باید باعث شوند تا کتابخانه 
مرکزی بتواند از همه ابزارهای لازم برخوردار شود 

و خودش را مجهز کند. 
وی همچنین اظهار امیدواری کرد که دولت 
در جهت رفع نیازهای مالی نهاد مساعدت نماید.  
صرف هزینه در حوزه کتاب، سرمایه گذاری برای 

ساخت جامعه ای سالم و مفید است
سید عباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی ضمن تقدیر از دست اندرکاران افتتاح 
کتابخانه مرکزی یزد، اظهار داشت: یزد همواره با 
عناوین مختلفی همچون دارالعباده، دارالعلم و 
دارالکتاب به معنای مرکز کتاب که کانون فرهنگ 
و اندیشه بشری است، شناخته می شود. آبان ماه 
سال گذشته که توفیق حضور در یزد را داشتم، این 
شهر به عنوان پایتخت کتاب ایران معرفی شد و 
این امتدادی تاریخی دارد؛ استان یزد و شهرستان 
یزد در طــول تاریخ به عنوان یکی از کانون های 
فرهنگ مکتوب ایران اسلامی بوده است و امروز، 
در آســتانه بهار طبیعت، بهار اندیشه نیز در این 
شهرستان شکوفه زده و ثمرات آن بیش از پیش بر 
این منطقه پرتوافشانی خواهد کرد. وزیر فرهنگ 
و ارشاد اســلامی با اشــاره به رویکردهای نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در سال های اخیر، 
اظهار داشت: نخستین رویکرد مورد توجه نهاد طی 
سال های اخیر، انجام فعالیت ها به پشتوانه دانش 
علمی بوده است. با این رویکرد اقدامات مختلفی، 
از جمله تأسیس انجمن علمی ارتقای کتابخانه 
های عمومی ایران در سال ۱3۹۷، انجام شد. این 
انجمن در حال حاضر یکی از انجمن های علمی 
معتبر کشــور اســت که بیــش از هــزار نفر از 
متخصصین حوزه کتابداری در این مجمع حضور 
دارند و پشتوانه جریان های علمی این نهاد هستند. 
طبیعتا نگاهی علمی به شناخت بهتر موقعیت 

فعلی، آینده نگری و آینده نگاری می انجامد.
وی ادامه داد: دومین رویکرد مورد توجه نهاد، 
تبدیل کتابخانه به باشگاه فرهنگی مبتنی بر کتاب 
بوده است. بر این اساس کتابخانه تنها مرکزی برای 
امانت و قرائت کتاب نیســت، بلکه باشــگاهی 
اجتماعی با محوریت کتاب محسوب می شود. با 
این نگاه، تغییراتی در برنامه های کتابخانه ها و نیز 
معماری این مراکز ایجاد شد. در فضای حقیقی، 
این تغییرات در برنامه های روزانه، هفتگی، ماهانه 
و سالانه کتابخانه ها مشهود است؛ سال گذشته، 
پیش از شــیوع ویروس کرونا، حدود 3۰۰ هزار 
برنامه با این نگاه در کتابخانه ها برگزار شد و شاید 
بیش از ۴ میلیون نفر در این باشــگاه اجتماعی 
کتابخانــه ای حضور داشــتند. در کنار فضای 
حقیقی، فضای مجازی نیز فرصت جدیدی بود که 
به واســطه شــیوع ویروس کرونا، بیش از پیش 

توسعه یافت.
صالحی اضافه کرد: سومین رویکرد، توجه 
ویژه به حوزه کودک و نوجوان بوده است؛ چنانچه 
کودک و نوجوان ما کتابخوان شــوند، جامعه ای 
کتابخوان خواهیم داشت. با این نگاه، بخش کودک 
و نوجوان در کتابخانه های عمومی کشور راه اندازی 
شــد و در حال حاضر کتابخانه ای فارغ از بخش 
مستقل کودک و نوجوان نیست. علاوه بر اینکه این 
بخش ها به اسباب بازی های فکری و آموزشی و 
فضای مهد کودکی مناسب برای کودکان کمتر از 

سن پیش دبستانی، مجهز هستند. به این ترتیب 
کودکان و نوجوانان در سنین ابتدایی زندگی خود 
تجربه حضور در محیطی جذاب و دلپذیر خواهند 
داشت. در حال حاضر حدود یک میلیون کودک 
دبســتانی و پیش دبستانی عضو کتابخانه های 

عمومی کشور هستند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در خاتمه اظهار 
داشــت: اگر نسلی کتابخوان تربیت کنیم، نسل 
سالمی خواهیم داشت. کتابخوانی صرفا پرُ کردن 
اوقات فراغت نیست، بلکه پرُ کردن مفید تمامی 
زندگی است؛ هر قدر زندگی ما به عطر کتابخوانی 
آغشته شــود، انسان های ســالم، مفید و موثر 
بیشتری خواهیم داشت. با این نگاه هزینه هایی که 
در حوزه کتاب و کتابخوانی صرف می شــود، در 
حقیقت هزینه ساخت و ساز یک جامعه سالم و 
مفید است. خوشبخاته دولت محترم نگاه موثری 
در حــوزه فرهنگ به ویژه فرهنــگ مکتوب و 
کتابخوانی داشته است و امیدواریم این حمایت ها 

تا پایان این دوره دولت تقویت شود.
 

رشد 1٠ برابری تعداد کتابخانه های عمومی 
از پیروزی انقلاب اسلامی

علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور در این مراسم با ابراز خرسندی از 
افتتاح کتابخانه مرکزی یزد، طی سخنانی گفت: 
خدای متعال را شاکرم که در آستانه هفدهمین 
سالگرد تأسیس نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
شــاهد افتتاح »کتابخانه مرکزی یزد«، در شهر 
دارالعلم و دارالعباده هستیم. کتابخانه های عمومی 
در کشــور از ســال ۱3۴۴ با تصویب قانونی در 
مجلس وقت شروع به کار کردند، اما دوره جدید 
آن با تصویب قانون مجلس شــورای اسلامی در 
ســال ۱3۸2 آغاز شد و از ســال ۱3۸۴ پس از 
تصویب آیین نامه اجرایی فعالیت خود را ادامه داد.

وی با اشــاره به افزایــش ۱۰ برابری تعداد 
کتابخانه های عمومی از سال ۱3۵۷ تاکنون گفت: 
تا پیروزی انقلاب اسلامی تنها 3۷2 کتابخانه در 
سطح کشور وجود داشــت، اما امروز با مجموع 
افتتاح های پیش رو بیش از 3 هزار و ۵۷۰ کتابخانه 
عمومی در کشور داریم که با مجموع افتتاح های 
پیش رو با رشــد نزدیک بــه ۱۰ برابری تعداد 

کتابخانه های عمومی روبه رو هستیم.

 افتتاح یکصد کتابخانه عمومی
 در یک سال گذشته

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
درباره روند افتتاح کتابخانه ها در کشور گفت: از 
سال ۱3۹۸ یعنی از شــروع دوران شیوع کرونا 
تاکنون که بسیاری از فعالیت های فرهنگی که به 
صورت حضوری برگزار می شد کاهش پیدا کرد، 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور سالی پر بار و پر 
فعالیتی را پشت سر گذاشت؛ به طوری که از اسفند 
۱3۹۸ تا به امروز تعداد ۹۴ باب کتابخانه عمومی 

افتتاح شده است و در طول ۱۰ روز آینده نیز ۶ باب 
کتابخانه دیگر افتتاح می شود که به این ترتیب در 
طول یک ســال اخیر یکصد کتابخانه به ناوگان 
کتابخانه های عمومی کشور اضافه خواهد شد و این 
یکی از دستاوردهای مهمی است که مسئولان 
جمهوری اسلامی در تمام دستگاه ها با حمایت 
دولت محترم به انجام رسانده اند. وی یادآور شد: 
در طول سال جاری به دلیل شیوع بیماری کرونا 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور، فعالیت های 
خود را به سمت فضای مجازی هدایت کرد و جمعا 
۹۶ هزار برنامه فرهنگی در طول این سال اجرا شده 
است. در همین راستا دهمین جشنواره کتابخوانی 
رضوی امســال با حضور بیش از یک میلیون و 
ســیصد هزار نفر بر اســاس کد ملی، به صورت 

الکترونیکی برگزار شد.
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
همچنین برگزاری ۱۹ طرح پژوهشی از جمله به 
نتیجه رسیدن ۶ طرح آمایش سرزمینی، اجرای 
طرح جامــع نرم افــزاری مدیریــت دانش در 
کتابخانه های عمومی، برگزاری محافل ادبی نهاد 
و فعالیت آنها به مناســبت های مختلف که در 
آخرین مورد با اجــرای طرح »راویان بالندگی« 
تقدیر از شاعران پیشکســوت و شاعران جوان 
انقلاب اسلامی در دهه فجر همراه بود را به عنوان 
بخشــی از صدها و هزاران برنامه ای یاد کرد که با 
همت کتابداران در سال جاری در مناطق مختلف 

کشور به انجام رسیده است.
وی تصریح کــرد: طبیعی اســت که این 
فعالیت ها جز با حمایت دولت محترم، استانداران، 
شوراهای برنامه ریزی، شهرداران، شوراهای شهر 

و دستگاه های مختلف صورت نمی گرفت.

 ضرورت حمایت دولت
 از دستگاه های فرهنگی 

مختارپور در ادامه این مراســم خطاب به 
معــاون اول رئیس جمهور گفــت: جناب آقای 
جهانگیری، حتما استحضار دارید که متاسفانه 
سهم فرهنگ از بودجه کشور همواره پایین بوده و 
می دانم حضرتعالی و دولت محترم این باور را دارید 
که هر بودجه ای که امروز از بخش فرهنگ دریغ 
شود، ســالیان بعد باید خرج کاهش آسیب های 
اجتماعی شــود. بنابر این اســتدعا دارم به تمام 
دســتگاه های فرهنگی از جمله کتابخانه های 
عمومی کمک کنید که بتواننــد این طرح ها و 
فعالیت های خودشان را ادامه دهند. امروز ما 3۵۰ 
پروژه نیمه تمام داریم که می توان با حمایت دولت 
آنها را طی یک یا دو ســال به ثمر رساند. علیرضا 
مختارپور در این مراســم با اشاره به فعالیت ها و 
خدمات برجســته نهــاد از جنــاب آقای دکتر 
جهانگیــری و دولت محترم تقاضا کرد با تامین 
بودجه لازم برای بهره مندی کتابداران و کارکنان 
نهاد از بخشنامه افزایش حقوق، باعث دلگرمی و 
خشنودی این خدمتگزاران عرصه فرهنگ کشور 
شوند. گفتنی است این پروژه به عنوان یک پروژه 
عظیــم فرهنگی و یکــی از مهم ترین مطالبات 
مردمی استان یزد پس از حدود 2۵ سال، با همت 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور در اواخر سال 
۱3۹۸ آماده افتتاح شــد، اما به دلیل آغاز شیوع 
کرونا افتتاح آن تا کنون به تاخیر افتاد که در نهایت 
طی مراسمی روز شنبه ۱۶ اسفند ماه سال جاری 
با رعایــت دســتورالعمل های بهداشــتی به 
بهره برداری رسید. با افتتاح کتابخانه مرکزی یزد، 
تعداد کتابخانه های مرکزی به ۱۰ باب رســید و 
 حدود ۸ هزار مترمربع به سرانه کتابخانه ای کشور 

افزوده  شد. 

خبر

  ادامه از  صفحه اول
طرح های آبرســانی می توانند به ثبات جمعیتی در 
این مناطق کمک کرده و با ایجاد اشتغال، از مهاجرت 
و حاشیه نشــینی به مراکز اســتان ها جلوگیری کنند. 
بنابراین ایجاد اشتغال پایدار، ظرفیت سازی و بهره گیری 
از پتانسیل های بومی و تثبیت جمعیت ساکن در منطقه 
از دیگر اهداف طرح ملی انتقال آب هستند. پیش بینی 
می شــود در مجموع برای اجرای پروژه های این طرح 
کــه براســاس برآوردها تا ســال ۱۴۰۴ همــه آنها به 
بهره برداری برسند، ۵۴ هزار نفر مشغول به کار شوند.

چهار شریان حیاتی برای آبرسانی
در این طرح، چهار خط انتقال آب، از دو مبدأ خلیج 
فارس و دریای عمان، وظیفه آبرسانی به فلات مرکزی 
و شــرق کشــور را برعهده خواهند داشت. خط اول به 

طول ۸2۰ کیلومتر انتقال آب خلیج فارس به استان های 
هرمــزگان، کرمــان و یــزد را انجــام می دهــد و بــا 
ســرمایه گذاری 2۰ هــزار میلیــارد تومانی و ظرفیت 
اشــتغالزایی ۱۶ هزار نفری در در دوران ساخت، پیش 

از سایر خطوط، آماده بهره برداری است.
خــط دوم با طولانی ترین طول انتقال یعنی ۱۵۵۰ 
کیلومتر و سرمایه گذاری ۴۷ هزار میلیارد تومانی، آب 
را از خلیج فارس به استان های شرق کشور یعنی کرمان، 
خراســان جنوبی و خراسان رضوی منتقل خواهد کرد 
و با ظرفیت اشــتغالزایی 3۰ هزار نفری در سال ۱۴۰۴ 

به بهره برداری خواهد رسید.
خط ســوم این طرح وظیفه آبرســانی به استان های 
یزد و اصفهان را برعهده دارد و در طول ســاخت برای 
۱۴ هزار نفر اشتغال ایجاد می کند. طول این خط ۹۱۰ 

کیلومتر و حجم ســرمایه گذاری در این پروژه 3۵ هزار 
میلیارد تومان اســت.خط چهارم، از دریای عمان آغاز 
می شــود و بعد از ۸2۰ کیلومتر به اســتان سیســتان و 
بلوچســتان می رسد. این خط با اشتغال ۱۰هزار نفری 
و سرمایه گذاری 3۹ هزار میلیارد تومانی قرار است در 
سال ۱۴۰۴ آب دریای عمان را به این استان برساند.

برای این طرح ملی از ظرفیت شرکت های 
سرمایه گذاری داخلی استفاده شده و سه 

شرکت تأمین آب خلیج فارس، شرکت تأمین 
آب صنایع و معادن و شرکت تأمین آب اصفهان 

در آن مشارکت دارند
خط انتقال امید

در همین رابطه، رئیس جمهوری پانزدهم آبان ماه در 
آیین افتتاح مرحله نخســت شیرین سازی و قطعه اول 

خط انتقال آب به فلات مرکزی ایران در سی و یکمین 
برنامــه پویــش ملی »تدبیر و امید برای جهش تولید«، 
طرح انتقال آب به فلات مرکزی ایران را متحول کننده 
صنایع کشــور دانســت و گفت: خط انتقال آب از خلیج 
فــارس خط انتقال امید اســت زیــرا فقط آب به فلات 
مرکزی ایران نمی رسد بلکه امید منتقل می شود. حجت 
الاســلام و المســلمین حسن روحانی، این طرح را ملی 
و تاریخی یاد کرد و افزود: پروژه ای باور نکردنی بود که 

در دولت تدبیر و امید محقق شد.
وی افزود: به کوری چشم آنهایی که فکر می کردند 
با تحریم و فشــار بر ملت ایران می توانند ملت ایران را 
متوقف کنند، یا طرح های توسعه ای ملت عظیم و بزرگ 
را متوقف کنند و با وجود آنکه یک دولت تروریست در 
آمریکا روی کار بوده و این همه فشار بر مردم ما آورده، 
توانستیم قدم های بسیار بزرگ را برداریم. رئیس دولت 
تدبیــر و امیــد با بیان اینکه طراحی، اجرا و تامین مالی 
همه داخلی است، یادآورشد: تامین مالی طرح یا توسط 

شــرکت های خصوصی بوده، یا صندوق توســعه کمک 
کرده و یا از بانک ها تسهیلات گرفتند. وی یکی از نتایج 
بســیار مهم این طرح را تعیین تکلیف صدها چاه آبی 
که برای صنایع منطقه اســتفاده می شــود، اعلام کرد و 
افزود: آب این چاه ها یا به مصرف دیگر می رسد یا آنهایی 
که ضرورت نداشــته باشــد، بســته می شود. در کشور  
چاه هــای غیرمجاز زیادی داریم که باعث فرونشســت 
زمین می شود. بنابراین این طرح علاوه بر اینکه به مردم 
امیــد می دهد محیط زیســت ما را هم حفظ می کند.  
روحانی با بیان اینکه در ســال ۹2، ۱۸ دســتگاه آب 
شــیرین کن داشتیم که تعداد آن امروز به ۷2 دستگاه 
رسیده است، افزود: این یک تحول عظیم و بزرگی است 
که در این هفت سال رخ داده که ان شاءالله در سالی که 
چنــد مــاه دیگر از عمر این دولــت باقیمانده ، با همان 
تــلاش و امیــد روز اول، به کار خــود ادامه می دهیم و 
تردیــدی در موفقیت دولت، ملت و مردم برای آبادانی 

ایران ندارم./ ایرنا

نجات فلات مرکزی ایران از کم آبی

به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز ارتباطات رسانه ای انتخاب الکترونیک، اسنوا از ابتدای سال جاری پروژه فروشگاه های زنجیره ای خود را در راستای بهبود شبکه توزیع محصولات و گسترش دامنه 
حضور در سطح بازار را راه اندازی کرده است. بر این اساس شبکه ملی فروشگاه های زنجیره ای اسنوا با بیش از ۲۲۸ شعبه در سراسر کشور، یکی از گسترده ترین نظام های توزیع و فروش محصول 
در ایران محسوب می شود و باتوجه به افزایش تقاضای عمومی برای خرید لوازم خانگی اسنوا در ماه های گذشته، اخیرا ۱۳۶ شعبه جدید از این شبکه ملی در ۲۳ استان و 7۵ شهر کشور به بهره برداری 
رسیده است و ۱۱۲ شعبه دیگر نیز تا پایان سال ۱۳۹۹ به این زنجیره اضافه خواهند شد. علیرضا حاتمی، مدیر روابط عمومی اسنوا در این رابطه گفت: این فروشگاه ها به صورت یک شکل و تحت 
نظارتی مرکزی فعالیت می کنند و قرار است بستر جدیدی از عرضه لوازم خانگی در ایران را شکل دهند. یکی از مشکلات بازار لوازم خانگی ایران، تفاوت قابل توجه قیمت محصولات در واحدهای 
صنفی مختلف است و بر این اساس، این فروشگاه های زنجیره ای به عنوان یک نظام توزیع هوشمند می کوشد تا بخشی از مشکل قیمت گذاری در بازار لوازم خانگی را حل کند. شرایط خرید هم به 
صورت نقدی و هم به صورت اقساطی بدون نیاز به پیش پرداخت تا سقف ۵۰ میلیون تومان برای همه مشتریان فروشگاه های زنجیره ای اسنوا فراهم شده است. استفاده از تسهیلات بانک های 

رفاه کارگران، صادرات، توسعه تعاون، اقتصاد نوین و مهر ایران و همچنین حمل رایگان کالا تا درب منزل از دیگر مزیت های خرید از این فروشگاه ها محسوب می شود.
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بایدروحفرهنگ

درورزش
دمیدهشود

 ذوب آهن الگوی صادرات برای 
شرکت های صدر تامین30 درصد محصولات 

شرکت های تاصیکو  صادر می شود

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی تاصیکو؛ با توجه 
بــه اهمیت صادرات غیر نفتی و نقش پر رنگ این مقوله در ارز 
آوری برای کشــور، جلسه آشــنایی با ظرفیت های صادراتی 
شــرکت های تابعه هلدینگ صدر تامیــن با حضور غلامرضا 
سلیمانی، مدیرعامل هلدینگ صدرتامین، منصور یزدی زاده، 
مدیرعامــل ذوب آهن اصفهان و جمعــی از مدیران عامل و 
همچنین مدیران صادرات شرکت های تابعه هلدینگ در محل 
این شــرکت به صورت ویدئو کنفرانس و حضوری برگزار شد. 
غلامرضا سلیمانی در این جلســه گفت: شرکت های تابعه و 
 وابســته صدرتامیــن با وجود چالــش های بســیار به ویژه 
تحریم ها،عملکرد خوبی داشتند و به مرحله ای رسیدند که می 
توانند محصولات خودشان را صادر کنند و در این راستا به یک 
اســتراتژی صادراتی منسجم و هدفمند نیاز دارند. ذوب آهن 
اصفهان با مدیریت منصوریزدی زاده عملکرد بسیار خوبی در 
زمینه صادرات داشته است و چندی پیش نیز مدال ملی صادرات 
ایران را کسب کرد که افتخار بسیار ارزشمندی محسوب می 
شود. با توجه به موفقیت های مستمر ذوب آهن اصفهان در زمینه 
صادرات این شرکت مادر صنعتی الگویی برای سایر شرکت های 
تابعه صدرتامین به شمار می رود و لذا در نظر داریم در راستای 
هم افزایی بیشــتر از تجربیات و استراتژی های صادراتی این 

شرکت بهره گیری داشته باشیم.
در ساختار سازمانی هر شرکت نیاز است معاون بازرگانی 
و مدیر توسعه صادرات به صورت تخصصی در نظر گرفته شود تا 
بتوانند با تمرکز بر مقوله صــادرات فرآیند موثری را تعریف و 
عملیاتی کنند. سلیمانی با اشاره به اینکه باید 3۰ درصد از تولید 
به صادرات اختصاص یابد،گفت: در دنیای رقابتی امروز اگر به 
سمت صادرات حرکت نکنیم موفق نمی شویم و لذا تشکیل 
کارگروه توســعه صادرات در سطح شــرکت ها و هلدینگ از 
اقدامات اساسی است و فعالیت شرکت ها در این زمینه به صورت 
کامل رصد می شود، تجربه موفق ذوب آهن اصفهان در زمینه 
صادرات با وجود همه چالش هایی که داشته بسیار ارزشمند و 
باید سایر شرکت ها از این فضا وشرایط استفاده کنند.  در مقوله 
صادرات چند بخش باید مورد توجه قرار گیرد که شامل ، توسعه 
بازار و صادرات خدمات فنی مهندسی می شود.  بنا به گفته وی  
در حیطه معدن نیز تیم های مهندسی،اکتشاف،استخراج و ... 
در بدنه هلدینگ حضور دارند که نیاز است با برنامه ریزی هدفمند 
از توان آنها به صورت کامل بهره گرفت. همچنین در زمینه توسعه 
روابط بین الملل نیز با گشوده شدن فضاها شرایط بهتری برای 
تعاملات فراهم می شود که فرصت های بسیار خوبی را ایجاد 

می کند و بنابراین نیاز است برنامه ریزی جامع داشته باشیم . 
منصور یزدی زاده، مدیرعامل شرکت ذوب آهن اصفهان 
نیز در این مراسم گفت: ذوب آهن اصفهان حدود ۵۰ درصد از 
تولید ســال گذشــته خودش را صادر کرد و امسال با توجه به 
محدودیت هایی که در حیطه صادرات به منظور تنظیم بازار 
داخلی ایجاد کردند حدود 2۰ درصد از صادرات را متاسفانه از 
دست دادیم، ذوب آهن ارز حاصل از صادرات خودش را همواره 
به کشور بازگردانده و با تدوین برنامه صادراتی عملکرد خوبی 
داشته است و امیدواریم با بهبود شرایط صادرات بتوانیم در این 
زمینه فعالیت بیشتری داشــته باشیم. ذوب آهن اصفهان در 
صادرات بر تنوع بازارها متمرکز است و صادرات محصولاتش را 
به کشورهای حاشیه خلیج فارس،آسیای دور،شمال آفریقا، اروپا 
و ...  صادر می کند.  ساختار سازمانی حوزه فروش ذوب آهن از 
معاونــت بازاریابی و فروش، فــروش داخلی،فروش خارجی 
ومهندسی فروش تشکیل شده هست که بازاریابی و لجستیک 
نیز در این قسمت انجام می شود. شایان ذکر است در این جلسه 
مدیران عامل شــرکت های تابعه و مدیــران صادرات به بیان  
دیدگاههــا و پیشــنهادهای خــود در زمینــه صــادرات 
محصولات،چالش ها و فرصت های پیش رو و همچنین  بهره 
گیــری از  توانمندیها و ظرفیت های ذوب آهن اصفهان در امر 

صادرات پرداختند.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

سامانه دوم آب رسانی اصفهان شامل خط انتقال آب و تصفیه خانه ای 
به ظرفیت حدود ۶/ ۹ مترمکعب بر ثانیه است که مشکلات کمبود آب شرب 

استان اصفهان در پیک مصرف را مرتفع می سازد.
مسعود میرمحمد صادقی مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان 
خبر از افتتاح خط اضطراری طرح ســامانه دوم آب رسانی اصفهان تا اوایل 
سال آینده داد و افزود:  تونل 2۷ کیلومتری این سامانه به اتمام رسیده است، 
اما خط انتقال آب آن در حال ســاخت اســت و پیش بینی می شود خط 
اضطراری طرح ســامانه دوم آب رسانی اصفهان بزرگ با اعتباری افزون بر 
3۰۰ میلیارد تومان، اردیبهشت سال آینده به بهره برداری برسد، بهره برداری 
از این خط اضطراری حدود 2/ 3 متر مکعب بر ثانیه از کمبود آب شــرب 
اســتان را جبران می کند، استان اصفهان حدود ۴ تا ۵ متر مکعب بر ثانیه 
کمبود آب دارد، با اجرای طرح سامانه دوم آب رسانی اصفهان بزرگ مشکل 
آب شرب اصفهان برای چند سال حل می شود.تونل سوم کوهرنگ با طول 

حدود 23 کیلومتر به بهره برداری رسیده و 
ســد آن با حجم 3۸۵ میلیون متر مکعب و 
ارتفــاع ۱۴۰ متر، در سرچشــمه رودخانه 
زاینده رود در حال احداث است که تا کنون 

۵3 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
با همکاری صنف کشاورزان بالغ بر ۱2۰ 
کیلومتر جاده در دو طرف رودخانه زاینده رود 
برای دسترســی و کنترل حریم بســتر آن 

احداث شــده است. وی با اشاره به انسداد بیش از ۵ هزار و ۵۰۰ حلقه چاه 
غیرمجاز خاطرنشــان کرد: با اجرای طرح احیا و تعادل بخشی منابع آب 
زیرزمینی اصلاح و تعدیل پروانه ۱۵ هزار حلقه چاه مجاز در استان انجام و 
حدود یک هزار و ۸۰۰ کنتور هوشمند نیز روی چاه ها نصب شد، 3 هزار و 

۱۰۰ دستگاه و تجهیزات غیرمجاز حفاری نیز تاکنون توقیف شده است.

بهره برداری از فاز اضطراری سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ در تابستان 1400رفع مشکل کمبود آب شرب استان اصفهان در پیک مصرف سال آینده

هادی نباتی نژاد مدیر روابط عمومی شــرکت فولاد 
مبارکه در نشســتی با مدیران مسئول روزنامه های استان 
اصفهان با اشاره به رویکرد روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه 
نسبت به رسانه ها اظهار کرد: رسانه ها به عنوان یاور و همراه 
بنگاه های اقتصادی در همه ســطوح در کنار ما هستند و 
همسویی نگاه بنده با نظرات رسانه ها و حرکت از »پوشش 
محوری« در اخبار به سوی »تولید محوری« را به فال نیک 
می گیرم. ما باید از پتانسیل تمام رسانه ها استفاده کنیم و در 
این راه به یقین در رویکرد خود، ارتباطات گســتردهای با 
خبرنگارها و رسانه ها داریم.وی با اشاره به گسترش دامنۀ 
رسانه ها نسبت به گذشته گفت: در حال حاضر تعریف از رسانه 
با گذشته بسیار متفاوت شده است. ادبیات رسانه ها با گذشته 
فرق دارد و شــرایط به گونه ای شده که هر شخص در قالب 
شهروند-خبرنگار می تواند فعالیت رسانه ای داشته باشد. 
اگرچه طبقه بندی و قدمت یک رسانه در جایگاه خود اهمیت 
دارد، اما هر کسی که به روز باشد و قلم خوبی داشته باشد، از 
فاکتورهای رسانه ای نیز برخوردار است. رسانه های باهوش 
و پرسرعت گوی سبقت را از دیگران خواهند ربود. خلاقیت 
 و اســتفاده از شکل و فرم های جدید در تولیدات رسانه ای 
می تواند هم تمایز را برای رسانه ها به ارمغان آورد و هم از این 
رهاورد، فولاد مبارکه یک فضای تازه رسانه ای را تجربه کند. 
در حقیقت امروز در فولاد مبارکه، حرکت بر مبنای تخصص، 
کار و تلاش برنامه ریزی شده و هم فکری و همافزایی ثمره 
این تلاش است. مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه با بیان نگاه 
خاص رسانه ها به فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه یک برند 
 تجــاری اقتصادی بســیار معتبر اســت که بر اســاس 
 مســئولیت های اجتماعی خود، به اقشار گوناگون توجه 
می کند. رسانه ها نیز به عنوان همراه همیشگی این بخش 

اقتصادی باید موردتوجه قرار گیرند. نباتی نژاد با بیان اینکه 
نگاه روابط عمومی فــولاد مبارکه، انجام فعالیت حرفه ای 
خبری است، اظهار کرد: با تغییر تکنیکی که در حوزۀ روابط 
عمومی فولاد مبارکه صورت گرفته، انتظار داریم شاهد حضور 
بهتر و بیشتر رسانه ها باشیم.هادی نباتی نژاد با تأکید بر تعامل 
 شــرکت فولاد مبارکه با رسانه ها گفت: در این میان قطعا 
رسانه های اصفهان و شهرستان مبارکه جایگاه ویژه ای دارند. 
 هدف ما حفظ آبروی افراد و صنعت فولاد کشــور اســت و 
نگاه مان بر این است که بر مبنای تخصص و کار پیش برویم، 
ازاین رو تمهیداتی اندیشیده شده تا دسترسی خبرنگاران و 
رسانه ها به مدیران شرکت جهت تولید محتوای تخصصی 
نیز تسهیل گردد. مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در ادامه 
گفت: گاهی سیاست های سازمانی باعث می گردد مسیری 
متفاوت طی شود ولی یقین داریم با تعاملات و سیاستگذاری 
جدید روندهای جاری نیز به بود می یابد و به منظور آغاز راهی 
جدید و حمایت ساختاری از رسانه ها، آمادگی فولاد مبارکه 
 را جهــت آموزش خبرنگاران تخصصــی حوزۀ صنعت در 

رسانه های اصفهان اعلام می داریم.
انتظار داریم رسانه ها بر مبنای عدالت با خدمات و 
دستاوردها و برکات فولاد مبارکه برخورد نمایند

 نباتی نژاد ضمن تشــکر از حضور مدیران مســئول 
روزنامه های اصفهان در این نشست صمیمانه، اظهار کرد: ما 
به یاری رسانه ها برای تبدیل فولاد مبارکه به قطب رسانه ای 
کشور نیاز داریم. تاکنون نگاه مدیران روابط عمومی به فولاد 
مبارکه نگاهی درونسازمانی بوده، حال آنکه اکنون نگاه برون 

سازمانی به این شرکت فولادی شکل گرفته است.
 وی با اشــاره بــه اقدامات فــولاد مبارکــه در حوزه

 مســئولیت های اجتماعی اظهار کرد: نادیده گرفته شدن 

اقدامات فولاد مبارکه در تجهیز بیمارستان ها یا خدمات دیگر 
این مجموعه بزرگ صنعتی و در عــــوض پرداخــــتن به 
برخی مشکـــلات ناراحت کننده است. به راستی کدامیک 
از مراکز معتبر در این شرایط اقتصادی چنین اقداماتی را در 

این حجم انجام داده اند؟
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه همچنین خطاب به 
مدیران روزنامه ها خاطرنشان کرد: همانطور که در اداره یک 
خانواده چندین نفره ممکن است با مشکلاتی روبه رو باشیم، 
مدیریت مجموعه بسیار بزرگی مانند فولاد مبارکه اقتضائات 
و مسائل خاص خود را دارد و اگر منصفانه برخورد شود، باید 
اذعان کنیم که طبیعی است در حجم بزرگی از کار و فعالیتی 
که در حال انجام اســت، گاهی ایراد و نقصانی وجود داشته 
باشــد. با وجود این، از رســانه ها انتظار نداریم مشکلات را 
منعکس نکنند، بلکه انتظــار داریم واقعگرایانه و بر مبنای 
عدالت با خدمات و دستاوردها و برکات فولاد مبارکه برخورد 
کنند. این گزارش حاکی است در این نشست مدیران مسئول 
روزنامه های نسل فردا، کیمیای وطن، اصفهان امروز، اصفهان 
زیبا، نصف جهان، زایندهرود، سیمای شهر، عصر اصفهان، 
یاقوت وطن و اقتصاد آینده به ارائه پیشنهاد و نظر پرداختند.

مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در جمع مدیران مسئول روزنامه های اصفهان :

اطلاع رسانی دست آوردهای باید از مدل پوشش محور به تولید محور تبدیل شود

رضاصالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک گفت: تلاش ما در مجموعه وزارت ورزش به یک راهبرد و سیاست معطوف است تا روح فرهنگ در ورزش دمیده شود در غیر این صورت در محدوده 
سکو و مدال متوقف خواهیم شد. وی در آیین تجلیل و رونمایی از سردیس و تمبر بزرگداشت سهراب مرادی قهرمان ارزنده المپیک در سالن اجتماعات استانداری افزود: در ایران زمین فرهنگ بستر 
بزرگی برای تربیت قهرمان بوده و فلسفه رقابت فراتر از سکو است و فرهنگ، سرمایه ورزش است، سهراب مرادی را به نجابت، قناعت و شجاعت می شناسیم و خواهیم دید سهراب در ایران زمین 
همیشه خواهد درخشید.او اظهار کرد: از سهراب مرادی انتظاری نداریم زیرا همیشه برای ما تولید ثروت خواهد کرد.امروز اصفهان در مسیر توسعه و جهش قرار دارد و این امکان پذیر نیست مگر با 
مدیریت و همدلی صحیح استان.پهلوان کسی است که با مردم زیست می کند و با درد مردم احساس درد و با لبخند آنها می خندد.وی با بیان اینکه ورزش ۲ ساحت دارد یکی جسم و دیگری روح، گفت: 
جسم ورزش وزنه، سکو، مدال و سکه و روح آن فرهنگ، معرفت و اخلاق است.سهراب مرادی یکی از چهره های ماندگار در ورزش ایران زمین خواهد بود. قهرمان کسی است که به سکو و مدال می رسد 
اما پهلوان کسی است که به معرفت، فضیلت و اخلاق رسیده و در بطن مردم زندگی می کند از این رو سهراب مرادی جوانی است که ویژگی پهلوانی را دارد.به همت یک خیر یک واحد آپارتمانی را در 

اصفهان اهدا و بنا دارند هشت میلیارد تومان تسهیلات ورزشی ایجاد کنند.در اصفهان روح معرفت و مردانگی می جوشد، اصفهان کانون توجه به پهلوانی و معرفت افزایی و اخلاق مداری است.

نیک فرجام معاون توسعه و تکنولوژی فولاد سنگان از 
رویکرد جدید این شرکت در بومی سازی قطعات استراتژیک 
خط تولید خود با استفاده از توانمندی داخلی و استفاده از 
ظرفیت های شرکت های دانش بنیان خبر داد و گفت: این 
فعالیت علاوه بر پیشتازی در بومی سازی در بین صنایع شرق 
کشور، صرفه جویی قابل ملاحظه ای را نیز برای شرکت به 

همراه داشته است.
شناسایی 5 هزار مدرک در بخش گندله و ۶ هزار 

مدرک در بخش کنسانتره
نیک فرجام در ادامه افزود: با برنامه ریزی و تدوین نقشه 
راه متناسب، گام نخست با انتخاب مشاور برداشته شد و با 
شناسایی قطعات موردنیاز واحدهای تولیدی، تعمیراتی و 
دفتر فنی با اخذ اطلاعات کامل از شرکت های مرتبط با حوزه 
مورد فعالیت بالغ بر، ۵ هزار مدرک در بخش گندله و ۶ هزار 
مدرک در بخش کنسانتره بدون حضور مشاوران و شرکت 
های ســازنده خارجی شناسایی و اســتخراج گردید. وی 
خاطرنشان کرد: خوشبختانه نتایج حاصل از این کار تیمی 
در ســال اول منجر به ساخت »رولر اسکرین« با استخراج 
تکنولوژی متفاوت با دیگر سازندگان و متناسب با متد روز و 
نیاز خط تولید گندله و بسیار نزدیک به مشابه خارجی بومی 

سازی شد.
 بومی سازی 5٠ قطعه استراتژیک فولاد سنگان 

در دستورکار
نیک فرجام رویکرد اساسی بومی سازی در مرحله اول 
را اعتماد به متخصصین داخلی استان عنوان کرد و افزود: در 
این خصوص با استفاده از توانمندسازی تولیدکنندگان و 
سازندگان بومی در استان خراسان رضوی، مبادرت به ساخت 
پاروهای میکسر و مم بران های فیلتر پرس، که جزء قطعات 
پرمصرف و بااهمیت در تولید اســت، نمودیم. پس ازآن در 
سال جاری بومی سازی ۵۰ قطعه استراتژیک فولاد سنگان 
در دستورکار قرار گرفت و در بخش مهندسی ساخت داخل 
و در کمیته مذکور، تجهیز استراتژیکی مانند، یاتاقان بابیتی 
فن های پروسس و سیلندر جک هیدرولیک بومی سازی 

شد.
بومی سازی خاص ترین »رولر فیدرهای« گندله 

سازی در کشور
وی ساخت خاص ترین »رولر فیدرهای« گندله سازی 
در کشور را یکی دیگر اقدامات مؤثر در راستای بومی سازی 
در فولاد سنگان دانســت و ابراز داشت: رول های مصرفی 
تجهیــز رولر فیدر قبل از کوره های پخت جزء تجهیزات و 
قطعات مصرفی گلوگاهی، پر استهلاک و پرهزینه بودند که 

با موفقیت بومی سازی و مورد بهره برداری قرار گرفتند.
نیک فرجام خاطرنشــان کرد: همچنین بومی سازی 
لاینرهای بال میل و سگ میل بوده که با همکاری مهندسی 
ساخت داخل و با استفاده از تکنولوژی اسکن سه بعدی در 
دستور کار قرار گرفت و درنهایت برای ساخت این لاینرها با 
دو شرکت سازنده داخلی توانمند و دارای تجربیات مشابه 
مبادرت به عقد قرارداد شدیم.معاون توسعه و تکنولوژی فولاد 
سنگان تأکید کرد: واحد کنسانتره شرکت با سرلوحه قرار 
دادن اســتراتژی های کلان فولاد سنگان در زمینه مسائل 
 زیســت محیطی، کنســانتره را در قالب با باطله خشک 

تولید نمود.
نیک فرجام افزود: ظرف مدت یک ماه با شناسایی چند 
تولیدکننده برتر در حوزه های برزنت و فیلتر پرس و پس از 
 ســاخت نمونه های اولیه و پایش های مســتمر و تعریف 
پــروژه های بهبود، نیاز و وابســتگی به خرید خارج در این 
خصوص برطرف شد. وی اظهار امیدواری کرد با روند رو به 
رشد بومی ســازی قطعات در این شرکت، در آیندهای نه 
چندان دور با اعتماد بیشتر به توانمندی داخلی شاهد قطع 

وابستگی کامل به کشورهای خارجی باشیم.

 فولاد سنگان، پیشتاز بومی سازی
 صنایع در شرق کشور

خبر

در مراسمی با حضور مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه و جمعی از معاونان و مدیران، 
بهره برداری از جاده حمل محصول و قراضه، 
سیستم سیگنالینگ راه آهن و اتاق ویدئو وال 

مجتمع فولاد سبا آغاز شد.
مدیرعامل فولاد مبارکه در این مراسم 
ضمن تقدیر از این مجموعه بر حمایت فولاد 
مبارکه از افزایش تولید در مجتمع فولاد سبا 
تأکید کرد و گفت: اگرچــه هیجانات بازار، 
شیوع بیماری کرونا و تحریم در دو سال اخیر، 
بازسازی و نوســازی خطوط تولید مجتمع 
فولاد ســبا را با مشکلات دوچندان و تأخیر 
همراه کرد، اما خرسندم که کارکنان مجتمع 
فولاد سبا با عزم و اراده مثال زدنی به صورت 
آفلاین به این اقدام مهم دست یافتند که باعث 
دلگرمی و تقویت روحیــه بقیه گروه فولاد 
مبارکه است. مهندس حمیدرضا عظیمیان 
خاطرنشــان کرد: به نظر می رســد پس از 
بازسازی و نوسازی خطوط تولید، با مدیریت 
بهینه فرایندها، میــزان تولید با 33 درصد 
افزایش بــه ۵۰۰ هزار تن برســد که تمام 
 حمایــت های فــولاد مبارکه در تســریع 
سرمایه گذاری ارزی و ریالی در این بخش به 
کمک مدیران مجتمع فولاد ســبا می آید تا 
همچنــان این مجتمــع نیز ماننــد دیگر 
زیرمجموعه های گروه فولاد مبارکه با قدرت 
تمام به اهداف از پیش تعیین شده دست یابد.  
وی تصریح کرد: ایــن مجموعه همواره در 
آرامش و به دور از حواشی اهداف خود را دنبال 
کرده و به خوبی در مســیر تولید و توســعه 

قرارگرفته است. 
جاده حمل محصول و قراضه مجتمع 
فولاد سبا سالانه 77 میلیارد تومان 
صرفه جویی به همراه خواهد داشت

معاون توسعه شرکت فولاد مبارکه نیز 
در این مراسم در خصوص پروژه جاده حمل 

محصول و قراضه مجتمع فولاد سبا گفت: قبلا 
حمل قراضه و محصول از درب شــاهد ذوب 
آهــن با ترافیک بالایی انجام می شــد که با 
احداث و بهره برداری جاده حمل محصول و 
قراضه مجتمع فولاد سبا به طول ۴ هزار متر 
و عرض ۱۱ تا 2۰ متر، هم مسیر کوتاه تر شده 
و هم ماشین های حمل قراضه و محصول با 

خط تولید و انبارها تداخل پیدا نمی کنند.
احمد ســعیدبخش توســعه رینگ 
پیرامونی مجتمع فولاد ســبا و تردد آسان 
ماشین های سنگین جهت حمل محصول و 
قراضه را از اهداف اجرای این پروژه عنوان کرد.

وی با بیان اینکه برای اجرای این پروژه 
۱2 میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان هزینه شده 
است، افزود: از مشخصات پروژه می توان به 
یک پل بتنی به طول 3۰ و عرض 2۶ متر، دو 
میدان به مســاحت 2۸۰۰ مترمربع، تونل 
تأسیســاتی جهت عبور لوله ها و کانال آب 
پســاب و جانمایی نیوجرسی در کنار مسیر 
اشاره کرد. معاون توسعه شرکت فولاد مبارکه 
در ادامه در خصوص سیستم سیگنالینگ راه 
آهن مجتمع فولاد ســبا و بهره برداری از آن 
نیز گفت: قبلا فرایند ســیگنالینگ به طور 
دستی صورت می گرفت و 3۰ تا ۴۰ سوزنبان 
در بازۀ زمانی نیم ســاعت باید مســیرها را 

مشــخص می کردند تا قطار منحرف نشود. 
درحالیکه با سیستم جدید سیگنالینگ این 
کار در زمان 3۰ ثانیه انجام می شود و با فشار 
چند دکمه روی مانیتــور قطارها هدایت و 

مسیر صحیح آنها مشخص می شود.
وی در ادامه با بیان اینکه افزایش ایمنی، 
جلوگیــری از  خطاهای انســانی و افزایش 
سرعت در فرایند عملیات از مزایای این طرح 
است، افزود: برای اجرای این پروژه ۴2 میلیارد 
تومان هزینه شده و سالانه ۷۷ میلیارد تومان 

صرفه جویی به همراه خواهد داشت.
افزایش ضریب ایمنی و حفاظتی 

مجتمع فولاد سبا
مدیــر اجرای پــروژه هــای جنبی و 
پشــتیبانی شــرکت فولاد مبارکه نیز در 
خصوص ســومین پروژۀ بهره برداری شده 
مجتمع فولاد سبا هم گفت: پروژه سوم افتتاح 
ویدئووال جهت اســتفاده همکاران بخش 
انتظامات و حفاظت بود که به منظور افزایش 
ضریب ایمنی و حفاظتی مجتمع فولاد سبا 
تعریف شده اســت. حمید شجاعی در این 
خصوص افزود: در سال گذشته 33 دوربین 
نظارتی نصب شده بود. البته در این راستا ۸۴ 
 دوربیــن نصب شــد که مابقــی مربوط به 
دوربین های فرایندی بود که تحویل همکاران 

در ناحیه فرایندی شد.
وی با بیان اینکه دوربین های نظارتی 
وظیفه کنترل ترددها و حفاظت کل ناحیه 
مجتمع فولاد سبا را انجام می دهند، گفت: 
ویدئووال یک اتاق مونیتورینگ بزرگ است 
کــه کلیه مونیتورها در آن نصب شــده و با 
تعدادی سیســتم ســوئیچینگ و سیستم 
ریموت کنترل امکان کنترل تمام قسمت های 
مجتمع فولاد سبا به طور همزمان وجود دارد 
و راه انــدازی این بخش کمک شــایانی به 

قسمت حراست می کند. 
حضور مدیرعامل فولاد مبارکه در 

مجتمع فولاد سبا مایه افتخار  و افزایش 
انگیزه کارکنان

مدیرعامل مجتمع فولاد ســبا نیز در 
خصــوص دلایل و نیاز راه اندازی سیســتم 
ســیگنالینگ راه آهن گفت: سیستم علائم 
الکتریکی در درجه نخست برای تأمین ایمنی 
کامل و تردد ایمن قطارها در مسیر ایستگاه 
راه آهن مجتمع فولاد سبا طراحی، نصب و راه 
اندازی گردیده اســت. مصطفی عطایی پور 
افزود: به طورکلی طراحی سیســتم علائم 
الکتریکی ایستگاه راه آهن مجتمع فولاد سبا 
در مقایسه با سایر ایستگاه های صنعتی که 
تلفیقی از سیستم الکترونیکی و رل های و یا 
تماما رل های است، کاملا به روزرسانی شده 
و از تکنولوژی پیشــروی بین المللی در این 
زمینه استفاده شده است. مدیرعامل مجتمع 
فولاد ســبا در پایان حضور مدیرعامل فولاد 
مبارکه در ناحیه مجتمع فولاد سبا و کاشت 
درخت در باغچه ذینفعــان را مایه افتخار و 
انگیزه مضاعف کارکنان دانست و در همین 
راســتا از معاونت های توسعه، بهره برداری، 
ذینفعان و شــرکای تجاری و نیز مدیران و 
همکاران مجتمع فولاد سبا که در تسهیل و 
اجرای  پروژه ها همکاری نمودند، تشکر کرد.

با حضور مدیرعامل فولاد مبارکه صورت گرفت

بهرهبرداریازسهطرحتوسعهایدرمجتمعفولادسبا

ناصر اکبری معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
در جلسه گذر از بحران کم  آبی در سال ۱۴۰۰ گفت: پیش بینی می شود 
فاز اضطراری سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ در اواسط تابستان ۱۴۰۰  

در مدار بهره برداری قرار گیرد.
ناصر اکبری با بیان اینکه هم اکنون حجم ذخیره سد زاینده رود  ۱3.۷ 
درصد می باشــد اعلام کرد: در صورتی که تا پایان سال آبی، بارندگی در 
حد نرمال نداشته باشیم احتمال اینکه تابستان سختی را از لحاظ منابع 

آبی تجربه کنیم زیاد است. 
وی با اشــاره به تامین پایدار آب شرب ساکنان شهرها و روستاها در 
اســتان عنوان کرد: سناریوهای گوناگونی باید با هدف تامین پایدار آب 
شرب شهرها و روستاها مد نظر قرار گیرد که یکی از مهمترین آنها مدیریت 

فشار و زون بندی شبکه آب است.
باید بستر استفاده از سیســتم تله متری در تاسیسات آبرسانی در 

تمامی شهرها و روستاهای استان فراهم شود تا منابع آبی به بهترین شکل 
ممکن مدیریت و سپس بین متقاضیان توزیع شود.

وی مدیریت مخازن آب را بسیار موثر در تامین پایدار آب شرب مردم 
دانست و افزود: علاوه براینکه دبی مخازن به صورت آنلاین رصد و بررسی 
می شــود، کیفیت آب شرب نیزخط قرمز شرکت است که باید مطابق با 

استاندارد تعریف شده از سوی  نهادهای ذیصلاح باشد.
او شناسایی منابع جدید را یکی دیگر از راهکارهای گذر از بحران کم 
آبی در سال ۱۴۰۰ برشمرد و اظهار داشت: شهرها و روستاهایی که منابع 
موجود پاسخگوی نیاز آبی آنها در نیمه اول سال نمی باشد باید درصدد 
شناسایی منابع جدید باشند تا با کشف این منابع بتوان نیاز آبی مردم آن 
منطقه را برطــرف نمود. یکی از اهداف مهم پــروژه ۱۰۰-3۰۰ حذف 
آبرسانی سیار به روستاها است که به دنبال اجرای این طرح، روستاهای 

استان از آب شرب سالم و پایدار برخوردار می شوند.  



قیمت بازار )تومان(نوع سکه

۱۰/۷۶۰/۰۰۰سکه طرح جدید
۱۰/۵۰۱/۹۰۰سکه طرح قدیم

۶/3۵۰/۰۰۰نیم سکه
۴/۰۵۰/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

2۴/۱۷۷د                    لار
2۸/3۱۴یورو
3۴/۸۴۶پوند                    
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درآمد 17 هزار میلیارد تومانی 
 طرح های اشتغالزایی کمیته امداد 

در سال جاری

 معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: امسال درآمد طرح های 
اشتغال جاری تحت نظارتمان برای ۷3۰ هزار طرح، ۱۷ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان بوده است. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، حجت اله عبدالملکی 
دیروز با حضور در یک برنامه تلویزیونی، توانمند سازی و ایجاد درآمد با ثبات 
را برنامه اصلی کمیته امداد برای رفع فقر نیازمندان خواند و اظهارداشت: 
درآمد امســال طرح های اشــتغال جاری تحت نظارتمان ۱۷ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان بوده است در حالی که کل مستمری پرداختی کمیته امداد 
به 2.۵ میلیون خانواده، ۷ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان بوده است یعنی دو برابر 
مســتمری که به همه خانواده ها داده شد، درآمدی بوده است که اشتغال 
کمیته امداد برای نیازمندان داشته است. عبدالملکی افزود: باید به سمتی 
حرکت کنیم که صدقه دادن و مســتمری و پول نقد دادن با ایجاد درآمد 
جایگزین شــود و بر همین اساس از ابتدای سال تاکنون 2۱۵ هزار فرصت 
شغلی مستقیم و پایدار با همکاری شبکه گسترده ای از کارآفرینان کشور 
ایجاد شده است. وی با اشاره به اینکه در الگوی جدید کمیته امداد اشتغال 
از سیستم کارشناس محور به سمت سیستم کارآفرین محور حرکت کرده 
است، ادامه داد: هم اکنون دو هزار کارشناس خبره در حوزه مشاوره شغلی 
کمیته امداد فعال هستند که یک سر و گردن از کارشناسان حوزه اشتغال 
کشــور بالاترند. معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد اظهارداشت: دو 
هزار خیر کارآفرین بدون هیچ چشمداشتی در قالب ۴۰۰ مرکز نیکوکاری 
کارآفرینی با ما همکاری می کنند و حدود دو هزار نفر از جهادگران نیز در 
قالــب الگوی جهادگران کارآفرین و هــزار و ۵۰۰ نفر نیز در قالب جریان 
کارآفرینان حرفه ای با ما همکاری دارند که تقریبا شبکه ۱۰ هزار نفری در 

کشور بار اشتغال محرومان را به دوش می کشند.
۶٠ درصد مشاغل کمیته امداد در روستا ایجاد می شود

عبدالملکی همچنین در مراسم افتتاح جشنواره صنایع روستادوست، 
گفت: ۶۰ درصد مشــاغل کمیته امداد در حوزه روســتایی است و مشاغل 
روستایی اغلب مشــاغل سنتی هستند. وی افزود: جشنواره بزرگ صنایع 
روستایی را برای ارائه ایده های روستایی برگزار کردیم و مشاغلی که در صنایع 
روستا دوست ارائه می شود باید نوآورانه باشد و فناوری پیچیده نداشته نباشد، 
همچنین نباید این مشــاغل دیجیتال باشــد. این مشاغل باید در مقیاس 
کوچک به صرفه باشد، همچنین ۹ هزار طرح ارائه شد و ۱۰۸ طرح برگزیده 
برای مرحله نمایشگاهی انتخاب شدند و۶۰ طرح در اینجا حضور دارد. معاون 
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: بسیاری از این طرح ها منحصر به 
فرد است و می تواند سرآغازی باشد برای تحول صنایع روستا دوست کشور.

رویشدوبارهکیاهانوآغازفصلبهارمبارکباد

سکهوارز

خبر

      بررسی تحولات سایپا طی 2 سال گذشته

پیروزیسربازانجدیدنارنجیپوشدراوجبحران

X 2۰۰ سه گانه پلتفرم
سایپای جدید بر مبنای پلتفرم X 2۰۰ محصولاتی نظیر تیبا ، ساینا و 
کوییک شــکل گرفت . طراحی و برنامه ریزی این ســه محصول به گونه ای 
بود تا بتوانند ظرفیت تولید پراید را پوشش دهند . تیبا در دو نسخه صندوق 
دار و هاچ بک به ارزان ترین خودرو بازار ایران بدل شد و در رده قیمتی بعد،  
ساینا با طراحی متفاوت به عنوان سدان شهری خانوادگی نقشی پررنگ تر 
از گذشته را بر عهده گرفت و سایپا با معرفی نسخه فیس لیفت این خودرو 
که به زودی روانه بازار خواهد شــد، ســاینا را یک پله دیگر ارتقاء داد تا دو 
گزینه سدان را پیش روی مشتریان خودروهای اقتصادی کشور قرار دهد. 
در بالاترین رده خانواده X 2۰۰ هاچ بک کراس شــده ســایپا یعنی کوییک 

قرار دارد . 
این خودرو در تب و تاب کشش بازار به سمت خودروهای هاچ بک کراس 
طراحی شــد و به دلیل طراحی ظاهری جذاب تا کنون با اســتقبال قابل 
توجهی مواجه شــده و ســهم بالایی از تیراژ تولید ســایپا را در اختیار دارد . 
ســایپا تنوع تیپ های جدیدی را روی کوییک معرفی کرد که از آن جمله 
می توان به کوییک R و در آینده کوییک اتوماتیک اشاره کرد که در پارس 
خودرو تولید خواهد شــد ، کوییک فیس لیفت در نســخه S جدیدترین 
محصول خانواده X 2۰۰ اســت که چهره جدیدش هجومی تر از گذشــته 
جان تازه ای به این خانواده بخشــیده شــده اســت . پلتفرم X 2۰۰   بدون 
شــک پایه و اســاس ســایپا در آغاز مسیر تازه خواهد بود که ضمن کمک به 
گذر از بحران صنعت خودرو ، پایه گذار سبد جدیدی از محصولات در آینده 

خواهد بود.
 اطلس برای تحول می آید

خودروهــای کلاس B یــا خودروهای شــهری ، با اســتاندارد مورد نظر 
خانواده های ایرانی سهم قابل توجهی از تیراژ کل تولیدات خودرویی کشور 
را در اختیار دارند . ســایپا با درک این نیاز تنوع بخشــی به ســبد محصولات 
جدید، مینی کراس جدیدی در کلاس B با نام اطلس را آماده تولید کرده 
است که تعریفی جدید از طراحی و تکنولوژی محصولات این شرکت خواهد 
داشت . شنیده های حاکی از آن است که این خودرو از تکنولوژی ارتباطی 
جدیدی بهره مند خواهد شد و در زمینه آپشن های رفاهی فراتر از خانواده 
X 2۰۰ خواهد بود. سایپا با معرفی آریا تابوی طراحی و ساخت یک کراس 
اوور بومی را شکســت و در ادامه برای ایجاد تنوع در انتخاب مینی کراس ، 

اطلس را نیز پیش روی مشتریان قرار خواهد داد.

 سال آینده با شاهین استارت می خورد  
مگاپلتفــرم SP1۰۰ ســایپا ، پروژه ای 
است که چندی پیش بعد از توقف در مراحل 

مجددا” آغاز شــد و در حرکتی انقلابی طی 2 
ســال به محصول نهایی شــاهین بدل شــد  . 

SP1۰۰ بــه دلیل پتانســیل بالا 
توانایــی میزبانــی تمامی 

کلاس های خودرویی 
را دارد و ســایپا در 

ایــن بیــن یک 
 C سدان کلاس
را  خانوادگــی 
برای آغاز حیات 
 S P 1 ۰ ۰

کــرده  انتخــاب 
است. شاهین یکی از 

ایمن ترین و پر امکانات 
ترین ســدان های بومی 

اســت که تا کنــون به بازار 
کشور عرضه شده و پروسه ورود 

ایــن خودرو به خط تولید و عرضه 
به بازار در کوتاه ترین زمان ممکن برای 

پاسخگویی به نیاز مشتریان در بازار انجام 
شد . مجموعه قوای محرکه و امکانات شاهین 

به گونه ای توسط سایپا طراحی شده که به خوبی 
می تواند جایگزین تمامی خودروهای مونتاژی باشــد 

و فراتر از آن ها نیاز مشــتریان را برطرف کند . خط تولید 
شــاهین مدتی اســت آغاز به کار کرده و از اواخر امسال عرضه 

این خودرو به خیابان ها آغاز خواهد شد لذا سال ۱۴۰۰ با شاهین 
استارت خواهد خورد تا دو سال پس از تولید تمام قد محصولات پلتفرم 

X2۰۰ نوبت به هنرنمایی پلتفرم جدید SP1۰۰ با شاهین و آریا برسد.
نخستین کراس اوور ایرانی

بحران ها نه تنها ســایپا را متوقف نکردند بلکه ، ایجاد تنوع گســترده در 

احتمالا” خیلی چیزها از 2 سال قبل تا الان در کشور ، صنعت ، اقتصاد و زندگی شما متحول شده و وقتی وضعیت کنونی را با دو سال قبل مقایسه می کنید شگفت زده می شوید . عموما” این تحول در زمینه قیمت ها باورنکردنی است اما تحولی عجیب 
تر در سایپا طی 2 سال اخیر شکل گرفته که رنگ و بوی تحول از جنس مدیریت صحیح بحران دارد . سید جواد سلیمانی حدود دو سال قبل سکان داری خودرو ساز 55 ساله کشور را در حالی به دست گرفت که از هر 4 خودرو تولیدی در این شرکت ، یک 
خودرو مونتاژی از برندهایی نظیر رنو ، چانگان و برلیانس و 2,5 دستگاه آن نیز در اختیار پر تیراژ ترین خودرو کشور یعنی پراید بود . تحریم ، مونتاژی ها را با خود برد و تصمیم شجاعانه مدیر عامل جدید سایپا، پراید را بعد از حدود ده سال کشمکش و وعده 
مدیران پیشین بالاخره از خط تولید خارج کرد . اگر قرار بود همه چیز مانند گذشته پیش برود تولید سایپا باید حدود ۹٠ درصد کاهش پیدا می کرد و 12 درصد محصولات روزگار این خودرو ساز را می گذارند اما در عوض سایپایی جدید با خط فکری متحول 
شده متولد شد . سایپا ی جدید تنها خودروساز کشور بود که در سال ۹8 هیچ کاهش تیراژی در مقایسه با سال ۹7 نداشت . از طرف دیگر سبد محصولات این خودروساز که سال ها تکیه بر پراید داشت با سه محصول تیبا ، ساینا و کوییک و تنوع تیپ های 
این محصولات آنچنان گسترده شد که ظرفیت دست نیافتنی تولید پراید را نه تنها پوشش داد بلکه از آن آمار نیز گذر کرد . سایپا طی 2 سال گذشته در بحران های اقتصادی ، تحریم ها و شیوع ویروس کرونا به جای جنگیدن برای بقا راه پیشرفت را انتخاب 

کرد ، متحول شد و در ساختاری جدید آینده ا ی جدید را نیز ترسیم کرد . در این مطلب و در ادامه به بررسی ابعاد گسترده این تحول در سایپا خواهیم پرداخت.

ســبد محصــولات با رکوردشــکنی در 
دستور کار سایپا قرار گرفت . سایپا نه تنها 
به دنبال چند محصول برای گذران روزهای سخت نبود 
بلکه با تصمیم مدیرعامل این مجموعه ، تابوی طراحی 
و تولید نخســتین کراس اوور بومی نیز شکسته شد و 
آریا با کسب این عنوان ، زودتر از موعد وارد چرخه تولید 
در ســایپا شــد تا از سال آینده شاهد عرضه این کراس اوور 
خوشــتیپ باشــیم . شــاهین به گونه ای طراحی شده تا از 
 CS3۵ تمامی  کراس اوور های همرده مانند چانگان
فضای بیشــتری را در اختیار خریداران قرار 
دهــد و امکانــات آن بیــش از 
خودروهــای مونتــاژی 
 . باشد  پیشین 

ســایپا همچنین با درک دغدغه های ایمنی که با پراید اوج 
گرفته بود در محصولات جدید پاس کردن اســتانداردهای 
ســختگیرانه اروپایی ECE را در دســتور کار قرار داده و 
شــاهین نخستین نمود این تصمیم سایپاست که می توان 
آن را یکی از ایمن ترین خودروهای تولیدی کشور تا کنون 

دانست.
 پادزهر مشکلات آینده آماده است

مدیریت حســاب شده سید جواد ســلیمانی در شرایط 
بحرانی شرایطی را برای سایپای جدید به ارمغان آورده است 
که در آینده نگرانی از بسیاری از مشکلات را به حد اقل می 
رســاند و یــا کاملا” مرتفع مــی کند . صنعت خودرو ما طی 
ســال های گذشــته و در همکاری با قطعه ســازان خارجی 
 همواره مشــکلات عدیــده ای در زمینه انتقال ارز ، تحریم 
و .... داشته که با توسعه محصولات بومی با بیشترین سطح 
ازداخلی سازی عملا” سبد محصولات و خط تولید سایپا 

در برابر تحریم بیمه می شود.


